
 
 
 
 
 
 
 
 
 

پنجم مهر 1399



 
شنبه ۵ مهر ۱۳۹۹

 
September 26, 2020

هفتم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ September 27 ] ۶ مهر روز جهانی جهانگردی
۷ مهر روز آتش نشانی و ایمنی

۷ مهر سقوط هواپیمای حامل جمعی از فرماندهان جنگ (کلاهدوز، نامجو،
فلاحی، فکوری، جهان آرا) در سال 1360

۸ مهر روزبزرگداشت مولوی
[ September 30 ] ۹ مهر روز جهانی ناشنوایان

[ September 30 ] ۹ مهر روز جهانی ترجمه و مترجم
[ October 1 ] ۱۰ مهر روز جهانی سالمندان



 

1- خرید اقساطی کالا ، با کالا کارت بانک مهر ایران - روزنامه نوآوران

2- قدردانی استاندار البرز از بانک صادرات ایران بابت تأمین مالی بنگاه هاي کوچک و متوسط - روزنامه نوآوران

3- افتتاح بزرگ ترین واحد نساجی شمال غرب کشور با مشارکت بنیاد برکت - ریال نیوز

4- تعامل مادران شاغل با کودکان خود چگونه باید باشد؟ - اترك نیوز

5- ارسال یک نظر در: ''گره گشایی از بازار ورق فولادي'' - معدن 24

6- عکاس و فیلم کوتاه برتر حوزه دفاع مقدس تجلیل شدند - شبستان

7- نمایشگاه دائمی «هنر بانو» در کاشان گشایش یافت - شبستان

8- افزایش تنوع سبد محصولات پتروشیمی ایران - نفت ما

9- مزایاي طرح مجلس براي ساماندهی بازار خودرو - پدال نیوز

10- تاثیر سی ان جی بر واردات بنزین چه بود؟ - پدال نیوز

11- اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل - سرمد نیوز

12-  مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران خبر داد: - روزنامه رویداد امروز

13- کارکرد حوزه فرهنگی دانشگاه ها، تربیت شهروند آگاه و مؤثر است - برنا نیوز

14- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا | بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است - تدبیر شرق

15- چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی بهمن ماه سال جاري برگزار می شود - بازار کار

16- 110 میلیارد تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي نهادهاي حمایتی پرداخت شد - بازار کار

17- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - بازار کار

18- اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل - روزنامه کسب و کار

19- تفاهم نامه 2 هزار و 500 شغل براي خانواده ایثارگران لرستان منعقد شد - ایرنا

20- براي توسعه ي شبکه ي ملی اطلاعات و حمایت ار تولید داخل، تسهیلات از محل لیزینگ دانش بنیان صندوق نوآوري اعطا

می شود/ اعطاي تسهیلات در حوزه هاي تولید مودم، گوشی تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و ... - سیتنا

21- شغل هاي خانگی، سرمایه و هزینه زیاد نمیخواهد - مردم سالاري آنلاین

22- ارائه تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل - شهرآرا آنلاین

23- 270 زن سرپرست خانوار توانمند سازي شدند ( 5مهر 1399 ساعت PM 12:21) - گیلان 24

24- سردار جلالی: هدف از «شبکه ملی اطلاعات» جایگزینی به عنوان اینترنت جهانی نیست - دانشجو

25- مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه معرفی شد - ایرنا

26- براي بازگرداندن سرمایه گذاران بومی به سیستان وبلوچستان تلاش کنیم - ایسنا

27- شغل هاي خانگی، سرمایه و هزینه زیاد نمی خواهد - ایسنا

28- حال و روز صنعت نساجی خوب نیست - اتاق بازرگانی ایران

29- پایتخت؛ شهر دوپاره بین داراها و ندارها - آخرین خبر

30- رشد 240 درصدي اجاره بها در دولت روحانی - تسنیم



31- تفاهمنامه سازمان سینمایی با یک بانک - تسنیم

32- اقدامات و برنامه هاي بانک رفاه کارگران در راستاي اشتغال زایی و محرومیت زدایی - تسنیم

33- مزایاي عرضه خودرو در بورس کالا - مشرق

34- فراخوان ثبت نام از متقاضیان راه اندازي مشاغل خانگی در خراسان شمالی - باشگاه خبرنگاران جوان

35- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - جوان آنلاین

36- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - ایران خبر

37- 110 میلیارد تسهیلات به طرح هاي اشتغالزا نهادهاي حمایتی پرداخت شد - خبرگزاري مهر

38- کمتر از 50 درصد ظرفیت هاي نهاوند مورد بهره وري قرار گرفته است - خبرگزاري فارس

39- اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل - فصل اقتصاد

40- چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی دي ماه سال جاري برگزار می شود - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

41- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - روزنامه رسالت

42- اجازه نمی دهیم کارخانه ایران پوپلین تعطیل شود/ 60 هکتار منابع طبیعی را به فردي دادند که دستگاه هاي یک کارخانه

را بخواباند! - گیل خبر

43- ترکیه 100 هزار واحد مسکونی در ایران می سازد - اتاق بازرگانی تهران

44- صبور باشید، آینده را ببینید - اتاق بازرگانی تهران

45- جزئیات بسته پسا کرونایی مشاغل آسیب دیده - رکنا

46- همت بلند بانوي مشهدي؛ از کارآفرینی با صندلی تاشو تا صادرات به عراق و روسیه - خبرگزاري فارس

47- تفاهم نامه سازمان سینمایی و بانک ملی ایران - خبرگزاري هنر

48- تفاهمنامه میان سازمان سینمایی و بانک ملی ایران - میزان

49- آزمون مهندسان در دانشگاه قم - تابناك

50- خواستار "جهش" در بودجه 1400 استان هستیم/ 20 سال"معافیت مالیاتی" براي کرمانشاه می خواهیم - تابناك

51- تولید 75 هزار تن محصولات پتروشیمی در قم - تابناك

52- پستچی گري برخی نهادها چالشی براي پست - تابناك

53- شناسایی و ثبت 7 غار در استان قزوین - شهر فردا

54- معرفی زنان موفق ایران در مهربانوي رادیو تهران - رادیو تهران

55- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - روزنامه آرمان ملی

56- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - ملیت

57- کاهش روند اداري راه اندازي مشاغل خانگی در استان - سپاهان نیوز

58- سرهنگی در مراسم امضاي تفاهم نامه با مرکز تربیت مربی کرج: تقویت نگرش کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان

از اهداف این تفاهم نامه است - سپاهان نیوز

59- توضیحات و تشکر گروه صنعتی میهن در ارتباط با حادثه اخیر - جهان نیوز

60- بیش از 1میلیون نفر بیمه بیکاري گرفتند - اقتصاد آنلاین

61- سردار جلالی: هدف از شبکه ملی اطلاعات جایگزینی با اینترنت جهانی نیست - صبا ایران



62- ظرفیت اسمی فولاد کاوه جنوب به 2.4 میلیون تن ارتقا یافت/ راه اندازي نخستین خط تمام ایرانی تولید فولاد به دست

متخصصان داخلی - معدن نیوز

63- عدم پالایشگاه سازي فقط یک جواب دارد؛ پول نداریم/ نفت وارد کنیم تا پالایشگاه بسازیم! - فصل اقتصاد

64- گره گشایی از بازار ورق فولادي - فصل اقتصاد

65- افتتاح بزرگ ترین واحد نساجی شمال غرب کشور با مشارکت بنیاد برکت - فصل اقتصاد

66- ترکیه 100 هزار واحد مسکونی در ایران می سازد - فصل اقتصاد

67- ترویج فرهنگ مصرف گرایی غرب با رویش قارچی فروشگاه هاي بزرگ در کشور - تسنیم

68- یادداشت اقتصادي| CNG، فرصت بی بدیل سرمایه گذاري در جهت تنظیم سبد سوخت - تسنیم

69- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوشهر: براي توسعه اشتغال مولد باید تلاش کنیم - آریا نیوز

70- کاهش روند اداري راه اندازي مشاغل خانگی در استان - آریا نیوز

71- سرهنگی در مراسم امضاي تفاهم نامه با مرکز تربیت مربی کرج: تقویت نگرش کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از

اهداف این تفاهم نامه است - آریا نیوز

72- اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل - ایسنا

73- تجلیل از جهاددانشگاهی بوشهر در همایش طرح سرباز مهارت - بازار کار

74- فعالیت 800کاریابی در کشور - بازار کار

75- ایجاد بیش از 1870 شغل در کرمان از محل اعتبارات صندوق کارآفرینی امید - بازار کار

76- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - بولتن نیوز

77- برنامه هاي درسی شنبه 5 مهر شبکه هاي آموزش، چهار و قرآن - روز نو

78- تاثیر سی ان جی بر واردات بنزین چه بود؟ - ایسنا

79- اختصاص 102 میلیارد تومان براي توسعه مکانیزاسیون مازندران - ایسنا

80- کشف محموله قاچاق میلیاردي در دنا - ایسنا

81- تاثیر مثبت نمایشگاه جدید اصفهان بر بهبود معیشت مردم - ایسنا

82- مدیرکل جدید بهزیستی کرمانشاه معرفی شد - ایسنا

83- راه جلوگیري از تحریف حقایق جنگ، هم روائی و ضبط خاطرات آن است - کتاب ایران

84- ترکیه 100 هزار واحد مسکونی در ایران می سازد - خبر اقتصادي

85- آخرین مهلت ارسال مقاله به "سومین کنفرانس ملی کارآفرینی" - ایسنا

86- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - روزنامه جهان صنعت

87- معادن ایران؛ ظرفیتی بالقوه براي صنعت گردشگري - فکر اقتصادي

88- بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است - پانا

89- 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا - خبر آنلاین

90- 42 غرفه اشتغال زایی و تولید در ورامین راه اندازي شد/ اشتغال زایی 100 نفر از بانوان بدسرپرست و بی سرپرست -
خبرگزاري فارس

91- از کارآفرینی با صندلی تاشو تا صادرات به عراق و روسیه - خبرگزاري فارس

92- تفاهم نامه مشارکت هزار و دویست میلیارد ریالی در اجراي پروژه هاي راهداري مازندران - آریا نیوز



93- رسانه ملی تریبون پرقدرت براي ترویج زیست بوم اقتصاد دانش بنیان است - روزنامه کسب و کار

94- دستور ویژه وزیر کار براي پیگیري سریع مشکلات یک واحد تولیدي - پایگاه دولت

95- جدول پخش مدرسه تلویزیونی شنبه 5 مهر در تمام مقاطع تحصیلی - 8 دي خبر

96- فاز دوم فولادسازي فولاد کاوه جنوب به بهره برداري رسید - فصل اقتصاد

97- قیمت هاي نجومی اجاره و ودیعه مسکن در رشت؛ بلایی که سوداگري و نقدینگی سرگردان بر سر قشر ضعیف می آورد -
جاهد خبر

98- افتتاح فاز دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه با حضور جهانگیري/ 1.2میلیون تن به ظرفیت تولید شمش ایران اضافه شد -
جاهد خبر

99- بررسی اهداف و دستاوردهاي سفر رئیس قوه قضائیه به اردبیل - تسنیم

100- مدیرکل کمیته امداد هرمزگان: 21 میلیارد تومان وام به مددجویان کمیته امداد پرداخت شد - تسنیم



 

خرید اقساطی کالا ، با کالا کارت بانک مهر ایران

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/05

خرید اقساطی کالا ، با کالا کارت بانک مهر ایران بانک قرض الحسنه
مهر ایران در چارچوب طرح «کالاکارت» امکان خرید اقساطی کالا را

 
با کارمزد 4 درصد و بدون نیاز به سپرده گذاري فراهم کرده است. 

نوآوران آنلاین-به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران،
خرید اعتباري کالا یکی از روش هاي شناخته شده جهانی براي فروش
کالا است. در این شیوه، متقاضی کالا در صورت داشتن کارت اعتباري
می تواند بدون پرداخت قیمت کالا در لحظه خرید، آن را به صورت

 
اعتباري خریداري کند. 

در ایران نیز طی چند سال اخیر برنامه هایی براي اجراي این روش در
بانک ها به کار گرفته شده که البته هنوز با شیوه متداول جهانی فاصله دارد. به عنوان مثال برخی بانک ها تسهیلاتی با عنوان خرید
اعتباري کالا در اختیار مشتریان خود قرار می دهند و مشتري باید در یک مرحله اقدام به کشیدن کارت و خرید کالا متناسب با مبلغ

 
تسهیلات دریافتی خود کرده و اقساط آن را بر اساس سود و سررسید مشخص و به صورت ماهانه به بانک پرداخت کند. 

 
آنچه باید درباره کالاکارت بانک مهر ایران بدانید 

بانک قرض الحسنه مهر ایران طرحی با عنوان «کالا کارت» را راه اندازي کرده که به روش هاي مرسوم جهانی نزدیک تر است. در این
مدل، مشتري می تواند بدون داشتن سپرده، تا 20 میلیون تومان کالا خریداري کرده و اقساط آن را طی 6 تا 12 ماه به بانک پرداخت
کند. نکته قابل توجه این است که خریدار کالا بابت بازپرداخت مبلغ کالا، دیگر سودهاي متداول 18 درصد به بالا را پرداخت نمی کند

 
و فقط 4 درصد به عنوان کارمزد به بانک می پردازد. 

این روش که با هدف حمایت از رونق تولید داخلی و اشتغال زایی و همچنین افزایش قدرت خرید مردم اجرا می شود، فقط شامل
کالاهاي ایرانی بوده و بر اساس آن، مشتریان نیازي به سپرده گذاري در این طرح ندارند و می توانند با توجه به سهمیه ماهانه شعب،

 
از تسهیلات قرض الحسنه استفاده کنند. 

مهم ترین مزیت کالا کارت بانک مهر ایران نسبت به طرح هاي مشابه، پرداخت اقساطی وجه کالا بدون افزایش مبلغ، پرداخت تنها 4
درصد کارمزد و تعداد زیاد فروشندگان کالا به این شیوه است؛ به طوري که بیش از 6400 فروشگاه در حال حاضر در سراسر ایران از

 
کالاکارت بانک مهر ایران پشتیبانی می کنند. 

همان طور که گفته شد، حداکثر مبلغ خرید کالا در این طرح، 20 میلیون تومان است که خریدار باید اقساط آن را به دلخواه خود

 
طی 6، 9 یا 12 ماه به بانک پرداخت کند. 

 
نحوه دریافت کالاکارت مهر ایران 



متقاضیان دریافت این خدمات در گام نخست باید با مراجعه به یکی از شعب بانک مهر ایران در سراسر کشور، فرم درخواست
کالاکارت را پر کنند. بانک پس از تشکیل پرونده تسهیلاتی، کالاکارت در اختیار آنها می گذارد. پس از آن دارنده کالاکارت می تواند با

 
مراجعه به فروشگاه هاي طرف قرارداد، کالاهاي مورد نیاز خود را با شرایطی که پیش تر به آن اشاره شد، خریداري کند. 

 
نکات کلیدي 

البته مشتریان باید توجه داشته باشند که بانک مسئولیتی در قبال بهاي کالا و موجودي انبار فروشنده کالا و خدمات ارائه شده از
سوي آن ها ندارد. بنابراین پیش از دریافت تسهیلات قرض الحسنه در قالب کالاکارت، باید شرایط فروشگاه ها را به دقت بررسی کنند.
همچنین با توجه به اینکه براي استفاده از تسهیلات این طرح نیازي به سپرده گذاري نیست، تعداد این تسهیلات محدود بوده و

 
مشتریان باید ضمن استعلام از شعبه، از وجود سهمیه طرح در آن مطمئن شوند. 

مشتریان باید به این نکته توجه داشته باشند که پس از دریافت کالاکارت فارغ از اینکه کالا خریداري کنند یا خیر، اقساط تسهیلات از

 
یک ماه بعد از دریافت کارت آغاز می شود. 

البته بانک مهر ایران براي تشویق مشتریان خوش حساب، در صورت پرداخت منظم اقساط از سوي آنها، امکان شارژ مجدد حساب
بلافاصله پس از پرداخت اقساط تسهیلات قبلی را نیز فراهم کرده و مشتریان می توانند بدون تشکیل پرونده و ضامن، تسهیلات جدید

دریافت کنند.



قدردانی استاندار البرز از بانک صادرات ایران بابت تأمین مالی بنگاه هاي

کوچک و متوسط

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/05

قدردانی استاندار البرز از بانک صادرات ایران بابت تأمین مالی بنگاه
هاي کوچک و متوسط  استاندار البرز از بانک صادرات ایران به پاس
همگرایی با سیاست هاي کلان اقتصادي در تأمین مالی بنگاه هاي

 
کوچک و متوسط استان قدردانی کرد. 

نوآوران آنلاین-به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، عزیزاله
شهبازي با اعطاي لوحی به مدیر شعب بانک صادرات استان البرز، از
این بانک به دلیل پرداخت تسهیلات قابل توجه و نقش بسزاي بانک

 
صادرات ایران در کسب رتبه برتر استان البرز در تامین مالی بنگاههاي کوچک و متوسط در قالب بسته رونق تولید، تجلیل کرد. 

در بخشی از این لوح خطاب به ابوالفتح سامانپور، مدیر شعب بانک صادرات استان البرز آمده است: «در سال رونق تولید، استان البرز
به عنوان صنعتی ترین استان کشور، همگام با سایر استان ها و با حمایت و تشریک مساعی شبکه بانکی موفق به کسب رتبه برتر در
تأمین مالی بنگاه هاي کوچک و متوسط در قالب بسته رونق تولید شد که بانک صادرات استان از نظر مبلغ تسهیلات پرداختی نقش
بسزایی در این حرکت جهادي ایفا کرده است. همگرایی و هم افزایی با سیاست هاي کلان اقتصادي و برنامه هاي راهبردي استان و

 
همچنین پیگیري و اجراي صحیح مصوبات و دستورالعمل هاي ابلاغی با رویکرد تولید و اشتغال از اقدامات موثر آن مجموعه است». 

بانک صادرات ایران در استان البرز در راستاي تحقق اهداف اقتصادي مقاومتی و حمایت از بنگاه هاي کوچک و متوسط و رونق تولید

 
در سال 98، مبلغ پنج هزار و 805 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

بانک صادرات استان البرز طی این سال، تعداد 13 هزار و 773 فقره تسهیلات بالغ بر 39 هزار و 224 میلیارد ریال در بخش هاي
مختلف اقتصادي استان پرداخت کرده که از این میان می توان به اعطاي سه هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه ازدواج و تهیه
جهیزیه به ارزش بیش از هزار و 104 میلیارد ریال، پرداخت260 فقره تسهیلات مسکن اقشار ویژه به مبلغ بیش از 240 میلیارد ریال
و همچنین پرداخت 122 فقره تسهیلات اشتغالزایی کمیته امداد به ارزش بیش از 42 میلیارد ریال و 90 فقره تسهیلات اشتغالزایی

بهزیستی به میزان بیش از 23 میلیارد ریال اشاره کرد.



افتتاح بزرگ ترین واحد نساجی شمال غرب کشور با مشارکت بنیاد برکت

منبع: ریال نیوزشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/05

به گزارش ریال نیوز به نقل از روابط عمومی بنیاد برکت، امیرحسین مدنی در جریان سفر به استان آذربایجان غربی و افتتاح
بزرگ ترین و مجهزترین واحد نساجی در شمال غرب کشور گفت: بنیاد برکت از طریق مشارکت و سرمایه گذاري 51 هزار

میلیارد ریالی در واحدهاي تولیدي در قالب طرح اشتغال زایی بنگاه محور، موفق به ...

ریال نیوز:مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از
ایجاد 183 هزار شغل با مشارکت و سرمایه گذاري این

 
بنیاد در واحدهاي تولیدي خبر داد. 

به گزارش ریال نیوز به نقل از روابط عمومی بنیاد برکت،
امیرحسین مدنی در جریان سفر به استان آذربایجان غربی
و افتتاح بزرگ ترین و مجهزترین واحد نساجی در شمال
غرب کشور گفت: بنیاد برکت از طریق مشارکت و سرمایه
گذاري 51 هزار میلیارد ریالی در واحدهاي تولیدي در
قالب طرح اشتغال زایی بنگاه محور، موفق به ایجاد 183

 
هزار فرصت شغلی در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته کشور شده است. 

وي از مشارکت اقتصادي بنیاد برکت با 360 بنگاه تولیدي خبر داد و افزود: فعالیت این بنگاه ها علاوه بر ایجاد تحول در تولید و
اشتغال کشور، باعث صادرات 70 میلیون دلاري شده است. بنگاه هاي مشارکتی بنیاد برکت از سال 98 که تحریم ها علیه کشور اوج

 
گرفته است تا به امروز 27 میلیون دلار از محصولات خود را صادر کرده اند. 

مدنی تصریح کرد: بنیاد برکت پس از ثبات و به سوددهی رسیدن، از 255 بنگاه خارج شده و سهام خود را به بخش خصوصی واگذار

 
کرده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت که براي افتتاح شرکت حریر ریس ارومیه به استان آذربایجان غربی سفر کرده بود، افزود: این شرکت به عنوان
یکی از بزرگ ترین و مجهزترین واحدهاي نساجی کشور ظرفیت تولید سالیانه یک هزار تن انواع نخ هاي دوخت، گلدوزي و فانتزي را

 
دارد. 

وي میزان کل سرمایه گذاري در این واحد نساجی را 100 میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: آغاز به کار این واحد صنعتی علاوه بر

 
جلوگیري از خروج 5 تا 6 میلیون دلار ارز از کشور، ایجاد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم براي 165 نفر را به همراه دارد. 

مدنی خاطرنشان کرد: تمام مواد اولیه این واحد صنعتی از داخل کشور تامین می شود و راه اندازي آن، صرفه جویی ارزي  قابل

 
ملاحظه اي را به همراه خواهد داشت.   



وي افزود؛ صادرات محصولات تولیدي این  شرکت از جمله نخ هاي دوخت و گلدوزي به کشور هاي همسایه از جمله ترکیه، آذربایجان،

 
ترکمنستان، عراق و  ارمنستان در دستور کار است. 

مدیر عامل بنیاد برکت همچنین در سفر به استان آذربایجان غربی و در حاشیه بازدید از یکی دیگر از واحدهاي مشارکتی این بنیاد
توضیح داد: شرکت دیلمان درب سلماس با میزان سرمایه گذاري 72 میلیارد ریالی در شهر سلماس و در زمینه تولید انواع درب

 
ضدسرقت مشغول به فعالیت است. 

مدنی اضافه کرد: این واحد صنعتی ظرفیت تولید 19 هزار و 500 عدد درب ضد سرقت را در سال دارد و براي 250 نفر به شکل

 
مستقیم و غیر مستقیم اشتغال زایی کرده است. 

وي خاطرنشان کرد: فعالیت این شرکت در سال 1390 به دلیل مشکلات مالی متوقف شده بود که با مشارکت و سرمایه گذاري بنیاد

 
برکت، دوباره به چرخه تولید بازگشت و در حال حاضر 20 درصد از محصولات خود را به کشور عراق صادر می کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به ایجاد روزانه یک هزار اشتغال خرد و خانگی توسط این بنیاد اظهار داشت: ایجاد 100 هزار طرح
اشتغال زایی اجتماع محور را براي امسال در دستور کار داریم که فراهم آمدن 300 هزار فرصت کسب و کار را به دنبال خواهد داشت.

وي در خصوص فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه مشاغل خرد و خانگی در استان آذربایجان غربی هم توضیح داد: تاکنون 2700 طرح
اجتماع محور در مناطق محروم استان به بهره برداري رسیده و 1300 طرح دیگر نیز تا پایان سال جاري نهایی می شود. راه اندازي

 
این 4 هزار طرح اشتغال زایی، ایجاد 12 هزار فرصت شغلی را به دنبال دارد. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) 2 هزار و 132 طرح در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور
زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر خدمات را با حجم سرمایه گذاري 3 هزار و 333 میلیارد ریال به بهره برداري رسانده یا در دست

 
اقدام دارد. 

 
 -
-



تعامل مادران شاغل با کودکان خود چگونه باید باشد؟

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/05

یک روانشناس درباره تاثیرات عدم حضور مادران شاغل در خانه بر کودکان گفت: مدت زمان حضور مادر در کنار فرزند عاملی
تعیین کننده براي ایجاد روابط قوي میان آن ها نیست بلکه کیفیت تعامل مادر با فرزند مهم است.

یک روانشناس درباره تاثیرات عدم حضور مادران شاغل در خانه بر کودکان گفت: مدت زمان حضور مادر در کنار فرزند عاملی

 
تعیین کننده براي ایجاد روابط قوي میان آن ها نیست بلکه کیفیت تعامل مادر با فرزند مهم است. 

گوهر یسنا انزانی اظهار کرد: برخی از پژوهش هاي انجام شده
نشان می دهند که دختران مادران شاغل از نظر رضایت
تحصیلی، اعتماد به نفس، پیشرفت تحصیلی، روحیه سازش
پذیري، تعهد به خود و دنبال کردن خواسته هاي خود نسبت به
دختران مادران خانه دار موفق تر هستند بنابراین به نظر می
رسد اشتغال مادر در خارج از خانه بر فرزندان دختر اثرات بهینه

 
اي دارد. 

این روانشناس ادامه داد: برخی پژوهش ها نشان می دهند که
رشد اجتماعی کودکان دختر و پسري که مادر شاغل دارند نسبت

به کودکانی که مادر خانه دار دارند، بیشتر است این درحالیست که بنا بر سایر پژوهش ها پسران مادران شاغل مشکلات تطبیقی و
تکامل هویت جنسیتی بیشتري را نسبت به پسران مادران خانه دار بروز می دهند و نگرش منفی تري نسبت به مادران شاغل خود

 
دارند. 

به گفته وي، پژوهش هاي متضاد دیگري هستند که نشان می دهند خواب، نگرانی و نافرمانی کودکان مادران شاغل بیشتر است
همچنین احساس شرم، ترس و اضطراب در دختران و اختلالات روانی و اجتماعی و رفتاري در پسران بیشتر است اما با این حال
هرچه تحصیلات مادر بیشتر و تعامل او با همسر بهتر باشد و مهارت هاي زندگی را بیشتر بداند و حضور با کیفیتی در خانه داشته

 
باشد می تواند از تمامی این اختلالات جلوگیري کند. 

این روانشناس با بیان اینکه گاهی اشتغال باعث استرس می شود و والد می تواند این استرس را به فرزندان منتقل کند، اظهارکرد:
مادر شاغل مسئولیت زیادي را بر عهده دارد بنابراین باید تعادلی بین کار و خانه ایجاد کند. در غیر این صورت دچار فرسایش روحی

 
می شود واختلالات رفتاري و اضطرابی نیز در فرزندان او ایجاد می شود. 

به گفته این روانشناس، با توجه به نتایج اکثر پژوهش هاي انجام شده مبنی بر تاثیر فعالیت خارج از خانه مادر بر غنی شدن رابطه
مادر و کودك و پیشرفت تحصیلی کودك، مادران شاغل باید در این راستا مدیریت زمان و برنامه ریزي را بیاموزند، واقع بین باشند،
اولویت بندي کنند و سطح توقعات خود را مطابق با ویژگی ها، توانمندي ها و محدودیت هاي خود قرار دهند و از خودشان توقع عالی



 
بودن در تمام شرایط را نداشته باشد. 

انزانی معتقد است که اشتغال مادر و غیبت او در خانه در صورتی مفید است که عوامل دیگر مانند مدیریت خانواده و تربیت فرزندان
و... مطلوب باشد تا رشد اجتماعی بالایی را به ارمغان بیاورد همچنین یکی از این عوامل رابطه مبتنی بر همکاري و همراهی زوجین و

 
حمایت عاطفی همسر از خانم است. 

وي در ادامه گفت: زن شاغل باید از دیگران حتی از همسر و به ویژه فرزند خود کمک بگیرد تا بتواند مسئولیت پذیري را در فرزند
خود افزایش دهد همچنین فنون مذاکره را بلد باشد تا درباره خواسته هایش با همسر و فرزندش صحبت کند، هوشیار باشد و زمان با

 
کیفیتی را در کنار فرزند خود داشته باشد تا بتواند کمبود عاطفی فرزند را جبران کند. 

انزانی افزود: الگو برداري فرزند از والد بهترین شیوه مسئولیت پذیري در فرزندان مادران شاغل است بنابراین خانم شاغل باید قوانین
متناسبی را براي مشارکت همسر و فرزند خود در کارها قرار دهد، همچنین زنان باید جنبه هاي مثبت و منفی، سود و زیان اشتغال

 
خود را بررسی کنند تا به تصمیم درستی درباره اشتغال خود برسند. 

این روانشناس با بیان اینکه هرچه محیط خانه گرم تر و تعامل زوجین بیشتر باشد، خانواده به سمت همدلی و هدفمندي پیش می
رود و مکانیسم خانواده ایمن تر است، گفت: مادر نقش برجسته اي در امنیت و شادي فرزند دارد بنابراین مادري که با کار کردن می
تواند احساس بهتري را تجربه کند با برنامه ریزي مناسب در کنار همسر و فرزند خود نیز می تواند احساس آرامش را به آنها انتقال

 
دهد. 

انزانی در انتها اظهار کرد: مادران باید درخانه فضاي گرمی را ایجاد کنند و با کودکان خود اهداف کوچکی مانند تماشاي فیلم در کنار
هم ، بازي کردن و در کنار هم غذا درست کردن و.... در منزل دنبال کنند همچنین مادر شاغل ابتدا باید به نیازهاي خودش به عنوان

 
مادر توجه کند تا بتواند رابطه بهینه اي با همسر و فرزند خود داشته باشد چراکه مادر شاد و با هدف در مدیریت خانه موفق تر است. 

انتهاي پیام/ ایسنا



ارسال یک نظر در: ''گره گشایی از بازار ورق فولادي''

منبع: معدن 24شماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/05

مدتی است ورق هاي فولادي در کش وقوس میان تولیدکنندگان و مصرف کنندگان روزهاي پرالتهابی را می گذراند.
تولیدکنندگان می گویند هرچه در توان داشته اند براي تولید بیشتر به کار گرفته اند. مصرف کنندگان نیز نظام توزیع کالاها

را مقصر اصلی می دانند که...

مدتی است ورق هاي فولادي در کش وقوس میان تولیدکنندگان و مصرف کنندگان روزهاي پرالتهابی را می گذراند.
تولیدکنندگان می گویند هرچه در توان داشته اند براي تولید بیشتر به کار گرفته اند. مصرف کنندگان نیز نظام توزیع کالاها را مقصر
اصلی می دانند که آن ها را مجبور می کند به بازاري روي بیاورند که سکان آن در دست دلالان و واسطه هاست. واقعیت آن است که
سیستم نظارتی و مکانیسمی که براي توزیع ورق هاي فولادي طراحی شده کارایی لازم را ندارد و سیستم هایی موازي پیش روي
خریداران قرار داده تا کالا را با دردسر و قیمت بیشتر خریداري کنند. اینجاست که نه تولیدکننده از آنچه از جیب مصرف کننده نهایی
و واقعی خارج می شود منتفع می گردد و نه مصرف کننده کالاي خود را به بهاي واقعی دریافت می کند. این رویه مدت هاست که

 
پابرجاست و مشکلات همچنان وجود دارد. 

طهمورث جوانبخت، معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه، با تأکید بر اینکه تولیدکنندگان فولاد به فروش محصولات خود
کاملا پایبند بوده اند و به تعهدات خود عمل می کنند، بر این باور است که کنترل دستوري قیمت فولاد سبب اختلاف قیمت ورق در
بازار شده است؛ بنابراین دولت باید مکانیسم هایی را به کار گیرد که توزیع ورق به صورت کاملا نظارت شده و بدون دخالت هاي

 
دستوري دولت به شیوه عرضه و تقاضا پیش رود. 

مدت زیادي است که قیمت ورق هاي فولادي در بازار با چالش مواجه است. تولیدکنندگان می گویند هر آنچه تولید می کنند به بازار
ارائه می دهند و مصرف کنندگان بر این باورند که دستشان به آنچه نیاز واحدهاي تولیدي شان است نمی رسد. نمونه آن هم
تولیدکنندگان لوازم خانگی هستند که تولیدکنندگان محصولات فولادي را مقصر می دانند. به هرحال شرکت فولاد مبارکه ازجمله
شرکت هاي معظم تولیدکننده ورق فولادي و تأمین کننده اصلی نیاز صنایع پایین دستی در این حوزه است. ریشه بروز اختلافات

 
قیمت ورق در بازار چیست؟ 

بدون تردید دلیل اصلی اختلاف قیمت ورق در بازار، کنترل دستوري قیمت ورق فولادي به جاي تعیین قیمت در فرایند شفاف عرضه
و تقاضا در بورس کالاست. البته باید به این نکته هم توجه داشت که نوسانات قیمت ارز و انتظار افزایش قیمت ورق هاي فولادي در
بین مشتریان نیز بی تأثیر نبوده و اوضاع به نحوي پیش رفته که موجب افزایش تقاضا و انباشت ورق در شرکت هاي خریدار به دلیل
ترس از افزایش قیمت بیشتر و نیز سفته بازي و سودجویی دلالان به دلیل ناتوانی شرکت هاي تولیدکننده واقعی از خرید شود. در این
میان، اصرار بیش از حد بر کنترل قیمت در بورس کالا نیز دقیقا سبب ورود دلالان به چرخه خرید محصول شده است. با انجام
عملیات سفته بازانه، اقلام لازم به دست تولیدکننده واقعی که به نوعی مصرف کننده واقعی محصولات فولادي است، نمی رسد؛ چراکه
دلالان این فرصت را از صنایع پایین دستی به عنوان مصرف کننده واقعی می گیرند. بنابراین باید تأکید کرد که لازم است همانند
سال هاي گذشته، عرضه اختصاصی هرچه بیشتر براي شرکت هایی همچون فولاد مبارکه فعال گردد تا نیاز تولیدکنندگان واقعی بر
اساس شناخت و تجربه 25 ساله این شرکت تأمین گردد و ضرورتی براي مراجعه مشتریان به بازار و ایستادن در صف انبوه دلالان

 
نباشد و سفته بازي نیز کاهش یابد. 

به هرحال دولت هم می خواهد نقش خود را به عنوان سیاست گذار و مداخله گر به منظور تنظیم بازار ایفا کند و بنابراین درست یا



غلط، دست به اقداماتی می زند. آیا در حوزه محصولات فولادي تخت، واقعا کمبود تولید وجود دارد یا مکانیسم هاي عرضه به خوبی

 
کار نمی کنند؟ 

واقعیت آن است که در سال 98 مصرف ظاهري اسلب در کشور حدود 8 میلیون تن بوده که تقریبا همین مقدار نیز به بازار داخل
عرضه شده است. البته لازم است جهت تأمین هرچه بیشتر اسلب موردنیاز بازار داخلی، اهتمام بیشتري صورت گیرد و تولیدکنندگانی
که توأمان اسلب، بلوم و بیلت تولید می کنند، تمرکز اصلی خود را بر تأمین حداکثري اسلب موردنیاز بازار داخلی قرار دهند. همچنین
باید به این نکته توجه داشت که اسلب تحویل شده به نوردکاران کشور براي تولید محصولات خطوط پایین دستی فولادي، نظیر
محصولات گرم، سرد و پوشش دار است و بر این اساس، اگر دیگر شرکت هاي نوردکار، محصولات تولیدي خود را مانند شرکت فولاد
مبارکه به صورت منظم و مداوم در بورس عرضه کنند، تقاضاي بازار فروکش می کند و بین عرضه و تقاضا تعادل ایجاد می شود. براي
این مهم ضروري است چند اقدام اساسی صورت گیرد: اولا نوردکاران باید زمینه افزایش بهره وري خطوط تولیدي خود را فراهم
سازند؛ ثانیا قرار تعهد تولید براي آن ها از سوي دولت و سیاست گذار صادر گردد. البته این دو اقدام به تنهایی کافی نیست؛ بلکه نکته

 
سومی که باید مورد توجه قرار گیرد آن است که قیمت پایه براي نوردکاران باید بر اساس میانگین کشف شده قیمت هاي قبلی باشد. 
شائبه اي از سوي مصرف کنندگان ورق هاي فولادي مطرح می شود و آن اینکه خود تولیدکنندگان شرایط را به گونه اي پیش می
برند که وضعیت بازار این طور باشد. با توجه به این توضیحات، آیا باز هم شما معتقدید تولیدکنندگان از عرضه به موقع و مکفی ورق

 
سر باز می زنند یا این کار اصولا صرفه اي براي تولیدکنندگان ورق ندارد؟ 

همان طور که مستحضرید از ابتداي راه اندازي بورس کالا در کشور، شرکت فولاد مبارکه همواره و به صورت پیوسته و منظم، تنها
شرکت عرضه کننده ورق هاي فولادي بوده است؛ درحالی که دیگر تولیدکنندگان ورق، تاکنون هیچ گونه عرضه اي در بورس کالا
نداشته اند و پیگیري نهادهاي نظارتی نیز منجر به عرضه آن ها نشده است. بر این اساس، مقتضی است تدابیر لازم و مؤثري در این
خصوص اتخاذ گردد و نظارت دستگاه هاي نظارتی بر عملکرد این شرکت ها بیشتر شود. ما این نکته را قبول داریم که باید همه
تولیدکنندگان دست به دست هم دهند و نیاز داخلی و صنایع پایین دستی را با قیمت مناسب و در شرایط خوب تأمین کنند، اما

 
فولاد مبارکه در این مسیر از هیچ کوششی دریغ نکرده است. 

به هرحال هجمه تولیدکنندگان صنایع پایین دستی به مجموعه هایی مثل فولاد مبارکه هر چند وقت یک بار فضاي بازار را در برمی
گیرد و مقامات مسئول را درگیر می کند. سؤال اصلی اینجاست که چه دلایلی در ذهن صنایع پایین دستی هست که به شکل گیري

 
این فضاها منجر می گردد؟ 

شرکت فولاد مبارکه داراي کامل ترین زنجیره خطوط تولید محصولات فولادي تخت و تنها عرضه کننده همیشه در صحنه بورس کالا
بوده و هست و همواره از سیاست گذاري هاي کلان کشور از جمله عرضه محصولات در بورس کالا، فروش محصولات بر اساس سامانه
بهین یاب و مواردي از این دست تبعیت کرده و اطلاعات شفاف و روشنی در اختیار تمام نهادهاي نظارتی و عامه مردم گذاشته است؛
همین دلایل باعث شده از فولاد مبارکه انتظار برود که به عنوان تنها مرجع شفاف تأمین ورق فولادي تخت در کشور، کالاي موردنیاز

 
تمام صنایع را، خصوصا مشتریانی که به محصولات باکیفیت نیاز بیشتري دارند، تأمین کند. 

به هرحال دغدغه تأمین پایدار مواد اولیه صنایع پایین دستی در حوزه فولاد همواره وجود داشته است. چگونه می توان این دغدغه را 

 
برطرف کرد؟ 

همان طور که می دانید تأمین مواد اولیه براي هر تولیدکننده اي چالش ها و دغدغه هایی ایجاد می کند که بر هیچ کس پوشیده
نیست؛ ولی در حوزه محصولات فولادي جهت اطمینان خاطر تولیدکنندگان از تأمین پایدار مواد اولیه، نیاز است قراردادهاي بلندمدتی

 
منعقد شود و این مهم از طریق ترکیبی از عرضه عمومی و اختصاصی در بورس کالا قابلیت تحقق دارد. 

 
شما چه برنامه هایی براي تأمین ورق موردنیاز صنایعی مانند خودروسازي، قطعه سازان و لوازم خانگی دارید؟ 

تقاضاي ماهانه کلاف و ورق سرد 88 هزار تن بوده که 65 هزار تن از آن مربوط به تقاضاي صنایع استراتژیک خودروسازي، قطعه
سازي و لوازم خانگی است و تأمین نیاز این صنایع فقط با عرضه عمومی بدون شک به مخاطره خواهد افتاد. بنابراین تنها راه حل این
است که تأمین نیاز صنایع استراتژیک مذکور از طریق 90 تا 95 درصد عرضه اختصاصی در بورس کالا و مابقی از طریق عرضه عمومی
انجام پذیرد. بدین ترتیب کل تقاضاي صنایع مذکور که در کشور قابل تولید است تأمین خواهد شد. در همین راستا فقط بشـکه



سازان بتوانند از محل حداکثر 10 درصد عرضه عمومی در بورس کالا نیازشان را تأمین کنند که چون مقدار تقاضا و عرضه عمومی

 
متناسب می شود، قیمت کشف شده کاهش خواهد یافت. 

 
راه حل مدیریت فضاي کنونی چیست و دولت با چه روش هایی می تواند این فضا را کنترل کند؟ 

یکی از بهترین راه حل هاي کارشناسی که دولت به واسطه آن می تواند شرایط را بهبود بخشد، تسهیل عرضه اختصاصی فولاد مبارکه
است که بر اساس شناخت فنی و کارشناسی 25 ساله این شرکت، نیاز مشتریان واقعی را تأمین می کند و تضمین می شود که
تولیدکنندگان واقعی دغدغه تأمین مواد اولیه را نداشته باشند. از همین رو، تقاضا در بازار کاهش می یابد و حساسیت بر تعیین قیمت

 
در بورس هم از بین می رود و در مدت حداکثر 3 ماه قیمت ها به شرایط عادي برمی گردد و عملا بازار کنترل خواهد شد. 

 
آیا روش هایی مثل بورس کالا می تواند بازار را به آرامش برساند؟ 

کنترل دستوري قیمت و بر هم زدن نظام کشف قیمت از طریق عرضه و تقاضا در بورس در مرداد 1397 نیز تجربه شد که به افزایش
تقاضا و تشدید اختلاف بین قیمت بورس و بازار منجر شد. از آذر همان سال که فشارها برداشته شد، قیمت ها کنترل شد و بازار
آرامش یافت. به هرحال فولاد مبارکه 100 درصد محصولات خود را در بورس عرضه می کند؛ ضمن اینکه 40 درصد محصولات گرم
در تالارهاي اصلی و 60 درصد باقی مانده بر اساس دستورالعمل هاي ستاد تنظیم بازار عرضه می شود. نکته حائز اهمیت آن است که
بر اساس دستورالعمل هاي ستاد تنظیم بازار، این شرکت در مورد ورق سرد نیز در تالارهاي اصلی 20 درصد و براي صنایع استراتژیک
فولاد 80 درصد عرضه دارد. بنابراین همان طور که گفتم، از سال 85 محصولات فولاد مبارکه در بورس کالا عرضه شده و این شرکت
به وظیفه حاکمیتی خود عمل کرده است. به این نکته نیز باید توجه داشت که عرضه فولاد مبارکه دقیقا بر اساس برنامه ریزي بورس
کالاست. ما از همان ابتدا کف عرضه را رعایت می کنیم؛ لذا اول هر ماه عرضه عمومی انجام می شود. از سوي دیگر، مچینگ فولاد
مبارکه کاملا مشخص است و عرضه به صورت اختصاصی به تولیدکنندگان واقعی صورت می گیرد. در عرضه اختصاصی نیز کار
کارشناسی صورت گرفته و ظرفیت تولیدکنندگان پایین دست را ارزیابی می کنیم. به هرحال فولاد مبارکه بر اساس تجارب چندین
ساله در عرضه محصولات به بازار، اطمینان دارد با تعیین قیمت طبق فرایند عرضه و تقاضا، فعال شدن فروش مچینگ و بازگشت به
روال عادي عرضه در بورس کالا، التهاب قیمت در بازار روند نزولی خواهد گرفت و این امر در مجموع به نفع زنجیره فولاد کشور و
بازگشت ثبات به بازار محصولات فولادي تخت خواهد بود. براي اجراي این مهم لازم است تمامی بندهاي تصمیمات هشتادمین جلسه
کارگروه تنظیم بازار اجرا شود، از جمله عرضه محصولات سایر شرکت هاي خریدار ورق فولادي و نوردکاران در بورس کالا، فروش
انواع لوله و پروفیل حداکثر 12 درصد بیشتر از قیمت ورق گرم دریافتی در همان ماه، نظارت و کنترل بر موجودي انبارهاي مستقر در
استان ها، تسهیل در عرضه محصولات فولاد مبارکه به میزان 40 درصد ورق گرم و 20 درصد ورق سرد در تالار معاملات بورس کالا و
فروش بقیه تولیدات در مچینگ و عدم ابطال معاملات. همچنین روش تعیین قیمت پایه در بورس کالا و سقف رقابت نیز باید اصلاح
شود که بر این اساس، پیشنهاد می گردد قیمت پایه برابر با متوسط موزون قیمت کشف شده قبلی براي هر نماد در نظر گرفته شود و
امکان رقابت تا سقف قیمت هاي جهانی با نرخ تسعیر  ارز سنا  (اسکناس) در نظر گرفته شود. با این روش نوسانات قیمت در عرضه
هاي متوالی به حداقل می رسد و مشتریان به دلیل اطمینان از ثبات نسبی قیمت و دریافت کالا براي خرید از بورس کالا هجوم نمی
آورند. از سوي دیگر، به علت نیاز گروه فولاد مبارکه به ارز براي تأمین برخی تجهیزات و مواد اولیه از خارج کشــور، لازم اســت
صادرات حدود 25 درصد مجموع محصولات گروه فولاد مبارکه مجاز باشد و موانع انجام صادرات این گروه تا این سقف برداشته شود؛
ضمن اینکه جهت تداوم تولید در شرکت هاي فولادساز از جمله فولاد مبارکه تأمین به موقع و کافی مواد اولیه موردنیاز ازجمله سنگ
آهن و کنسانتره لازم و ضروري است و باید معادن و کارخانجات تولیدي ملزم به تأمین به موقع و مداوم مواد اولیه براي شرکت هاي
فولادي باشند. به هر روي، لازم است اجراي تصمیمات کمیته تخصصی تنظیم بازار مورخ 1/5/99 به منظور بررسی کارشناسی دقیق
تر به تأخیر افتد تا پس از اصلاح آن مجددا ابلاغ گردد. نباید فراموش کرد که شرکت فولاد مبارکه براي توسعه و تأمین صنایع داخل
کشور گام هاي مؤثري برداشته است؛ در نتیجه میزان واردات محصولات فولادي تخت طی چند سال گذشته از 3 میلیون و 678 هزار
تن به 508 هزار تن در سال 98 رسید و 86 درصد تنزل یافت. بدین ترتیب از یک طرف وابستگی صنایع فلزي به فولادسازان خارجی
و دیگر کشورها کاهش یافت و از طرف دیگر موجبات اشتغال زایی و رونق تولید بیشتر در داخل کشور فراهم شد که البته در کنار آن
می توان به جلوگیري از خروج میلیاردها دلار از کشور نیز اشاره کرد. ضمن اینکه مشتریان فولاد مبارکه در 12 زمینه مختلف فعالیت



می کنند که یکی از آن ها مربوط به صنایع تکمیلی و نوردکاران است. فولاد مبارکه با رویکرد توسعه زنجیره پایین دستی و در جهت
حمایت از بازار داخل، کالاي موردنیاز و خوراك خطوط تولیدي شرکت هاي فولادي را تأمین کرد تا از یک سو در شرکت هاي مذکور

تولید و اشتغال تداوم یابد و از سوي دیگر محصولات فولادي تخت تولیدشده در آن شرکت ها به بازار عرضه گردد.



عکاس و فیلم کوتاه برتر حوزه دفاع مقدس تجلیل شدند

منبع: شبستانشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/05

در مراسمی با حضور مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا (ع) همزمان با بزرگداشت هفته دفاع مقدس از فیلم برتر کوتاه با
موضوع دفاع مقدس و نیز عکاس برتر دفاع مقدس در سمنان تجلیل شد.

در مراسمی با حضور مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا (ع) همزمان با بزرگداشت هفته دفاع مقدس از فیلم برتر کوتاه با

 
موضوع دفاع مقدس و نیز عکاس برتر دفاع مقدس در سمنان تجلیل شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان ازسمنان، با حضور« محمدرضا برازش»
مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا (ع)، فیلم کوتاه با عنوان«بی پایان» ساخته
«زینب همتیان» به عنوان فیلم کوتاه برتر در حوزه دفاع مقدس معرفی و از

 
سازنده آن تجلیل شد. 

همچنین «حمیدرضا همتیان»عکاس دفاع مقدس که سالها در دوران دفاع

 
مقدس به هنر عکاسی اشتغال داشت به عنوان پیشکسوت این حوزه تجلیل شد. 

این دو هنرمند پدر و دختر هستند و مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا (ع) سفر به مشهد مقدس را به عنوان جائزبه این دو هنرمند

 
اهداء کرد. 

مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا (ع) همچنین در این برنامه از نمایشگاه پوستر فیلم هاي دفاع مقدس که در انجمن سینماي

 
جوانان سمنان برپا شده است بازدید و از دست اندرکاران این نمایشگاه تجلیل کرد. 

در این نمایشگاه بیش از 15 قطعه پوستر فیلم هاي دفاع مقدس در معرض دید علاقه مندان قرار گرفته است.



نمایشگاه دائمی «هنر بانو» در کاشان گشایش یافت

منبع: شبستانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/05

فرماندار شهرستان کاشان از گشایش نمایشگاه دائمی «هنر بانو» در قالب 25 غرفه در فرهنگ سراي فیض این شهر خبر داد.

 
فرماندار شهرستان کاشان از گشایش نمایشگاه دائمی «هنر بانو» در قالب 25 غرفه در فرهنگ سراي فیض این شهر خبر داد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شمال استان اصفهان،
«علی اکبر مرتضایی» در حاشیه گشایش نمایشگاه هنر بانو در
گفت و گو با خبرنگاران گفت: نمایشگاه دائمی «هنر بانو» در
قالب 25 غرفه ، هنر و توانمندي بانوان شهرستان کاشان را به

 
نمایش می گذارد. 

فرماندار شهرستان کاشان افزود: در این نمایشگاه، هنرها و صنایع
دستی بانوان شهرستان کاشان در زمینه تابلو فرش، نمد دوزي،

خیاطی، چرم، رمان دوزي و گل هاي تزیینی، زیورآلات، سازه هاي چوبی، صنایع دستی، کودك و خلاقیت، مکرومه و تریکو بافی،
عروسک، تولید پارچه مجلسی، محصولات فرهنگی، عفاف و حجاب، شمع سازي، سفال و خلاقیت، بهداشت و سلامت، بافتنی و

 
پوشاك و دکوپاژ ارائه شده است. 

مرتضایی تصریح کرد: همچنین در این نمایشگاه که با مشارکت امور بانوان و خانواده فرمانداري ویژه کاشان و سازمان فرهنگی ورزشی
و اجتماعی شهرداري کاشان برپا شده است، کارگاه هاي آموزشی رایگان در حوزه هاي مختلف هنري و برنامه هاي آموزشی و

 
سرگرمی ویژه کودکان برگزار می شود. 

به گفته وي، معرفی توانمندي هاي بانوان شهرستان کاشان و حمایت از کارآفرینی و اشتغال بانوان و تقویت عرضه کالاهاي بومی این

 
شهرستان از جمله اهداف آماده سازي و راه اندازي این نمایشگاه دائمی است. 

فرماندار کاشان افزود: علاقه مندان می توانند جهت بازدید از محصولات و خرید از این نمایشگاه هر پنجشنبه از ساعات 8 الی 20 به
فرهنگ سراي فیض مراجعه کنند.



افزایش تنوع سبد محصولات پتروشیمی ایران

منبع: نفت ماشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/05

به گفته معاون مدیریت برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی، تکمیل زنجیره پروپیلن در برخی محصولات می
تواند تا 30 برابر ارزش افزوده ایجاد کرده و علاوه بر تنوع در سبد محصولات پتروشیمی، تاب آوري این صنعت را نیز افزایش

دهد.

به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي""نفت ما
""، از صنعت پتروشیمی در جهان به عنوان کیمیاي
صنعت نفت و گاز یاد می شود زیرا که تولیدات این صنعت
هر چقدر به صنایع پایین دستی می رسد، ارزش افزوده
بالاتري به همراه دارد. از همین رو است که اغلب کشورها
در کنار توسعه بالادست صنایع نفت و گاز تلاش می کنند
تا صنایع پایین دستی را نیز به صورت متوازن توسعه دهند.
این موضوع آنجا اهمیت بیشتري پیدا می کند که در برخی

 
موارد، با تکمیل 5 مرحله از زنجیره ارزش محصولی خاص، ارزش هر تن کالا تا 30 برابر افزایش پیدا می کند. 

ایران نیز اگرچه نیم قرن بعد از کشف نفت، به سمت توسعه پتروشیمی حرکت کرد، اما بعد از پیروزي انقلاب و اتمام هشت سال دفاع

 
مقدس، پتروشیمی را به عنوان اولویت اصلی خود در صنایع نفت و گاز قرارداد. 

این مهم با روي کار آمدن دولت تدبیر و امید شتاب گرفت و جهش دوم و سوم صنعت پتروشیمی با بهره برداري از طرح هاي متعدد
تعریف شد. با تحقق جهش دوم، تولید محصولات پتروشیمی به 100 میلیون تن در سال و با تحقق جهش سوم در سال 1404

 
ظرفیت تولید این محصولات به 133 میلیون تن افزایش پیدا می کند. 

در کنار آن نیز طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی تعریف شده تا در 4 زنجیره متانول، پروپیلن، اتیلن و بنزن تکمیل زنجیره ارزش

 
را ایجاد کند. 

بر اساس برنامه ریزي هاي صورت گرفته نیز، تکمیل زنجیره پروپیلن در شاخه هاي مختلف آن از اهمیت ویژه اي برخوردار است زیرا

 
در انتهاي این زنجیره محصولات خاص پتروشیمی با ارزش بالا تولید خواهد شد. 

با توجه به آن، قرار است 5 میلیون تن از متانول تولیدي در کشور، در پارك پروپیلن در عسلویه به 1.5 میلیون تن پروپیلن تبدیل
شود تا علاوه بر ارزش افزایی، امکان تامین خوراك صنایع میان دستی و پایین دستی را فراهم کند. با توجه به اینکه متانول مازاد
کشور در منطقه عسلویه بوده و تبدیل آن به پروپیلن فرایندي پیچیده و آب بر است، تولید در گام اول در عسلویه اتفاق می افتد و بعد
از آن با هدف آمایش سرزمین، اشتغالزایی پایدار و همچنین تکمیل زنجیره ارزش و تامین خوراك صنایع پایین دستی در شهرك هاي

 
صنعتی داخل کشور، پروپیلن به عنوان خوراك راهی مناطق مرکزي کشور می شود. 

«حسن عباس زاده» معاون مدیریت برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی نیز در این رابطه تاکید کرده که در بحث

 
تبدیل متانول به پروپیلن از دانش بومی و ایرانی شرکت پژوهش و فناوري پتروشیمی استفاده خواهد شد. 

وي گفته که در طرح هاي پیشران محصولات تولیدي در زنجیره پروپیلن متنوع می شود تا تاب آوري صنعت پتروشیمی افزایش پیدا

 
کند. 



به گفته عباس زاده، با تحقق طرح هاي پیشران، ظرفیت تولید پروپیلن در کشور از حدود یک میلیون تن فعلی به چهار میلیون تن

 
افزایش پیدا خواهد کرد. 

 
متن کامل این مصاحبه را می توانید در ادامه بخوانید. 

 
-در حال حاضر چه میزان پروپیلن در کشور تولید می شود و نیاز واقعی کشور به این محصول چقدر است؟ 

 
پروپیلن ماده اي است که در آن واردات نداریم. در واقع این محصول چندان مبادله نمی شود و محصولی نیست که تجارت پذیر باشد. 
پروپیلنی که در کشور تولید می شود از محل پالایشگاه ها تا 150 هزار تن و بقیه در مجتمع هاي پتروشیمی است که در مجموع
حدود یک میلیون تن در سال است. از این میزان 95 درصد آن به پلی پروپیلن تبدیل شده و 5 درصد باقی مانده نیز در پتروشیمی

 
شازند صرف تولید دو اتیل هگزانول می شود. 

با این حال در تامین پلی پروپیلن کمبود داریم که این نیاز در شرایط فعلی از طریق واردات تامین می شود. میزان واردات پلی
پروپیلن به کشور نیز حدود 20 هزار تن در سال و مصنوعات ساخته شده از پلی پروپیلن نیز ده ها هزارتن در سال است که در صورت
عدم اجراي طرح جدید پلی پروپیلن (به غیر از طرح خمین که نزدیک به راه اندازي است) براي پاسخ به تقاضاي روبه رشد کشور،

 
ناچار به واردات صدها هزارتن پلی پروپیلن طی سال هاي اینده خواهیم بود. 

 
- یعنی طرح هاي پیشران براي تولید پروپیلن در کشور با هدف تامین پلی پروپیلن انجام می شود؟ 

هدف از طرح هاي پییشران تعریف شده ساخت سایر محصولات در زنجیره ارزش پروپیلن در دستور کار قرار دارد تا سبد محصولات

 
پتروشیمی متنوع شود. 

به طور مثال در سال قبل با کمبود بسیار زیاد پوشک بچه مواجه بودیم. علت کمبود محصول پلیمري سوپر جاذب بود که ماده اي با

 
ارزشی در زنجیره پروپیلن است. 

در واقع هدف اصلی ما از تولید پروپیلن، تبدیل آن به پلی پروپیلن نیست زیرا این ماده به نوعی در کشور تامین می شود اگرچه با
تولید بیشتر پلی پروپیلن صنایع پایین دست آن بیشتر رونق می گیرد و مصرف آن بیشتر خواهد شد. در مجموع با برآوردهاي صورت
گرفته، تا سال 1404، کشور حداقل به 2 واحد 300 هزار تنی تولید پلی پروپیلن براي تامین تقاضاي کشور طی سال هاي آتی نیاز
خواهد داشت که در مواردي مانند خودرو، موکت، پلاستیک هاي خاص و ... کاربرد دارد و اگر از این محصول بیشتر تولید شود، صنایع

 
پایین دستی رونق می گیرد. 

 
- براي آنکه سرمایه گذاران به سمت تولید این محصولات حرکت کنند چه راهکارهایی مد نظر قرار گرفته است؟ 

شرکت هایی که در طرح هاي پروپیلن در پارك عسلویه براي تبدیل متانول به پروپیلن سرمایه گذاري می کنند حتما باید بخشی از
این محصول را به تولید محصولات جدید اختصاص دهند. در واقع دولت تلاش کرده تا مجوز تولید پروپیلن را با وجود نقشه راه

 
تکمیل زنجیره ارزش در محصولات جدید براي سرمایه گذاران صادر کند. 

این محصولات شامل آکریلیک اسید و مشتقات ان شامل پلیمرهاي سوپر جاذب، آکریلونیتریل، پلی اتر پلی ال به عنوان ماده اولیه
پلی یورتان (در صنعت ساختمان و فوم مبل ها استفاده می شود)، فنل و استون براي تولید پلی کربنات و پلی متیل متاکریلات است.

 
هدفمان تولید محصولات جدید در کشور است که اکنون وارد کننده آنها هستیم. 

به طور مثال در سال گذشته، 1.3 میلیون تن کالاهاي خام پتروشیمی وارد کشور شده که ارزش آنها 2 میلیارد دلار بوده است که جا

 
دارد روي این بخش سرمایه گذاري کرده و با تولید آنها از از خروج ارز از کشور جلوگیري کنیم. 

در واقع هدف از تعریف طرح هاي پیشران جلوگیري از واردات است که با این طرح ها واردات این محصولات تا 50 درصد کاهش پیدا
می کند. در مورد 50 درصد باقی مانده نیز، برخی از این واردات مقدارش کم است و توجیه اقتصادي ندارد تا طرح تولیدي براي آن در

 
کشور تعریف شود. 



 
در خصوص طرح هاي پیشران، چند زنجیره ارزش مورد توجه قرار گرفته تا صنعت پتروشیمی ارزش بالاتري ایجاد کند؟ 

متانول، پروپیلن، اتیلن و بنزن، 4 زنجیره تعریف شده در طرح هاي پیشران است که در این میان تکمیل زنجیره پروپیلن مهمترین
آنها به شمار می رود. زیرا در کشور کمبود تولید پروپیلن داریم و اگر تولید پروپیلن افزایش پیدا کند، زنجیره ارزش تکمیل خواهد

 
شد. 

تنوع تولید محصولات در زنجیره پروپیلن از آن جهت اهمیت دارد که تاکنون اکثر پروپیلن تولید شده، به پلی پروپیلن تبدیل شده که

 
پلیمري عمومی است و محصولات خاص تولید نشده که در حجم هاي کمتر و با ارزش بیشتر است. 

 
- بر اساس طرح هاي پیشران، تولید پروپیلن در کشور به چه میزان می رسد؟ 

در حال حاضر یک میلیون تن پروپیلن در کشور تولید می شود که با تحقق طرح هاي پیشران طراحی شده به 4 میلیون تن افزایش

 
پیدا می کند. 

این حجم ظرفیت تولید پروپیلن می تواند نیاز صنایع پایین دست را به طور کامل تامین کند و باتوجه به جمعیت و فاکتورهاي

 
اقتصادي تا چند سال آینده کافی خواهد بود. 

- دانش فنی یا به اصطلاح لایسنس تولید متانول به پروپیلن چطور تامین خواهد شد؟ با توجه به اینکه تحریم هستیم و شرکت هاي

 
بزرگ حاضر به همکاري با ایران نیستند؟ 

نکته مهم در بحث تکمیل زنجیره پروپیلن این است که بخشی از متانول مازاد در کشور به پروپیلن با دانش فنی ایرانی و بومی که

 
توسط شرکت پژوهش و فناوري پتروشیمی تدوین شده، تولید می شود. 

در حال حاضر حدود 95 درصد از متانول تولیدي در کشور صادر می شود که با اجراي طرح هاي پیشران، می توان 5 میلیون تن از

 
متانول مازاد را به پروپیلن تبدیل کرد. 

 
این باعث می شود عرضه متانول به جهان کمتر شده و قیمت هاي متانول نیز در سطح بهتري حفظ شود. 

 
با توجه به اینکه این اقدام در راستاي تکمیل زنجیره ارزش انجام می شود، تا چه حد در درآمد پتروشیمی تاثیرگذار است؟ 

 
اگر گاز را تبدیل به متانول و متانول را وارد زنجیره پروپیلن کنیم و تا آخر زنجیره برویم درآمد گاه تا 30 برابر می شود. 

 
به طور مثال یکی از محصولات تولیدي خاص در زنجیره پروپیلن، آکریلونیتریل است، 

این محصول در حالی در هر تن 1500 دلار قیمت گذاري می شود که قیمت هر تن گاز در حال جاضر حدود 50 دلار و قیمت هر تن

 
متانول نیز 150 دلار است. 

 
بنابراین تنها اگر گاز به متانول، متانول به پروپیلن و پروپیلن به آکریلونیتریل تبدیل شود، ارزش آن 30 برابر خواهد شد. 

- برخی معتقدند انتقال پروپیلن به مناطق مرکزي هزینه هاي زیادي دارد در صورتی که نتایج چندانی را به دنبال نخواهد داشت.

 
منظور این افراد طرح هاي ساخت خط لوله از عسلویه تا مرودشت و همچنین امیرآباد- دامغان است. 

خط پروپیلن از عسلویه تا مرودشت بسیار محدودتر از خط لوله اتیلن غرب است. ظرفیت این خط لوله حدود 1.5 (یک و نیم) میلیون
تن خواهد بود که پروپیلن را براي استفاده در صنایع میان دستی و پایین دستی به نواحی داخلی منتقل می کند. با قواعدي که براي
مشارکت کنندگان گذاشتیم باید محصولاتی که در حال حاضر وارداتی است، توسط پروپیلن انتقالی تولید شود و تولید به سمت

 
محصولاتی که مازاد آن در کشور وجود دارد نرود. 

 
- در مجموع هدف از تعریف و اجراي طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی را چه می دانید؟ 

هدف از طرح هاي پیشران پتروشیمی کاهش واردات، افزایش تاب آوري صنعت پتروشیمی با ایجاد تنوع تولید محصولات، کاهش
چالش ها براي صادرات متانول و همچنین ایجاد رونق اقتصادي در مناطق داخلی کشور و آمایش سرزمین و در نهایت ایجاد اشتغال



 
پایدار از طریق توسعه صنایع پایین دستی است. 

از سوي دیگر در طرح هاي بالادستی پتروشیمی اشتغال کم است، اما در پایین دست، اشتغالزایی به شدت افزایش پیدا می کند.



مزایاي طرح مجلس براي ساماندهی بازار خودرو

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/05

پدال نیوز- محور اصلی طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو، عرضه خودرو در بورس کالاست و مزایاي استفاده از این راهکار
عبارتست از: از بین رفتن تقاضاي سرمایه اي، جلوگیري از قیمت سازي، بسته شدن درب پشتی کارخانه ها و فراهم شدن

امکان افزایش تولید خودرو و توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی.

به گزارش پدال نیوز به نقل از فارس، همزمان با جهش نرخ ارز و از اواسط سال 97، قیمت خودرو در بازار آزاد شروع به افزایش

 
کرد به طوري که در برخی موارد قیمت خودرو در بازار آزاد به دو برابر قیمت مصوب خودرو رسید. 

شکاف ایجاد شده بین قیمت بازار آزاد و کارخانه سبب هجوم گسترده مردم و دلالان حرفه اي به سمت خرید خودرو از کارخانه شد و
این دلالان با خرید خودرو از کارخانه و فروش آن در بازار آزاد، سود فراوانی نصیب خود کردند. دلالان حرفه اي با اجاره کد ملی

 
محدودیت هاي ایجاد شده براي خرید خودرو را دور زدند. 

براي اصلاح این وضعیت، دولت راهکار قرعه کشی را انتخاب کرد. اما با توجه به حضور گسترده دلالان در صف خرید خودرو، امکان
خرید خودرو از کارخانه، توسط مصرف کنندگان واقعی بسیار محدود شده است به طوري که در قرعه کشی سوم احتمال برنده شدن

 
این افراد به کمتر از یک درصد رسید. 

در چنین شرایطی مصرف کنندگان واقعی راهی به جز خرید خودرو از بازار آزاد و با قیمت بازار آزاد ندارند و این در حالی است که
قیمت خودرو در بازار آزاد به شدت بالاتر از قیمت مصوب خودرو است و سود ناشی از این اختلاف قیمت که حدود 45 هزار میلیارد

 
تومان در سال تخمین زده می شود، نصیب دلالان می گردد. 

 
جزئیات طرح مجلس یازدهم براي ساماندهی بازار و صنعت خودرو 

با توجه به همین موضوع، جمعی از نمایندگان مجلس یازدهم طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو را تدوین کردند، این طرح که

 
اخیرا در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی اعلام وصول شده، هم اکنون در کمیسیون صنایع و معادن مجلس در حال بررسی است. 

روح االله ایزدخواه عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس در نشست رونمایی از طرح خودرویی مجلس یازدهم در اندیشکده
سیاستگذاري امیرکبیر در تاریخ 24 شهریورماه درباره جزئیات این طرح مجلس گفت: «مبناي این طرح اصلاح توزیع خودرو با عرضه
خودرو در بورس کالا است و تلاش شده است تا با استفاده از این سازکار، همه راه هاي توزیع خودرو صفر به غیر از مسیر بورس بسته
شود تا خودروسازها نتوانند از درب هاي پشتی خودرو را به فروش برسانند. با فروش خودرو در بورس کالا، عرضه و تقاضا است که
قیمت را تعیین میکند و عملا قیمت گذاري دستوري به دلیل ناکارآمد بودن حذف می شود. بر اساس این طرح به هر کد ملی فقط
یک مدل خودرو در سال تعلق می گیرد و یک پیشنهادي هم مطرح که بر فروش خودرو صفر تا دو سال بعد از خرید، مالیات وضع
شود تا تقاضا سرمایه اي به حداقل برسد. با این شیوه عملا قیمت گذاري دستوري وجود ندارد بلکه قیمت تمام شده کارخانه که

 
توسط فرمول شوراي رقابت تعیین می شود وجود خواهد دشست و این فرمول هم شفاف بیان خواهد شد. 



در این طرح پیشنهاد شده است تا از مالیات اخذ شده از بورس خودرو، 20 درصد به خزانه رفته و صرف توسعه ناوگان حمل و نقل
عمومی شود و 70 درصد هم به خودروسازها وام کوتاه مدت داده شود تا تولید خود را افزایش دهند. در این میان فقط 10 درصد براي
پاداش به خودرو سازان در نظر گرفته شده است تا اگر عرضه خودرو آن ها بالا بود به تشخیص شوراي رقابت به خودرو سازان تعلق

 
گیرد و به این ترتیب تلاش شده است تا سود خودروساز صرفا در افزایش تولید قرار گیرد». 

به صورت خلاصه، در طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو پیشنهاد شده است خودرو صفر کیلومتر صرفا در بورس کالا عرضه گردد
(ماده 2) و مابه التفاوت قیمت کشف شده در بورس کالا و قیمت مصوب به عنوان مالیات اخذ گردد و مالیات اخذ شده صرف توسعه

 
حمل و نقل عمومی و افزایش تولید خودرو شود تا منافع آن نصیب عموم مردم گردد (ماده 5). 

 
مزایاي عرضه خودرو در بورس کالا چیست؟ 

همانطور که اشاره شد، محور اصلی طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو، عرضه خودرو در بورس کالاست. کارشناسان معتقدند مزایاي

 
استفاده از این روش براي فروش خودرو عبارتست از: 

الف- از بین رفتن تقاضاي سرمایه اي: اختلاف قیمت بین بازار آزاد و قیمت کارخانه انگیزه اصلی دلالان براي خرید خودرو از کارخانه
است اما با عرضه خودرو در بورس کالا بدون سقف قیمت، رانت خودرو از بین می رود و در نتیجه، انگیزه سوداگران براي حضور در
صف خرید خودرو به شدت کاهش می یابد. به همین دلیل، هم دلالان از چرخه توزیع خودرو حذف می شوند و هم مصرف کننده

 
واقعی می تواند به صورت مستقیم اقدام به خرید خودرو نماید. 

ب- جلوگیري از قیمت سازي: در حال حاضر رکود در بازار خودرو حاکم است و میزان معاملات در بازار در برخی مواقع تقریبا صفر
می شود. در این بازار، تعداد فروشندگان و خریداران اندك است و در نتیجه فرصت براي برخی از دلالان فراهم شده است تا با اعلام
قیمت هاي کاذب اقدام به قیمت سازي در بازار نمایند. با عرضه خودرو در بورس کالا قیمت خودرو در فضاي شفاف بورس کشف می

 
گردد و امکان قیمت سازي از بین می رود. 

ج- بسته شدن درب پشتی کارخانه ها: هم اکنون فرآیند فروش خودرو به صورت کامل در اختیار خودروسازان است و این امکان وجود
دارد که برخی از افراد دخیل در فرآیند فروش با اعمال نفوذ اقدام به فروش خودرو به افراد خاص نمایند و از این محل منافعی را
نصیب خود نمایند. منافع این افراد اقتضا می کند تولید خودرو کم باشد تا اختلاف قیمت بازار و کارخانه همچنان بالا باقی بماند. در
نتیجه، این افراد انگیزه بالایی براي سنگ اندازي در مسیر افزایش تولید دارند. با عرضه خودرو در بورس کالا امکان دریافت پلاك براي

 
این خودروها و در نتیجه، انگیزه دریافت کنندگان این خودروها براي سنگ اندازي در مسیر افزایش تولید از بین می رود. 

د- فراهم شدن امکان افزایش تولید خودرو و کاهش قیمت تمام شده آن: زیان انباشته ایران خودرو و سایپا در پایان سال 98 مجموعا
به 45 هزار میلیارد تومان رسیده و بدهی خودروسازان به قطعه سازان نیز به بیش از 30 هزار میلیارد تومان رسیده است. میزان تولید
خودرو در سال 98 نسبت به 96 حدود 50 درصد کاهش داشته و از 1.6 میلیون دستگاه به 830 هزار دستگاه رسیده است. گلوگاه
تولید خودرو در حال حاضر کمبود نقدینگی است. با استفاده از بخشی از منابع حاصل از مابه التفاوت قیمت فروش خودرو در بورس
کالا و قیمت مصوب می توان تسهیلاتی به خودروسازان اعطا کرد تا امکان افزایش تولید فراهم گردد. افزایش تولید خودرو علاوه بر

 
کاهش قیمت، ایجاد اشتغال و افزایش درآمدهاي مالیاتی دولت را درپی خواهد داشت. 



ه- فراهم شدن امکان توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی: در حال حاضر، حدود 70 درصد از اتوبوس هاي شهري کشور فرسوده
هستند و این اتوبوس ها چندین برابر اتوبوس هاي نو، آلایندگی و مصرف سوخت دارند. با توجه به هزینه بالاي خرید اتوبوس هاي نو
(هر اتوبوس نو بیش از 3 میلیارد تومان قیمت دارد) و همچنین کسري بودجه دولت، امکان تامین مالی از سوي دولت یا رانندگان
اتوبوس براي جایگزینی این اتوبوس ها وجود ندارد. براي جایگزینی این اتوبوس ها حدود 42 هزار میلیارد تومان نیاز است و این مبلغ
با استفاده از منابع حاصل از مابه التفاوت قیمت فروش خودرو در بورس کالا و قیمت کارخانه در کمتر از یک سال محقق خواهد شد.
با جایگزینی این اتوبوس ها، علاوه بر کاهش آلایندگی و کاهش مصرف سوخت، درآمد ارزي دولت از محل صادرات سوخت صرفه

 
جویی شده افزایش می یابد. 

 
چرا عرضه خودرو در بورس کالا منجر به کاهش قیمت آن می شود؟ 

یکی از مهمترین سوالاتی که درباره طرح خودرویی مجلس مطرح است، تاثیر عرضه خودرو در بورس کالا بر روي قیمت آن در بازار
است. رسول سلیمانی کارشناس خودرو در گفت وگو با خبرنگار فارس درباره این موضوع گفت: «عرضه خودرو در بورس کالا با 2
مکانیسم می تواند منجر به کاهش قیمت آن در بازار آزاد شود. الان عمق بازار آزاد خودرو بسیار کم است و تعداد معاملات در بازار
بسیار اندك است زیرا در شرایط فعلی هم فروشندگان قصد فروش ندارند و هم خریداران توان خرید ندارند. به همین دلیل، به راحتی
و با انتشار چند آگهی در فضاي مجازي می شود در بازار آزاد قیمت سازي کرد و قیمت خودرو در این بازار را بالا برد و تعداد معاملات
بسیار اندك است. اما در بورس کالا چون معاملات خودرو به صورت واقعی انجام می شود، قیمت واقعی کشف می شود و از قیمت

 
سازي جلوگیري می شود». 

سلیمانی افزود: «مکانیسم دوم افزایش عرضه است. براساس طرح مجلس، از مابه التفاوت قیمت فروش خودرو در بورس و قیمت
مصوب شوراي رقابت می توان به عنوان منابع مالی براي افزایش تولید خودرو استفاده کرد. الان مشکل اصلی خودروسازان براي
افزایش تولید، کمبود منابع مالی است و زمانی که خودرو در بورس عرضه شود، خودروسازان می توانند با استفاده از این منابع مالی

 
تولید خودرو را افزایش دهند و در نتیجه، قیمت خودرو در بازار به علت افزایش عرضه آن، کاهش می یابد». 

حال باید دید بررسی طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو در صحن علنی مجلس چه زمانی آغاز خواهد شد و نمایندگان مجلس
یازدهم چه تصمیمی درباره این طرح خواهند گرفت؟



تاثیر سی ان جی بر واردات بنزین چه بود؟

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/05

پدال نیوز- از سال 1391 که مصرف سی ان جی به بلوغ خود رسید تا سال 1398 که پایان واردات بنزین کشور بود، این
صنعت توانست روزانه به طور متوسط از واردات 20 میلیون لیتر بنزین به کشور جلوگیري کند. این در حالیست که طبق

گفته کارشناسان براي تولید این حجم از بنزین می بایست یک پالایشگاه با حداقل ظرفیت 300 ...

به گزارش پدال نیوز به نقل از ایسنا، اگرچه که با افتتاح پالایشگاه ستاره خلیج فارس، کشور ایران از واردات بنزین خودکفا شده
است، اما رشد مصرف سوخت به خصوص بنزین در پی پیشرفت اقتصادي از مسیر رونق تولید گریزناپذیر است. از آنجا که رشد مصرف
بنزین در کشور ایران سریع تر از سایر سوخت ها بوده و پالایشگاه ها علاوه بر بنزین، فرآورده هاي دیگري هم تولید می کنند، لذا

 
تأمین تقاضاي بنزین به جز احداث پالایشگاه که نیاز به زمان و سرمایه زیادي دارد، از مسیرهایی دیگري هم ممکن است. 

مصوبه اخیر شوراي اقتصاد که قرار است بر اساس آن حدود 1.5 میلیون خودرو دوگانه سوز شوند، از مصرف 18 میلیون لیتر بنزین در
آینده جلوگیري خواهد کرد. در واقع این طرح 564 میلیون دلاري از هزینه تأسیس یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي به ارزش 6
میلیارد دلار جلوگیري کرده است، اجراي چنین طرح هایی که مبتنی بر مدیریت تقاضا و تأمین امنیت انرژي هستند در شرایط فعلی

 
کشوربه صرفه و حتی ضروري است. 

عباس ملکی- عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف در این رابطه گفت: انرژي یکی از پیشران هاي مهم در حرکت به سمت
افزایش تولید است زیرا که هر محصول یا خدمتی از ترکیب سرمایه، فناوري، نیروي انسانی و انرژي حاصل می شود. یکی از محل هاي
مهم مصرف انرژي در کشور ایران، بخش حمل و نقل است که این بخش نیز متأثر از رشد بخش تولید، از دو حیث توسعه پیدا خواهد

 
کرد؛ یکی رشد حمل و نقل کالا و بار و دیگري رشد حمل و نقل رفاهی و مسافري. 

وي با بیان اینکه تأمین انرژي بخش حمل و نقل عمدتا از طریق سوخت هاي مایع انجام می گیرد که با توجه به قیمت هاي یارانه اي
آن ها در ایران، هزینه زیادي به دولت تحمیل کرده و آلودگی هوا را نیز در پی می آورد، اظهار کرد: ضمن اینکه فشار تقاضا براي

 
تأمین یک سوخت به خصوص، منجر به واردات سوخت و خروج ارز از کشور می شود. 

عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف افزود: نمونه مشهود آن واردات 10 میلیارد لیتر بنزین در سال 1385 براي تأمین سوخت
ناوگان سبک کشور بود. در کنار سیاست هاي قیمتی و اجراي طرح سهمیه بندي بنزین، ایجاد یک سوخت جایگزین به نام سی ان
جی یا همان گاز فشرده، راهکار ویژه اي بود که براي مهار رشد تقاضاي سوخت مایع، تنوع بخشی به سبدسوخت و امنیت انرژي در

 
کشور اجرا شد. 

ملکی تصریح کرد: مطالعات روي سی ان جی از سال 1379 در ایران آغاز شده و این سوخت به عنوان یک سوخت جایگزین از سال

 
1384 به طور جدي وارد سبد سوخت کشور شد. 

وي با تاکید بر اینکه ورود سی ان جی باعث تنوع در سبد سوخت کشور شده که انعطاف پذیري خوبی به مدیریت تأمین سوخت



کشور می دهد گفت: به عنوان نمونه خودروهاي مختلف با کاربري هاي گوناگون می توانند براي مصارف خود از سوخت هاي با ویژگی
هاي متفاوتی بهره ببرند و از همین رو بسیاري از خودروهاي خدماتی دوگانه سوز شدند. همچنین در زمان افزایش قیمت جهانی
فرآورده هاي نفتی می توان کمی از فشار تقاضاي داخلی براي سوخت هاي مایع کاست و جاي آن را با سی ان جی پر کرد تا فرصت

 
کسب درآمد بیشتر براي صادرات فرآورده از دست نرود. 

در مقاطعی که تقاضاي داخلی بیشتر از عرضه رشد می کند و به بخش عرضه زمان کافی براي پاسخگویی نمی دهد، یک سوخت
جایگزین با منبعی غیر از منابع متعارف می تواند تنظیم کننده عرضه و تقاضا باشد. چنانچه سی ان جی توانست واردات بنزین را تا
حد بسیار خوبی کم کرده و با وجود این سوخت و جایگزینی بیش از 20 میلیون متر مکعب از آن با بنزین، کشور در سال 1398 به

 
صادرکننده فرآورده هاي مایع تبدیل شده است. 

همچنین محمد جواد ساکت- کارشناس ارشد حوزه انرژي با بیان اینکه توسعه صنعت سی ان جی براي جایگزینی بیشتر این سوخت
با بنزین نسبت به ساخت چنین پالایشگاه هایی داراي مزایایی گوناگونی است، گفت: یکی از این مزایا سرمایه گذاري است، ساخت
یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي در روز مطابق با مفروضات مد نظر ماده 5 آیین نامه اجرایی پتروپالایشگاه ها، حدود 4.5 تا 7.5

 
میلیارد دلار سرمایه لازم دارد. 

وي افزود: در حالی که صنعت سی ان جی با صرف سرمایه3 میلیارد دلاري توسعه یافت و بیش از 50 میلیارد دلار صرفه جویی ارزي
تا کنون داشته است. ذکر این نکته ضروري است که توسعه صنعت سی ان جی از طریق سرمایه هاي خرد صورت می گیرد اما صنعت

 
پالایش نیاز به سرمایه هاي عظیم و تجمیع شده دارد. 

این کارشناس ارشد حوزه انرژي با تاکید بر اینکه دانش بومی یکی دیگر از مزایاي این طرح به شمار می رود، اظهار کرد: صنعت سی
ان جی در کشور تقریبا به طور کامل بومی شده و صنایع مخزن سازي، کیت سازي، کمپرسورسازي، قطعه سازي و حتی موتورهاي
پایه گازسوز را به وجود آورده و گسترش داده است. این در حالیست که صنعت پالایش در ایران کاملا بومی نشده وبراي ساخت یک

 
پالایشگاه می بایست مقدار بسیار زیادي ارز از کشور خارج شود. 

علاوه بر این اشتغال زایی صنعت سی ان جی نسبت به پالایشگاه بیشتر است و از طرفی افراد در هر منطقه از ایران می توانند با
احداث یک کارگاه یا جایگاه به این صنعت بپیوندند در حالی که پالایشگاه، در یک نقطه متمرکز بوده و اشتغال زایی آن اغلب براي

 
یک منطقه به خصوص است. 

از سوي دیگر با تبدیل خودروهاي بنزین سوز به دوگانه سوز علاوه بر اینکه یارانه بنزین که به دولت تحمیل شده کاهش می یابد،
صاحبان خودرو نیز از این امر منتفع می شوند. زیرا هزینه پیمایش با سوخت سی ان جی کمتر از بنزین است. لذا هر چه رانندگان

 
بیشتر از سی ان جی در برابر بنزین استفاده کنند، در هزینه هاي خود صرفه جویی کرده اند. 

این کارشناس ارشد در این باره معتقد است: در کنار همه این موارد صنعت سی ان جی توانسته است که در کاهش آلایندگی هوا
نقش مفیدي داشته باشد و جایگزین سوخت هاي مایع آلاینده بشود به ویژه در سال هایی که سطح استاندارد سوخت پایین تر از
یورو4 بود. از طرفی صنعت سی ان جی با تعاملی سازنده باصنعت خودروسازي، آن را به سمت تطابق با خود وادار کرد و از این تعامل

 
بود که ابتکار موتورها و خودروهاي پایه گازسوز ایجاد و نمونه هاي متعدد از آن تولید و روانه بازار شد. 

به گفته ساکت، سی ان جی یک راهکار مناسب براي مدیریت تقاضاي سوخت در بخش حمل و نقل کشور بوده و همچنان نیاز است



که راهکارهاي مدیریت تقاضاي انرژي در کشور در همه بخش ها پیاده سازي شود. زیرا که پیشرفت از مسیر جهش تولید نیازمند
انرژي است و الزاما همه انرژي مورد نیاز تولید لازم نیست با هزینه گزاف از منابع زیرزمینی استخراج و تبدیل شوند، بلکه می توان با

 
سرمایه گذاري کمتر و مدیریت دقیق تقاضا، انرژي عمده اي از منبع اتلاف انرژي استحصال و مصرف کرد. 

از سوي دیگر، تنها مزیت طرح دوگانه سوزکردن رایگان خودروهاي عمومی که بر مدیریت تقاضا تمرکز کرده است نسبت به
راهکارهایی که بر افزایش عرضه تمرکز دارند، تنها سرمایه نیست، بلکه در صنعت سی ان جی دانش فنی نیز کاملا بومی شده و دوباره

 
مانند سال هاي ابتدایی توسعه این صنعت، با تمام قدرت و البته با دانش جدید فعال خواهد شد. 

بر این اساس میتوان گفت علاوه بر تأمین امنیت انرژي کشور در بخش حمل و نقل، اشتغال زایی این طرح بسیار بیشتر بوده و به
وسعت ایران است. از طرفی چنانچه شرایط تحریم فروش نفت خام ادامه داشته باشد، سی ان جی فرصت جایگزینی با سوخت هاي
مایع را تثبیت کرده و باعث می شود تا توان صادرات آندسته از حامل هاي انرژي که ساده تر از صادرات نفت خام هستند، پایدار

 
بماند. 

یکی از مصوبات شوراي اقتصاد در جلسه فوق العاده روز دوشنبه 11 آذرماه 1398 بنا بر پیشنهاد مشترك وزارت نفت و سازمان برنامه
و بودجه به استناد ماده 12 قانون رفع موانع تولید، گامی در این زمینه برداشته شد. بر اساس مصوبه «حمایت از تولید و تبدیل
کارخانه اي و کارگاهی یک میلیون و 460 هزار دستگاه خودروي تاکسی، ون (تاکسی)، وانت و مسافربر شخصی بنزینی به سی ان جی
سوز» با اعتباري 6500 میلیارد تومانی قرار است که بخش عظیمی از خودروهاي خدماتی که تا کنون دوگانه سور نشده اند به صورت

 
رایگان دوگانه سوز شوند. 

با اجراي کامل این طرح، حجمی معادل 18 میلیون لیتر در روز در مصرف بنزین صرفه جویی خواهد شد. که براي تولید این مقدار
بنزین لازم است تا یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي احداث شود که به طور متوسط 6 میلیارد دلار معادل 120 هزار میلیارد تومان
هزینه دارد. این در حالیست که گره همیشگی تنظیم عرضه و تقاضاي سوخت در کشور یعنی تأمین بنزین، با یک طرح 564 میلیون

 
دلاري باز خواهد شد و 109 هزار میلیارد تومان صرفه جویی در هزینه ها به ویژه در شرایط کنونی به صورت گرفته است. 

ایران با توجه به انرژي هاي در دسترس جامعه ایرانی، موقعیت جغرافیایی، فناوري هاي متعارف، سرمایه، و شرایط همسایگان خود،
می باید در مورد سیاست گذاري انرژي، بیشتر از گذشته و هماهنگ تر عمل نماید. علاوه بر برنامه ریزي براي ازدیاد تولید حامل هاي

انرژي، باید به صرفه جویی و بهینه سازي مصرف نیز توجه کافی کرد.



اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات از اعطاي تسهیلات به چهار
حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و تولید محتواي بومی خبر داد

به گزارش سرمدنیوز، در سند معماري و طرح کلان شبکه
ملی اطلاعات، بومی سازي و ارتقاي 20 درصدي استفاده از
خدمات بومی مورد توجه ویژه اي قرار گرفته است. رویداد
«معرفی دستاوردهاي بومی سازي تجهیزات پیشرفته شبکه
ملی اطلاعات» نیز چندي پیش در همین راستا برگزار شد
که محصولات شرکت هاي ایرانی از جمله گوشی هوشمند،

 
تبلت، گوشی IP و انواع مودم هادر آن به نمایش گذاشته شدند. 

همچنین طی سال هاي گذشته، موضوع تولید گوشی ایرانی چندي پیش باز هم مطرح شد و از نیمه هاي سال 1398 بود که موضوع
تولید گوشی هاي جدید ایرانی، باز هم به یکی از مباحث حوزه فناوري اطلاعات راه پیدا کرد؛ آن هم تولید یک گوشی که ایرادهاي

 
مدل هاي قبلی را برطرف کرده باشد و بتواند با نسخه هاي خارجی رقابت کند. 

در این راستا، طبق اعلام سازمان فناوري اطلاعات ایران، نیروي انسانی که پیش از این جزو مغفول ترین منابع سرمایه اي کسب
وکارها به شمار می رفت در رویکرد به نسبت تازه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و به همت سازمان فناوري اطلاعات ایران در
راستاي عینی سازي شاخص ها، جزو اصلی ترین عوامل چگونگی تخصیص وام قرار گرفت. وامی که نام آن تسهیلات وجوه اداره شده و

 
ابزارش ایران کارفاست. 

 
عینی سازي شاخص ها 

فرهاد سنجري فرد- مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه که به نوعی بخشی از اجرایی ترین بازوي
اعطاي تسهیلات به کسب وکارها در معاونت سیاست گذاري و اعتبارسنجی را در شرایطی که کرونا بیش از هر زمان دیگري بر حیات

 
اقتصادي آنها تاثیر گذاشته است، به عهده دارد، به تشریح جزییات این طرح پرداخت. 

به گفته وي، مهرماه سال گذشته بود که به دستور وزیر ICT دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده به سازمان فناوري اطلاعات انتقال
یافت. بعد از انتقال این دبیرخانه و بر اساس آیین نامه اجرایی بند ب تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه، ضوابط اجرایی پذیرش طرح
ها مورد آماده سازي قرار گرفت و سپس براي سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال شد و پس از تصویب، رسما دبیرخانه تسهیلات

 
وجوه اداره شده در سازمان فناوري اطلاعات آغاز به کار کرد. 



سنجري فرد توضیح داد: در گام نخست، بر اساس ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها، تدوین دستورالعمل هاي لازم که بر اساس آن
شرکت ها بتوانند درخواست خود را ارایه کنند و سازوکار ارزیابی و اعطاي وام انجام شود در دستور کار قرار گرفت. بر این اساس 10
دستورالعمل و دو الحاقیه طراحی شد و شکل گرفت که ویژگی اصلی این دستورالعمل ها این بود که ما بر اساس شاخص هاي واقعی

 
این دستورالعمل ها را طراحی کردیم. 

وي ادامه داد: پیش از این چنین بود که متقاضی دریافت تسهیلات، اقدام به ارایه یک طرح تجاري (Business plan) می کرد که
پس از انجام امور کارشناسی که در گاهی موارد نیز مغلوب نظرات سلیقه اي می شد، وام درخواستی اعطا یا لغو و در نهایت باعث بروز
مشکلاتی می شد. اما با عینی شدن شخص ها، شرایط اعطاي تسهیلات بر اساس نوع درخواست متقاضی به شاخص هایی همچون
تعداد نصب، تعداد نیروي انسانی به کار گرفته شده؛ میزان فروش و درآمد کسب وکار و غیره تغییر یافت، که براي کسب وکارهاي نوپا
(شرکت هایی که بر اساس آیین نامه نوآفرین زیر سه سال سابقه تاسیس دارند) بازپرداخت چهار ساله با سود 5 درصد و براي شرکت

 
هاي غیرنوپا با سود 9 درصد در نظر گرفته شده است. 

ابزار درخواست این وام، سامانه ایران کارفا به نشانی www.irankarfa.ir که متقاضیان به صورت الکترونیکی می توانند درخواست

 
هاي خود را ثبت کنند و طی بازه زمانی 30 روزه از رد یا تایید درخواست خود باخبر شوند. 

 
وام بوم واره 

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه به الحاقیه دیگر با عنوان بوم واره اشاره کرد و در تشریح جزییات
آن گفت: شرکت هاي بزرگی در سامانه ایران نوآفرین (irannoafarin.ir) وجود دارند که خدمات خود را مانند خدمات ابري، کیف
پول الکترونیکی، خدمات حسابداري، خدمات حقوقی، فضاي ابري، ذخیره سازي و غیره به صورت شش ماه رایگان و شش ماه نیم بها

 
به شرکت هاي نوپا و یا استارت آپ ها ارایه می دهند. 

سنجري فرد گفت: ما در ازاي خدماتی که این شرکت ها متعهد می شوند به استارت آپ ها ارایه دهند، وام وجوه اداره شده پنج
درصدي ارایه می دهیم. تا کنون تسهیلات 10 شرکت مصوب شده و مابقی نیز پس از انجام ارزیابی هاي لازم به منظور اخذ تسهیلات
به بانک معرفی می شوند. در این میان، منظور از کسب وکارهاي نوپا، شرکت هایی با سابقه کاري کمتر از سه سال، سرمایه ثبتی 250

 
تومان و فروش 500 میلیون تومان در سال است. 

معاونت سیاست گذاري و اعتباربخشی سازمان فناوري اطلاعات ایران، همکاري هایی با خارج از مجموعه خود داشته که در راستاي
حمایت از بخش خصوصی بوده است. سنجري، درباره همکاري هاي انجام شده در این خصوص در راستاي انعقاد دو همکاري توضیح
داد: طی قرارداد عاملیتی که با صندوق کارآفرینی امید بستیم، همکاري ما به صورت اهرمی است. به این معنی که صندوق امید تعهد

 
کرده است به ازاي یک واحد پول، دو واحد پول بگذارد. 

وي ادامه داد: این صندوق که زیرمجموعه ریاست جمهوري است، طی قراردادي عملیاتی که 60 میلیارد تومان اعتبار دارد و از این
مبلغ 20 میلیارد سهم وزارت ارتباطات و 40 میلیارد سهم صندوق است به دو شیوه نامه سرمایه در گردش و شرکت هاي نوپا داراي
قابلیت اعطاي تسهیلات است که پس از ابلاغ وزیر، کار خود را آغاز می کند. میزان سود تسهیلات پرداختی از محل توافق نامه با
صندوق امید، براي شرکت هاي نوپا 4.33 است و براي غیر نوپا 5.77 درصد در نظر گرفته شده است. البته توافق نامه اي از سال 94

 
با صندوق امید وجود داشت که از زمان انتقال دبیرخانه به سازمان تا کنون 20 شرکت حایز شریط دریافت وام شناخته شده اند. 



سنجري فرد با بیان اینکه همکاري بعدي متعلق به صندوق نوآوري و شکوفایی و در دو قسمت در حال انجام است، گفت: اول، وام
کرونا که به شرکت هایی که درخواست آنها بالاي دو میلیارد تومان است بازمی گردد. در این زمینه می توان به ارزیابی اولیه 22
شرکت اشاره کرد که چهار شرکت موفق به اخذ وام شده اند. دوم مقرر شد که براي توسعه شبکه ملی اطلاعات و حمایت از تولیدات
داخلی، تسهیلات از محل لیزینگ دانش بنیان صندوق در چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و

 
تولید محتواي بومی اعطا شود. 

وي خاطرنشان کرد: در این راستا با توجه به اولویت هاي وزارت ICT، هماهنگی لازم در فاز اول براي اعطا تسهیلات جهت تولید
مودم VDSL و ONT صورت پذیرفت و در قدم اول شرکت مخابرات ایران جهت خرید محصولات تولیدکنندگان داخلی اعلام

 
آمادگی کرده و در فاز دوم هماهنگی لازم جهت اعطا تسهیلات فوق به تولیدگنندگان موبایل در حال انجام است. 

 
تسهیل گري تضامین 

سنجري در خصوص حوزه اعطاي تسهیلات به نکاتی اشاره کرد و پیشنهاد داد: تیم هاي نوپا بهتر است به سمت جذب سرمایه گذاري
خطرپذیر حرکت کنند و پس از عبور از دره مرگ شرکت هاي نوپا و رسمی شدن (ثبت شرکت و رسیدن به درآمد) به سمت اخذ وام
حرکت کنند. چه بسا سازوکار اعطاي وام از محل وجوه اداره شده به گونه اي طراحی شده است که به شرکت ها تا یک سال فرصت
تنفس داده می شود و پس از آن بازپرداخت 36 تا 48 ماهه براي آنها در نظر گرفته می شود و با پیش بینی نرخ سود پنج درصد، بروز

 
مشکل در بازپرداخت اندکی بعید به نظر می رسد. 

وي هم چنین به تدابیر اندیشیده شده در خصوص تضامین وام به عنوان یک اصل کلیدي اشاره کرد و افزود: بر اساس مطالعاتی که
انجام دادیم، شرکت هاي کوچک قادر به تامین تضامین نبودند و از طرفی هدف ما حمایت از شرکت هاي استارت آپی بود. لذا طی
تمهیدات اندیشیده شده مقرر شد که تضامین براي شرکت هایی که مبلغ وام درخواستی آنها کمتر از 300 میلیون تومان است با یک

 
فقره چک یا سفته که دو نفر پشت آن را امضا کنند، مورد قبول واقع شود. 

طبق آخرین آمار به دست آمده از بهمن ماه 1398 تا کنون که ضوابط اجرایی اعطاي تسهیلات ابلاغ شده، تسهیلات حدود 140
شرکت مصوب و درخواست 40 شرکت نیز در حال ارزیابی است.



 مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران خبر داد:

 مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران خبر داد:

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران عنوان کرد: در راستاي ارتقاي ایمنی راههاي استان در سال «جهش
تولید»، و بمنظور مشارکت در تامین منابع مالی جهت اجراي پروژه هاي اولویت دار راهداري و حمل و نقل جاده اي استان

تفاهم نامه مشارکت هزار و دویست میلیارد ریالی بین سازمان راهداري و حمل و نقل جاده ...

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران عنوان
کرد: در راستاي ارتقاي ایمنی راههاي استان در سال «جهش

تولید»، و بمنظور مشارکت در تامین منابع مالی جهت اجراي پروژه هاي اولویت دار راهداري و حمل و نقل جاده اي استان تفاهم نامه
مشارکت هزار و دویست میلیارد ریالی بین سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي کشور و استانداري مازندران و سازمان مدیریت و

 
برنامه ریزي استان منعقدگردید. 

به گزارش پایگاه خبري هموطن،  عباسعلی نجفی ضمن اعلام این خبر اظهار داشت: بر اساس این توافق؛ 30درصد از اعتبار یاد شده از
سوي استان و 70درصد از سوي سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي کشور جهت احداث دوربرگردان هاي ضروري،اصلاح نقاط پر

 
تصادف ، بهسازي و روکش آسفالت و ایمن سازي راهها ، بازسازي و نوسازي  ماشین آلات راهداري تأمین می شود. 

وي در ادامه محورهاي مواصلاتی استان را در شمار شریان هاي مهم کشور خواند و  بهسازي راه هاي روستایی، تسریع در پیشرفت راه
ها و شریان هاي اصلی و رسیدگی به مشکلات این بخش بویژه حوزه حمل نقل را بسیار مهم و از دغدغه هاي عمرانی استان عنوان

 
کرد. 

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران مدت زمان اجراي این تفاهم نامه را دو سال عنوان نمود وگفت: سیاست هاي
وزارت راه و شهرسازي (سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي) منطبق بر "طرح ارتقاي کیفیت راهداري  قابل اجرا و با موافقت

 
طرفین قابل تمدید خواهد بود. 

وي ابراز امیدواري کرد: قرار گرفتن ظرفیت ها در کنار هم، منجر به رفع مشکلات هم استانیها  می شود و از این روي در

 
سال 1399 و سال 1400، شاهد اجراي پروژه هاي توافق شده به صورت هم افزا و هماهنگ باشیم 

نجفی  با بیان اینکه بیش از 90 درصد حمل و نقل استان در حوزه حمل و نقل جاده اي و از بستر راه انجام می شود، افزود:
اکنون 10400 کیلومتر راه در استان وجود دارد که  با بهره مندي از ظرفیت هاي طرفین اقداماتی در راستاي توسعه راه هاي استان و

 
افزایش اشتغال، کارآفرینی و تسهیل و تسریع حمل محصولات کشاورزي برداشته شود. 

گفتنی است در نشست اولیه مقرر گردیده بود مبلغ تفاهم نامه 1000 میلیارد ریال و با درصد 40 به 60 امضا گردد که با پیگیري
هاي به عمل آمده توسط این اداره کل 200 میلیارد ریال افزایش و با درصد 30 به 70 تفاهم نامه امضا گردید



کارکرد حوزه فرهنگی دانشگاه ها، تربیت شهروند آگاه و مؤثر است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/05

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در مراسم انعقاد تفاهم نامه همکاري این معاونت با انجمن ملی
زنان کارآفرین تأکید کرد: کارکرد حوزه فرهنگی، تربیت شهروند مؤثر و آگاه پس از دوره تحصیل دانشجویان است.

دکتر غفاري: کارکرد حوزه فرهنگی دانشگاه ها، تربیت
شهروند آگاه و مؤثر است معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت
علوم، تحقیقات و فناوري در مراسم انعقاد تفاهم نامه
همکاري این معاونت با انجمن ملی زنان کارآفرین تأکید
کرد: کارکرد حوزه فرهنگی، تربیت شهروند مؤثر و آگاه

 
پس از دوره تحصیل دانشجویان است. 

به گزارش گروه آموزش خبرگزاري برنا، دکتر غلامرضا
غفاري در این مراسم در سخنانی اظهار داشت: انسان ها

 
زمانی که قابلیت ندارند و دچار فقر قابلیتی هستند، نمی توانند صاحب نقش شوند و در جامعه کنش گري نمایند. 

وي ادامه داد: این قابلیت ها شئون و اشکال مختلفی دارند که این اشکال در ابعاد مختلف توسعه بروز می نماید و آن عبارت است از
توسعه انسانی، اجتماعی، اقتصادي، سیاسی و فرهنگی که هر یک از آنان از قابلیت ها و شایستگی هاي خاص خود برخوردار بوده و

 
داراي اهمیت هستند. 

دکتر غفاري افزود: این علایق و انگیزه هاي انسان است که تعیین می کند کدام یک با اهمیت تر است؛ به هر حال به میزانی که این

 
قابلیت ها را از هر سنخ به وجود می آوریم، افراد کنش گري و قدرت انتخاب و آزادي بیشتري خواهند داشت. 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم تأکید کرد: در جامعه اي که کنش گران آن قدرت انتخاب و انتخاب هاي چند گانه دارند، از

 
شانس ها و فرصت هاي بیشتري برخوردارند و بالطبع کنش گري بیشتري خواهند داشت. 

وي تصریح کرد: به میزانی که این توانمندي بیشتر می شود، توانایی و توسعه جامعه بیشتر می شود و کیفیت زندگی بهتري پیدا می

 
شود و کنش گران خود اجتماعی را پیدا می کنند. 

دکتر غفاري در ادامه با بیان اینکه تمام تلاش هایی که در حال انجام بوده و اهدافی که در این تفاهم نامه به دنبال آن هستیم،
معطوف به توانمندسازي دانشجویان اعم از دختر و پسر است، تصریح کرد: در کلان موضوع، رسالت و کارکرد حوزه فرهنگی و

 
اجتماعی دانشگاه تربیت شهروندانی آگاه و مؤثر است. 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم با اشاره به برنامه هایی که توسط این مجموعه در دست پیگیري است، افزود: اهتمام همکاران
ما، تعامل مؤثر با مجموعه هاي این چنینی به منظور تسهیل ورود به عرصه دانشگاهی و نیز متقاعدسازي دانشجویان و دانش

 
آموختگان دانشگاه ها به نگاه و ارتباط با مجموعه هاي بیرونی است. 

وي افزود: علی رغم تلاش هاي به نسبت خوبی که صورت گرفته و در حال انجام است، این تلاش ها کافی نبوده و تا سرمنزل مطلوب

 
فاصله وجود دارد. 

دکتر غفاري ادامه داد: این امر میسر نمی شود جز در سایه ارتباط با مجموعه ها و نهادهاي مدنی فعال همچون انجمن زنان کارآفرین
تا در کنار دانش و مهارت کسب شده در دانشگاه دانشجویان بتوانند با جامعه بیرون خود ارتباط برقرار نموده و این مدنیت در سرشت



 
و جان آنان قرار گیرد. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم نیز در این نشست طی سخنانی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در زمینه توانمندسازي

 
دانشجویان دختر اظهار داشت: در این راستا برنامه هاي متعددي پیش بینی شده و هم اکنون در حال اجراست. 

محمدهادي عسکري ادامه داد: بهره گیري از ظرفیت نهادهاي مدنی و تلاش براي برقراري ارتباط دانشجویان با جامعه از طریق تعامل

 
با این نهادها از اهمیت ویژه اي برخوردار بوده و در راستاي تکمیل چرخه توانمندسازي به شمار می رود. 

وي با اشاره به تدوین سند جامع توانمندسازي دختران دانشجو اظهار امیدواري کرد: ثمره این تلاش ها بتواند منجر به نقش آفرینی

 
مؤثرتر بانوان دانشگاهی شود. 

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل انجمن ملی زنان کارآفرین هریک در سخنان جداگانه اي با اشاره به تاریخچه تأسیس انجمن اظهار
داشتند: این انجمن در سال 1384 با مجوز وزارت کشور با هدف توانمندسازي زنان و دختران و توسعه کارآفرینی زنان فعالیت خود را

 
آغاز نموده و در قالب کارگروه هاي مختلف مشغول فعالیت است. 

وي با ابراز خرسندي از تعامل چند ماهه انجمن با حوزه معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم اظهار امیدواري کرد: در بستر این
تفاهم نامه بسیاري از فعالیت هاي مرتبط با توانمندسازي دانشجویان دختر تسهیل گردد.



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا | بیکاري 155 هزار نفر

استمرار یافته است

منبع: تدبیر شرقشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/05

تدبیرشرق/بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و …
مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال

وزارت کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 ...

تدبیرشرق/بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و … مواجه
بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی

 
6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: طبق
آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند

 
تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 



وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند.



چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی بهمن ماه سال جاري برگزار می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/05

دانشگاه صنعتی شریف چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی را با هدف ارائه آخرین دستاوردهاي پژوهشی و کاربردي در این
زمینه و توسعه کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان، بهمن ماه سال جاري برگزار می کند.

دانشگاه صنعتی شریف چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی را با هدف ارائه آخرین دستاوردهاي پژوهشی و کاربردي در این

 
زمینه و توسعه کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان، بهمن ماه سال جاري برگزار می کند. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از دانشگاه صنعتی شریف، مرکز کارآفرینی دانشگاه صنعتی شریف در نظر دارد
چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی را با هدف گردهم آوردن محققان حوزه کارآفرینی و کسب وکارهاي نوین براي ارائه آخرین

 
دستاوردهاي پژوهشی و کاربردي در این زمینه، در روزهاي 8 و 9 بهمن ماه 99 به صورت مجازي برگزار کند. 

مدل هاي آموزش کارآفرینی در دانشگاه ها، توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در میان دانشجویان و اعضاي هیأت علمی،
توانمندسازي دانشجویان و ارتقاي مهارت ها و قابلیت هاي کارآفرینانه آنها، نحوه استفاده و تعامل با بخش خصوصی در جهت توسعه
کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان و بررسی الگوها و مدل هاي بین المللی در ارتباط با توسعه نوآوري و کارآفرینی از مهمترین

 
اهداف این کنفرانس است. 

همچنین همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها به منظور حل نوآورانه ي چالش هاي طرفین محور اصلی این رویداد و چرایی
همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها، سرمایه گذاري مشترك، مسائل مالی و انواع همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ
ها، منافع و محدودیت هاي همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها، نگاه و نیازهاي استارت آپ ها براي همکاري با شرکت هاي
بزرگ، نقش مؤسسات واسطه (مانند پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد) در همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها، تفاوت
سبک مدیریتی و اداره ي شرکت ها و سازمان هاي بزرگ و استارت آپ ها، مطالعات موردي همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ
ها، نوآوري هاي سازمانی و تغییرات در چشم انداز (landscape) جدید، نوآوري باز، شناسایی و ارزیابی استعداد کارآفرینی و
کارآفرینان، منتورشیپ/کوچینگ و آموزش در حوزه ي کارآفرینی، الزامات و راهکارهاي کارآفرینی سازمانی و اجتماعی، کارآفرینی در
چالش هاي اقتصادي و اجتماعی امروز کشور، مدل هاي ارزشیابی استارت آپ ها و بازدهی سرمایه گذاري در کارآفرینی، تأثیرات

 
بلندمدت اجتماعی کسب وکارهاي کارآفرینانه بر جامعه از دیگر محورهاي این رویداد ملی محسوب می شوند. 

اساتید، دانشجویان، متخصصین و دست اندرکاران حوزه ي کارآفرینی و اشتغال تا 1 دي ماه سال جاري فرصت دارند با ارسال مقالات

 
علمی و پژوهشی خود در محورهاي ذکر شده در این رویداد شرکت کنند. 

علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر به وب سایت http://entconf.sharif.ir مراجعه نمایند.



110 میلیارد تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي نهادهاي حمایتی پرداخت شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان از پرداخت 110 میلیارد تومان تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي نهادهاي
حمایتی و جامعه ایثارگران این استان خبر داد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان از پرداخت 110 میلیارد تومان تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي نهادهاي حمایتی و

 
جامعه ایثارگران این استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی آشتاب امروز شنبه در جلسه هماهنگی انعقاد تفاهم نامه همکاري بنیاد شهید و امور ایثارگران با اداره
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان با بیان اینکه این تفاهم نامه در سطح کشور نیز بین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بنیاد
شهید و امور ایثارگران کشور به امضا رسیده است، اظهار داشت: این تفاهم نامه داراي 10 ماده و 41 بند است که موضوع آن ایجاد
اشتغال پایدار، ارائه تسهیلات در حوزه کارآفرینی و خوداشتغالی و ارائه آموزش هاي لازم براي مهارت افزایی با استفاده از ظرفیت اداره
کل آموزش فنی و حرفه اي استان است و بایستی با همکاري و مشارکت همه دستگاه هاي اجرایی زیر مجموعه وزارت متبوع انجام

 
شود. 

وي با اشاره به رشادت ها و از خود گذشتگی شهیدان و خانواده هایشان در عرصه دفاع مقدس، گفت: امنیت امروز ما مدیون شهدا و
ایثارگران است و ما امروز وظیفه داریم به خانواده هاي این عزیزان خدمت رسانی کنیم و تمام ظرفیت هاي موجود در حوزه اشتغال و

 
درمان را در اختیار این عزیزان قرار دهیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان در ادامه به تسهیلات اشتغال زا پرداخت شده به جامعه ایثارگران و نهادهاي حمایتی در
استان اشاره کرد و گفت: در این حوزه تاکنون با همکاري بنیاد شهید، بهزیستی و کمیته امداد و بانک هاي عمل مبلغ 110 میلیارد و

 
700 میلیون تومان به سه هزار و دو طرح با اشتغال سه هزار و 420 نفر پرداخت شده است. 

آشتاب، به مشوق هاي لازم به واحدهایی که از کارجویان ایثارگر استفاده کنند اشاره کرد افزود: براي کارفرمایانی که کارجویان تحت
پوشش بنیاد شهید را جذب کنند مشوق هایی از جمله پرداخت حق بیمه سهم کارفرما، پرداخت یک سوم حقوق و همچنین کاهش

مالیات کارگاه هاي استان در نظر گرفته می شود.



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: بازار کارشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند.

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار داشته

 
و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند. 

بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و … مواجه بود، پس از
شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6

 
میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تامین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بدو براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري اظهار داشت: طبق آخرین آمار مربوط به پنجم
مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند تعداد 155 هزار و 700 نفر

 
هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تامین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تامین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تامین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از "نفربیمه" این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوییم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20



 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند.



اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/05

به گزارش کسب و کار نیوز، در سند معماري و طرح کلان شبکه ملی اطلاعات، بومی سازي و ارتقاي 20 درصدي استفاده از
خدمات بومی مورد توجه ویژه اي قرار گرفته است.  رویداد «معرفی دستاوردهاي بومی سازي تجهیزات پیشرفته شبکه ملی

اطلاعات» نیز چندي پیش در همین راستا برگزار شد که محصولات شرکت هاي ایرانی از جمله ...

کسب و کار نیوز - مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات از اعطاي

 
تسهیلات به چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و تولید محتواي بومی خبر داد. 

به گزارش کسب و کار نیوز، در سند معماري و طرح کلان شبکه ملی اطلاعات، بومی سازي و ارتقاي 20 درصدي استفاده از خدمات
بومی مورد توجه ویژه اي قرار گرفته است.  رویداد «معرفی دستاوردهاي بومی سازي تجهیزات پیشرفته شبکه ملی اطلاعات» نیز
چندي پیش در همین راستا برگزار شد که محصولات شرکت هاي ایرانی از جمله گوشی هوشمند، تبلت، گوشی IP و انواع مودم هادر

 
آن به نمایش گذاشته شدند. 

همچنین  طی سال هاي گذشته،  موضوع تولید گوشی ایرانی چندي پیش باز هم مطرح شد و از نیمه هاي سال 1398 بود که
موضوع تولید گوشی هاي جدید ایرانی، باز هم به یکی از مباحث حوزه فناوري اطلاعات راه پیدا کرد؛ آن هم تولید یک گوشی که
ایرادهاي مدل هاي قبلی را برطرف کرده باشد و بتواند با نسخه هاي خارجی رقابت کند. در این راستا، طبق اعلام سازمان فناوري
اطلاعات ایران، نیروي انسانی که پیش از این جزو مغفول ترین منابع سرمایه اي کسب وکارها به شمار می رفت در رویکرد به نسبت
تازه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و به همت سازمان فناوري اطلاعات ایران در راستاي عینی سازي شاخص ها، جزو اصلی ترین

 
عوامل چگونگی تخصیص وام قرار گرفت. وامی که نام آن تسهیلات وجوه اداره شده و ابزارش ایران کارفاست. 

 
عینی سازي شاخص ها 

فرهاد سنجري فرد- مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه که به نوعی بخشی از اجرایی ترین بازوي
اعطاي تسهیلات به کسب وکارها در معاونت سیاست گذاري و اعتبارسنجی را در شرایطی که کرونا بیش از هر زمان دیگري بر حیات
اقتصادي آنها تاثیر گذاشته است، به عهده دارد، به تشریح جزییات این طرح پرداخت. به گفته وي، مهرماه سال گذشته بود که به
دستور وزیر ICT دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده به سازمان فناوري اطلاعات انتقال یافت. بعد از انتقال این دبیرخانه و بر اساس
آیین نامه اجرایی بند ب تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه، ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها مورد آماده سازي قرار گرفت و سپس
براي سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال شد و پس از تصویب، رسما دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده در سازمان فناوري اطلاعات

 
آغاز به کار کرد. 

سنجري فرد توضیح داد: در گام نخست، بر اساس ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها، تدوین دستورالعمل هاي لازم که بر اساس آن
شرکت ها بتوانند درخواست خود را ارایه کنند و سازوکار ارزیابی و اعطاي وام انجام شود در دستور کار قرار گرفت. بر این اساس 10
دستورالعمل و دو الحاقیه طراحی شد و شکل گرفت که ویژگی اصلی این دستورالعمل ها این بود که ما بر اساس شاخص هاي واقعی
این دستورالعمل ها را طراحی کردیم. وي ادامه داد: پیش از این چنین بود که متقاضی دریافت تسهیلات، اقدام به ارایه یک طرح



تجاري (Business plan) می کرد که پس از انجام امور کارشناسی که در گاهی موارد نیز مغلوب نظرات سلیقه اي می شد، وام
درخواستی اعطا یا لغو و در نهایت باعث بروز مشکلاتی می شد. اما با عینی شدن شخص ها، شرایط اعطاي تسهیلات بر اساس نوع
درخواست متقاضی به شاخص هایی همچون تعداد نصب، تعداد نیروي انسانی به کار گرفته شده؛ میزان فروش و درآمد کسب وکار و
غیره تغییر یافت، که براي کسب وکارهاي نوپا (شرکت هایی که بر اساس آیین نامه نوآفرین زیر سه سال سابقه تاسیس دارند)
بازپرداخت چهار ساله با سود 5 درصد و براي شرکت هاي غیرنوپا با سود 9 درصد در نظر گرفته شده است. ابزار درخواست این وام،
سامانه ایران کارفا به نشانی www.irankarfa.ir  که متقاضیان به صورت الکترونیکی می توانند درخواست هاي خود را ثبت کنند

 
و طی بازه زمانی 30 روزه از رد یا تایید درخواست خود باخبر شوند. 

 
وام بوم واره 

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه به الحاقیه دیگر با عنوان بوم واره اشاره کرد و در تشریح جزییات
آن گفت: شرکت هاي بزرگی در سامانه ایران نوآفرین (irannoafarin.ir) وجود دارند که خدمات خود را مانند خدمات ابري، کیف
پول الکترونیکی، خدمات حسابداري، خدمات حقوقی، فضاي ابري، ذخیره سازي و غیره به صورت شش ماه رایگان و شش ماه نیم بها
به شرکت هاي نوپا و یا استارت آپ ها ارایه می دهند. سنجري فرد گفت: ما در ازاي خدماتی که این شرکت ها متعهد می شوند به
استارت آپ ها ارایه دهند، وام وجوه اداره شده پنج درصدي ارایه می دهیم. تا کنون تسهیلات 10 شرکت مصوب شده و مابقی نیز
پس از انجام ارزیابی هاي لازم به منظور اخذ تسهیلات به بانک معرفی می شوند. در این میان، منظور از کسب وکارهاي نوپا، شرکت

 
هایی با سابقه کاري کمتر از سه سال، سرمایه ثبتی 250 تومان و فروش 500 میلیون تومان در سال است. 

معاونت سیاست گذاري و اعتباربخشی سازمان فناوري اطلاعات ایران، همکاري هایی با خارج از مجموعه خود داشته که در راستاي
حمایت از بخش خصوصی بوده است. سنجري، درباره همکاري هاي انجام شده در این خصوص در راستاي انعقاد دو همکاري توضیح
داد: طی قرارداد عاملیتی که با صندوق کارآفرینی امید بستیم، همکاري ما به صورت اهرمی است. به این معنی که صندوق امید تعهد

 
کرده است به ازاي یک واحد پول، دو واحد پول بگذارد. 

وي ادامه داد: این صندوق که زیرمجموعه ریاست جمهوري است، طی قراردادي عملیاتی که 60 میلیارد تومان اعتبار دارد و از این
مبلغ 20 میلیارد سهم وزارت ارتباطات و 40 میلیارد سهم صندوق است به دو شیوه نامه سرمایه در گردش و شرکت هاي نوپا داراي
قابلیت اعطاي تسهیلات است که پس از ابلاغ وزیر، کار خود را آغاز می کند. میزان سود تسهیلات پرداختی از محل توافق نامه با
صندوق امید، براي شرکت هاي نوپا 4.33 است و براي غیر نوپا 5.77 درصد در نظر گرفته شده است. البته توافق نامه اي از سال 94

 
با صندوق امید وجود داشت که از زمان انتقال دبیرخانه به سازمان تا کنون 20 شرکت حایز شریط دریافت وام شناخته شده اند. 

سنجري فرد با بیان اینکه همکاري بعدي متعلق به صندوق نوآوري و شکوفایی و در دو قسمت در حال انجام است، گفت: اول، وام
کرونا که به شرکت هایی که درخواست آنها بالاي دو میلیارد تومان است بازمی گردد. در این زمینه می توان به ارزیابی اولیه 22
شرکت اشاره کرد که چهار شرکت موفق به اخذ وام شده اند. دوم مقرر شد که براي توسعه شبکه ملی اطلاعات و حمایت از تولیدات
داخلی، تسهیلات از محل لیزینگ دانش بنیان صندوق در چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و

 
تولید محتواي بومی اعطا شود. 

وي خاطرنشان کرد: در این راستا با توجه به اولویت هاي وزارت ICT، هماهنگی لازم در فاز اول براي اعطا تسهیلات جهت تولید
مودم VDSL و ONT صورت پذیرفت و در قدم اول شرکت مخابرات ایران جهت خرید محصولات تولیدکنندگان داخلی اعلام

 
آمادگی کرده و در فاز دوم هماهنگی لازم جهت اعطا تسهیلات فوق به تولیدگنندگان موبایل در حال انجام است. 



 
تسهیل گري تضامین 

سنجري در خصوص حوزه اعطاي تسهیلات به نکاتی اشاره کرد و پیشنهاد داد: تیم هاي نوپا بهتر است به سمت جذب سرمایه گذاري
خطرپذیر حرکت کنند و پس از عبور از دره مرگ شرکت هاي نوپا و رسمی شدن (ثبت شرکت و رسیدن به درآمد) به سمت اخذ وام
حرکت کنند. چه بسا سازوکار اعطاي وام از محل وجوه اداره شده به گونه اي طراحی شده است که به شرکت ها تا یک سال فرصت
تنفس داده می شود و پس از آن بازپرداخت 36  تا 48 ماهه براي آنها در نظر گرفته می شود و با پیش بینی نرخ سود پنج درصد،

 
بروز مشکل در بازپرداخت اندکی بعید به نظر می رسد. 

وي هم چنین به تدابیر اندیشیده شده در خصوص تضامین وام به عنوان یک اصل کلیدي اشاره کرد و افزود: بر اساس مطالعاتی که
انجام دادیم، شرکت هاي کوچک قادر به تامین تضامین نبودند و از طرفی هدف ما حمایت از شرکت هاي استارت آپی بود. لذا طی
تمهیدات اندیشیده شده مقرر شد که تضامین براي شرکت هایی که مبلغ وام درخواستی آنها کمتر از 300 میلیون تومان است با یک

 
فقره چک یا سفته که دو نفر پشت آن را امضا کنند، مورد قبول واقع شود. 

طبق آخرین آمار به دست آمده از بهمن ماه 1398 تا کنون که ضوابط اجرایی اعطاي تسهیلات ابلاغ شده، تسهیلات حدود 140
شرکت مصوب و درخواست 40 شرکت نیز در حال ارزیابی است.



تفاهم نامه 2 هزار و 500 شغل براي خانواده ایثارگران لرستان منعقد شد

منبع: ایرناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/05

خرم آباد – ایرنا – مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: تفاهم نامه اي به منظور ایجاد 2 هزار و 500 شغل با
بنیاد شهید و امور ایثارگران استان منعقد شد.

خرم آباد – ایرنا – مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
لرستان گفت: تفاهم نامه اي به منظور ایجاد 2 هزار و 500

 
شغل با بنیاد شهید و امور ایثارگران استان منعقد شد. 

به گزارش ایرنا علی آشتاب روز شنبه در حاشیه انعقاد این
تفاهم نامه افزود: مفاد آن باید طی پنج سال و در قالب 10

 
ماده و 41 بند اجرایی شود. 

وي اظهار داشت: به موجب این توافق، ایجاد اشتغال پایدار،
ارائه تسهیلات در حوزه کارآفرینی و خوداشتغالی و ارائه

آموزش هاي لازم براي مهارت افزایی کارجویان با همکاري دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دستور کار

 
قرار می گیرد. 

آشتاب گفت: در این راستا باید از تسهیلات اشتغال پایدار و روستایی براي جامعه هدف استفاده شود و مراکز کاریابی نیز نسبت به
معرفی خانواده ایثارگران به واحدهاي تولیدي توجه داشته باشند چراکه در صورت بکارگیري این افراد، مشوق و معافیت هایی براي

 
کارفرمایان لحاظ می شود. 

وي در خصوص تسهیلات اشتغال پرداخت شده به جامعه ایثارگران و نهادهاي حمایتی لرستان ادامه داد: تاکنون 110 میلیارد و 700
میلیون تومان با همکاري بنیاد شهید و امور ایثارگران، بهزیستی، کمیته امداد امام (ره) و بانک هاي عامل به سه هزار و 2 طرح با

 
اشتغال سه هزار و 420 نفر پرداخت شده است . 

وي تاکید کرد: براي کارفرمایانی که کارجویان تحت پوشش بنیاد شهید و امور ایثارگران را جذب کنند مشوق هایی از جمله پرداخت

 
حق بیمه سهم کارفرما، پرداخت یک سوم حقوق و همچنین کاهش مالیات در نظر گرفته می شود. 

لرستان بیش از 6 هزار و 200 شهید و 837 نفر آزاده تقدیم انقلاب اسلامی کرده است و اکنون 2 هزار و 951 نفر جانباز زیر 25
درصد، 6 هزار و 379 جانباز 25 تا 70 درصد و 263 نفر جانباز 70 درصد به بالا در این استان هستند که با تبعات و عارضه هاي

 
مجروحیت همچنان مبارزه می کنند. 

برچسب ها 



 
- بنیاد شهید و امور ایثارگران جمهوري اسلامی ایران 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



براي توسعه ي شبکه ي ملی اطلاعات و حمایت ار تولید داخل، تسهیلات از

محل لیزینگ دانش بنیان صندوق نوآوري اعطا می شود/ اعطاي تسهیلات در

حوزه هاي تولید مودم، گوشی تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و ...

منبع: سیتناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/05

به گزارش سیتنا، دکتر فرهاد سنجري فرد، مدیرکل دفتر همکاري هاي
فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات ایران طی گفت
وگویی به تشریح جزییات ارائه تسهیلات این سازمان به کسب وکارها، مخصوصا
در دوران کرونا پرداخته است. به گفته وي مهرماه سال گذشته بود که به دستور
وزیر ICT دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده به سازمان فناوري اطلاعات انتقال

یافت. بعد از انتقال این دبیرخانه و بر اساس آیین نامه اجرایی بند ب تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه، ضوابط اجرایی پذیرش طرح
ها مورد آماده سازي قرار گرفت و سپس براي سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال شد و پس از تصویب، رسما دبیرخانه تسهیلات

 
وجوه اداره شده در سازمان فناوري اطلاعات آغاز به کار کرد. 

 
عینی سازي شاخص ها 

وي ادامه داد: در گام نخست، بر اساس ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها، تدوین دستورالعمل هاي لازم که بر اساس آن شرکت ها
بتوانند درخواست خود را ارایه نمایند و ساز و کار ارزیابی  و اعطاي وام انجام شود در دستور کار قرار گرفت. بر این اساس 10
دستورالعمل و دو الحاقیه طراحی شد و شکل گرفت که ویژگی اصلی این دستورالعمل ها این بود که ما بر اساس شاخص هاي واقعی
این دستورالعمل ها را طراحی کردیم؛ به طوري که پیش از این چنین بود که متقاضی دریافت تسهیلات، اقدام به ارایه یک طرح
تجاري (Business plan) می نمود که پس از انجام امور کارشناسی که در گاهی موارد نیز مغلوب نظرات سلیقه اي می شد، وام

 
درخواستی اعطا یا لغو و در نهایت  باعث بروز مشکلاتی می شد. 

وي خاطرنشان کرد: با عینی شدن شخص ها، شرایط اعطاي تسهیلات بر اساس نوع درخواست متقاضی به شاخص هایی همچون
تعداد نصب، تعداد نیروي انسانی بکار گرفته شده؛ میزان فروش و درامد کسب و کار و غیره تغییر یافت، که براي کسب و کارهاي نوپا
(شرکت هایی که بر اساس آیین نامه نوآفرین زیر سه سال سابقه تاسیس دارند) بازپرداخت چهار ساله با سود 5 درصد و براي شرکت
www.irankarfa.ir هاي غیر نوپا با سود 9 درصد در نظر گرفته شده است. ابزار درخواست این وام، سامانه ایران کارفا به نشانی
است که متقاضیان به صورت الکترونیکی می توانند درخواست هاي خود را ثبت نمایند و طی بازه زمانی 30 روزه از رد یا تایید

 
درخواست خود باخبر شوند. 

 
وام بوم واره 

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات، به الحاقیه دیگر با عنوان بوم واره اشاره



کرد و در تشریح جزییات آن گفت: شرکت هاي بزرگی در سامانه ایران نو آفرین (www.irannoafarin.ir) وجود دارند که
خدمات خود را مانند خدمات ابري، کیف پول الکترونیکی ، خدمات حسابداري، خدمات حقوقی، فضاي ابري، ذخیره سازي و غیره به

 
صورت شش ماه رایگان و شش ماه نیم بها به شرکت هاي نوپا و یا استارت اپ ها ارایه می دهند. 

وي ادامه داد: ما در ازاي خدماتی که این شرکت ها متعهد می شوند به استارت اپ ها ارایه دهند، وام وجوه اداره شده پنج درصدي
ارایه می دهیم. تا کنون تسهیلات 10 شرکت مصوب شده و مابقی نیز پس از انجام ارزیابی هاي لازم به منظور اخذ تسهیلات به بانک
معرفی می شوند. در این میان، منظور از کسب و کارهاي نوپا، شرکت هایی با سابقه کاري کمتر از سه سال، سرمایه ثبتی 250 تومان

 
و فروش 500 میلیون تومان در سال هستند. 

 
دو همکاري موفق 

سنجري گفت: معاونت سیاستگذاري و اعتباربخشی سازمان فناوري اطلاعات ایران، همکاري هایی با خارج از مجموعه خود داشته که
در راستاي حمایت از بخش خصوصی بوده است که همکاري هاي انجام شده در این خصوص را در راستاي انعقاد دو همکاري این
گونه می توان بیان داشت: طی قرارداد عاملیتی که با صندوق کارآفرینی امید بستیم، همکاري ما به صورت اهرمی است. به این معنی
که صندوق امید تعهد کرده است به ازاي یک واحد پول، دو واحد پول بگذارد. این صندوق که زیرمجموعه ریاست جمهوري است، طی
قراردادي عملیاتی که 60 میلیارد تومان اعتبار دارد و از این مبلغ 20 میلیارد سهم وزارت ارتباطات و 40 میلیارد سهم صندوق است
به دو شیوه نامه سرمایه در گردش و شرکت هاي نوپا داراي قابلیت اعطاي تسهیلات است که پس از ابلاغ وزیر، کار خود را آغاز می
کند. میزان سود تسهیلات پرداختی از محل توافق نامه با صندوق امید، براي شرکت هاي نوپا 4/33 است و براي غیر نوپا 5/77 درصد
در نظر گرفته شده است. البته توافق نامه اي از سال 94 با صندوق امید وجود داشت که از زمان انتقال دبیرخانه به سازمان  تا کنون

 
20 شرکت حایز شریط دریافت وام شناخته شده اند. 

وي افزود: همکاري بعدي متعلق به صندوق نوآوري و شکوفایی است که در دو قسمت در حال انجام است. اول، وام کرونا که به شرکت
هایی که درخواست آنها بالاي دو میلیارد تومان است بازمی گردد. در این زمینه می توان به ارزیابی اولیه 22 شرکت اشاره کرد که
چهار شرکت موفق به اخذ وام شده اند. دوم مقرر شد که براي توسعه شبکه ملی اطلاعات و حمایت ار تولیدات داخلی، تسهیلات از
محل لیزینگ دانش بنیان صندوق در چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و تولید محتوي بومی اعطا
گردد. در این راستا با توجه به اولویت هاي وزارت ICT، هماهنگی لازم در فاز اول براي اعطا تسهیلات جهت تولید مودم VDSL و
ONT صورت پذیرفت و در قدم اول شرکت مخابرات ایران جهت خرید محصولات تولیدکنندگان داخلی اعلام آمادگی کرده است. در

 
فاز دوم هماهنگی لازم جهت اعطا تسهیلات فوق به تولیدگنندگان موبایل در حال انجام است. 

 
تسهیل گري تضامین 

دکتر سنجري در خصوص اعطاي تسهیلات، پیشنهاد داد که تیم هاي نوپا بهتر است به سمت جذب سرمایه گذاري خطرپذیر حرکت
کنند و پس از عبور از دره مرگ شرکت هاي نوپا و رسمی شدن (ثبت شرکت و رسیدن به درامد) به سمت اخذ وام حرکت نمایند. چه
بسا ساز و کار اعطاي وام از محل وجوه اداره شده به گونه اي طراحی شده است که به شرکت ها تا یک سال فرصت تنفس داده می
شود و پس از آن بازپرداخت 36 تا 48 ماهه براي آنها در نظر گرفته می شود و با پیش بینی نرخ سود پنج درصد، بروز مشکل در

 
بازپرداخت اندکی بعید به نظر می رسد. 

وي هم چنین به تدابیر اندیشیده شده در خصوص تضامین وام به عنوان یک اصل کلیدي اشاره کرد و افزود: بر اساس مطالعاتی که



انجام دادیم، شرکت هاي کوچک قادر به تامین تضامین نبودند و از طرفی هدف ما حمایت از شرکت هاي استارت اپی بود. لذا طی
تمهیدات اندیشیده شده مقرر شد که تضامین براي شرکت هایی که مبلغ وام درخواستی آنها کمتر از 300 میلیون تومان است با یک

 
فقره چک یا سفته که دو نفر پشت آن را امضا نمایند مورد قبول واقع شود. 

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات، گفت: طبق آخرین آمار به دست آمده از
بهمن ماه 1398 تا کنون که ضوابط اجرایی اعطاي تسهیلات ابلاغ شده است، تسهیلات حدود 140 شرکت مصوب و درخواست 40

شرکت نیز در حال ارزیابی می باشد.



شغل هاي خانگی، سرمایه و هزینه زیاد نمیخواهد

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/05

یک فعال حوزه کار بر لزوم احیاي مشاغل خانگی و استفاده از ظرفیت کسب و کارهاي خانگی در ایام کرونا تاکید کرد و
گفت: مشاغل خانگی بودجه و سرمایه بالایی نمی

یک فعال حوزه کار بر لزوم احیاي مشاغل خانگی و استفاده از ظرفیت کسب و کارهاي خانگی در ایام کرونا تاکید کرد و گفت:

 
مشاغل خانگی بودجه و سرمایه بالایی نمی خواهد و با کمترین هزینه قابل راه اندازي است. 

ناصر چمنی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به پیامدهاي شیوع کرونا بر بسیاري از مشاغل گفت: در بحث کرونا یکی از مجموعه هایی
که بیشترین آسیب را از کرونا متحمل شدند، صنوف و بخشهاي خدماتی مثل هتل ها، سینماها و باشگاهها بودند. خوشبختانه در
واحدهاي تولیدي و صنعتی مشکلی به وجود نیامد و شاهد بودیم که مجموعه هاي تولیدي مثل تولید مواد ضدعفونی و محصولات

 
بهداشتی رونق بسیاري داشتند. 

 
شروع هر کسب و کار نیازمند حمایت مالی 

وي شروع هر نوع کسب و کار را نیازمند حمایت مالی و تزریق نقدینگی دانست و گفت: معتقدم در شرایط حاضر باید به سمت
فعالیتهاي نوآورانه برویم. الان در کشور جوانان تحصیلکرده زیادي داریم که شاید به خاطر نیاز مالی نتوانسته اند نوآوري هاي خود را

 
عرضه کنند، در حالی که با اختصاص یک وام کوچک، فرصت اشتغالزایی و خلاقیت و نوآوري به وجود می آید. 

این فعال حوزه کار درباره مشاغل قابل راه اندازي در دوران کرونا گفت: اگر می خواهیم تولید و اشتغال با هم رونق بگیرد، باید به
سمت توسعه فعالیتهاي نوآورانه و اجراي طرح هاي دانش بنیان برویم. در حال حاضر معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري گام
هاي مثبتی در جهت حمایت از کارآفرینان و دانش بنیان ها برداشته و صندوق کارآفرینی امید نیز به منظور حمایت از شرکتهاي

 
دانش بنیان خط اعتباري ویژه اي اختصاص داده است. 

 
حمایت از ایده هاي نخبگان و جوانان تحصیلکرده 

به گفته چمنی، در دوران کرونا با حمایت از طرح هاي نخبگان و دانش آموختگان ضمن فراهم کردن بستر اجراي ایده هاي نوآورانه،

 
می توان زمینه تولید و اشتغال براي جوانان جویاي کار را به وجود آورد. 

این فعال حوزه کار درعین حال احیاي مشاغل خانگی در ایام کرونا را توصیه کرد و گفت: اگر در روزهاي اول شیوع کرونا که با کمبود
ماسک و مواد ضدعفونی در کشور روبه رو شده بودیم، از ظرفیت اشتغال خانگی استفاده می کردیم، جلوي التهاب بازار کار گرفته می
شد و از کمبود ماسک رنج نمی بردیم ولی به تدریج که بر شرایط مسلط شدیم با یک بسیج همگانی ماسک را در بسیاري از منازل و

 
حتی مساجد به شکل انبوه تولید کردیم و در کوتاهترین زمان به خودکفایی رسیدیم. 

 
کسب و کار خانگی بودجه و سرمایه بالا نمی خواهد 

وي گفت: راه اندازي کسب و کار خانگی بودجه آنچنانی نمی خواهد و نیاز به سرمایه گذاري اولیه ندارد، ابزار آن هم در تمام منازل
هست، بنابر این امروز بهترین زمان براي احیا و توسعه مشاغل خانگی است و در شرایطی که کرونا هنوز ریشه کن نشده و به ماسک و

مواد ضدعفونی نیاز داریم باید از این فرصت به شکل مطلوب استفاده کنیم.



ارائه تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/05

تسهیلات به چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و تولید محتواي بومی اعطا می شود.

به گزارش شهرآرانیوز، در سند معماري و طرح کلان شبکه ملی اطلاعات، بومی سازي و ارتقاي 20 درصدي استفاده از خدمات
بومی مورد توجه ویژه اي قرار گرفته است. رویداد «معرفی دستاورد هاي بومی سازي تجهیزات پیشرفته شبکه ملی اطلاعات» نیز
چندي پیش در همین راستا برگزار شد که محصولات شرکت هاي ایرانی از جمله گوشی هوشمند، تبلت، گوشی IP و انواع مودم هادر

 
آن به نمایش گذاشته شدند. 

همچنین طی سال هاي گذشته، موضوع تولید گوشی ایرانی چندي پیش باز هم مطرح شد و از نیمه هاي سال 1398 بود که موضوع
تولید گوشی هاي جدید ایرانی، باز هم به یکی از مباحث حوزه فناوري اطلاعات راه پیدا کرد؛ آن هم تولید یک گوشی که ایراد هاي

 
مدل هاي قبلی را برطرف کرده باشد و بتواند با نسخه هاي خارجی رقابت کند. 

در این راستا، طبق اعلام سازمان فناوري اطلاعات ایران، نیروي انسانی که پیش از این جزو مغفول ترین منابع سرمایه اي کسب
وکارها به شمار می رفت در رویکرد به نسبت تازه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و به همت سازمان فناوري اطلاعات ایران در
راستاي عینی سازي شاخص ها، جزو اصلی ترین عوامل چگونگی تخصیص وام قرار گرفت. وامی که نام آن تسهیلات وجوه اداره شده و

 
ابزارش ایران کارفاست. 

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات در این باره گفت: مهرماه سال گذشته بود
که به دستور وزیر ICT دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده به سازمان فناوري اطلاعات انتقال یافت. بعد از انتقال این دبیرخانه و بر
اساس آیین نامه اجرایی بند ب تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه، ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها مورد آماده سازي قرار گرفت و
سپس براي سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال شد و پس از تصویب، رسما دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده در سازمان فناوري

 
اطلاعات آغاز به کار کرد. 

سنجري فرد توضیح داد: در گام نخست، بر اساس ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها، تدوین دستورالعمل هاي لازم که بر اساس آن
شرکت ها بتوانند درخواست خود را ارایه کنند و سازوکار ارزیابی و اعطاي وام انجام شود در دستور کار قرار گرفت. بر این اساس 10
دستورالعمل و دو الحاقیه طراحی شد و شکل گرفت که ویژگی اصلی این دستورالعمل ها این بود که ما بر اساس شاخص هاي واقعی

 
این دستورالعمل ها را طراحی کردیم. 

وي ادامه داد: پیش از این چنین بود که متقاضی دریافت تسهیلات، اقدام به ارایه یک طرح تجاري (Business plan) می کرد که
پس از انجام امور کارشناسی که در گاهی موارد نیز مغلوب نظرات سلیقه اي می شد، وام درخواستی اعطا یا لغو و در نهایت باعث بروز
مشکلاتی می شد. اما با عینی شدن شخص ها، شرایط اعطاي تسهیلات بر اساس نوع درخواست متقاضی به شاخص هایی همچون
تعداد نصب، تعداد نیروي انسانی به کار گرفته شده؛ میزان فروش و درآمد کسب وکار و غیره تغییر یافت، که براي کسب وکارهاي نوپا
(شرکت هایی که بر اساس آیین نامه نوآفرین زیر سه سال سابقه تاسیس دارند) بازپرداخت چهار ساله با سود 5 درصد و براي شرکت



 
هاي غیرنوپا با سود 9 درصد در نظر گرفته شده است. 

ابزار درخواست این وام، سامانه ایران کارفا به نشانی www.irankarfa.ir که متقاضیان به صورت الکترونیکی می توانند درخواست

 
هاي خود را ثبت کنند و طی بازه زمانی 30 روزه از رد یا تایید درخواست خود باخبر شوند. 

وام بوم واره مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه به الحاقیه دیگر با عنوان بوم واره اشاره کرد و در
تشریح جزییات آن گفت: شرکت هاي بزرگی در سامانه ایران نوآفرین (irannoafarin.ir) وجود دارند که خدمات خود را مانند
خدمات ابري، کیف پول الکترونیکی، خدمات حسابداري، خدمات حقوقی، فضاي ابري، ذخیره سازي و غیره به صورت شش ماه رایگان

 
و شش ماه نیم بها به شرکت هاي نوپا و یا استارت آپ ها ارایه می دهند. 

سنجري فرد گفت: ما در ازاي خدماتی که این شرکت ها متعهد می شوند به استارت آپ ها ارایه دهند، وام وجوه اداره شده پنج
درصدي ارایه می دهیم. تا کنون تسهیلات 10 شرکت مصوب شده و مابقی نیز پس از انجام ارزیابی هاي لازم به منظور اخذ تسهیلات
به بانک معرفی می شوند. در این میان، منظور از کسب وکارهاي نوپا، شرکت هایی با سابقه کاري کمتر از سه سال، سرمایه ثبتی 250

 
تومان و فروش 500 میلیون تومان در سال است. 

معاونت سیاست گذاري و اعتباربخشی سازمان فناوري اطلاعات ایران، همکاري هایی با خارج از مجموعه خود داشته که در راستاي
حمایت از بخش خصوصی بوده است. سنجري، درباره همکاري هاي انجام شده در این خصوص در راستاي انعقاد دو همکاري توضیح
داد: طی قرارداد عاملیتی که با صندوق کارآفرینی امید بستیم، همکاري ما به صورت اهرمی است. به این معنی که صندوق امید تعهد

 
کرده است به ازاي یک واحد پول، دو واحد پول بگذارد. 

وي ادامه داد: این صندوق که زیرمجموعه ریاست جمهوري است، طی قراردادي عملیاتی که 60 میلیارد تومان اعتبار دارد و از این
مبلغ 20 میلیارد سهم وزارت ارتباطات و 40 میلیارد سهم صندوق است به دو شیوه نامه سرمایه در گردش و شرکت هاي نوپا داراي
قابلیت اعطاي تسهیلات است که پس از ابلاغ وزیر، کار خود را آغاز می کند. میزان سود تسهیلات پرداختی از محل توافق نامه با
صندوق امید، براي شرکت هاي نوپا 4.33 است و براي غیر نوپا 5.77 درصد در نظر گرفته شده است. البته توافق نامه اي از سال 94

 
با صندوق امید وجود داشت که از زمان انتقال دبیرخانه به سازمان تا کنون 20 شرکت حایز شریط دریافت وام شناخته شده اند. 

سنجري فرد با بیان اینکه همکاري بعدي متعلق به صندوق نوآوري و شکوفایی و در دو قسمت در حال انجام است، گفت: اول، وام
کرونا که به شرکت هایی که درخواست آنها بالاي دو میلیارد تومان است بازمی گردد. در این زمینه می توان به ارزیابی اولیه 22
شرکت اشاره کرد که چهار شرکت موفق به اخذ وام شده اند. دوم مقرر شد که براي توسعه شبکه ملی اطلاعات و حمایت از تولیدات
داخلی، تسهیلات از محل لیزینگ دانش بنیان صندوق در چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و

 
تولید محتواي بومی اعطا شود. 

وي خاطرنشان کرد: در این راستا با توجه به اولویت هاي وزارت ICT، هماهنگی لازم در فاز اول براي اعطا تسهیلات جهت تولید
مودم VDSL و ONT صورت پذیرفت و در قدم اول شرکت مخابرات ایران جهت خرید محصولات تولیدکنندگان داخلی اعلام

 
آمادگی کرده و در فاز دوم هماهنگی لازم جهت اعطا تسهیلات فوق به تولیدگنندگان موبایل در حال انجام است. 

تسهیل گري تضامین سنجري در خصوص حوزه اعطاي تسهیلات به نکاتی اشاره کرد و پیشنهاد داد: تیم هاي نوپا بهتر است به سمت
جذب سرمایه گذاري خطرپذیر حرکت کنند و پس از عبور از دره مرگ شرکت هاي نوپا و رسمی شدن (ثبت شرکت و رسیدن به



درآمد) به سمت اخذ وام حرکت کنند. چه بسا سازوکار اعطاي وام از محل وجوه اداره شده به گونه اي طراحی شده است که به
شرکت ها تا یک سال فرصت تنفس داده می شود و پس از آن بازپرداخت 36 تا 48 ماهه براي آنها در نظر گرفته می شود و با پیش

 
بینی نرخ سود پنج درصد، بروز مشکل در بازپرداخت اندکی بعید به نظر می رسد. 

وي هم چنین به تدابیر اندیشیده شده در خصوص تضامین وام به عنوان یک اصل کلیدي اشاره کرد و افزود: بر اساس مطالعاتی که
انجام دادیم، شرکت هاي کوچک قادر به تامین تضامین نبودند و از طرفی هدف ما حمایت از شرکت هاي استارت آپی بود. لذا طی
تمهیدات اندیشیده شده مقرر شد که تضامین براي شرکت هایی که مبلغ وام درخواستی آنها کمتر از 300 میلیون تومان است با یک

 
فقره چک یا سفته که دو نفر پشت آن را امضا کنند، مورد قبول واقع شود. 

طبق آخرین آمار به دست آمده از بهمن ماه 1398 تا کنون که ضوابط اجرایی اعطاي تسهیلات ابلاغ شده، تسهیلات حدود 140

 
شرکت مصوب و درخواست 40 شرکت نیز در حال ارزیابی است. 

منبع: ایسنا



270 زن سرپرست خانوار توانمند سازي شدند ( 5مهر 1399 ساعت 12:21
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منبع: گیلان 24شماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/05

شبکه خبري ، تحلیلی گیلان 24: مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري
گیلان اعلام کرد: به کمک عناصر موثر مانند تسهیل گران، پشتیبان ها و

 
پیشران ها 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در استان توانمند سازي شدند. 

خانم زهرا یعقوب نژاد، جامعه هدف طرح توانمند سازي را زنان همسر فوت
شده، زنان مطلقه، زنان داراي همسر ( زندانی، از کار افتاده، معتاد، متواري،
مفقودالاثر)، دختران مجرد بیکار 45 تا 55 سال عنوان کرد و گفت: این طرح

با همکاري اداره کل امور بانوان و خانواده، سازمان هاي مردم نهاد، فعالین حوزه اشتغال و کارآفرینی، بخش خصوصی و سازمان هاي

 
حمایتی نظیر سازمان بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی (ره) و انجمن حمایت از زندانیان در حال اجراست. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان خاطرنشان کرد: مهارت هاي زنان سرپرست خانوار در گیلان در 14 رسته شغلی شامل
مهارت هاي زنان سرپرست خانوار به دوزندگی، حصیربافی، گلیم بافی، قالیبافی، چادر شب بافی، عروسک بافی، چرم دوزي، رشتی

 
دوزي، پرورش گل و گیاه زینتی، گلسازي، پرورش قارچ، معرق، نقاشی و هنرهاي تجسمی است. 

یعقوب نژاد با اشاره به توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان در طی اجراي این طرح افزود: این افراد با کمک عناصر

 
تاثیرگذار اجتماعی و اقتصادي که همان تسهیلگران، پشتیبانان و پیشران ها هستند، توانمند و در نهایت به بازار متصل شدند. 

وي با بیان اینکه پروژه توانمندي سازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار در 9 شهرستان اجرا گردیده است، گفت: این پروژه شامل
بررسی 270 نفر از بانوان 15 شهرستان منتخب استان شامل آستانه اشرفیه، صومعه سرا، املش، فومن، شفت، بندرانزلی، لاهیجان،

 
رضوانشهر،رشت، سیاهکل، رودسر، تالش، رودبار و ماسال است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان افزایش سطح تقاضاي بازار براي تولید مشاغل خانگی، پتانسیل بالاي بخش گردشگري
و زمینه سازي براي کسب و کارهاي وابسته به حوزه صنایع دستی، توسعه ي حمایت هاي آموزشی و توانمندسازي در زمینه مشاغل
خانگی، انعطاف پذیري ساعات کاري، تغییر نگرش جامعه نسبت به مقوله مشاغل خانگی، ظرفیت بالاي مشاغل خانگی براي ایجاد
کسب و کار و درآمدزایی با استفاده از خلاقیت و نوآوري در این مشاغل و توسعه ي بسترهاي الکترونیکی براي نوع جدید بازاریابی و

 
فروش محصولات که منجر به کاهش هزینه ها در این زمینه می شود را از مزایاي اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در گیلان دانست. 

وي در پاسخ به این سوال که «موانع و مشکلات توسعه کسب و کارهاي خانگی در استان گیلان چیست؟» گفت: عدم آگاهی نسبت به
بازارهاي فروش، تغییر سلایق و نیازهاي بازار ، کمبود مشاوران مجرب براي راه اندازي و توسعه مشاغل خانگی، عدم توجه به بازاریابی

و برندسازي تولیدات خانگی و ... از موانع و مشکلات توسعه کسب و کارهاي خانگی در گیلان است. 



یعقوب نژاد در پایان حمایت از پشتیبان ها و توجه به بازاریابی و فروش محصولات را از مهمترین عوامل حمایتی در توسعه این مشاغل
عنوان و بیان کرد: هدایت، آموزش و توانمندسازي متقاضیان این مشاغل از اولویت هاي بعدي در راستاي توسعه و اجراي این طرح
است و بر اساس نظر اغلب کارشناسان آخرین اولویت جهت حمایت از مشاغل خانگی ارائه تسهیلات است که تنها نقش تکمیل کننده

 
عوامل حمایتی فوق را دارد. 

وي در پایان گفت: طبق هماهنگی به عمل آمده معاونت زنان جهت تکمیل حمایت از عوامل اجرایی طرح تفاهم نامه اي با صندوق
کارآفرینی امید تنظیم شده تا با ارائه تسهیلات لازم این چرخه کامل شود.



سردار جلالی: هدف از «شبکه ملی اطلاعات» جایگزینی به عنوان اینترنت

جهانی نیست

منبع: دانشجوشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/05

به گزاش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، غلامرضا جلالی رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور در گفتگویی در پاسخ به
پرسشی در خصوص دلایل کمتر پرداختن به ابعاد دفاع مقدس در جبهه هاي غرب کشور با اشاره به اینکه در کردستان

صحنه جنگ متفاوت بود، زیرا در این منطقه ما با اقداماتی براي براندازي نظام مواجه بودیم که ...

به گزاش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، غلامرضا جلالی
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور در گفتگویی در پاسخ
به پرسشی در خصوص دلایل کمتر پرداختن به ابعاد دفاع
مقدس در جبهه هاي غرب کشور با اشاره به اینکه در
کردستان صحنه جنگ متفاوت بود، زیرا در این منطقه ما
با اقداماتی براي براندازي نظام مواجه بودیم که با تحریک
آمریکا و دولت بعث صورت می گرفت و گروهک هایی مثل
کومله، دموکرات و منافقین براي انجام این اقدام فعال شده
بودند، خاطرنشان نمود: گروهک هاي مذکور تلاش داشتند
تا به نوعی در منطقه مردم را در برابر انقلاب و نظام

 
اسلامی قرار دهند. 

وي با تاکید بر اینکه برخلاف جبهه هاي جنوب که خطوط خودي و دشمن کامل واضح بود در جبهه هاي غرب ما خاکریزي به این
معنا نداشتیم، افزود: در این شرایط با توجه به اینکه رویکرد سرداران شهیدي همچون شهید بروجردي حفظ امنیت و سلامت مردم

 
تحت هر شرایطی بود جنگیدن با دشمنان کار بسیار دشواري محسوب می شد. 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با اشاره به اینکه به دلایل متعددي امنیتی اساساً ابعاد تبلیغاتی جنگ در جبهه هاي غرب کم

 
رنگ بوده است، گفت: به نظر من ابعاد دفاع مقدس در جبهه هاي غرب کشور داراي پیچیدگی ها و حساسیت هاي بسیار خاصی بود. 

سردار جلالی با تجلیل از مقام شامخ شهید بروجردي افزود: این شهید در قامت یک مصلح امنیت را در کردستان با مشارکت جدي و

 
انقلابی مردم کرد منطقه به این خطه بازگرداند. 

وي در بخشی دیگر از این بازدید در پاسخ به پرسش خبرنگاران در خصوص موضوع اینترنت ملی نیز گفت: البته من خیلی واژه
اینترنت ملی را نمی پسندم و تاکید دارم که از واژه شبکه ملی اطلاعات استفاده شود چراکه هدف از شبکه ملی اطلاعات جایگزینی به
عنوان اینترنت جهانی نیست بلکه شبکه ملی اطلاعات شبکه اي در کنار اینترنت است و حتی می تواند منجر به افزایش سرعت

 
استفاده از اینترنت جهانی شود چنان که در بسیاري از کشور ها از جمله کره جنوبی، چین، سنگاپور و ... این مساله دیده شده است. 

 
باید حکمرانی ملی خود را در فضاي سایبري اعمال کنیم 



رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تاکید بر اینکه ما معتقد هستیم باید حکمرانی ملی خود را در فضاي سایبري اعمال کنیم،

 
ادامه داد: شبکه ملی اطلاعات یکی از ارکان حیاتی این حکمرانی به حساب می آید. 

سردار جلالی با تاکید بر اینکه البته این موضوع صرفاً به ایران خلاصه نمی شود و بسیاري از کشور ها حتی کشور هاي اروپایی نسبت
به سلطه آمریکا بر فضاي سایبري انتقاد دارند، گفت: تجارب موفقی در جهان وجود دارد که می تواند سلطه آمریکا را بر فضاي

 
سایبري کاهش دهد. 

وي با اشاره به فشار دولت آمریکا و ترامپ براي مسدود کردن نرم افزار هاي اجتماعی خارجی همچون تیک تاك در آمریکا نیز گفت:

 
این نشان می دهد که حتی آمریکا هم در این زمینه احساس تهدید می کند. 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تاکید بر اینکه توسعه شبکه هاي اجتماعی خارج پایه چالش هاي متعدد حاکمیتی، امنیتی،
حقوقی و اقتصادي ایجاد می کند، گفت: به تعبیري امروز امنیت اشتغال و کسب و کار هاي برخی از مردم در اختیار بیگانگان است و

 
دشمن می تواند در شرایط بحران این امنیت اقتصادي را به خطر بیندازد. 

 
دولت اراده خود براي اجراي فرمان رهبري در حوزه شبکه ملی اطلاعات را تقویت کند 

سردار جلالی با اشاره به دستور مقام معظم رهبري براي زمان بندي تکمیل شبکه ملی اطلاعات در لایه هاي مختلف آن گفت: این
انتظار وجود دارد که همه دستگاه ها این فرمان را در اولویت قرار دهند و مطابق برنامه زمان بندي شده نسبت به تکمیل این شبکه

 
اقدام نمایند. 

وي با اشاره به اینکه ما نیازمند یک اراده جدي از سوي دولت براي تکمیل این شبکه هستیم، گفت: البته معتقدم ما براي استقرار
کامل شبکه ملی اطلاعات نیازمند یک فهم مشترك از موضوع و اهمیت آن نیز هستیم و تا زمانی که این فهم مشترك به وجود نیاید،

 
اراده لازم براي تکمیل و پیاده سازي شبکه ملی اطلاعات را هم وجود نخواهد داشت. 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور همچنین به موضوع تهدیدات سایبري علیه زیرساخت هاي کشور نیز پرداخت و گفت: به هرحال
ما تجاربی در این خصوص مثل حملات سایبري استاکس نت به تاسیسات هسته اي را داریم و معتقدیم یک لایه جنگ سایبري ایجاد

 
شده که تلاش دارد تا زیرساخت هاي حیاتی ما را تحت تاثیر قرار دهد که البته تاکنون ناکام بوده است. 

سردار جلالی با اشاره به اینکه در یک تقسیم بندي؛ در حوزه زیرساختی حملاتی که علیه زیرساخت ها صورت می گیرد در سه دسته
کم شدت و کم ارزش مثل هک و نفوذ هاي ساده، حملات با اثر محلی-استانی و سطح سوم جنگ سایبري تقسیم می شوند، گفت: در
دسته اول و حملات کم شدت و کم ارزش؛ سالانه فعالیت هاي زیادي صورت می گیرد؛ این نوع حملات توسط لایه ها وسیستم هاي

 
ایمنی و امنیتی که در سطح زیرساخت هاي ملی وجود دارد شناسایی و دفع می شوند. 

 
سپر دفاع سایبري کشور از قدرت بازدارندگی قابل قبولی برخودار است 

وي ادامه داد: سطح دوم حملات اقداماتی است که ممکن است موجب اختلال در عملکرد مراکز زیرساختی مانند نیروگاه ها شده و

 
باعث اختلال چند ساعته در فعالیت آن ها شود. 



رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه در سطح سوم هم حملات سایبري قرار می گیرد که می تواند خسارات سنگینی به
دنبال داشته باشد، گفت: در مورد سوال شما پاسخ این است که در سطح سوم حملات سایبري در یک سال گذشته موردي قابل توجه
و اثبات شده اي گزارش نشده است البته خوشبختانه ساختار هاي دفاع سایبري کشور ما در سطح قابل قبولی از نظر قدرت

بازدارندگی قرار دارند که می توانند چنین حملاتی را شناسایی، کنترل و خنثی کنند.



مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه معرفی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/05

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه روز شنبه طی مراسمی از طریق ویدیو کنفرانس با حضور «وحید قبادي
دانا» رییس سازمان بهزیستی معرفی شد.

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه روز
شنبه طی مراسمی از طریق ویدیو کنفرانس با حضور

 
«وحید قبادي دانا» رییس سازمان بهزیستی معرفی شد. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، در این مراسم که با حضور
«محمدنفریه» معاون توابخشی سازمان بهزیستی، «افشین
کریمی» معاون مدیریت توسعه و منابع انسانی استانداري
کرمانشاه، «فضل االله» رنجبر فرماندار و «سعید طلوعی»
شهردار کرمانشاه در سرسراي بهزیستی استان برگزار شد،
«فاطمه رضوان مدنی» مدیرکل سابق بهزیستی کرمانشاه

 
تودیع و «فرحناز محمدي» به جاي او به عنوان مدیرکل جدید بهزیستی استان معرفی شد. 

 
بهزیستی کرمانشاه جز سازمان هاي برتر کشور است 

رییس سازمان بهزیستی در این مراسم، بهزیستی کرمانشاه را جزء سه استان برتر کشور از نظر مدیریت عنوان و ابراز امیداوري کرد که

 
این روند با تغییر مدیریت همچنان رو به ارتقاء باشد. 

وحید قبادي دانا با اشاره به شیوع بحران بیمار کرونا و مشکلات جهانی آن به ویژه براي سالمندان و افراد دچار معلولیت که توانایی
چندانی براي مراقبت و رعایت پروتکل هاي بهداشتی ندارند، گفت: سازمان بهزیستی در امر پیشگیري این بیماري در سطح مراکز

 
بهزیستی در کشور عملکرد بسیار خوبی داشته است. 

او در ادامه سخنان خود با تبریک هفته دفاع مقدس و گرامی داشت یاد و خاطر شهداي هشت سال جنگ تحمیلی افزود: کرمانشاه
استانی بود که مستقیم درگیر جنگ شد و بعد از آن بلایاي طبیعی مانند زلزله و سیل را هم داشته است به همین دلیل نیازمند توجه

 
ویژه است. 

قبادي دانا، همچنین به ایجاد 2 هزار و 500 مرکز بهزیستی سلامت مثبت در راستاي پیشگیري از معلولیت سطح یک ( ناشنوایی،
تنبلی چشم، ژنتیکی ) در سطح کشور اشاره کرد و گفت: این مراکز 22 نوع خدمت از جمله معرفی افراد و خانوارداري معلولیت براي

 
قرار گرفتن زیرپوشش سازمان ارایه می دهند. 



او اضافه کرد: تمام مراکز به سامانه الکترونیکی متصل است و داراي پرونده الکترونیکی در راستاي دریافت خدمات بهزیستی بهتر از

 
جمله بیمه درمان و دریافت اقلام است. 

وي در پایان با برشمردن وظایف سازمان بهزیستی در تامین مسکن براي مددجویان، اشتغال، بازتوانی معلولان، پیشگیري از معلولیت
هاي سطح یک، پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی مانند اعتیاد و کاهش طلاق از هم افزایی استانداري کرمانشاه با بهزیستی استان

 
قدردانی کرد و براي خانم محمدي مدیرکل جدید بهزیستی استان آرزوي موفقیت کرد. 

 
2 هزار و 577 واحد مسکن زلزله مددجویان بهزیستی تحویل آنها شد 

مدیرکل سابق بهزیستی کرمانشاه نیز در ادامه گفت: در طول 575 روز خدمت در بهزیستی استان، با هم افزایی دیگر ارگان ها مانند
استانداري، ستاد اجرایی فرمان امام (ره) بنیاد مستضعفان و خیرین استان 2 هزار و 577 واحد مسکونی براي زلزله زدگان مددجو

 
تکمیل و تحویل آنها شده است. 

فاطمه رضوان مدنی، به احداث 100 واحد مسکونی براي خانوارهاي داراي 2 فرزند معلول با حدود 9 میلیارد تومان اعتبار و همچنین
تامین اعتبار سهم آورده مددجویان بهزیستی درپروژه مسکن مهر استان با هم افزایی بسیج سازندگی و قرارگاه محرومیت زدایی سپاه،

 
تامین هزار و 200 فقره جهیزیه زوج هاي مددجو از جمله خدمات خود در کرمانشاه اشاره کرد. 

 
استان کرمانشاه با 2 میلیون نفر جمعیت داراي 35 شهر و 2 هزار و 595 روستا است. 

 
برچسب ها 

 
- مستمري مددجویان 

 
- کرمانشاه 

- سازمان بهزیستی کشور



براي بازگرداندن سرمایه گذاران بومی به سیستان وبلوچستان تلاش کنیم

منبع: ایسناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/05

نماینده ولی فقیه در سیستان وبلوچستان گفت: نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی باید براي بازگرداندن سرمایه
گذاران بومی به استان تلاش کنند.

آیت االله مصطفی محامی در دیدار اسماعیل حسین زهی
نماینده مردم خاش، میرجاوه، تفتان، نصرت آباد و کورین
در مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به محرومیت تاریخی
در سیستان وبلوچستان و اضافه شدن مسائلی از جمله
ضعف مدیریت و حتی سوءاستفاده ها و تاکید بر تدوین
طرح جامع براي رفع مشکلات و نیازمندي هاي استان،
اظهارکرد: همه باید در اجراي برنامه هاي این طرح به
صورت کوتاه مدت و بلندمدت مشارکت داشته و وضعیت

 
استان را از حالت موجود به مطلوب ارتقاء دهیم. 

امام جمعه زاهدان با اشاره به ضرورت استفاده بهینه از بودجه اي که وارد استان می شود، بهره گیري از ظرفیت سرمایه گذاران بخش
خصوصی را مهم دانست و بیان داشت: متأسفانه برخی از سرمایه گذاران بومی به بهانه نبود زیرساخت و فضاي مناسب سرمایه خود را
در دیگر نقاط کشور و حتی خارج از کشور سرمایه گذاري می کنند که باید زمینه تسهیل سرمایه گذاري را در استان با تأکید بر پروژه

 
هاي اشتغال زا، به عنوان اولویت دنبال کنیم. 

آیت االله محامی خاطرنشان کرد: ممکن است کسی که به شغل هاي کاذب مثل سوخت بري روي می آورد احساس کند چاره اي
ندارد و براي امرار معاش این کار را دنبال کند ولی نکته اي غلط که اتفاق می افتد این است که این شغل ها پس از مدتی به فرهنگ

 
تبدیل می شود و آن فرد با توجه به درآمد بیشترِ کار قاچاق و شغل هاي کاذب به دنبال شغلی مثل کشاورزي و غیره نخواهد رفت. 

انتهاي پیام



شغل هاي خانگی، سرمایه و هزینه زیاد نمی خواهد

منبع: ایسناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/05

یک فعال حوزه کار بر لزوم احیاي مشاغل خانگی و استفاده از ظرفیت کسب و کارهاي خانگی در ایام کرونا تاکید کرد و
گفت: مشاغل خانگی بودجه و سرمایه بالایی نمی خواهد و با کمترین هزینه قابل راه اندازي است.

ناصر چمنی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به پیامدهاي شیوع کرونا بر
بسیاري از مشاغل گفت: در بحث کرونا یکی از مجموعه هایی که بیشترین
آسیب را از کرونا متحمل شدند، صنوف و بخشهاي خدماتی مثل هتل ها،
سینماها و باشگاهها بودند. خوشبختانه در واحدهاي تولیدي و صنعتی
مشکلی به وجود نیامد و شاهد بودیم که مجموعه هاي تولیدي مثل تولید

 
مواد ضدعفونی و محصولات بهداشتی رونق بسیاري داشتند. 

 
شروع هر کسب و کار نیازمند حمایت مالی 

وي شروع هر نوع کسب و کار را نیازمند حمایت مالی و تزریق نقدینگی دانست و گفت: معتقدم در شرایط حاضر باید به سمت
فعالیتهاي نوآورانه برویم. الان در کشور جوانان تحصیلکرده زیادي داریم که شاید به خاطر نیاز مالی نتوانسته اند نوآوري هاي خود را

 
عرضه کنند، در حالی که با اختصاص یک وام کوچک، فرصت اشتغالزایی و خلاقیت و نوآوري به وجود می آید. 

این فعال حوزه کار درباره مشاغل قابل راه اندازي در دوران کرونا گفت: اگر می خواهیم تولید و اشتغال با هم رونق بگیرد، باید به
سمت توسعه فعالیتهاي نوآورانه و اجراي طرح هاي دانش بنیان برویم. در حال حاضر معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري گام
هاي مثبتی در جهت حمایت از کارآفرینان و دانش بنیان ها برداشته و صندوق کارآفرینی امید نیز به منظور حمایت از شرکتهاي

 
دانش بنیان خط اعتباري ویژه اي اختصاص داده است. 

 
حمایت از ایده هاي نخبگان و جوانان تحصیلکرده 

به گفته چمنی، در دوران کرونا با حمایت از طرح هاي نخبگان و دانش آموختگان ضمن فراهم کردن بستر اجراي ایده هاي نوآورانه،

 
می توان زمینه تولید و اشتغال براي جوانان جویاي کار را به وجود آورد. 

این فعال حوزه کار درعین حال احیاي مشاغل خانگی در ایام کرونا را توصیه کرد و گفت: اگر در روزهاي اول شیوع کرونا که با کمبود
ماسک و مواد ضدعفونی در کشور روبه رو شده بودیم، از ظرفیت اشتغال خانگی استفاده می کردیم، جلوي التهاب بازار کار گرفته می
شد و از کمبود ماسک رنج نمی بردیم ولی به تدریج که بر شرایط مسلط شدیم با یک بسیج همگانی ماسک را در بسیاري از منازل و

 
حتی مساجد به شکل انبوه تولید کردیم و در کوتاهترین زمان به خودکفایی رسیدیم. 

 
کسب و کار خانگی بودجه و سرمایه بالا نمی خواهد 



وي گفت: راه اندازي کسب و کار خانگی بودجه آنچنانی نمی خواهد و نیاز به سرمایه گذاري اولیه ندارد، ابزار آن هم در تمام منازل
هست، بنابر این امروز بهترین زمان براي احیا و توسعه مشاغل خانگی است و در شرایطی که کرونا هنوز ریشه کن نشده و به ماسک و

 
مواد ضدعفونی نیاز داریم باید از این فرصت به شکل مطلوب استفاده کنیم. 

انتهاي پیام



حال و روز صنعت نساجی خوب نیست

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/05

علیمردان شیبانی نایب رییس انجمن صنایع نساجی ایران معتقد است: علی رغم اشتغال زایی و ایجاد ارزش افزوده بالا در
صنعت نساجی متاسفانه هیچ حمایتی از این صنعت صورت نمی گیرد. به اعتقاد وي اگر فقط اندکی از حمایتی که از صنعت

خودرو شد از این صنعت می شد شرایط بهتري داشتیم هرچند نظام بانکی در کشور ما هیچگاه ...



پایتخت؛ شهر دوپاره بین داراها و ندارها

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/05

 
پایتخت؛ شهر دوپاره بین داراها و ندارها 

روزنامه شهروند/متن پیش رو در شهروند منتشر شده و

 
انتشار آن به معنی تایید تمام یا بخشی از آن نیست 

به باور ایمانی جرجامی دو پارگی تهران به واسطه عدول
شهرداري از سیاست هاي اجتماعی و توجه صرف به
درآمدزایی و سکوت و همراهی دولت بوده، اتفاقی که از
دهه 70 شروع شد و حالا با ورود مستغلات به بورس شدت
گرفته تا جایی که معاون شهرداري خود از دوپارگی تهران

 
می گوید 

(لیلا مهداد) اینجا تهران است، در جنوب داستان مردهاي
کمرخم کرده زیر بار شرمساري اهل وعیال قصه هر روز
کوچه هاست و در شمال شهر وصله شده خانه هاي
لاکچري با استخرهاي روباز، سوپرمارکت هایی با
موادخوراکی برندهاي از آب گذشته، پُز حیوانات خانگی و

 
لباس هاي فاخر. آیا تهران دوقطبی شده است؟ 

خانه ها توان سرپا ایستادن ندارند. کوچه هاي باریک به درازاي تاریخ میان خانه هاي پیر تاب خورده اند. خانه ها، تنگ دل هم نشسته
اند بی عایق صدا و پنجره هاي چندجداره. کوچه هاي تنگ و جوي هاي آب سرگرمی بچه هاست به وقت تابستان. ماشین ها با فریاد،
دود را به خورد اگزوزها می دهند. اتوبوس ها لکِ لکِ کنان از خیابانی به خیابان دیگر پیچ می خورند. دفتر بقالی ها، سیاه شده از
لیست نسیه ها. سقف آرزوها اینجا کوتاه است؛ کفشی نو براي زمستان، سقفی که نچکد زیر برف و باران، لقمه اي نان گرم براي شب
بچه ها. مردهاي کمرخم کرده زیر بار شرمساري اهل وعیال قصه هر روز این کوچه هاست. اینجا تهران است، وصله شده به خیابان
هاي عریض، خانه هاي لاکچري با استخرهاي روباز، سوپرمارکت هایی با موادخوراکی برندهاي از آب گذشته، پُز حیوانات خانگی و

 
لباس هاي فاخر. 

 
کنترل سخت شهر دوپاره 

سال 1200ه.ق آغامحمدخان قاجار، تهران را با وسعت 21کیلومتر و 250 تا 300 هزار نفر دارالخلافه نامید؛ شهري محصور شده با
خندق ها که اهالی اش نیازي به شناسنامه نداشتند. حالا سال ها از پایتخت شدنش می گذرد و توانسته خود را میان کلانشهرها جا
کند؛ کلانشهري که در سال 1399 معاون شهرسازي و معماري شهرداري اش از دوقطبی شدنش خبر می دهد و می گوید:«تهران به
سمت دوقطبی شدن در حال پیش رفتن است،در نتیجه محلات فقرا، در یک سو و محلات داراها در سوي دیگر قرار دارند.» اتفاقی که



به باور عبدالرضا گلپایگانی به دلیل نگاه صرف اقتصادي، سوداگري زمین و تجمع خدمات در بخش هایی از شهر و گرانی مسکن در
حال پررنگ شدن است. هرچند به باور محمود مشفق، جمعیت شناس این دوقطبی شدن از سال ها قبل کلید خورده و حالا به مرحله
تشدید رسیده است. اگرچه به باور او مهاجرت و قیمت مسکن و اجاره بها در شمالی و جنوبی شدن تهران بی تاثیر نبوده است. دو
دلیلی که باعث شده ساختار جمعیتی متفاوتی در مناطق مختلف شکل بگیرد، اتفاقی که تضادهاي اجتماعی و فرهنگی را براي تهران
به ارمغان آورده است. به باور مشفق کلانشهرها از زمان شکل گیري حالت دوقطبی پیدا می کنند چون قالب اصلی شکل گیري
کلانشهرها، مهاجرت ها هستند. او به «شهروند» می گوید:«مهاجرانی با پایگاه اقتصادي و اجتماعی ضعیف متشکل از اقشاري نیمه
ماهر و غیرماهر با بنیه مالی ضعیف که شغل ثابت ندارند و همین طور مهاجرت هایی از پایگاه هاي اجتماعی و اقتصادي برتر.» این
عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی دوقطبی شدن کلانشهر تهران را به معناي مجزا شدن شهر به دو جهان متفاوت با دو
هویت جداگانه می داند. شهري که با دچار شدن به بحران هاي اجتماعی بی شک از کنترل خارج شده یا کنترلش سخت خواهد
بود.«اغلب کشورها سعی دارند تا از شکل گیري محلات فقیرنشین و مرفه نشین متمایز جلوگیري کنند و در عین حال الگوي متناسب
با زندگی متوسط شهري ارایه بدهند تا شاهد جامعه پویایی باشند.» او معتقد است جامعه ایران در سال هاي اخیر شاهد ریزش طبقه
متوسط به طبقات پایین تر بوده؛ اتفاقی که در پیشینه خود مشکلات اقتصادي، تورم و کاهش ارزش پول را می بیند.«افراد طبقه
متوسط با امکانات مجازي که جامعه براي تحرك اجتماعی و پویایی در اختیارش می گذارد، نمی تواند طبقه اجتماعی اش را حفظ
کند، بنابراین این احتمال وجود دارد به دنبال راه هاي جدیدي براي خلق ثروت باشد؛ راه هایی که بخشی از آنها بی شک نابهنجار و

 
غیرمتعارف اند.» 

 
جامعه اي به شدت پلاریزه شده 

نظام هاي اجتماعی زمانی به پایداري خواهند رسید که طبقه متوسط در اکثریت قرار داشته باشد. به همین منظور دولت هاي نظام
مند با حذف تورم، ایجاد اشتغال بهینه و رفع بیکاري به افزایش قشر متوسط کمک می کنند چون این قشر موجب پویایی سیاسی و
اقتصادي جامعه شده و نقش اصلی اي در توسعه اجتماعی عهده دار خواهد بود. مصطفی آب روشن، جامعه شناس بر این باور است
طبقه متوسط شهري در تهران علیرغم رشد تحصیلی، فرهنگی از منظر اقتصادي روزبه روز در حال فروپاشی و تنزل است و جامعه
بیشتر به دو قطب دارا و ندار تقسیم شده است. به اعتقاد آب روشن، جوامع پلاریزه شده و دو قطبی، آبستن نابسامانی هاي اجتماعی
خواهد بود و اغلب انحرافات و بزهکاري ها در اجتماعاتی رخ می دهد که شکاف طبقاتی به اشکال مختلف خودنمایی می کند. او به
«شهروند» می گوید:«از منظر سیاسی هم زمانی که افراد جامعه درجه اي از رفاه اقتصادي را تجربه می کنند و بعد از مدتی دچار فقر
می شوند به طور بالقوه آمادگی هر نوع نافرمانی مدنی را دارند زیرا فقر نسبی بیش از فقر مطلق، انگیزه هاي ساختارشکنی را در ذهن
افراد جامعه شکل می دهد.» گفتنی است میان امنیت اجتماعی و سرمایه گذاري رابطه مستقیم و معناداري وجود دارد به عبارتی
هرچه احساس امنیت در جامعه پایین باشد سرمایه گذاري هم در آن به شدت کاهش پیدا می کند که این واقعیت تلخ هم به افزایش
بیکاري و نابسامانی هاي اجتماعی دامن زده است.«در حال حاضر ما شاهد ورشکستگی بسیاري از مهم ترین بنگاه هاي تولیدي در
کشوریم که اگر این وضعیت موجود را با سیاست هاي جدید دولت آمریکا درهم آمیزیم، شاهد جامعه اي به شدت پلاریزه شده

 
خواهیم بود که نه تنها به اضمحلال اجتماعی کمک می کند بلکه چشم انداز روشنی را نمی توان در کوتاه مدت پیش بینی کرد.» 

 
تهران شهري، دیواري 

دوقطبی شدن تهران از دهه چهل کلید خورد. از دوره اي که پهلوي دوم کاخ شمیران را ساخت و مقامات عالی رتبه کشوري ترغیب
شدند به کوچ از تهران قدیم براي اسکان در منطقه شمیران.حسین ایمانی جاجرمی،جامعه شناس شهري و رئیس مؤسسه مطالعات و
تحقیقات اجتماعی دانشگاه تهران، دوقطبی شدن کلانشهر تهران را مساله اي اقتصادي- سیاسی می داند. به باور ایمانی جرجامی دو
پارگی تهران به واسطه عدول شهرداري از سیاست هاي اجتماعی و توجه صرف به درآمدزایی و سکوت و همراهی دولت بوده، اتفاقی
که از دهه 70 شروع شده و حالا با ورود مستغلات به بورس شدت گرفته تا جایی که معاون شهرداري خود از دوپارگی تهران می
گوید. او به «شهروند» می گوید:«در کشورهایی همچون برزیل و آرژانتین شهرهاي دیواردار به چشم می خورند. ادامه این روند باعث



می شود بعد از این فقرا را به بعضی نقاط شهر راه ندهند هرچند در حال حاضر هم در شهرك غرب مناطقی به چشم می خورند که
عملا کوچه ها و خیابان ها با دیوار و نگهبان محصور شده اند و عملا کسی را به آنجا راه نمی دهند.» به اعتقاد ایمانی جرجامی نقدي
بر این اتفاق وارد است؛ اتفاقی که نظام اجتماعی را دچار از هم گسیختگی می کند. به باور او حاکم شدن چنین شرایطی باعث می
شود جامعه به سمت تشدید طبقات اجتماعی برود تا جایی که جامعه شاهد گروه اقلیتی به شدت مرفه و برخوردار باشد و مردم
کثیري به حال خود رها شده باشند.«قشر مرفه نیازي به بعضی زیرساخت ها و خدمات شهري ندارند، بنابراین زیرساخت هاي شهري
تخریب می شوند و بی شک شاهد افزایش ناامنی خواهیم بود.» ایمانی جرجامی شرایط موجود را نگران کننده می داند. به گفته او
گروه هاي تهیدست در تصمیم گیري ها دخالت ندارند و این باعث تشدید وضعیت می شود.«ما مدیریت شهري نداریم. سازمانی که
مراقب شهر باشد. مدیریت شهري وظایفی در قبال مسکن، آموزش وپرورش و بهداشت شهروندان دارد اما ما شاهد مدارس فرسوده در

 
شهریم در حالی که پول شهري خرج ساخت برج میلاد می شود؛ برجی که مشخص نیست چه کارکردي براي شهر دارد.» 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



رشد 240 درصدي اجاره بها در دولت روحانی

منبع: تسنیمشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/05

نرخ اجاره خانه هاي شهر تهران براساس آمار هاي مرکز آمار در 7 سال اخیر در حدود 240 درصد رشد داشته است هرچند
مشاهدات میدانی رقم بسیار بالاتري را نشان می دهد.

 
 

نرخ اجاره خانه هاي شهر تهران براساس آمار هاي مرکز آمار در 7 سال اخیر در حدود 240 درصد رشد داشته است هرچند مشاهدات

 
میدانی رقم بسیار بالاتري را نشان می دهد. - اخبار رسانه ها - 

به گزارش گروه رسانه هاي خبرگزاري تسنیم، به نقل از فرهیختگان نا بسامانی هاي اقتصادي همه را بهت زده کرده است. حتی اگر
تصمیم گرفته باشید که اخبار فاجعه بار اقتصادي را دنبال نکنید، در گفت وگوي دیگران ناخوانسته اخباري تکان دهنده از وضع
اقتصادي به گوش تان می رسد. از قیمت اعجاب آور مسکن و خودرو گرفته تا عشوه گري هاي کره، خیارشور و... . اما در این بین
شنیدن برخی خبر ها نه تنها شوك به تن آدم می اندازد بلکه بیشتر از پیش نگران مان خواهد کرد. قیمت مسکن یکی از همان خبر
هایی است که میانگین 23 میلیون تومان هر مترمربع آن در تهران آب سردي است براي همه آنهایی که مسکنی نداشته و احتمالا
دیگر نخواهند داشت. مسکن از نیاز هاي اساسی خانوارهاست و به واسطه بالا رفتن قیمت آن، هر ساله نقش آن نیز در سبد هزینه و
درآمد خانوار ها پر رنگ تر می شود. پس از رشد 100 درصدي قیمت مسکن در یک سال اخیر، اجاره ها نیز با رشد 40 درصدي در
بهار امسال نسبت به بهار 98 مواجه بوده اند. در ادامه حتی افزایش اجاره بها نیز به مسافرخانه ها، هتل ها و پانسیون ها سرایت کرده
و هیچ راه انتخابی را باقی نگذاشته است. شاید نبود گزینه هاي انتخابی باعث شده که پدیده هاي اجاره پشت بام و اجاره یک منزل به
دو خانوار را بشنویم. براساس آمار ها اجاره بهاي منازل در شهر تهران از سال 92 تاکنون 240 درصد رشد کرده است. بالا رفتن اجاره

 
خانه ها که سبب هجوم بسیاري به پانسیون ها و حتی مسافرخانه ها شده است، با ارقام وحشتناك تري قیمت می خورد. 

براساس مشاهدات میدانی و بررسی هاي پانسیون هاي ثبت شده در سایت هاي اینترنتی، میانگین ماهانه قیمت اتاق هاي یک نفره
جنوب شهر، مرکز و شمال شهر به ترتیب؛ 990، 1 میلیون و 230 و دو میلیون و 400 هزار تومان ثبت شده است. براي همین
پانسیون با اتاق هاي 10 نفر آن هم در جنوب شهر باید حداقل هزینه 380 هزار تومان را به طور ماهانه کنار گذاشت. هزینه اتاق هاي
یک نفره را که براي یک سال جمع می کنی، براي پانسیون هاي پایین شهر 12، مرکز شهر در حدود 15 و شمال شهر 29 میلیون
تومان خواهد شد. وضع در مسافرخانه ها هم نیز به همین منوال است، به طوري که اتاق هاي یک نفره آن را تنها براي 22 ساعت باید



در حدود 90 تا 105 هزار تومان اجاره کرد. همچنین دیده شده که بسیاري از مسافرخانه ها براي دادن تخفیف، امکانات را به حداقل
می رسانند، به عنوان نمونه اگر قید سرویس حمام و دستشویی را بزنید و 12 شب وارد میهمان پذیر شوید و 7 صبح آن را ترك کنید،
می توانید 20 تا 30 هزار تومانی را تخفیف بگیرید. هتل هاي شهر تهران هم دست نیافتنی تر شده اند به طوري که اتاق هاي دو نفره،
آن هم در جنوب شهر به حدود 400 هزار تومان و در شمال شهر به یک میلیون و 300 هزار تومان رسیده اند. این درحالی است که
تهران چه در شرایط قرمز کرونایی و چه در شرایط معمولی، تنها پایتخت سیاسی نبوده و پایتخت دانشجویی، پزشکی و اداري کشور را
نیز برعهده دارد. بنابراین مواجه حجم مهاجران و مسافران با هزینه هاي اسکان در این شهر، خروجی اجتماعی فاجعه باري خواهد
داشت. بررسی هاي میدانی و اینترنتی قیمت هاي ثبت شده مسافرخانه ها، پانسیون ها و هتل ها نشان می دهند که شما براي یک
شب اقامت در تهران به فراخور پایین یا بالا شهر بودن منطقه، بین 100 تا 650 هزار تومان هزینه اسکان خواهید داشت. همچنین
براساس اجاره ماهانه خانه ها باز هم براساس جنوب و شمال شهر بودن منطقه بین 50 تا 500 هزار تومان هزینه اسکان خواهید

 
داشت. 

 
افزایش 240 درصدي اجاره خانه ها 

متوسط قیمت مسکن در شهر تهران در شهریور ماه 1399 حدود 23 میلیون و 500 هزار تومان بوده است که نسبت به ماه مشابه در
سال 1398، حدود صد درصد رشد داشته است. این افزایش قیمت، بر افزایش نرخ اجاره بها نیز تاثیر گذار بوده است؛ به طوري که،
براساس آمار هاي موجود، متوسط اجاره ماهانه به علاوه 3درصد ودیعه پرداخت براي اجاره یک مترمربع زیربناي مسکونی در بهار 99
در شهر تهران در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 40 درصد رشد داشته و این درحالی است که نرخ اجاره بها با تاخیري زمانی نسبت
به نرخ خرید و فروش مسکن افزایش پیدا خواهد کرد. بنابراین می توان انتظار افزایش روزافزون اجاره خانه ها را داشت. البته با این
وجود اما نسبت رهن به خرید در بالا ترین سقف تاریخی خود به سر می برد. بالا بودن این نسبت نشان می دهد که اجاره سخت تر و
گران تر شده است. درحال حاضر گفته می شود که این نسبت در کشور به حدود 30 درصد رسیده است و به این معنی خواهد بود که
شما براي اجاره مکانی که هزینه خرید آن 100 میلیون می شود باید 30 میلیون رهن پرداخت کنید. اما درحال حاضر و با رشد قیمت
در کل کشور دیگر حتی در روستا ها هم قیمت خرید خانه 100 میلیون تومان نیست براي همین در شهري مانند تهران براي اجاره
یک خانه که داراي ارزش خرید 500 میلیونی است باید 150 میلیون تومان رهن را چه به حالت ودیعه و چه اجاره خانه پرداخت

 
کنید. 

بالا رفتن نرخ اجاره خانه بسیاري از خانوار ها را فاقد توانایی اجاره یک منزل مخصوصا در کلان شهر هایی مانند تهران کرده است و
براي همین بسیاري از آنها یا به حومه پناه برده یا به شهر هاي دیگر می روند. نرخ اجاره خانه هاي شهر تهران براساس آمار هاي مرکز
آمار در 7 سال اخیر در حدود 240 درصد رشد داشته است (مشاهدات میدانی رقم بسیار بالاتري را نشان می دهد)، این در حالی
است که هیچ اتفاق مثبتی براي اقتصاد کشور و وضعیت درآمدي خانوار ها نیفتاده است و خانوار ها مجبورند براي پوشش نیاز هاي
اولیه خود به عنوان مثال 50 تا 70 درصد درآمد ماهانه خود را براي پرداخت هزینه هاي مسکن کنار بگذارند. بالا رفتن سرسام آور
اجاره خانه هاي شهر تهران، بازار مسافرخانه ها را به طور مقطعی داغ و به پانسیون ها رونق بخشیده است. حتی پدیده هاي جدیدي
مانند؛ کرایه پشت بام و زندگی دو خانواده در یک منزل را به وجود آورده است. بالا رفتن قیمت مسکن و پس از آن اجاره آن به دیگر
بخش ها مانند؛ پانسیون ها و مسافرخانه ها، سرایت کرده و آنها را با اعداد و ارقامی شگفت انگیز روبه رو کرده است. به طوري که
براساس محاسبه نرخ میانگین اجاره خانه ها، پانسیون ها، هتل ها و مسافرخانه ها، شما براي اقامتی شبانه در شهر تهران تنها براي

 
تامین هزینه جاي خواب به طور میانگین به 100 تا 400 هزار تومان نیاز خواهید داشت. 

 
اجاره مسافرخانه ها از جنوب تا مرکز از 100 تا 400 هزار تومان 



اگر بخواهید یک شب را در مسافرخانه ها یا میهمان پذیر هاي شهر تهران بگذرانید، در محدوده جنوب و مرکز شهر باید به دنبال آن
باشید. اکثر میهمانسراهاي تهران در مناطق جنوبی و مرکزي تهران قرار دارند و از میدان ولیعصر و میدان انقلاب به سمت مناطق
شمالی، بیشتر هتل هاي لوکس ساخته شده است. بخشی از قیمت اقامت در این مسافرخانه ها براساس نوع مسافرخانه، مکان و
امکانات و بخش هاي دیگري تحت تاثیر ازدیاد متقاضیان شبانه آنها تعیین می شود. بدون شک بالا رفتن هزینه هاي این مسافرخانه
ها پس از افزایش تورم، بخش دیگري از قیمت و افزایش قیمت آنها را تعیین و تایید می کند. همین دو ماه پیش اجاره اتاق هاي دو
نفره جنوب شهر بین 80 تا 100 هزار بود اما حالا به 140 تا 150 هزار تومان نیز رسیده است. به طور کلی در مواجه با مسافرخانه ها
باید تصویري که از آنها در فاصله هاي زمانی دهه 70یا 80 چه به لحاظ قیمتی و چه از لحاظ فضاي اجتماعی در ذهن دارید، کنار
بگذارید. آن زمان ها عمده شهرستانی ها و کسانی که فعالیت موقتی در تهران داشتند توان اجاره این مسافرخانه ها را داشته و معمولا
فضایی با حضور خانواده ها را تشکیل می دادند. درحال حاضر اما به جز دریافت شناسنامه که تنها ویژگی مشترك مسافرخانه هاي
کنونی و سابق است، داستان به طور کلی فرق کرده است. قیمت ها بالا تر رفته، مثلا اجاره اتاق یک تخته اي در مولوي به 100 تا
110 هزار تومان رسیده و در مرکز شهر 120 هزار تومان نیز می گیرند. دیگر از فضاي خانوادگی و مطمئن خبري نیست و انواع و
اقسام آسیب هاي اجتماعی را می توانید با یک اقامت شبانه در آن جا ببینید. آپشن ها نیز تفاوت پیدا کرده است، مثلا داشتن

 
سرویس دسشویی و حمام براي هر اتاق و هر اجاره اي موجود نیست. 

براي اجاره 22 ساعته اتاق هاي دو تخته در جنوب شهر 140 و در مرکز شهر نیز 190 هزار تومان از سوي مسافرخانه ها دریافت می
شود. البته راه هایی نیز براي تخفیف گرفتن وجود دارد، مثلا اگر اتاق دو تخته اي را در جنوب شهر بدون داشتن حمام و دسشویی
بخواهید می توانید 20 تا 30 هزار تومان اتاق را ارزان تر بگیرید. یا مثلا اگر ساعت ورود و خروج تان را طوري تنظیم کنید که تنها 6
تا 9 ساعت (یک شب تا صبح) آنجا باشید باز هم می توانید 20 تا 30 هزار تومانی را صرف جویی کنید. براساس جدول مشخص است
که اجاره اتاق هاي 3 نفر و 4 نفر در جنوب شهر؛ به ترتیب 170 و 250 هزار تومان و اتاق هایی با همین تعداد در مرکز شهر 240 و
300 هزار تومان است. اتاق هاي 5 نفره هم که تعداد آنها در سطح شهر در مسافرخانه ها چندان زیاد نیست براي جنوب شهر، 300 و
براي مرکز تقریبا 370 هزار تومان است. با چنین قیمت هایی اما گمان می رود که این مسافرخانه ها خلوت یا دست کم براي بعضی
شب ها بدون مراجعه باشد اما این طور نیست. تهران حتی در روز هاي کرونایی و قرمزش علاوه بر پایتخت سیاسی بودن، پایتخت
پزشکی، اداري، دانشجویی و... ایران نیز هست و روزانه بسیاري از شهر هاي دیگر براي انجام کار هاي خود به تهران می آیند و به هر
صورت مجبور به اقامت در این دست مسافرخانه ها هستند تا خیابان ها. البته بالا رفتن اجاره خانه ها در تهران نیز مشتریان ثابتی
براي میهانپذیر هاي سطح شهر دست وپا کرده است، چراکه بعضی از خانواده ها به دلیل بالا رفتن روزانه اجاره ها فعلا مجبور به

 
گذراندن امور زندگی خود در این مکان ها هستند. 

 
پانسیون هاي 12 تا 29 میلیون تومانی میزبان خیلی ها در این روز ها 

بر عکس مسافرخانه ها که ورژن یک تا دو دهه پیش آن خوش نام است، پانسیون ها و خوابگاه هاي خودگردان از ابتداي تاسیس نام
شان بد آمده است. این بدنامی باعث شده بود که بسیاري از افراد میلی براي حضور در این خوابگاه ها و بسیاري از خانواده ها اجازه اي
براي حضور در آنها به فرزندان خود ندهند. اما تهران مرکز آمال و آرزو هاي بسیاري است که یکی براي ادامه تحصیل و دیگري براي
اشتغال به آن می آید. براي همین است که تهران 200 هزار دانشجو دارد و از طرفی 25 درصد درآمد کشور در سال را رقم می زند.
افزایش 243 درصدي اجاره خانه در7 سال اخیر باعث شده است تا بسیاري از مهاجران تحصیلی و اشتغالی به جاي گرفتن خانه به
فکر زندگی در اتاق هاي 6 تا 30 متري پانسیون هاي تهران باشند. اتفاقا کرونا و تعطیلی خوابگاه هاي دانشگاه ها نیز بسیاري از
دانشجو ها را براي ادامه اسکان خود در تهران راهی این خوابگاه ها کرده است. همه اینها باعث شده است که ترکیب پر چالشی از
افراد وارد این خوابگاه ها بشوند. مثلا ممکن است با اقامت یک ماهه در یکی از پانسیون ها در یک گوشه یا مرکز شهر؛ از استاد
دانشگاه و نویسنده گرفته تا بنا و کارگر هم اتاق شوید. بعضا حتی اگر اتاق شما چندین نفره باشد مجبور به زندگی با مجرمان فراري یا



سابقه داري خواهید بود که هر جاي دیگري آنها را راه نمی دادند. با این همه اما قیمت اجاره این خوابگاه ها نیز که داراي اقامت هاي
شبانه و ماهانه هستند در روز ها و ماه هاي اخیر سر به فلک کشیده است. اتاق هاي یک تخته این پانسیون ها که نهایت فضاي آن 5
متر مربع و نهایت امکانات آن؛ یک تخت، یک کمد و یخچال است (در عمده موارد یخچال نیز به مانند گاز، تلویزیون بین چندین اتاق
مشترك است) بین 990 هزار تومان تا 2 میلیون و 400 هزار تومان قیمت خورده است. در مرکز شهر هم همین اتاق یک نفره را باید
با حدود یک میلیون و 200 هزار تومان اجاره کرد. هزینه اتاق هاي یک نفره را که براي یک سال جمع می کنی، براي پانسیون هاي
پایین شهر 12، مرکز شهر در حدود 15 و شمال شهر 29 میلیون تومان خواهد شد. حال مگر درآمد ساکنان این خوابگاه ها که یا در
شرکت ها و ادارات تهران مشغول اشتغال وزارت کاري هستند یا کار دانشجویی انجام می دهند، چقدر در سال خواهد بود؟ باید شانس
داشته باشی که درآمد سالانه اي 36 میلیون تومانی داشته باشی که حداقل 50 درصد آن را براي اسکان در پانسیون هاي مرکز شهر
بدهی و الا مجبور به اجاره اتاق ها با نفرات بالایی خواهی بود که بعضا شما را با 9 نفر هم اتاق خواهد کرد. مرور میدانی قیمت ها
نشان می دهد که اجاره اتاقک دو نفره اي از جنوب، مرکز و شمال شهر تهران به ترتیب هزینه اي ماهانه 730، 870 و 955 هزار
تومانی را روي دست می گذارد. البته در این روز هاي کرونایی که باعث حضور افراد با رعایت هاي بهداشتی در مکان هاي مختلف
است، چندان در پانسیون هاي شلوغ معنایی نخواهد داشت. اول آنکه گنجایش پانسیون ها در سطح شهر از 30 نفر شروع می شود و
بعضا به 250 تا 300 نفر هم می رسد و دوم آنکه براي اجاره اتاق ها با قیمت مناسب مجبور به زندگی در اتاق هاي چندین نفره
خواهند بود. مثلا قیمت اتاق هاي 10 نفره که ارزان ترین قیمت در پانسیون هاست زیر 380 هزار تومان نخواهد بود و از آن طرف
براي شمال شهر به 465 هزار تومان نیز می رسد. براساس جدول 2 که فراوانی قیمت این پانسیون ها را در مناطق مختلف شهر نشان
می دهد تنها می توان یک نتیجه گرفت؛ اینکه زندگی در پانسیون هایی با آسیب هاي اجتماعی متفاوت و با حداقل امکانات و چنین

 
هزینه اي، نامش زندگی شرکتی یا دانشجویی نیست. 

 
هتل هاي تهران دست نیافتنی تر از همیشه 

مخاطب هتل هاي تهران بر خلاف مراجعان مسافرخانه ها و پانسیون ها چندان زیاد نبوده و آنچنان طیف هاي مختلف اجتماعی را
دربر نمی گیرد. برخی از هتل داران تهرانی از کاهش 70 درصدي اجاره اتاق هاي خود در یک سال اخیر می گویند. بی شک اگر تاثیر
کرونا را فاکتور بگیریم، قیمت بالاي اسکان در این هتل ها دلیل اصلی کاهش مراجعات به آن خواهد بود. وقتی قرار باشد براي اتاق
یک نفره در هتلی معمولی در پایین شهر 270 هزار تومان هزینه کنی یا براي شمال شهر این ملبغ را تا 650 هزار تومان نیز برسانی،
معلوم است که مراجعات کاهش پیدا خواهند کرد. اگر اجاره هتل هاي لوکس تهران که قیمت هایی غیرقابل شمارش دارند را در نظر
نگیریم و در همین معمولی ها به دنبال اجاره اتاقی باشیم، بسته به موقعیت آن و تعداد تخت، کمتر از 270 هزار تومان پیدا نخواهیم
کرد. یک تخت اضافی به معنی پرداخت هزینه بالاتري در حدود 150 تا 300 هزار تومان است. به عنوان نمونه اجاره اتاق هاي دو نفر
شمال شهري در حدود 700 و سه نفره آن یک میلیون تومان خواهد بود. همین اجاره براي جنوب شهر 380 و 450 هزار تومان
خواهد بود. میانگین انواع و اقسام هتل هاي تهران در جدول شماره 3 آمده است. نکته جالب توجه دست نیافتنی بودن قیمت هتل
هاي شمال شهر و نزدیک شدن هتل هاي پایین شهر به مرکز است. اختلاف قیمتی هتل هاي جنوب شهر و مرکز شهر در حال
کاهش است که این مساله باعث خواهد شد، هتل هاي پایین شهري که در گذشته میزبان قشر متوسط بوده، تنها در استفاده طبقات

 
بالاي درآمدي قرار گیرد. 



 
 

 
 

 
 

اخبار گروه سایر رسانه ها صرفا بازنشر اخبار سایت ها و خبرگزاري هاست و خبرگزاري تسنیم هیچ مسئولیتی در قبال آن ندارد.



تفاهمنامه سازمان سینمایی با یک بانک

منبع: تسنیمشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/05

سازمان سینمایی و بانک ملّی ایران در جهت گسترش و ارتقاي همکاري از طریق ارائه خدمات بانکی و تأمین نیازهاي
تسهیلاتی طرح توسعه اي سینمایی کشور تفاهمنامه امضا کردند.

سازمان سینمایی و بانک ملّی ایران در جهت گسترش و
ارتقاي همکاري از طریق ارائه خدمات بانکی و تأمین
نیازهاي تسهیلاتی طرح توسعه اي سینمایی کشور

 
تفاهمنامه امضا کردند. - اخبار فرهنگی - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از روابط عمومی
سازمان سینمایی، این تفاهمنامه مشتمل بر 5 ماده و 20
بند و 5 تبصره به امضا حسین انتظامی رئیس سازمان
سینمایی و محمدرضا حسین زاده رئیس هیئت مدیره و

 
مدیرعامل بانک ملی رسیده است. 

از جمله موارد این تفاهم نامه می توان به عاملیت بانک در اعطاي تسهیلات تلفیقی از محل کمک هاي فنی و اعتباري در اختیار
سازمان (به نسبت یک به دو، یک سازمان و دو بانک) به منظور توسعه و ایجاد اشتغال در بخش هاي مرتبط با هنر و صنعت سینما و
اعطاي تسهیلات به طرح هاي مرتبط با هنر و صنعت سینما و متقاضیان حائز شرایط (حقیقی و حقوقی) طبق ضوابط و مقررات بانک

 
و براساس سیاست هاي اعتباري و دستورالعمل هاي بانک مرکزي اشاره کرد. 

همچنین به منظور تأمین نیازهاي تسهیلاتی طرح هاي سینمایی موضوع این تفاهمنامه که از سوي سازمان معرفی می شود، تا سقف

 
هزار میلیارد ریال اعتبار از سوي بانک براي یک دوره یکساله پیش بینی می شود. 

ساموئل ال جکسون در سریال مارولی بازي می کند



اقدامات و برنامه هاي بانک رفاه کارگران در راستاي اشتغال زایی و محرومیت

زدایی

منبع: تسنیمشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/05

بانک رفاه کارگران طی سالهاي اخیر بخش قابل توجهی از توان و ظرفیت خود را صرف امور مربوط به اشتغالزایی و محرومیت
زدایی کرده است.

بانک رفاه کارگران طی سالهاي اخیر بخش قابل توجهی از
توان و ظرفیت خود را صرف امور مربوط به اشتغالزایی و

 
محرومیت زدایی کرده است. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، با توجه به
شرایط اقتصادي فعلی کشور، نیاز به ایجاد اشتغال و کمک
به معیشت مردم امري است که نه تنها دولت بلکه هر
سازمان و ارگانی باید در سطح و توان خود در این راه قدم
بردارد و باید تا جایی که می تواند در این جنگ اقتصادي

 
گامی مؤثر بردارد. 

بانک رفاه کارگران یکی از ارگان هایی است که طی سال هاي اخیر گام هاي موثري در راستاي اشتغال زایی و همچنین محرومیت

 
زدایی برداشته و سعی کرده خود را در مسیر کمک به مردم قرار دهد. 

 
تشکیل مرکز حمایت هاي اجتماعی در مناطق محروم 

اسماعیل الله گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران اخیراً در بازدید از خیریه جواد الائمه که به منظور کمک به مردم و ایجاد اشتغال با
همکاري این بانک تشکیل شده است، اظهار داشت: از اهداف اصلی بانک رفاه کارگران، همکاري و تعامل با فعالان اقتصادي با رویکرد
ایجاد اشتغال در مناطق محروم کشور است که شکل گیري مرکز حمایت هاي اجتماعی در این مناطق از برنامه هاي جدید و در دست

 
اجراست تا بتوانیم در مسیر تحقق شعار سال که "جهش تولید" است، گام برداریم. 

وي همچنین، ضمن تأکید بر تامین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي، راه اندازي کارگاه هاي کوچک و ایجاد اشتغال در مناطق
محروم افزود: استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان بانک رفاه اقدام بسیار خوبی است که انجام شده و این امر مورد توافق قرار

 
گرفته است. 

 
اختصاص اعتبار 16 میلیون دلاري براي احداث بیمارستان 

یکی از اقداماتی که بانک رفاه در جهت محرومیت زدایی و ایجاد اشتغال انجام داده، توجه به بخش سلامت به ویژه در مناطق محروم
است که از آن جمله می توان به، تخصیص اعتباري بالغ بر 700 میلیارد ریال و 16 میلیون دلار براي احداث بیمارستان 200



تختخوابی فوق تخصصی اشاره کرد که قرار است این بیمارستان به عنوان بزرگترین بیمارستان جنوب شرق کشور در استان سیستان

 
و بلوچستان فعالیت خود را شروع کند. 

همچنین مبلغ 290 میلیارد ریال و 17 میلیون دلار اعتبار ارزي براي احداث بیمارستان 100 تختخوابی در زاهدان در نظر گرفته شده

 
است و کارکنان بانک رفاه نیز پنج میلیارد و 500 میلیون ریال به هموطنان سیل زده سیستان و بلوچستان اهدا کردند. 

 
اعطاي 70 میلیارد ریال تسهیلات براي اشتغال خانگی در سیستان 

علاوه بر این در بخش حمایت اجتماعی و اشتغالزایی نیز مبلغ 70 میلیارد ریال به عنوان تسهیلات مشاغل خانگی ، مبلغ 650 میلیارد
ریال براي 2521 فقره وام قرض الحسنه ازدواج، مبلغ 500 میلیون ریال براي کمک به نوسازي دانشگاه علوم پزشکی و احداث یک
مدرسه 6 کلاسه در روستاي سنجرانی شهرستان هامون از دیگر مصوبات بانک رفاه کارگران در جهت کمک به مردم آسیب دیده

 
استان سیستان و بلوچستان بوده است. 

همچنین، در کنار حمایت از صنایع دستی و مشاغل خانگی، در بخش کلان نیز 200 میلیارد ریال بودجه مشارکت از محل منابع بانک
و صندوق توسعه براي پروژه ساخت و تجهیز هتل دلفین چابهار، 1500 میلیارد ریال بودجه به دانشگاه هاي علوم پزشکی زاهدان و
ایرانشهر براي خرید تجهیزات آزمایشگاهی و پروژه هاي عمرانی، مبلغ 100 میلیارد ریال براي توسعه فعالیت هاي شرکت نگین

 
صنعتی صندوق توسعه،10 میلیارد ریال بخشش سود و جرائم تاخیر بدهکاران بانک بابت تسهیلات اختصاص داده است. 

 
تسهیلات 3 هزار میلیارد تومانی به بنگاههاي کوچک 

گفتنی است، اقدامات بانک رفاه کارگران براي رشد اشتغال و تولید، مربوط به یک سال اخیر نبوده، بلکه این اقدامات از سالهاي
گذشته شروع شده، به نحوي که از سال 1392 تا آذر ماه 1398 حدود مبلغ 3 هزار و 170 میلیارد تومان تسهیلات به بنگاه هاي

 
کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در طرح برکت (تخصیص تسهیلات ارزان قیمت به منظور بهره برداري بهینه از ظرفیت هاي
استان هاي محروم در جهت ایجاد و تثبیت اشتغال) و قرض الحسنه مشاغل خانگی، اشتغال زایی و کارفرمایان طرح هاي مددجویی
کمیته امام خمینی(ره)، سازمان بهزیستی، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این بازه زمانی مبلغ 712 میلیارد تومان تسهیلات

 
پرداخت کرده است. 

 
وام هاي بلاعوضو قرض الحسنه براي محرومیت زداییاستان کرمان 

گفتنی است، محرومیت زدایی به عنوان یکی از مهم ترین موضوعاتی است که از ابتداي انقلاب تا کنون به آن توجه شده و همه دولت
ها سعی کرده اند هر کدام به هر نحوي این مشکل را حل کنند. بانک رفاه کارگران نیز در راستاي ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی

 
خود، سعی کرده در مناطق محروم از جمله استان کرمان منشأ اثر باشد. 

اسماعیل الله گانی مدیرعامل این بانک که به استان کرمان سفر کرده بود در جلسه شوراي اداري شهرستان شهداد که با حضور جمعی
از مسئولان عالی اجرایی این استان برگزار شد، خاطر نشان کرد: بانک رفاه کارگران علاوه بر انجام ماموریت هاي ویژه خود و کسب
سود به عنوان یک بنگاه اقتصادي، ایفاي تعهدات اجتماعی در قالب کمک به رونق تولید، اشتغالزایی و محرومیت زدایی در مناطق

 
محروم را در دستور کار خود قرار داده است. 



در ادامه این بازدید و حضور مدیرعامل بانک در شهرستان شهداد استان کرمان، محمد رضا پور ابراهیمی رئیس کمیسون اقتصادي
مجلس به حمایت هاي بانک رفاه کارگران در زمینه اشتغال، تولید و بخش هاي اقتصادي اشاره کرد و گفت: بر اساس توافقات انجام
شده قراراست بانک رفاه کارگران براي احداث تعدادي واحد مسکونی به منظور تخصیص مددجویان کمیته امداد در این منطقه کمک

 
کند. 

وي خاطرنشان کرد: همچنین در حوزه مسائل مربوط به بخش کشاورزي نیز قرار شد شهداد از طریق قرارگاه سازندگی بسیج و سپاه
ثاراالله استان کرمان مورد حمایت قرار گیرد، بنابراین امیدواریم در طول هفته هاي آینده آغاز طرح بهبود بازسازي و لایه روبی قنوات
کشاورزي در حوزه شهداد در سطحی مشخص با حمایت بانک رفاه کارگران آغاز شود، تا علاوه بر کمک به بخش کشاورزي، به بهبود

شرایط اقتصادي، اشتغال، معیشت و مهاجرت معکوس اهالی شهرستان شهداد کمک شود.



مزایاي عرضه خودرو در بورس کالا

منبع: مشرقشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/05

 
- اقتصاد 

 
مزایاي عرضه خودرو در بورس کالا 

محور اصلی طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو، عرضه خودرو در بورس
کالاست و مزایاي استفاده از این راهکار عبارتست از: از بین رفتن تقاضاي

 
سرمایه اي، جلوگیري از قیمت سازي، بسته شدن درب پشتی کارخانه ها. 

به گزارش سرویس بورس مشرق، همزمان با جهش نرخ ارز و از اواسط سال
97، قیمت خودرو در بازار آزاد شروع به افزایش کرد به طوري که در برخی

 
موارد قیمت خودرو در بازار آزاد به دو برابر قیمت مصوب خودرو رسید. 

شکاف ایجاد شده بین قیمت بازار آزاد و کارخانه سبب هجوم گسترده مردم و دلالان حرفه اي به سمت خرید خودرو از کارخانه شد و
این دلالان با خرید خودرو از کارخانه و فروش آن در بازار آزاد، سود فراوانی نصیب خود کردند. دلالان حرفه اي با اجاره کد ملی

 
محدودیت هاي ایجاد شده براي خرید خودرو را دور زدند. 

 
بیشتر بخوانید: 

اما و اگرهاي طرح عرضه خودرو در بورس براي اصلاح این وضعیت، دولت راهکار قرعه کشی را انتخاب کرد. اما با توجه به حضور
گسترده دلالان در صف خرید خودرو، امکان خرید خودرو از کارخانه، توسط مصرف کنندگان واقعی بسیار محدود شده است به طوري

 
که در قرعه کشی سوم احتمال برنده شدن این افراد به کمتر از یک درصد رسید. 

در چنین شرایطی مصرف کنندگان واقعی راهی به جز خرید خودرو از بازار آزاد و با قیمت بازار آزاد ندارند و این در حالی است که
قیمت خودرو در بازار آزاد به شدت بالاتر از قیمت مصوب خودرو است و سود ناشی از این اختلاف قیمت که حدود 45 هزار میلیارد

 
تومان در سال تخمین زده می شود، نصیب دلالان می گردد. 

جزئیات طرح مجلس یازدهم براي ساماندهی بازار و صنعت خودرو با توجه به همین موضوع، جمعی از نمایندگان مجلس یازدهم طرح
ساماندهی بازار و صنعت خودرو را تدوین کردند، این طرح که اخیرا در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی اعلام وصول شده، هم

 
اکنون در کمیسیون صنایع و معادن مجلس در حال بررسی است. 

روح االله ایزدخواه عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس در نشست رونمایی از طرح خودرویی مجلس یازدهم در اندیشکده



سیاستگذاري امیرکبیر در تاریخ 24 شهریورماه درباره جزئیات این طرح مجلس گفت: «مبناي این طرح اصلاح توزیع خودرو با عرضه
خودرو در بورس کالا است و تلاش شده است تا با استفاده از این سازکار، همه راه هاي توزیع خودرو صفر به غیر از مسیر بورس بسته
شود تا خودروسازها نتوانند از درب هاي پشتی خودرو را به فروش برسانند. با فروش خودرو در بورس کالا، عرضه و تقاضا است که

 
قیمت را تعیین میکند و عملا قیمت گذاري دستوري به دلیل ناکارآمد بودن حذف می شود. 

بر اساس این طرح به هر کد ملی فقط یک مدل خودرو در سال تعلق می گیرد و یک پیشنهادي هم مطرح که بر فروش خودرو صفر
تا دو سال بعد از خرید، مالیات وضع شود تا تقاضا سرمایه اي به حداقل برسد. با این شیوه عملا قیمت گذاري دستوري وجود ندارد
بلکه قیمت تمام شده کارخانه که توسط فرمول شوراي رقابت تعیین می شود وجود خواهد دشست و این فرمول هم شفاف بیان

 
خواهد شد. 

در این طرح پیشنهاد شده است تا از مالیات اخذ شده از بورس خودرو، 20 درصد به خزانه رفته و صرف توسعه ناوگان حمل و نقل
عمومی شود و 70 درصد هم به خودروسازها وام کوتاه مدت داده شود تا تولید خود را افزایش دهند. در این میان فقط 10 درصد براي
پاداش به خودرو سازان در نظر گرفته شده است تا اگر عرضه خودرو آن ها بالا بود به تشخیص شوراي رقابت به خودرو سازان تعلق

 
گیرد و به این ترتیب تلاش شده است تا سود خودروساز صرفا در افزایش تولید قرار گیرد». 

به صورت خلاصه، در طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو پیشنهاد شده است خودرو صفر کیلومتر صرفا در بورس کالا عرضه گردد
(ماده 2) و مابه التفاوت قیمت کشف شده در بورس کالا و قیمت مصوب به عنوان مالیات اخذ گردد و مالیات اخذ شده صرف توسعه

 
حمل و نقل عمومی و افزایش تولید خودرو شود تا منافع آن نصیب عموم مردم گردد (ماده 5). 

مزایاي عرضه خودرو در بورس کالا چیست؟ همانطور که اشاره شد، محور اصلی طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو، عرضه خودرو

 
در بورس کالاست. کارشناسان معتقدند مزایاي استفاده از این روش براي فروش خودرو عبارتست از: 

الف- از بین رفتن تقاضاي سرمایه اي: اختلاف قیمت بین بازار آزاد و قیمت کارخانه انگیزه اصلی دلالان براي خرید خودرو از کارخانه
است اما با عرضه خودرو در بورس کالا بدون سقف قیمت، رانت خودرو از بین می رود و در نتیجه، انگیزه سوداگران براي حضور در
صف خرید خودرو به شدت کاهش می یابد. به همین دلیل، هم دلالان از چرخه توزیع خودرو حذف می شوند و هم مصرف کننده

 
واقعی می تواند به صورت مستقیم اقدام به خرید خودرو نماید. 

ب- جلوگیري از قیمت سازي: در حال حاضر رکود در بازار خودرو حاکم است و میزان معاملات در بازار در برخی مواقع تقریبا صفر
می شود. در این بازار، تعداد فروشندگان و خریداران اندك است و در نتیجه فرصت براي برخی از دلالان فراهم شده است تا با اعلام
قیمت هاي کاذب اقدام به قیمت سازي در بازار نمایند. با عرضه خودرو در بورس کالا قیمت خودرو در فضاي شفاف بورس کشف می

 
گردد و امکان قیمت سازي از بین می رود. 

ج- بسته شدن درب پشتی کارخانه ها: هم اکنون فرآیند فروش خودرو به صورت کامل در اختیار خودروسازان است و این امکان وجود
دارد که برخی از افراد دخیل در فرآیند فروش با اعمال نفوذ اقدام به فروش خودرو به افراد خاص نمایند و از این محل منافعی را
نصیب خود نمایند. منافع این افراد اقتضا می کند تولید خودرو کم باشد تا اختلاف قیمت بازار و کارخانه همچنان بالا باقی بماند. در
نتیجه، این افراد انگیزه بالایی براي سنگ اندازي در مسیر افزایش تولید دارند. با عرضه خودرو در بورس کالا امکان دریافت پلاك براي

 
این خودروها و در نتیجه، انگیزه دریافت کنندگان این خودروها براي سنگ اندازي در مسیر افزایش تولید از بین می رود. 



د- فراهم شدن امکان افزایش تولید خودرو و کاهش قیمت تمام شده آن: زیان انباشته ایران خودرو و سایپا در پایان سال 98 مجموعا
به 45 هزار میلیارد تومان رسیده و بدهی خودروسازان به قطعه سازان نیز به بیش از 30 هزار میلیارد تومان رسیده است. میزان تولید
خودرو در سال 98 نسبت به 96 حدود 50 درصد کاهش داشته و از 1.6 میلیون دستگاه به 830 هزار دستگاه رسیده است. گلوگاه
تولید خودرو در حال حاضر کمبود نقدینگی است. با استفاده از بخشی از منابع حاصل از مابه التفاوت قیمت فروش خودرو در بورس
کالا و قیمت مصوب می توان تسهیلاتی به خودروسازان اعطا کرد تا امکان افزایش تولید فراهم گردد. افزایش تولید خودرو علاوه بر

 
کاهش قیمت، ایجاد اشتغال و افزایش درآمدهاي مالیاتی دولت را درپی خواهد داشت. 

ه- فراهم شدن امکان توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی: در حال حاضر، حدود 70 درصد از اتوبوس هاي شهري کشور فرسوده
هستند و این اتوبوس ها چندین برابر اتوبوس هاي نو، آلایندگی و مصرف سوخت دارند. با توجه به هزینه بالاي خرید اتوبوس هاي نو
(هر اتوبوس نو بیش از 3 میلیارد تومان قیمت دارد) و همچنین کسري بودجه دولت، امکان تامین مالی از سوي دولت یا رانندگان
اتوبوس براي جایگزینی این اتوبوس ها وجود ندارد. براي جایگزینی این اتوبوس ها حدود 42 هزار میلیارد تومان نیاز است و این مبلغ
با استفاده از منابع حاصل از مابه التفاوت قیمت فروش خودرو در بورس کالا و قیمت کارخانه در کمتر از یک سال محقق خواهد شد.
با جایگزینی این اتوبوس ها، علاوه بر کاهش آلایندگی و کاهش مصرف سوخت، درآمد ارزي دولت از محل صادرات سوخت صرفه

 
جویی شده افزایش می یابد. 

چرا عرضه خودرو در بورس کالا منجر به کاهش قیمت آن می شود؟ یکی از مهمترین سوالاتی که درباره طرح خودرویی مجلس
مطرح است، تاثیر عرضه خودرو در بورس کالا بر روي قیمت آن در بازار است. رسول سلیمانی کارشناس خودرو درباره این موضوع
گفت: «عرضه خودرو در بورس کالا با 2 مکانیسم می تواند منجر به کاهش قیمت آن در بازار آزاد شود. الان عمق بازار آزاد خودرو
بسیار کم است و تعداد معاملات در بازار بسیار اندك است زیرا در شرایط فعلی هم فروشندگان قصد فروش ندارند و هم خریداران
توان خرید ندارند. به همین دلیل، به راحتی و با انتشار چند آگهی در فضاي مجازي می شود در بازار آزاد قیمت سازي کرد و قیمت
خودرو در این بازار را بالا برد و تعداد معاملات بسیار اندك است. اما در بورس کالا چون معاملات خودرو به صورت واقعی انجام می

 
شود، قیمت واقعی کشف می شود و از قیمت سازي جلوگیري می شود». 

سلیمانی افزود: «مکانیسم دوم افزایش عرضه است. براساس طرح مجلس، از مابه التفاوت قیمت فروش خودرو در بورس و قیمت
مصوب شوراي رقابت می توان به عنوان منابع مالی براي افزایش تولید خودرو استفاده کرد. الان مشکل اصلی خودروسازان براي
افزایش تولید، کمبود منابع مالی است و زمانی که خودرو در بورس عرضه شود، خودروسازان می توانند با استفاده از این منابع مالی

 
تولید خودرو را افزایش دهند و در نتیجه، قیمت خودرو در بازار به علت افزایش عرضه آن، کاهش می یابد». 

حال باید دید بررسی طرح ساماندهی بازار و صنعت خودرو در صحن علنی مجلس چه زمانی آغاز خواهد شد و نمایندگان مجلس

 
یازدهم چه تصمیمی درباره این طرح خواهند گرفت؟ 

منبع: فارس



فراخوان ثبت نام از متقاضیان راه اندازي مشاغل خانگی در خراسان شمالی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/05

علاقه مندان جهت ثبت نام به سامانه inhb.ir مراجعه نمایند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از بجنورد ، حداقل سن 18 سال، بومی استان محل
ثبت نام، عدم اشتغال تمام وقت، نداشتن بیمه کارآفرینی
(افرادي که بیمه خویش فرما دارند منعی در ثبت نام
ندارند) از شرایط ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل

خانگی در 31 استان کشور است.



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند.

سرویس اقتصادي جوان آنلاین: بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قرارداد هاي موقت، کارگران فصلی، حقوق
هاي غیرقانونی و ... مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی
و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار

 
خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري در گفتگو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: طبق
آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شأن از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند

 
تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 



 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریز ها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه

 
داري از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد؛ بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند، اما اسامی شأن دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند.



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: ایران خبرشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند.

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار داشته

 
و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند. 

به گزارش ایران خبر، بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي
همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و …
مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه
اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی
6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5

 
میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: طبق
آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند

 
تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 



 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند.



110 میلیارد تسهیلات به طرح هاي اشتغالزا نهادهاي حمایتی پرداخت شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/05

خرم آباد- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان از پرداخت 110 میلیارد تومان تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي
نهادهاي حمایتی و جامعه ایثارگران این استان خبر داد.

خرم آباد- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان از
پرداخت 110 میلیارد تومان تسهیلات به طرح هاي
اشتغالزاي نهادهاي حمایتی و جامعه ایثارگران این استان

 
خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی آشتاب امروز شنبه در جلسه
هماهنگی انعقاد تفاهم نامه همکاري بنیاد شهید و امور
ایثارگران با اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان با
بیان اینکه این تفاهم نامه در سطح کشور نیز بین وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بنیاد شهید و امور ایثارگران

کشور به امضا رسیده است، اظهار داشت: این تفاهم نامه داراي 10 ماده و 41 بند است که موضوع آن ایجاد اشتغال پایدار، ارائه
تسهیلات در حوزه کارآفرینی و خوداشتغالی و ارائه آموزش هاي لازم براي مهارت افزایی با استفاده از ظرفیت اداره کل آموزش فنی و

 
حرفه اي استان است و بایستی با همکاري و مشارکت همه دستگاه هاي اجرایی زیر مجموعه وزارت متبوع انجام شود. 

وي با اشاره به رشادت ها و از خود گذشتگی شهیدان و خانواده هایشان در عرصه دفاع مقدس، گفت: امنیت امروز ما مدیون شهدا و
ایثارگران است و ما امروز وظیفه داریم به خانواده هاي این عزیزان خدمت رسانی کنیم و تمام ظرفیت هاي موجود در حوزه اشتغال و

 
درمان را در اختیار این عزیزان قرار دهیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان در ادامه به تسهیلات اشتغال زا پرداخت شده به جامعه ایثارگران و نهادهاي حمایتی در
استان اشاره کرد و گفت: در این حوزه تاکنون با همکاري بنیاد شهید، بهزیستی و کمیته امداد و بانک هاي عمل مبلغ 110 میلیارد و

 
700 میلیون تومان به سه هزار و دو طرح با اشتغال سه هزار و 420 نفر پرداخت شده است. 

آشتاب، به مشوق هاي لازم به واحدهایی که از کارجویان ایثارگر استفاده کنند اشاره کرد افزود: براي کارفرمایانی که کارجویان تحت
پوشش بنیاد شهید را جذب کنند مشوق هایی از جمله پرداخت حق بیمه سهم کارفرما، پرداخت یک سوم حقوق و همچنین کاهش

مالیات کارگاه هاي استان در نظر گرفته می شود.



کمتر از 50 درصد ظرفیت هاي نهاوند مورد بهره وري قرار گرفته است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/05

به گزارش خبرگزاري فارس از همدان، مراد ناصري ظهر
امروز در جلسه شوراي هماهنگی ادارات کل زیرمجموعه
بخش تعاون استان افزود: بخش تعاون از ظرفیت بالایی
برخوردار است که می تواند میزان بهره وري از پتانسیل

 
هاي شهرستان را با بالاي 70 درصد برساند. 

وي با اشاره به اینکه حدود نیمی از جمعیت شهرستان در
مناطق روستایی زندگی می کنند افزود: عمده فعالیت هاي

انجام شده در سطح روستاها در بخش هاي کشاورزي و دامداري به صورت سنتی انجام می شود که براي توسعه آنها نیازمند حمایت

 
مالی هستند. 

فرماندار شهرستان نهاوند اظهار کرد: طبق مصوبات وزارتی و اسناد بالادستی ارائه تسهیلات از بخش سنتی به بخش هاي صنعتی

 
سوق داده شده لذا تعداد زیادي از مردم متضرر شده اند. 

وي در این زمینه افزود: با توجه به اینکه فعالیت به شیوه صنعتی مستلزم سرمایه گذاري کلان است که توان مالی مردم در این زمینه

 
خیلی بالا نیست و در نتیجه دچار آسیب دیدگی می شوند. 

 ناصري گفت: برخی از مشاغل مانند مشاغل خانگی و یا دامداري هاي سنتی در سطح شهرستان وجود دارد که با 50 میلیون تومان

 
فعال می شوند و می توانند براي شهرستان اشتغالزایی ایجاد کنند. 

وي در ادامه به برخی مشکلات شهرستان در حوزه هاي تعاون اشاره کرد و افزود: یکی از مشکلات شهرستان در حوزه تامین اجتماعی

 
بحث درمانگاه تامین اجتماعی است که فعالیت آن به صورت یک شیفت است. 

فرماندار شهرستان نهاوند افزود: با توجه به اینکه یک سوم جمعیت شهرستان جزء جامعه هدف سازمان تامین اجتماعی است لذا

 
فعالیت درمانگاه تامین اجتماعی به صورت یک شیفت موجبات تنگناهایی براي مردم شده است. 

وي گفت: در حوزه بهزیستی نیاز به حمایت بیشتر از مددجویان، افزایش بیمه زنان، حمایت از حوزه توانبخشی و سرعت بیشتر در

 
برگزاري کمیسیون پزشکی مورد نظر است. 

ناصري اظهار کرد: در خصوص صندوق کارآفرینی نیز با توجه به نقش آن در حوزه اشتغالزایی نیاز به دادن اختیارات بیشتر در زمینه



 
تکمیل پرونده وجود دارد زیرا روند تکمیل پرونده با وضعیت فعلی زمان بر و کند است. 

وي در پایان بر ارائه آموزش به علاقمندان براي فراوري محصولات کشاورزي تاکید کرد و گفت: با توجه به اینکه در شهرستان نهاوند
حدود 95 درصد محصولات باغی و کشاورزي به صورت خام فروشی انجام می شود اگر آموزش هاي اولیه براي فعالان این بخش

 
برگزار شود می توان میزان خام فروشی را به حداقل رسانده و براي بسیاري از جوانان اشتغال ایجاد کرد. 

انتهاي پیام/ 3140/



اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/05

فصل اقتصاد - مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات از اعطاي
تسهیلات به چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و تولید محتواي بومی خبر داد.

فصل اقتصاد - مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی،
ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات از
اعطاي تسهیلات به چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن
همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و تولید محتواي بومی

 
خبر داد. 

در سند معماري و طرح کلان شبکه ملی اطلاعات، بومی
سازي و ارتقاي 20 درصدي استفاده از خدمات بومی مورد توجه ویژه اي قرار گرفته است. رویداد «معرفی دستاوردهاي بومی سازي
تجهیزات پیشرفته شبکه ملی اطلاعات » نیز چندي پیش در همین راستا برگزار شد که محصولات شرکت هاي ایرانی از جمله گوشی

 
هوشمند، تبلت، گوشی IP و انواع مودم هادر آن به نمایش گذاشته شدند. 

همچنین طی سال هاي گذشته، موضوع تولید گوشی ایرانی چندي پیش باز هم مطرح شد و از نیمه هاي سال 1398 بود که موضوع
تولید گوشی هاي جدید ایرانی، باز هم به یکی از مباحث حوزه فناوري اطلاعات راه پیدا کرد؛ آن هم تولید یک گوشی که ایرادهاي

 
مدل هاي قبلی را برطرف کرده باشد و بتواند با نسخه هاي خارجی رقابت کند. 

در این راستا، طبق اعلام سازمان فناوري اطلاعات ایران، نیروي انسانی که پیش از این جزو مغفول ترین منابع سرمایه اي کسب
وکارها به شمار می رفت در رویکرد به نسبت تازه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و به همت سازمان فناوري اطلاعات ایران در
راستاي عینی سازي شاخص ها، جزو اصلی ترین عوامل چگونگی تخصیص وام قرار گرفت. وامی که نام آن تسهیلات وجوه اداره شده و

 
ابزارش ایران کارفاست. 

 
عینی سازي شاخص ها 

فرهاد سنجري فرد- مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه که به نوعی بخشی از اجرایی ترین بازوي
اعطاي تسهیلات به کسب وکارها در معاونت سیاست گذاري و اعتبارسنجی را در شرایطی که کرونا بیش از هر زمان دیگري بر حیات

 
اقتصادي آنها تاثیر گذاشته است، به عهده دارد، به تشریح جزییات این طرح پرداخت. 

به گفته وي، مهرماه سال گذشته بود که به دستور وزیر ICT دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده به سازمان فناوري اطلاعات انتقال
یافت. بعد از انتقال این دبیرخانه و بر اساس آیین نامه اجرایی بند ب تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه، ضوابط اجرایی پذیرش طرح
ها مورد آماده سازي قرار گرفت و سپس براي سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال شد و پس از تصویب، رسما دبیرخانه تسهیلات

 
وجوه اداره شده در سازمان فناوري اطلاعات آغاز به کار کرد. 

سنجري فرد توضیح داد: در گام نخست، بر اساس ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها، تدوین دستورالعمل هاي لازم که بر اساس آن
شرکت ها بتوانند درخواست خود را ارایه کنند و سازوکار ارزیابی و اعطاي وام انجام شود در دستور کار قرار گرفت. بر این اساس 10
دستورالعمل و دو الحاقیه طراحی شد و شکل گرفت که ویژگی اصلی این دستورالعمل ها این بود که ما بر اساس شاخص هاي واقعی



 
این دستورالعمل ها را طراحی کردیم. 

وي ادامه داد: پیش از این چنین بود که متقاضی دریافت تسهیلات، اقدام به ارایه یک طرح تجاري (Business plan) می کرد که
پس از انجام امور کارشناسی که در گاهی موارد نیز مغلوب نظرات سلیقه اي می شد، وام درخواستی اعطا یا لغو و در نهایت باعث بروز
مشکلاتی می شد. اما با عینی شدن شخص ها، شرایط اعطاي تسهیلات بر اساس نوع درخواست متقاضی به شاخص هایی همچون
تعداد نصب، تعداد نیروي انسانی به کار گرفته شده؛ میزان فروش و درآمد کسب وکار و غیره تغییر یافت، که براي کسب وکارهاي نوپا
(شرکت هایی که بر اساس آیین نامه نوآفرین زیر سه سال سابقه تاسیس دارند) بازپرداخت چهار ساله با سود 5 درصد و براي شرکت

 
هاي غیرنوپا با سود 9 درصد در نظر گرفته شده است. 

ابزار درخواست این وام، سامانه ایران کارفا به نشانی www.irankarfa.ir که متقاضیان به صورت الکترونیکی می توانند درخواست

 
هاي خود را ثبت کنند و طی بازه زمانی 30 روزه از رد یا تایید درخواست خود باخبر شوند. 

 
وام بوم واره 

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه به الحاقیه دیگر با عنوان بوم واره اشاره کرد و در تشریح جزییات
آن گفت: شرکت هاي بزرگی در سامانه ایران نوآفرین (irannoafarin.ir) وجود دارند که خدمات خود را مانند خدمات ابري، کیف
پول الکترونیکی، خدمات حسابداري، خدمات حقوقی، فضاي ابري، ذخیره سازي و غیره به صورت شش ماه رایگان و شش ماه نیم بها

 
به شرکت هاي نوپا و یا استارت آپ ها ارایه می دهند. 

سنجري فرد گفت: ما در ازاي خدماتی که این شرکت ها متعهد می شوند به استارت آپ ها ارایه دهند، وام وجوه اداره شده پنج
درصدي ارایه می دهیم. تا کنون تسهیلات 10 شرکت مصوب شده و مابقی نیز پس از انجام ارزیابی هاي لازم به منظور اخذ تسهیلات
به بانک معرفی می شوند. در این میان، منظور از کسب وکارهاي نوپا، شرکت هایی با سابقه کاري کمتر از سه سال، سرمایه ثبتی 250

 
تومان و فروش 500 میلیون تومان در سال است. 

معاونت سیاست گذاري و اعتباربخشی سازمان فناوري اطلاعات ایران، همکاري هایی با خارج از مجموعه خود داشته که در راستاي
حمایت از بخش خصوصی بوده است. سنجري، درباره همکاري هاي انجام شده در این خصوص در راستاي انعقاد دو همکاري توضیح
داد: طی قرارداد عاملیتی که با صندوق کارآفرینی امید بستیم، همکاري ما به صورت اهرمی است. به این معنی که صندوق امید تعهد

 
کرده است به ازاي یک واحد پول، دو واحد پول بگذارد. 

وي ادامه داد: این صندوق که زیرمجموعه ریاست جمهوري است، طی قراردادي عملیاتی که 60 میلیارد تومان اعتبار دارد و از این
مبلغ 20 میلیارد سهم وزارت ارتباطات و 40 میلیارد سهم صندوق است به دو شیوه نامه سرمایه در گردش و شرکت هاي نوپا داراي
قابلیت اعطاي تسهیلات است که پس از ابلاغ وزیر، کار خود را آغاز می کند. میزان سود تسهیلات پرداختی از محل توافق نامه با
صندوق امید، براي شرکت هاي نوپا 4.33 است و براي غیر نوپا 5.77 درصد در نظر گرفته شده است. البته توافق نامه اي از سال 94

 
با صندوق امید وجود داشت که از زمان انتقال دبیرخانه به سازمان تا کنون 20 شرکت حایز شریط دریافت وام شناخته شده اند. 

سنجري فرد با بیان اینکه همکاري بعدي متعلق به صندوق نوآوري و شکوفایی و در دو قسمت در حال انجام است، گفت: اول، وام
کرونا که به شرکت هایی که درخواست آنها بالاي دو میلیارد تومان است بازمی گردد. در این زمینه می توان به ارزیابی اولیه 22
شرکت اشاره کرد که چهار شرکت موفق به اخذ وام شده اند. دوم مقرر شد که براي توسعه شبکه ملی اطلاعات و حمایت از تولیدات
داخلی، تسهیلات از محل لیزینگ دانش بنیان صندوق در چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و

 
تولید محتواي بومی اعطا شود. 

وي خاطرنشان کرد: در این راستا با توجه به اولویت هاي وزارت ICT، هماهنگی لازم در فاز اول براي اعطا تسهیلات جهت تولید
مودم VDSL و ONT صورت پذیرفت و در قدم اول شرکت مخابرات ایران جهت خرید محصولات تولیدکنندگان داخلی اعلام

 
آمادگی کرده و در فاز دوم هماهنگی لازم جهت اعطا تسهیلات فوق به تولیدگنندگان موبایل در حال انجام است. 

 
تسهیل گري تضامین 

سنجري در خصوص حوزه اعطاي تسهیلات به نکاتی اشاره کرد و پیشنهاد داد: تیم هاي نوپا بهتر است به سمت جذب سرمایه گذاري
خطرپذیر حرکت کنند و پس از عبور از دره مرگ شرکت هاي نوپا و رسمی شدن (ثبت شرکت و رسیدن به درآمد) به سمت اخذ وام



حرکت کنند. چه بسا سازوکار اعطاي وام از محل وجوه اداره شده به گونه اي طراحی شده است که به شرکت ها تا یک سال فرصت
تنفس داده می شود و پس از آن بازپرداخت 36 تا 48 ماهه براي آنها در نظر گرفته می شود و با پیش بینی نرخ سود پنج درصد، بروز

 
مشکل در بازپرداخت اندکی بعید به نظر می رسد. 

وي هم چنین به تدابیر اندیشیده شده در خصوص تضامین وام به عنوان یک اصل کلیدي اشاره کرد و افزود: بر اساس مطالعاتی که
انجام دادیم، شرکت هاي کوچک قادر به تامین تضامین نبودند و از طرفی هدف ما حمایت از شرکت هاي استارت آپی بود. لذا طی
تمهیدات اندیشیده شده مقرر شد که تضامین براي شرکت هایی که مبلغ وام درخواستی آنها کمتر از 300 میلیون تومان است با یک

 
فقره چک یا سفته که دو نفر پشت آن را امضا کنند، مورد قبول واقع شود. 

طبق آخرین آمار به دست آمده از بهمن ماه 1398 تا کنون که ضوابط اجرایی اعطاي تسهیلات ابلاغ شده، تسهیلات حدود 140

 
شرکت مصوب و درخواست 40 شرکت نیز در حال ارزیابی است. 

انتهاي پیام



چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی دي ماه سال جاري برگزار می شود

شماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/05
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

دانشگاه صنعتی شریف چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی را با هدف ارائه آخرین دستاوردهاي پژوهشی و کاربردي در این
زمینه و توسعه کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان، بهمن ماه سال جاري برگزار می کند.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از دانشگاه صنعتی شریف، مرکز
کارآفرینی دانشگاه صنعتی شریف در نظر دارد چهارمین کنفرانس ملی کارآفرینی را با
هدف گردهم آوردن محققان حوزه کارآفرینی و کسب وکارهاي نوین براي ارائه آخرین
دستاوردهاي پژوهشی و کاربردي در این زمینه، در روزهاي 8 و 9 بهمن ماه 99 به

 
صورت مجازي برگزار کند. 

مدل هاي آموزش کارآفرینی در دانشگاه ها، توسعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی در میان دانشجویان و اعضاي هیأت علمی،
توانمندسازي دانشجویان و ارتقاي مهارت ها و قابلیت هاي کارآفرینانه آنها، نحوه استفاده و تعامل با بخش خصوصی در جهت توسعه
کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان و بررسی الگوها و مدل هاي بین المللی در ارتباط با توسعه نوآوري و کارآفرینی از مهمترین

 
اهداف این کنفرانس است. 

همچنین همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها به منظور حل نوآورانه ي چالش هاي طرفین محور اصلی این رویداد و چرایی
همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها، سرمایه گذاري مشترك، مسائل مالی و انواع همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ
ها، منافع و محدودیت هاي همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها، نگاه و نیازهاي استارت آپ ها براي همکاري با شرکت هاي
بزرگ، نقش مؤسسات واسطه (مانند پارك هاي علم و فناوري و مراکز رشد) در همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ ها، تفاوت
سبک مدیریتی و اداره ي شرکت ها و سازمان هاي بزرگ و استارت آپ ها، مطالعات موردي همکاري شرکت هاي بزرگ و استارت آپ
ها، نوآوري هاي سازمانی و تغییرات در چشم انداز (landscape) جدید، نوآوري باز، شناسایی و ارزیابی استعداد کارآفرینی و
کارآفرینان، منتورشیپ/کوچینگ و آموزش در حوزه ي کارآفرینی، الزامات و راهکارهاي کارآفرینی سازمانی و اجتماعی، کارآفرینی در
چالش هاي اقتصادي و اجتماعی امروز کشور، مدل هاي ارزشیابی استارت آپ ها و بازدهی سرمایه گذاري در کارآفرینی، تأثیرات

 
بلندمدت اجتماعی کسب وکارهاي کارآفرینانه بر جامعه از دیگر محورهاي این رویداد ملی محسوب می شوند. 

اساتید، دانشجویان، متخصصین و دست اندرکاران حوزه ي کارآفرینی و اشتغال تا 1 دي ماه سال جاري فرصت دارند با ارسال مقالات

 
علمی و پژوهشی خود در محورهاي ذکر شده در این رویداد شرکت کنند. 

 
علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر به وب سایت http://entconf.sharif.ir مراجعه نمایند. 
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منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/05

بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و … مواجه
بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت

کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر ...

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار داشته

 
و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند. 

بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران
فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و … مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت
توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به

 
علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: طبق
آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند

 
تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 



وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط

 
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند. 

|



اجازه نمی دهیم کارخانه ایران پوپلین تعطیل شود/ 60 هکتار منابع طبیعی را

به فردي دادند که دستگاه هاي یک کارخانه را بخواباند!

منبع: گیل خبرشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/05

دادستان گیلان یکی از معضلات گیلان را فروش اموال شرکت ها و کارخانه ها دانست و گفت: در بعضی از کارخانه ها مدیران
به کارگران مبلغی را می دهند تا به دادگستري رفته و بگویند دیگر در این کارخانه کار نمی کنیم! گیل خبر/ به گزارش ...

دادستان گیلان یکی از معضلات گیلان را فروش اموال
شرکت ها و کارخانه ها دانست و گفت: در بعضی از کارخانه
ها مدیران به کارگران مبلغی را می دهند تا به دادگستري

 
رفته و بگویند دیگر در این کارخانه کار نمی کنیم! 

گیل خبر/ به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو،
سلسله نشست هاي مطالبه گري بسیج دانشجویی استان
گیلان با حضور سیدمهدي فلاح میري، دادستان عمومی
انقلاب مرکز گیلان در سالن اجتماعات بسیج دانشجویی

 
استان برگزار شد. 

فلاح میري با بیان اینکه مطالبه گري عمومی یکی از وظایف دادستان عمومی در استان گیلان است، مطرح کرد: در انتخاب دادستان
هاي شهرستان با دادستان مرکز استان نیز مشورت می شود، ولی این به آن معنا نیست که دادستان گیلان در پرونده هاي شهرستان

 
دخالت کند، ولی در پیگیري مطالبات مردمی از معاونین خوش نام براي احیاي حقوق عامه استفاده می کنیم. 

دادستان عمومی انقلاب مرکز گیلان با اشاره به نقش مؤثر بسیج دانشجویی در بیان مشکلات استان تصریح کرد: بسیج دانشجویی در

 
وسط میدان بوده و باید مشکلات شهرستان و استان را به گوش دادستان رسانده تا دادستان به عنوان مدعی العموم ورود کند. 

وي عمده مشکلات مطرح شده توسط بسیج دانشجویی گیلان را مشکلات صنعت و تولید دانست و بیان کرد: شاه بیت نگرانی هاي
مطرح شده توسط دوستان بسیج دانشجویی مشکلات صنعت، تولید و اشتغال بوده است، ولی مسئولان علیرغم پیش بینی هاي مقام

معظم رهبري در سال رونق تولید در خواب بودند.



ترکیه 100 هزار واحد مسکونی در ایران می سازد

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/05

تفاهم نامه اي به منظور احداث 100 هزار واحد مسکونی براي دهک هاي پایین جامعه بین یک شرکت ایرانی و یک شرکت
ترکیه اي که سابقه ساخت 35 هزار واحد در ایران را دارد به امضا رسید. این تفاهم بدون عبور از مجراي بانکی که دچار

تحریم است انجام شد.

منبع: ایسنا در روزهاي اخیر ربیعی، سخنگوي دولت و
نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه از برنامه ساخت 100
هزار واحد مسکونی براي گروههاي محروم خبر دادند.
همزمان تفاهم نامه اي با همین هدف ببن دو شرکت ایرانی

 
و ترك منعقد شد. 

علاالدین ختایی، مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان در خصوص
جزئیات این مشارکت گفت: در شرایط تحریم و نوسان نرخ

ارز و البته شیوع ویروس کرونا سرمایه گذاري درایران با چالش هاي جدي مواجه شده است. به همین دلیل و باتوجه به مشکلات

 
مذکور تفاهم صورت گرفته با گروه کوزو بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به سابقه فعالیت شرکت ساختمانی کوزو در ایران، توضیح داد: گروه ساختمانی کوزو ترکیه با رتبه حدود 110 جهانی،
سابقه احداث 17 هزار واحد در پردیس و 20 هزار واحد در پرند را در کارنامه خود دارد که حالا گسیل تجهیزات قالبهاي ساختمانی و

 
سرمایه خود را براي احداث 100 هزار واحد مسکونی در ایران آغاز کرده است. 

 
زمینه اشتغال یک میلیون نفر 

ختایی با تاکید بر اینکه این اقدام ملی می تواند بخشی از نیاز مسکن کشور را برطرف کند، خاطرنشان کرد: این اقدام یعنی ساخت
100 هزار واحد مسکونی زمینه اشتغال حداقل یک میلیون نفر را در کشور فراهم می کند. از طرفی با افزایش ساخت و ساز یک اتفاق
مهم دیگر یعنی رونق و فعالیت بیشتر کارخانجات صنعت ساختمان رخ می دهد که این چرخه در نهایت به بهبود شاخص هاي

 
اقتصادي کشور منجر می شود. 

وي با تاکید بر اینکه به حرکت درآمدن چرخ تولید مسکن در کشور مزایاي فراوانی دارد، افزود: در حقیقت این رخداد همان جهش
تولید است که مدنظر مقام معظم رهبري است. نباید فراموش کرد که افزایش تولید و عرضه مسکن در کاهش قیمت هاي مسکن نیز

 
تاثیر بسزایی خواهد داشت. همچنین دو شرکت بزرگ انبوه سازي دیگر ترکیه به منظور سرمایه گذاري جذب این حرکت شده اند. 

مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان ادامه داد: براي موفقیت هر چه بیشتر در عملی شدن این هدف مهم از بخش عمومی و دولتی تنها انتظار
داریم در روند صدور مجوز و طی مراحل فنی و اداري سرعت لازمه یک حرکت تحول گرا داشته باشد. این مسئله یکی از مهمترین



 
خواسته هاي ما از مسئولان و دستگاه هاي ذیربط است. 

 
قیمت واحدها بستگی به کیفیت سازه دارد 

ختایی با تاکید بر اینکه در شرایط سخت تحریم کنونی توانسته ایم سرمایه گذاري بین المللی را به سمت پروژه هاي ملی جذب کنیم،
توضیح داد: میانگین ساخت هر مترمربع یک واحد مسکونی بستگی به مساحت واحدها و تعداد طبقات و بستگی به متریال مصرفی
دارد. از طرفی تامین مالی پروژه به صورت مشترك از سوي طرف ترك و طرف ایرانی یعنی بازار تهاتر ایرانیان در قالب یک مشارکت

 
نامه که مبادله شده و با تولیدات داخل کشور انجام خواهد شد. 

 
زیرساختهاي شهري توسط دولت فراهم شود 

وي با اشاره به اینکه تامین زیرساخت هاي شهري یکی از دغدغه هاي بزرگ ما و طرف ترك است، افزود: بر اساس مکان یابی هاي
انجام شده زیرساخت هاي شهري باید فراهم شود و دستگاه هاي ذیربط هم باید سرعت بیشتري در این خصوص داشته باشند چرا که

 
اگر زیرساخت ها به موقع فراهم نشود، مردم نمی توانند در واحد هاي ساخته شده ساکن شوند. 

ختایی با بیان اینکه یکی از انتظارات حداقلی و مهم ما همکاري مسئولان و نهادها براي کاهش هزینه هاي مربوط به جواز و زمین
است، گفت: پروژه ها در شهرهایی خواهد بود که زمینه صدور مجوزهاي ساخت مسکن براي یک اقدام ملی میسر باشد. وزارت راه و
شهرسازي هم ضمن تفاهمنامه با بازار تهاتر ایرانیان رسما اعلام حمایت کرده که آمادگی لازم براي سرعت بخشیدن به صدور
مجوزهاي ساخت مسکن در طرح اقدام ملی را دارد. از طرفی از بانک مسکن هم انتظار می رود تسهیلات ارزان قیمت در اختیار
خریداران قرار دهد. از متولیان صدور پروانه ساخت از نظام مهندسی ساختمان گرفته تا بنیاد مسکن و ... هم انتظار تسریع در روند

 
صدور پروانه ساخت داریم. 

مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان در خصوص توانمندي موجود براي ساخت انبوه مسکن توضیح داد: به طور کلی براي ساخت مسکن در
مقیاس 100 هزار واحد در سال با مشارکت انبوه سازان توانمند داخل کشور و نیز کشور دوست و برادر ترکیه؛ توانایی ساخت داریم.
چرا که چند شرکت گسترده انبوه سازي ترك و انبوه سازان داخل کشور و کارخانه هاي صنعت ساختمان آمادگی کامل براي همکاري

 
دارند تا ما همزمان بتوانیم در استان ها پروژه ها را آغاز کنیم. 

 
دهک هاي پایین گروه هدف هستند 

وي با بیان اینکه گروه هاي هدف ما براي تولید مسکن دهک هاي پایین جامعه هستند گفت: ما ساخت مسکن ارزان را در اولویت
برنامه ریزي هاي خود قرار داده ایم و ظرف سه سال می توانیم به هدف بزرگ و مهم ساخت 300 هزار واحد برسیم. ما برنامه ریزي

 
کرده ایم که 300 هزار واحد با همکاري شرکت هاي توانمند ساخته شود تا بتوانیم راه گشا و تاثیرگذار باشیم. 

پیش از این در ادامه فعالیت هاي بازار تهاتر ایرانیان به منظور تامین و تجهیز مصالح مورد نیاز براي ساخت و ساز پروژه هاي طرح
اقدام ملی مسکن در کشور، تفاهمنامه اي با شبکه بازار تهاتر ایرانیان با حضور وزیر راه و شهرسازي منعقد شد. بنا به گفته مدیرعامل
بازار تهاتر ایرانیان از راهکارهاي مهم مدیریت هزینه هاي تمام شده مسکن، راه حل تهاتري است که بازار تهاتر ایرانیان در پی

تفاهمنامه با وزارت راه و شهرسازي از طریق این راه حل اقدام می کند.



صبور باشید، آینده را ببینید

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/05

در دنیاي کسب وکار کسی که از همه بیشتر ستایش می کنم، وارن بافت است. او یک سرمایه گذار بلندمدت است و ایده
هاي درخشانی دارد که به آنها می چسبد. یکی از دیگر کسانی که شانس آشنایی با آنها را داشتم استیو جابز بود. آنچه در او

می ستودم، توانایی اش در اجرا و ارائه آن همه نوآوري در بازار بود. این توانایی ...

نام برنارد آرنو با نام مد و کالاهاي لوکس مترادف است.
کالاهاي گرانی که او بر این باور است که بهترین در جهان
هستند و مشتریان بهاي همین بهترین بودن را می پردازند
چون به این نام اعتماد دارند. یکی از دلایل عمده موفقیت
آرنو این است که می داند کی و چگونه به سراغ افزودن
کدام نام و برند و شرکت به زیرمجموعه امپراتوري خود
برود. به قول خودش: «تجارت مثل بازي تنیس است، همه
نیرویتان را صرف شکست حریف می کنید و در پایان بازي
با هم دست می دهید.» این شرکت فرانسوي تبار

چندملیتی را در همه دنیا می شناسند، شرکتی که بیش از هرچیز جایش در دنیاي مد، پوشاك، عطر، لوازم آرایش و محصولات

 
لوکس و گران قیمت است. 

سال 2017 آرنو در مصاحبه اي با نشریه فوربز در مورد شیوه کسب وکار، معناي واقعی تجارت و ارتباط میان پول و موفقیت صحبت
کرده بود و اشاره اي هم داشت به یک نمونه از شکست هایش در دوران تجارت که از آن درس گرفته. آرنو کسی که درست منتظر
لحظه درست براي گسترش کسب وکار خود شناخته می شود، از قضا می گوید که ذاتا شخصیت ناشکیبایی دارد و براي درست عمل
کردن در صحنه کسب وکار باید مدام خودش را کنترل کند: «به نظرم در تجارت مهم ترین نکته این است که خودتان را براي طولانی

 
مدت آماده کنید و خیلی بی صبري نکنید». ترجمه بخش هایی از این مصاحبه را در این صفحه می خوانید. 

 
به جز مادر و پدرتان، چه کسی مهم ترین راهنماي شما بود و چرا؟ چه کسی را ستایش می کنید؟ 

در دنیاي کسب وکار کسی که از همه بیشتر ستایش می کنم، وارن بافت است. او یک سرمایه گذار بلندمدت است و ایده هاي
درخشانی دارد که به آنها می چسبد. یکی از دیگر کسانی که شانس آشنایی با آنها را داشتم استیو جابز بود. آنچه در او می ستودم،
توانایی اش در اجرا و ارائه آن همه نوآوري در بازار بود. این توانایی به او اجازه داد که یک شرکت خارق العاده درست کند. وارن و

 
استیو در «خلاقیت بسیار» با هم اشتراك دارند. 

آن زمانی که استیو به اپل بازگشت، هیچ کس گمان نمی کرد که او بتواند آن را تبدیل به باارزش ترین شرکت در کل دنیا کند. او این
کار را نه فقط با تکیه بر ایده هایش که با استفاده از شیوه مدیریتی اش در کسب و کار انجام داد. در ابتدا او از هزینه ها می کاست و
همان کارهایی را می کرد که باید براي حفظ سلامت کسب وکار انجام دهید تا بتوانید عاقبت تولیدات جدیدتان را به بازار عرضه
کنید. مردم فکر می کنند که او فقط در حوزه تکنولوژي و نوآوري نابغه بود، در اینها نابغه بود اما نبوغش ترکیبی بود از خلاقیت و

 
شامه اي تیز در اینکه چگونه باید شرکت را براي رسیدن به رشد مدیریت کرد. 

می شود گفت این همان کاري است که من سعی دارم انجام بدهم. من همواره با خلاقیت سروکار دارم اما جاي خوب کار وقتی است



که سعی می کنم این خلاقیت را وارد واقعیت هاي کسب وکار در تمام دنیا کنم. براي انجام این کار باید با نوآوران و طراحان در

 
تماس باشید و در عین حال ایده هاي آنها را جان ببخشید و مستحکم کنید. 

در یک دهه گذشته من در بنیاد لویی ویتون مشغول به کار بوده ام. همراه با فرانک گري (از برجسته ترین معماران معاصر) بر روي
ساختمان فوق العاده اي که در اختیار امور هنري قرار گرفته است کار کرده ام. ما ارتباط بسیار خوبی با هم داریم. به او گفتم، در
بیرون ساختمان هر کاري که دلت می خواهد می توانی انجام بدهی اما در درون، من توقع یک طراحی کاربردي دارم. وقتی وارد این
بنیاد می شوید نماي بیرونی بسیار خلاقانه اي می بینید اما درون ساختمان اغلب فضاها و اتاق ها مربع شکل هستند. این ساختمان

 
نمونه اي از بهترین خلاقیت هاي معمارانه تاریخ است اما هم زمان کاربردي است و جواب می دهد. 

طراحانی هستند که لباس هایی با طرح و دوخت آنها راهی موزه ها خواهد شد. بقیه می خواهند کارهایشان را در خیابان ها و بر تن
زن ها ببینند. کسب وکار کن، حرفه من این است که به نوآوران و طراحان کمک کنم تا بفهمند که موفقیت خلاقیتشان به صورت
عمده بسته به موفقیت محصول آنها است. خلاقیت خوب است اما باید به شیوه اي اجرایی شود که مردم دوست داشته باشند و از آن

 
استفاده کنند. 

در اولین نسخه از نشریه فوربز، بی سی فوربز (موسس این مجله) نوشت: «تجارت براي ایجاد شادي به وجود آمد نه انباشتن میلیون

 
ها پول روي هم.» بگویید شما چگونه میان این دو تعادل به وجود آوردید و یا یکی را بر دیگري مقدم شمردید. 

شاید در واقع براي من به معناي رهبري یک تیم است و اگر امکانش باشد، رساندن آنها به بالاترین جاي ممکن. حالا می خواهد این
رهبري در کسب وکار باشد یا ورزش یا نواختن موسیقی. پول فقط از محصولات این کار است. من همیشه به تیمم می گویم که
چندان نگران سوددهی نیستم. اگر کارتان را خوب انجام دهید، سود هم به دنبالش می آید. وقتی در مورد یک برند بحث می کنیم،
همیشه به آنها می گویم که نگرانی اصلی من این است که این برند ظرف پنج شش سال آینده کجا ایستاده است نه اینکه سود شش
ماه آینده چقدر خواهد بود. اگر برندي مانند لویی ویتون را در نظر بگیرید که برند لوکس شماره یک در جهان است، آنچه براي من از
هر چیز دیگري مهم تر ایست این است که چگونه می توانیم کاري کنیم که در 10 سال آینده هم این برند همین اندازه مورد تحسین

 
قرار بگیرد و موفق باشد. یعنی خیلی موضوع این نیست که سال آینده چقدر درآمد داریم. 

در جهان محصولات و برندها، موفقیت براي من همواره به معناي در هم آمیختن گذشته و آینده بوده است؛ ریشه ها، مشروعیت،
تاریخ برند و مدرن شدن. وقتی محصولی از برخی از بهترین برندهایمان را می بینم، به نظرم می آید که محصولی است که شامل مرور

 
زمان نمی شود و در عین حال یک ویژگی برجسته از دوران مدرن خودش را دارد. این کلید موفقیت است. 

 
بزرگ ترین اشتباه شما چه بوده و از آن چه آموختید؟ 

سعی می کنم زیاد اشتباه نکنم. اما یک مورد به ذهنم می رسد که کاري را به طریقی که باید انجام ندادم. یکی از کسب وکارهایم را
بسیار زودتر از موقع فروختم چون ناشکیبا بودم. یک شرکت تولید محصولات آرایشی بود که 5 سال در اختیار داشتیم و آن را 15
سال پیش فروختم، وقتی که برآیند کار چندان مطلوب نبود. کلافه شده بودم و صبر نداشتم. باید نگه اش می داشتم. درسی که
گرفتم این بود که اگر کاري دارید که عملکرد خوبی ندارد، مهم این است که خود کار را بهتر درك کنید و صبور باشید. در این دنیا
ممکن است سال ها طول بکشید تا برندي خلق کنید که بتواند واقعا جواب بدهد. آن شرکت در حال حاضر وضع خوبی دارد. البته
وضعیت متضاد این را هم داشته ام؛ یعنی کسب و کارهایی را با قیمت نه چندان بالایی خریده ام که در حال حاضر خیلی خوب دارند
کار می کنند. به عنوان مثال برند Sephora را در نظر بگیرید که در سال 1998 آن را خریدم، زمانی که فقط چند تا مغازه داشتیم.
حالا ما بزرگ ترین تامین کننده محصولات لوکس زیبایی در دنیا هستیم با 10 میلیارد دلار فروش سالانه. به نظرم در تجارت مهم
ترین نکته این است که خودتان را براي طولانی مدت آماده کنید و خیلی بی صبري نکنید، عادتی که من ذاتا دارم و مجبورم خودم را

 
کنترل کنم. 

 
چگونه خودتان را به روز نگه می دارید؟ 

موفقیت LVMH بر خلاقیت، کیفیت، کارآفرینی و مهم تر از همه، داشتن افق بلندمدت سوار شده است. به عنوان مثال به یاد می
آورم که نخستین باري که به چین رفتم سال 1991 بود. به پکن که رسیدم خبري از ماشین نبود، همه سوار دوچرخه بودند، هیچ
ساختمان بلندي نبود. جی دي پی کشور تنها 4 درصد از سهم حالایش بود. با این وجود ما تصمیم گرفتیم که اولین شعبه لویی



ویتون در چین را افتتاح کنیم. امروز لویی ویتون برند اول کالاهاي لوکس در این کشور و در تمام دنیا است. در طول 25 سال گذشته
ما شاهد رشد اشتیاق به خرید محصولات باکیفیت و بالا رفتن قدرت خرید بوده ایم. امروز اینترنت دنیا را خیلی کوچک کرده است و
محصولاتی که ارائه می شوند براي رسیدن به موفقیت باید جهانی باشند. وقتی امروز چیزي را شروع می کنی معمولا باید آن را
همزمان در تمام دنیا کلید بزنی تا موفق شوي و بعد می بینی که چطور به سرعت این کار در سطح دنیا پخش می شود. این کار البته
نیازمند به سرامایه گذاري بالاتري است که به ما در بازار برتري می دهد. خلق محصولات شوق برانگیز و فروش همز مان آنها در سطح

بین المللی تخصص اصلی LVMH است.



جزئیات بسته پسا کرونایی مشاغل آسیب دیده

منبع: رکناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/05

اقتصادي رکنا: در بیست و ششمین کارگروه مقابله با پیامدهاي کرونا مقرر شد تا با استفاده از منابع باقی مانده از تسهیلات
حمایتی دولت براي کسب و کارهاي آسیب دیده بسته جامع پساکرونایی براي حمایت از این مشاغل تدوین و ارائه شود.

برنامه ریزي براي اشتغال پس از کرونا امري ضروري است،
چرا که با کرونا تعداد زیادي از مشاغل از بین رفتند،آسیبی
که کرونا به مشاغل زد به اعتقاد مسئولان حدود 6میلیون

 
نفر شغل خود را از دست دادند. 

عیسی منصوري،معاون اشتغال وزیرکار درباره بسته اشتغال

 
پسا کرونا می گوید: بسته اشتغال سال 99 با توجه به دوره پسا کرونا و شرایط تحریم طرح ریزي شده است. 

معاون وزیر کار با بیان اینکه اولویت بسته هاي حمایتی دولت با شرکت ها و واحدهایی است که بتوانند نیروي کار خود را حفظ کنند،

 
گفت : در نظر داریم ضمن ارتباط مؤثر با کارفرمایان، تسهیلات بانکی خوبی براي این بخش اختصاص دهیم. 

منصوري با اشاره به آمارهاي مربوط به بنگاه هاي اقتصادي آسیب دیده از شیوع کرونا افزود : سیاست وزارت کار این است که با

 
استفاده از ظرفیت هاي موجود به بنگاه ها کمک کند و تا حد امکان به تداوم فعالیت این بنگاه ها یاري رساند. 

وي درباره برنامه هاي اشتغال وزارت تعاون گفت: براي برنامه ریزي اشتغال در شرایط کرونا باید سناریوهاي مختلفی تعریف می شد.
در سناریوي ساده به شکل V، وضعیت اقتصادي افت می کند و سپس رشد قابل ملاحظه اي را تجربه می کند. اما در سناریوي

 
پیچیده به شکل W، پس از افت اقتصادي شاهد رشد خواهیم بود ولی پس از مدتی افت اقتصادي و سپس رشد اتفاق می افتد. 

منصوري گفت: با توجه به اینکه در کشور ما پس از شیوع کرونا به نسبت زودتر از سایر کشورها، سیاست هاي اجرایی براي حمایت و
رونق کسب و کارها اتخاذ و عملیاتی شد، انتظار داریم روند اقتصادي خوبی را در آینده طی کنیم. اما به نظر می رسد موانع همیشگی
پیش رو وجود دارد و بسته پیشنهادي ما براي شرایط پساکرونا در وهله نخست ناظر بر ارائه راهکارها براي رفع موانع پیش رو و در

 
وهله دوم تمرکز بر حوزه هاي تأثیرگذار براي بهبود و رونق اقتصادي است. 

تدوین بسته پسا کرونایی با تسهیلات باقی مانده در جلسه بیست و ششمین کارگروه مقابله با پیامدهاي کرونا با تصویب کارگروه
مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا قرار شد با استفاده از منابع بانکی باقی مانده از تسهیلات حمایتی دولت براي کسب و کاري آسیب

 
دیده، بسته جامع پساکرونایی براي حمایت از این مشاغل تدوین و ارائه شود. 



در این جلسه که روز چهارشنبه دوم مهرماه 1399 به ریاست دکتر نهاوندیان برگزار شده بود، مقرر شد که جزئیات این بسته حمایتی

 
از سوي وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی و وزارت اقتصاد تدوین و شیوه پرداخت آن به زودي به متقاضیان اعلام شود. 

همچنین در این جلسه، اعضاي کارگروه در راستاي دو مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا، با تمدید پرداخت وام به مشاغل و کسب
وکارها و حوزه هاي حمل ونقل آسیب دیده از کرونا تا پایان مهر امسال و تمدید پرداخت وام هاي ودیعه اجاره مسکن تا پایان دیماه

موافقت کردند.



همت بلند بانوي مشهدي؛ از کارآفرینی با صندلی تاشو تا صادرات به عراق و

روسیه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/05

 خبرگزاري فارس، مشهد - پس از فوت همسرش زندگی

 
بسیار سخت شد به خصوص از زمانی که پسر کوچکش تصادف کرد باید فکري به حال هزینه هاي زندگی می کرد. 

 
با تصادف پسر کوچک خانواده و دیدن صندلی هاي چرخدار ایده اي به ذهنش رسید؛ ایده تولید کالاي طبی. 

باوجود اینکه کارآفرینی در ایران و به خصوص براي بانوان بسیار سخت است و سنگ جلوي پا بسیار؛ اما همت کرد و دست به کار شد.

 
انتهاي طبرسی شمالی، هواي جاده ابلق کارگاهی را ایجاد و براي تعداد زیادي مانند خود کارآفرینی کرد. 

 
 

شهربانو اسماعیل زاده، کارآفرین مشهدي در گفت وگو با خبرنگار فارس در مشهد بیان کرد: مشکلات بسیاري بعد از فوت همسرم
باعث شد براي کسب درآمد طلاهاي خود را ازدست بدهم تا لباس فروشی دایر کنم، همیشه نگران بودم سه پسر نوجوانم چگونه کار

 
می کنند. با دیدن صندلی هاي چرخدار در بیمارستان بعد از تصادف پسر کوچکم، ایده تولید کالاي طب در من به وجود آمد. 



وي با تاکید براینکه سرمایه اولیه کارگاه تنها 30 میلیون وام از کمیته امداد بود، ادامه داد: در زیر زمین خانه با پول دریافتی به تولید
صندلی تاشو پرداختیم. یک سال تنفس موعد پرداخت وام بود در نتیجه پسرانم تمام کارهاي دوخت و خم کاري آهن را انجام می

 
دادند و من تولیدات آنها را می فروختم.  

این کارآفرین مشهدي ادامه داد: با وجود دختر کوچکم ابتدا با فروش در اتوبوس و مترو  کارم را شروع کردم سپس شب بازارها و

 
جمعه بازار و گاهی  ماشین کرایه می کردم تا در کنار جاده هاي منتهی به شهر به فروش بپردازم. 

این بانوي تولیدکننده افزود: بعد از یکسال کارگاهی را اجاره کردیم و با پسران در کنار صندلی تاشو کالایی طب مانند صندلی چرخدار
و واکر نیز تولید کردیم و ومیز غذاخوري نیز از محصولات امروز کارگاه است، در حال حاضر 31 کارگر مستقیم و 100 نفر غیر

 
مستقیم در کنار ما در حال کسب درآمد هستند که از بین آنها سه خانم از کمیته امداد در منزل کارهاي دوخت را انجام می دهند. 

اسماعیل زاده ادامه داد: آبکاري قطعات بیرون از کارگاه ما انجام می شود؛ اما تمامی کارهاي مونتاژ، خم کاري و جوشکاري در کارگاه

 
خودمان است.  

 
براي تولید کارگاهی حداقل 100 میلیون تومان نیاز است 

وي یادآور شد: زمانی که کار را آغاز کردیم به راحتی با دو میلیون، یک تن آهن خریداري می کردیم درحالی که یک تن آهن درحال
حاضر 26 میلیون تومان است، بنابراین وام هاي 50 میلیون تومانی که دولت می دهد براي آغاز کار بسیار کم است براي تولید

 
کارگاهی، حداقل 100 میلیون سرمایه نیاز است.  

این کارآفرین مشهدي با بیان این جمله که جهش تولید با کمک مسؤولین و پشتکار تولید کننده محقق می شود، متذکر شد: زنان
سرپرست خانوار و تولید کننده براي درخواست وام ضامن ندارند؛ اما پشتکار زیادي دارند به طور مثال من چنانچه حمایت و همکاري
در این حوزه باشد می توانم علاوه بر خراسان رضوي، نیاز نیمی از ایران را تامین کنم تا با تولیدات خوب و بهینه، واردات کاهش یابد،

 
هفته گذشته بخشی از محصولات تولیدي را به عراق صادر کردیم و از آذربایجان و روسیه هم سفارش داریم.  



 
 

 
کرونا کارگاه را نیمه تعطیل کرد 

این تولید کننده کالاي طب و صندلی تاشو در مشهد خاطرنشان کرد: کرونا مشکلات زیادي براي ما ایجاد کرده است و کارگاه را به
حالت نیمه تعطیل درآورده است با این وجود ما با سود کم سرپا هستیم  تا تمامی خانواده هاي درگیر در کارگاه درآمدي داشته

 
باشند.  

 
اسماعیل زاده اضافه کرد: کافی است مسئؤولین به تولیدکنندگان اعتماد کنند  تا تولید رونق یابد و اشتغال جوانان فراهم شود. 

 
آرزوي دیدار رهبر را دارم 

وي ضمن بیان اینکه یکی از آرزوهایش دیدار رهبر معظم انقلاب است، اظهارکرد : من در صفحات مجازي خود تلاش می کنم تا
مخاطبانم را به سمت کارآفرینی، موفقیت و آرامش درونی دعوت کنم تا  رشد چشمگیري در کارآفرینی و مشاغل  ایجادشود. آروز 

 
دارم روزي راببینم که  مردم کشورم از فقر نجات یابند. 

انتهاي پیام/ 70071/ح



تفاهم نامه سازمان سینمایی و بانک ملی ایران

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/05

این تفاهم نامه مشتمل بر 5 ماده و 20 بند و 5 تبصره به امضاء حسین انتظامی رئیس سازمان سینمایی و محمدرضا حسین
زاده رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بانک ملی رسیده است.

به گزارش هنرآنلاین به نقل از روابط عمومی سازمان
سینمایی، سازمان سینمایی و بانک ملی ایران در جهت
گسترش و ارتقاي همکاري فی مابین از طریق ارائه خدمات
بانکی و تامین نیازهاي تسهیلاتی طرح توسعه اي سینمایی
کشور و تمرکز منابع و فعالیت هاي بانکی سازمان نزد بانک
با رعایت ضوابط و مقررات نظام پولی و بانکی کشور و

 
سیاست هاي اعتباري بانک تفاهم نامه اي منعقد کردند. 

این تفاهم نامه مشتمل بر 5 ماده و 20 بند و 5 تبصره به

 
امضاء حسین انتظامی رئیس سازمان سینمایی و محمدرضا حسین زاده رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بانک ملی رسیده است. 

از جمله موارد این تفاهم نامه می توان به عاملیت بانک در اعطاي تسهیلات تلفیقی از محل کمک هاي فنی و اعتباري در اختیار
سازمان (به نسبت یک به دو، یک سازمان و دو بانک) به منظور توسعه و ایجاد اشتغال در بخش هاي مرتبط با هنر و صنعت سینما و
اعطاي تسهیلات به طرح هاي مرتبط با هنر و صنعت سینما و متقاضیان حائز شرایط (حقیقی و حقوقی) طبق ضوابط و مقررات بانک

 
و براساس سیاست هاي اعتباري و دستورالعمل هاي بانک مرکزي اشاره کرد. 

همچنین به منظور تامین نیازهاي تسهیلاتی طرح هاي سینمایی موضوع این تفاهم نامه که از سوي سازمان معرفی می شود، تا سقف
هزار میلیارد ریال اعتبار از سوي بانک براي یک دوره یکساله پیش بینی می شود.



تفاهمنامه میان سازمان سینمایی و بانک ملی ایران

منبع: میزانشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/05

سازمان سینمایی و بانک ملی ایران در جهت گسترش و ارتقاي همکاري فی مابین از طریق ارائه خدمات بانکی و تامین نیاز
هاي تسهیلاتی طرح توسعه اي سینمایی کشور و تمرکز منابع و فعالیت هاي بانکی سازمان نزد بانک با رعایت ضوابط و

مقررات نظام پولی و بانکی کشور و سیاست هاي اعتباري بانک تفاهم نامه اي منعقد کردند.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام روابط عمومی سازمان سینمایی، این تفاهم نامه مشتمل بر 5 ماده و 20 بند و 5 تبصره به امضاء

 
حسین انتظامی رئیس سازمان سینمایی و محمدرضا حسین زاده رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بانک ملی رسیده است. 

از جمله موارد این تفاهم نامه می توان به عاملیت بانک در اعطاي تسهیلات تلفیقی از محل کمک هاي فنی و اعتباري در اختیار
سازمان (به نسبت یک به دو، یک سازمان و دو بانک) به منظور توسعه و ایجاد اشتغال در بخش هاي مرتبط با هنر و صنعت سینما و
اعطاي تسهیلات به طرح هاي مرتبط با هنر و صنعت سینما و متقاضیان حائز شرایط (حقیقی و حقوقی) طبق ضوابط و مقررات بانک

 
و براساس سیاست هاي اعتباري و دستورالعمل هاي بانک مرکزي اشاره کرد. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- براي مشاهده آخرین اخبار از سینماي ایران اینجا کلیک کنید همچنین به منظور تامین نیازهاي تسهیلاتی طرح هاي سینمایی
موضوع این تفاهمنامه که از سوي سازمان معرفی می شود، تا سقف هزار میلیارد ریال اعتبار از سوي بانک براي یک دوره یکساله

 
پیش بینی می گردد. 

انتهاي پیام/



آزمون مهندسان در دانشگاه قم

منبع: تابناكشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/05

 
آزمون مهندسان در دانشگاه قم 

آزمون ورود به حرفه مهندسان با حضور بیش از سه هزار و 600 نفر از مهندسان استان در دانشگاه قم برگزار شد. این آزمون که جز
سخت ترین آزمون هاي سراسري در کشور به شمار می رود به صورت کتاب باز برگزار می شود و اگر داوطلبان به نیمی از سوالات

پاسخ درست دهند براي آنان پروانه اشتغال به کار مهندسی صادر می شود.



خواستار "جهش" در بودجه 1400 استان هستیم/ 20 سال"معافیت مالیاتی"

براي کرمانشاه می خواهیم

منبع: تابناكشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/05

 
خواستار "جهش" در بودجه 1400 استان هستیم/ 20 سال"معافیت مالیاتی" براي کرمانشاه می خواهیم 

سه نفر از نمایندگان استان کرمانشاه در جلسه اي با حضور رییس سازمان برنامه و بودجه کشور، با اشاره به مشکلات فراوان

 
کرمانشاه،خواستار جهش جدي در اعتبارات استان جهت رفع مشکلات و جبران بخشی از عقب ماندگی هاي استان شدند. 

به گزارش خبرگزاري تابناك کرمانشاه به نقل از ایسنا،علی رضایی نماینده کنگاور، صحنه و هرسین در جلسه شوراي برنامه ریزي و
اقتصاد مقاومتی استان برگزار شد، با اشاره به آمار بالاي بیکاري کرمانشاه، بر لزوم تخصیص منابع اشتغالزایی به استان تاکید کرد
وافزود: همچنین درخواست داریم تا سرمایه گذاري شرکت هایی مانند ایدرو و ایمیدرو در استان جهت افزایش اشتغال و کاهش نرخ

 
بیکاري استان بیشتر شود. 

وي به مشکل تامین آب شرب شهر هرسین اشاره کرد وافزود: رفع این مشکل یکی از مطالبات عمومی و قدیمی این شهرستان است

 
که تاکنون اقدامی در این خصوص صورت نگرفته است. 

رضایی به تخریب زیرساخت ها در حوزه سه شهرستان کنگاور، صحنه و هرسین در جریان سیل سال گذشته هم اشاره کرد و افزود:

 
براي بازسازي این زیرساخت ها نیازمند تامین اعتبار 50 میلیارد تومانی هستیم که امیدواریم مساعدت لازم صورت گیرد. 

نماینده هرسین، کنگاور و صحنه همچنین به مشکل راه هاي روستایی در حوزه انتخابیه خود اشاره کرد وافزود: در این زمینه اعتبارات

 
استانی جوابگو نیست و نیازمند عنایت ویژه سازمان برنامه و بودجه کشور هستیم. 

 
برنامه و پتانسیل داریم، پول نداریم/ 20 سال "معافیت مالیاتی" براي کرمانشاه می خواهیم 

به گزارش ایسنا، شهریار حیدري نماینده قصرشیرین، گیلانغرب و سرپل ذهاب در مجلس شوراي اسلامی هم در این جلسه با اشاره به
مشکلات فراوان استان گفت: ما در استان پتانسیل هاي فراوانی داریم و برنامه هاي بسیاري هم براي بهره گیري از این ظرفیت ها

 
داریم، اما مشکل اینجاست که منابع مالی نداریم و در این زمینه نیازمند مساعدت جدي دولت هستیم. 

وي به نرخ بالاي بیکاري استان اشاره کرد وافزود: بر اساس قانون براي استان هایی که نرخ بیکاري آنها بالاتر از میانگین کشوري است
می توان معافیت هاي مالیاتی مانند مناطق آزاد اعمال کرد و در همین راستا خواستار 20 سال معافیت مالیاتی براي استان هستیم تا

 
بتوانیم بخشی از مشکلات آن را جبران کنیم. 

وي افزود: خواسته دیگر ما توزیع عادلانه اعتبارات است، کرمانشاه از آنجایی که سهمی در عرصه قدرت مدیریتی کشور ندارد، آنطور

 
که باید اعتبار دریافت نمی کند که نمونه آن در زمینه توزیع اعتبارات پروژه هاي ریلی است. 

وي افزود: در تقسیم این اعتبارات در حالی پروژه ریلی شمال 450 میلیارد تومان و پروژه ریلی جنوب 200 میلیارد تومان اختصاص



می یابد که سهم پروژه استراتژیک راه آهن غرب کشور هیچ است و اعتباري براي این پروژه لحاظ نمی شود که به هیچ وجه عادلانه

 
نیست. 

حیدري تصریح کرد: کرمانشاه خسارت هاي فراوانی در هشت سال جنگ تحمیلی متحمل شده و عملا هشت سال از توسعه عقب
مانده و باید اعتبارات بیشتري به استان اختصاص داده شود تا این محرومیت ها کم شود و بتوان بخشی از این عقب ماندگی را جبران

 
کرد. 

نماینده قصرشیرین، گیلانغرب و سرپل ذهاب در مجلس شوراي اسلامی در ادامه به مشکلات حوزه انتخابیه خود اشاره کرد وافزود: راه
هاي سه شهرستان قصرشیرین، گیلانغرب و سرپل ذهاب عملا به قتگاه تبدیل شده و این در حالی است که بیشترین حجم ترانزیت

 
کشور از مرز پرویزخان از این محورها می گذرد. 

وي افزود: در حالی که بازارچه سومار رسمی شده اما هنوز راه رسمی ندارد و محور متصل به این پایانه با مشکلات عدیده اي مواجه

 
است. 

حیدري به اجراي سامانه گرمسیري در استان اشاره کرد و افزود: در حالی که زمین هاي حاصلخیز بسیاري در استان بی آب مانده که

 
آب را به جاهاي دوردست و زمین هاي کمتر حاصلخیز می برند و این فرصت طلایی به راحتی از کرمانشاه گرفته شده است. 

وي افزود: سد هواسان که دو سال پیش کلنگ زنی شده و قرار است 4600 هکتار زمین در طرح گرمسیري را پوشش دهد، هنوز

 
هفت درصد پیشرفت فیزیکی دارد که واقعا جاي گله مندي دارد. 

حیدري همچنین ایجاد منطقه آزاد قصرشیرین را خواسته به حق مردم این منطقه و استان دانست و افزود: امیدواریم این پروژه که در

 
مجمع تشخیص مصلحت نظام است به سرانجام برسد و این منطقه در قصرشیرین راه اندازي شود. 

وي در پایان خواستار امهال تسهیلات زلزله زدگان استان براي یک سال دیگر شد و گفت: امهال این تسهیلات اعتباري حدود 500

 
میلیارد تومان می خواهد که رقم چندانی نیست، اما می تواند بارسنگینی را از روي دوش زلزله زدگان استان بردارد. 

 
خواستار جهش در بودجه 1400 استان هستیم/از آبِ اورامانات، قدري به خودمان هم بدهید 

آرش زره تن لهونی نماینده منطقه اورامانات هم در این جلسه با اشاره به مشکلات و عقب ماندگی هاي بسیار در استان گفت: در
بودجه 1400 خواستار جهش چشمگیر در اعتبارات و بودجه استان هستیم تا بتوانیم بخشی از عقب ماندگی هاي استان را جبران

 
کنیم. 

لهونی با اشاره به قرارگیري اورامانات در آستانه جهانی شدن گفت: برخی از روستاهایی که دراین منطقه هستند مشکلات فراوانی
دارند و از طرفی هنوز راه هاي دسترسی در این منطقه مشکلات بسیاري دارد و زیرساخت هاي این مناطق هنوز جوابگوي پذیرش

 
گردشگر نیست که دراین زمینه نیازمند مساعد جدي سازمان برنامه و بودجه هستیم. 

این نماینده مجلس به جان باختن سالانه بیش از 70 نفر در محورهاي مواصلاتی اورامانات اشاره کرد و افزود: این آمار حقیقتا بالاست

 
و می طلبد فکر جدي براي بهسازي راه هاي شهرستانهاي این منطقه صورت گیرد. 



لهونی به سفر پرخیر و برکت مقام معظم رهبري به استان و شهرستان پاوه در سال 1390 اشاره کرد وافزود: رهبري در این سفر بر
رفع مشکلات منطقه اورامانات تاکید کردند و مصوبات خوبی داشتند و انتظار ما از دولت اجراي این مصوبات و عمل به فرمایشات

 
ایشان در حوزه رفع مشکلات این منطقه است. 

وي افزود: یکی از مشکلات جدي ما بحث بیکاري است و بسیاري جوانان ما آمادگی ورود به بازار کار را دارند اما کاري براي آنها مهیا

 
نیست و انتظار داریم دولت در زمینه راه اندازي طرح هاي اشتغالزا در این منطقه اهتمام داشته باشد. 

وي در ادامه با تاکید بر لزوم اجراي سامانه سردسیري در جهت کاهش بیکاري گفت: آب ملی است و ما هم مخالفتی براي ارسال آب

 
به دیگر نقاط کشور نداریم، اما این انتظار را داریم که حداقل خود مردم این استان از نعمت آب بهره مند شوند. 

وي افزود: دو میلیارد مترمکعب رهاورد رودخانه سیروان است که اختصاص 100 میلیون مترمکعب آن مشکل کمبود آب منطقه
اورامانات را مرتفع می کند، اما تاکنون تدبیري در این زمینه صورت نگرفته و در حال حاضر بسیاري روستاهاي منطقه اورامانات حتی

 
در زمینه تامین آب شرب دچار مشکلند. 

وي تصریح کرد: اجراي سامانه سردسیري در کنار رفع مشکلات آب در منطقه اورامانات می تواند با اشتغالزایی ایجاد شده به رفع
بخشی از بیکاري مردمان این منطقه کمک کند.



تولید 75 هزار تن محصولات پتروشیمی در قم

منبع: تابناكشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/05

 
تولید 75 هزار تن محصولات پتروشیمی در قم 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: در سال جهش تولید، 75 هزار تن محصولات پتروشیمی که ازجمله کالاهاي راهبردي

 
موردنیاز کشور است در این استان تولید می شود. 

به گزارش تابناك قم، محمود سیجانی بیان کرد: محصولات پتروشیمی به عنوان مواد اولیه بسیاري از واحدهاي صنعتی مورداستفاده

 
قرار می گیرد و وجود آن براي ادامه چرخه فعالیت واحدهاي تولیدي ضروري است. 

وي افزود: ظرفیت تولید این حجم از محصولات پتروشیمی باوجود تحریم هاي ظالمانه دشمنان بسیار مهم است و موجب خودکفایی

 
کشور در تامین این کالاي راهبردي می شود. 

وي ادامه داد: تاکنون بیش از 80 درصد هدفگذاري صورت گرفته براي تولید محصولات پتروشیمی در چرخه صنعت استان اجرایی

 
شده است و با ادامه این روند میزان تولید این محصولات تا پایان سال جاري از 75 هزار تن فراتر خواهد رفت. 

سیجانی گفت: با تولید محصولات پتروشیمی، زنجیره تولید بسیاري از محصولات دیگر در قم شکل مطلوبی به خود گرفته است، علاوه

 
بر این که حجم قابل توجهی از محصولات پتروشیمی تولیدشده در استان نیز به بازارهاي بین المللی صادر می شود. 

وي بیان کرد: صنعتگران قمی باوجود تحریم هاي ظالمانه به فعالیت خود براي تامین محصولات موردنیاز مردم ادامه می دهند و در

 
این مسیر توانسته اند در تولید بسیاري از کالاهاي راهبردي همچون محصولات پتروشیمی و فولادي نقش قابل توجهی داشته باشند. 

حجم سرمایه گذاري انجام شده براي واحدهاي صنعتی استان قم فراتر از 51 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاري
صورت گرفته در حدود 2هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدي استان براي بیش از 57 هزار تن فرصت اشتغال ایجادشده است؛ قم
داراي هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه (ع) - قنوات - و فناوري اطلاعات و

ارتباطات (I.C.T) و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.



پستچی گري برخی نهادها چالشی براي پست

منبع: تابناكشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/05

 
پستچی گري برخی نهادها چالشی براي پست 

مدیرکل پست استان قم پُستچی گري برخی نهادها و سازمان ها را چالشی براي شرکت ملی پست عنوان کرد و از فعالیت 78 دفتر

 
پستی دولتی و پیشخوان در استان قم خبر داد. 

به گزارش تابناك قم، بشر از دیرباز و به عنوان موجودي اجتماعی، تمایل به ارتباط با همنوع خود داشت. در عین حال پیدایش
سازمان هاي اجتماعی و احتیاج این سازمان ها براي ارتباط گیري با مردم و با یکدیگر سبب شد تا انسان ها سامان دادن این

 
ارتباطات را دنبال کنند. 

 
این گونه بود که «پُست» پاسخی براي همین ساماندهی و ارتقاء و تکامل شیوه هاي قدیمی مانند چاپار و چاپارخانه شد. 

پُست را نخستین سازمان ارتباطی در جهان می نامند، مجموعه اي که همچنان به عنوان گسترده ترین شبکه ارتباط فیزیکی در ایران

 
و شاید بسیاري دیگر از کشورها شناخته می شود. 

به این تاریخ نوستالژیک و خاطره ساز پُست در ایران، باید تداوم حسّ «امانتداري» را نیز اضافه کرد، آن جا که پُست براي شناسایی

 
نیازهاي جدید مُشتریان و توسعه خدمات متنوّع، کوشش داشته تا این «امانتداري» همچنان حفظ شود و خدشه اي بر آن نرود. 

 
کرونا و رونق بیشتر پست 

به نظر می رسد شیوع کرونا در جهان و ایران، مردم را هر چه بیشتر به سمت و سوي ارتباطات مجازي سوق داده و «پُست» هم تلاش
داشته تا در این زمینه نقشی در حدّ توان خود ایفا کند، نقشی که تشریح نسبی آن در گفت وگو با مدیرکل پست استان قم آمده

 
است. 

ابوالفضل باقري منش در این موضوع و ارزیابی خود از فعالیت پُست استان قم در دوران شیوع کرونا به خبرنگار فارس در قم گفت: از
اواخر سال گذشته و با شروع ویروس کرونا و تبلیغ شعار «در خانه بمانید»، رفتار و سلیقه مردم از شیوه هاي حضوري به غیرحضوري

 
(اینترنتی) تغییر کرد و این امر موجب افزایش ترافیک بسته ها و امانات پستی در سراسر کشور و از جمله در استان قم شد. 

وي افزود: اینچنین بود که پُست به عنوان بزرگ ترین شبکه ارتباطی فیزیکی کشور و در شرایط کُندي صنعت حمل و نقل ناشی از

 
شیوع کرونا، تلاش کرد تا نقش ویژه تر خود را ایفا کند و در خدمت مردم باشد. 

مدیرکل پُست استان قم با اشاره به یکی از شعارهاي پست در دوران شیوع کووید 19 یعنی «در خانه بمانید، پست همیشه و همه جا
در کنار شماست» خاطر نشان کرد: شیوع بیماري کرونا، تولیدکنندگان و فروشگاه ها را بیش از گذشته به سمت انعقاد قرارداد با پُست
سوق داد تا بتوانیم حلقه واسطی بین آنان و مردم باشیم و همچنین به کاهش تردّد، کاهش هزینه ها و البته جلوگیري از شیوع بیشتر



 
این بیماري همه گیر کمک کنیم. 

باقري منش در ادامه دفاتر مرکزي (15 خرداد)، میدان مطهري، پیام، بعثت، پردیسان، ناشران، کهک، دستجرد، جعفریه، سلفچگان و
قنوات را به عنوان دفاتر فعال پستی در سطح استان قم معرفی و اضافه کرد: البته در کنار این مراکز، 67 دفتر پیشخوان شهري نیز

 
خدمات پستی به مردم استان ارائه می دهند. 

وي همچنین درباره چالش هاي اداره کل پست استان تصریح کرد: به نظر می رسد پستچی گري ادارات و سازمان هاي دولتی و
خصوصی و موازي کاري آن ها در بخش توزیع یکی از مهم ترین چالش هاي پُستی در کشور و استان قم است، چراکه بر اساس
اساسنامه شرکت ملی پست، مُصوّب مجلس شوراي اسلامی، تمام بخش هاي قبول تا توزیع کالا در سطح شهرها و استان ها باید تحت

 
مدیریت پست انجام و به بیان دیگر، هر نوع کالایی که آدرس مبدأ و مقصد دارد باید از کانال و درگاه پست توزیع شود. 

مدیرکل پست استان قم درباره خدمات جدید این اداره کل نیز اظهار کرد: یکی از این خدمات، امکان مراجعه مردم به سامانه
sina.post.ir و استفاده از سرویس مکان محور کدپستی 10 رقمی است تا خدمات ارائه کدپستی به صورت الکترونیکی و در

 
راستاي تحقق دولت الکترونیک انجام شود و نیازي به مراجعه حضوري به دفتر مرکزي پست استان نباشد. 

 
تعرفه مرسولات خود را در سایت شرکت پست محاسبه کنید 

خبرنگار فارس در قم همچنین از باقري منش پرسید «در زمینه تعرفه هاي پستی و این که مخاطبان می توانند قیمت آن را در سایت
شرکت ملی پست محاسبه کنند، این اقدامی بسیار ارزشمند است، اما به نظر می رسد که این تعرفه ها براي مسیرهاي کوتاه گران
است، به طور مثال مرسوله اي 10 گرمی با پست پیشتاز از قم به تهران حدود 10 هزار و همین مرسوله با همین وزن و باز هم با

 
پست پیشتاز از قم به مشهد حدود 11 هزار تومان است. تفسیر شما از نوع محاسبه تعرفه هاي پستی چیست؟» 

وي در پاسخ گفت: شما درست می فرمایید، البته نرخنامه بر اساس مصوبه سازمان حمایت از حقوق مصرف کننده و تأیید سازمان

 
مقررات به صورت سراسري تعیین و دریافت می شود که نرخنامه فعلی حتی از قیمت تمام شده هم کمتر است. 

وي درباره آخرین تفاهم نامه هاي منعقد شده بین اداره کل پست استان قم و دیگر نهادهاي این استان نیز گفت: یکی از این موارد،
امضاء تفاهم نامه با اداره کل حوزه بانوان استانداري قم در موضوع فروش محصولات بانوان شاغل خانگی در سامانه Ebazar پست
است که تبلیغات، قبول، آماده سازي، رهسپاري و توزیع محصولات این بخش را شامل می شود. در عین حال انعقاد قرارداد با سازمان
فنی و حرفه اي استان براي ثبت نام آموزشی اقشار و مشاغل مختلف تا مرحله توزیع گواهینامه هاي صادره آموزشی براي آنان از دیگر

 
تفاهم نامه هاي اخیر اداره کل پست استان قم است. 

مدیرکل پست استان قم در پاسخ به پرسش دیگر خبرنگار فارس درباره ملاقات هاي عمومی و مردمی خود در روزهاي یک شنبه و
سه شنبه هر هفته و نوع درخواست هاي مردمی نیز گفت: این ملاقات ها همچنان برقرار است و بیشتر مراجعات مردمی به مُعضل

 
اشتغال مربوط می شود. 

وي ادامه داد: مذاکره براي انعقاد قرارداد پستی و یا رسیدگی به برخی تأخیرها در توزیع مرسولات از دیگر مواردي است که مردم و

 
مراجعان در این ملاقات ها مطرح می کنند. 



باقري منش تصریح کرد: جایگاه پست همواره جایگاهی مردمی و در خدمت مردم بوده است و امیدواریم با تلاش و همت بیشتر همه

 
همکاران اداره کل پست استان بتوانیم خدمتگزار خوبی براي مردم شریف قم باشیم و شرمنده آنان نشویم. 

 
پُست و ضرورت پیشرفت همه جانبه 

کوتاه سخن آن که پُست براي محفوظ ماندن جایگاه خود به عنوان گسترده ترین شبکه ارتباطی فیزیکی در کشور، همچنان به

 
افزایش کمیّت و کیفیت خدمات خود و پیشرفت همه جانبه نیازمند است تا از تحولات دنیاي ارتباطات عقب نماندَ. 

بدیهی است در این مسیر توسعه اي، تداوم نوستالژي و خاطره سازي پُست در کنار «امانتداري» این شبکه گسترده می تواند برگ
برنده هاي شرکت ملی پست و ادارات کل این شرکت در استان هاي کشور باشد.



شناسایی و ثبت 7 غار در استان قزوین

منبع: شهر فرداشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قزوین از شناسایی و ثبت 7 غار در استان قزوین خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، حسن عباس نژاد اظهار کرد: غار قلعه کرد استان قزوین سومین زایشگاه دو گونه
خفاش بال خمیده کمرنگ و خفاش گوش موشی در ایران، با تصویب کارگروه غارشناسی استان قزوین، به عنوان اثر طبیعی ملی به

 
سازمان حفاظت محیط زیست کشور جهت طرح در شوراي عالی محیط زیست پیشنهاد شد. 

وي افزود: روز 2 مهرماه به عنوان روز غار پاك با شعار «حفاظت از تنوع زیستی غارها» تعیین شده و غارها داراي کارکردها و ارزشهاي
متعددي هستند که می توان به ارزش زیبایی شناسی و توریستی، باستان شناسی، مطالعات زمین شناسی، غار نوردي و ورزشی و

 
ذخیره منابع آبی، بوم شناسی و تنوع زیستی اشاره کرد. 

مدیرکل محیط زیست استان قزوین تصریح کرد: در استان قزوین تاکنون 7 غار به نام هاي غار ولی گشنه رود، غار سفید آب، غار قلعه
کرد آوج، غار عباس آباد، غار یخی انگول، غار مهاجر بوئین زهرا و غار آکوجان شناسایی شده که خوشبختانه در اکثر این غارها انواع

 
خفاش ها وجود دارد. 

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قزوین ادامه داد: غارها محل زندگی خفاش ها بوده و از مهمترین گونه هاي جانوري غارها

 
بشمار رفته که نقش مهمی در اکولوژي حیات پیرامون خود ایفا می کنند. 

عباس نژاد گفت: در آخرین مطالعات شناسایی و درجه بندي غارهاي استان قزوین، غار قلعه کرد آوج به عنوان زایشگاه دو گونه
خفاش بال خمیده کمرنگ و خفاش گوش موشی کوچک که در رتبه تهدید شده و آسیب پذیر ایران می باشند شناسایی شده و این

 
غار به استناد تحقیقات دکتر فیض اللهی در رتبه سومین زایشگاه شناخته شده این گونه خفاش (بال خمیده کمرنگ) در ایران است. 

وي ضمن اشاره به لزوم تأمین اعتبار براي شناسایی و انجام مطالعات در زمینه غارها، تاکید کرد: فراخوان اعلام غارهاي موجود در
استان جهت شناسایی از طریق فرمانداران، بخشداران و دهیاران صورت خواهد گرفت و غارهاي معرفی شده در کارگروه غارشناسی

 
استان مطرح و جهت تأمین اعتبارات پیگیري لازم صورت خواهد گرفت. 

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قزوین تصریح کرد: دو غار سفید آب و قلعه کرد داراي شرایط معرفی به عنوان اثر طبیعی ملی

 
را دارد. 

در پایان عباس نژاد بیان داشت: غارها سرمایه هاي طبیعی و تاریخی هستند که اتفاقات گذشته را به ما نشان می دهند و به علاوه
غارها پتانسیل هاي گردشگري و کارآفرینی استان بوده، بنابراین باید به حفاظت و مطالعه و برنامه ریزي توجه ویژه شود.



معرفی زنان موفق ایران در مهربانوي رادیو تهران

منبع: رادیو تهرانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/05

برنامه جدید«مهربانو» با معرفی زنان موفق و تاثیرگذار در جامعه، پنجشنبه ها از رادیو تهران پخش می شود.

 
معرفی زنان موفق ایران در مهربانوي رادیو تهران 

 
برنامه جدید«مهربانو» با معرفی زنان موفق و تاثیرگذار در جامعه، پنجشنبه ها از رادیو تهران پخش می شود. 

به گزارش روابط عمومی رادیو تهران؛ زرین کشاورز تهیه کننده برنامه با توضیحات بیشتر گفت: زنان و بانوان از ارکان اساسی جوامع
بشري بوده و نقش موثري در توسعه، پویایی و شکوفایی هر جامعه اي دارند. برنامه«مهربانو» کاري از گروه اخلاق و زندگی شهروندي

 
رادیو تهران که به معرفی زنان موفق و تاثیرگذار در جامعه می پردازد. 

 
زنانی که به کانون خانواده معتقدند و هیچ گونه زاویه با نظام ندارند و هدفشان تشویق زنان براي بهتر زندگی کردن است. 

به گفته این تهیه کننده؛ تقویت حس خودباوري، اعتماد به نفس، ارائه راهکارهاي حقوقی، الگو قرار دادن آنها براي بانوان دیگر،

 
کارآفرینی، تشویق بیماران زن معتاد براي بازگشتن به زندگی و... از جمله اهدافی است که در این برنامه دنبال می شود. 

 
مخاطبان می توانند برنامه مهربانو را هرپنجشنبه ساعت 15:30و تکرار آن را جمعه ها ساعت 19 دنبال کنند. 

 
گفتنی است؛ تهیه کنندگی، اجراء، تحقیق و آیتم سازي برنامه بر عهده زرین کشاورز است. 

مخاطبان در سرتاسر دنیا می توانند از طریق وب سایتWWW.RADIOTEHRAN.IR ضمن استفاده از پخش زنده شبکه، در
جریان آخرین خبرهاي رادیو تهران قرار بگیرید. در محدوده استان تهران از طریق موج اف.ام ردیف 94 مگاهرتز و اي.ام ردیف 1332

 
کیلوهرتز شنونده ما باشید. 

همچنین شنوندگان از سرتاسر کشور هم می توانند شبکه رادیویی تهران را از طریق گیرنده هاي دیجیتال(ست تاپ باکس) دریافت
کنند.



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند.

مدیرکل بیمه بیکاري خبر داد 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه
بیکاري کرونا مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار،
افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700

 
نفر هستند. 

آرمان ملی- بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون
قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و ... مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه
اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5

 
میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: طبق
آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند

 
تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 



 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

به گزارش آرمان ملی به نقل از ایلنا، وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه
بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند.



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: ملیتشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند.

به گزارش بملیت به نقل از مهر، بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق
هاي غیرقانونی و … مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی
و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار

 
خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري اظهار داشت: طبق آخرین آمار مربوط به پنجم
مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند تعداد 155 هزار و 700 نفر

 
هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 



 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند.



کاهش روند اداري راه اندازي مشاغل خانگی در استان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/05

پیام سپاهان - مدیرکل تعاون،کار ورفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با مشارکت
جهاد دانشگاهی البرز گفت: در این طرح سعی شده روند اداري براي اخذ مجوز جهت راه اندازي کسب و کارهاي کوچک به

حداقل ممکن برسد.

پیام سپاهان - مدیرکل تعاون،کار ورفاه اجتماعی استان
البرز با اشاره به اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با
مشارکت جهاد دانشگاهی البرز گفت: در این طرح سعی
شده روند اداري براي اخذ مجوز جهت راه اندازي کسب و

 
کارهاي کوچک به حداقل ممکن برسد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارورفاه اجتماعی
استان البرز ،حسین فلاح نژاد در این باره گفت: آموزش
متقاضیان مشاغل خانگی می تواند این نگاه را در عموم

مردم که براي درآمدزایی حتما باید به اداره یا بخش خصوصی متصل بود و به عنوان کارمند ساعاتی از روز را کار کرد تا آخر ماه

 
حقوقی دریافت شود، اصلاح خواهد کرد. 

 
مشاغل خانگی هزینه هاي ایجاد فضاي تولید را کاهش می دهد 

وي افزود : با اجراي این طرح هزینه هاي مربوط به ایجاد فضاي تولید به حداقل می رسد و پتانسیل خانواده ها براي ایجاد اشتغال به

 
حداکثر می رسد. 

وي خاطرنشان کرد : پیش از این پیگیري طرح هاي مرتبط با مشاغل خانگی به دلیل پراکندگی حوزه ها، عدم آشنایی متقاضیان با
اصول کارآفرینی و همچنین عدم اتصال آنها به بازار فروش به سختی انجام می شد ولی با اجراي این طرح سعی شده بسیاري از این

 
موانع از میان برداشته شود. 

فلاح نژاد توضیح داد: عدم آشنایی متقاضیان مشاغل خانگی با بازار فروش و عدم توانایی آنها براي بازاریابی تولیدات باعث شده بود که

 
طرح هاي مرتبط با مشاغل خانگی پایداري قابل توجهی نداشته باشند. 

وي اظهار کرد: علاوه براین، تامین مواد اولیه براي صاحبان مشاغل خانگی به دلیل اینکه در حجم کم خریداري می شود، اغلب گران

 
تمام شده که همین هزینه تمام شده تولیدات را بالا می برد. 

فلاح نژاد تصریح کرد :در طرح ملی توسعه مشاغلی خانگی سعی می شود این ضعف ها برطرف و زمینه فرهنگ سازي براي ترویج

 
مشاغل خانگی فراهم شود. 

 
ضرورت ارائه آموزش در آمد زایی و بازاریابی براي متقاضیان مشاغل خانگی 

وي اضافه کرد: با آموزش متقاضیان به سمتی پیش می رویم که صاحبان کسب و کارهاي کوچک با سرمایه حداقلی به سمت استقلال
و حتی اشتغالزایی براي دیگران پیش بروند. مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز تاکید کرد: در طرح ملی مشاغل خانگی سعی
می شود صاحبان مشاغل تحت پوشش زنجیره اي مدیریت شده و به بازار فروش متصل شوند تا دغدغه فروش محصولاتشان هم به

 
حداقل برسد. 

فلاح نژاد افزود: بدون شک با سازوکار مناسبی که براي بازاریابی و فروش تولیدات در طرح توسعه ملی مشاغل خانگی در نظر گرفته



 
شده، تولید و فروش محصولات نهایی افزایش خواهد یافت. 

وي ادامه داد : 335 رشته در این طرح مشخص شده که بسیاري از آنها در صورت حمایت درست قابلیت برند سازي دارند و با شبکه

 
سازي درست و تامین مواد اولیه در حجم بالا تولید نهایی آنها به صرفه اقتصادي خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه این طرح فرصت هاي جدیدي در اختیار کارآفرینان قرار می دهد، گفت: امسال براي اجراي این طرح در استان

 
پنج میلیارد و 300 میلیون تومان تخصیص یافته که متناسب با طرح هاي ارائه شده در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. 

وي توضیح داد: سال هاي پیش این اعتبار بیشتر بود ولی به واسطه تخصیص بخشی از این اعتبار براي آسیب هاي سیل و خسارت

 
هاي ناشی از کرونا اعتبار امسال کاهش داشته است. 

 
مشارکت جهاد دانشگاهی البرز در آموزش ، توانمند سازي متقاضیان 

فلاح نژاد افزود: جهاد دانشگاهی در این طرح مسئولیت مطالعه، آموزش و توانمندسازي متقاضیان و اتصال آنها به بازار کار را به عهده

 
دارد و امیدواریم مثل سایر طرح ها در اجراي طرح توسعه ملی مشاغل خانگی هم موفق باشد. 

وي تاکید کرد: با اجراي این طرح از پتانسیل خانواده ها براي اشتغال زایی به خوبی استفاده می شود و هزینه هاي مربوط به راه
اندازي فضاي تولید و ریسک فعالیت هاي بزرگ اقتصادي کاهش می یابد.



سرهنگی در مراسم امضاي تفاهم نامه با مرکز تربیت مربی کرج: تقویت نگرش

کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از اهداف این تفاهم نامه است

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/05

پیام سپاهان - مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم امضاي تفاهم نامه با
مرکز تربیت مربی کرج گفت: تقویت نگرش کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از طریق کشف و واکاوي خلاقیت خود به

روش کوشش و خطا از اهداف این تفاهم نامه است .

پیام سپاهان - مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم امضاي تفاهم
نامه با مرکز تربیت مربی کرج گفت: تقویت نگرش
کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از طریق کشف و
واکاوي خلاقیت خود به روش کوشش و خطا از اهداف این

 
تفاهم نامه است . 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی ، تفاهم نامه همکاري مشترك فیمابین

دفتر توسعه کارآفرینی و مرکز تربیت مربی و پژوهش  هاي فنی و حرفه  اي توسط رحیم سرهنگی مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و

 
بهروري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و باجولوند رئیس مرکز تربیت مربی کرج منعقد شد. 

رحیم سرهنگی در این باره گفت: موضوع این تفاهم نامه همکاري در خصوص آموزش مربیان و منتورهاي باشگاه کارآفرینان نوجوان

 
است که تاکنون در 15 استان با همکاري این دفتر و سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور راه  اندازي شده است. 

وي با اشاره اهداف این تفاهم نامه اظهار کرد: تقویت نگرش کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از طریق کشف و واکاوي خلاقیت
خود به روش کوشش و خطا، تغییر روش هاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی براي نوجوانان، آشنا کردن اولیاي دانش  آموزان با
مباحث کارآفرینی به منظور تربیت کودکان و نوجوانان در محیط خانواده براي افزایش توانایی  هاي کارآفرینانه از جمله اهداف این

 
تفاهم نامه است. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با امضاي این تفاهم نامه همکاري در برگزاري
باشگاه کارآفرینان نوجوان ویژه دانش  آموزان، آموزش مربیان و منتورهاي کارآفرینی، بهره  گیري از فضاهاي مشترك و بودجه  هاي
آموزشی کارآفرینی، تهیه و بروزرسانی منابع آموزشی براي دوره  هاي بازآموزي مربیان کارآفرینی ویژه باشگاه کارآفرینان نوجوان و
همچنین تدوین چارچوب ها و شاخص هاي نظارت کیفی بر دوره  هاي آموزش کارآفرینی با تاکید بر اثربخشی آموزش ها، در قالب

 
زمینه  هاي همکاري مشترك طرفین امکان پذیر خواهد بود. 

با توجه به شیوع ویروس کرونا، مقرر شد باشگاه هاي کارآفرینان نوجوان به صورت سراسري و آنلاین با همکاري وزارت آموزش و

 
پرورش به تقویت مهارت هاي کارآفرینانه نوجوانان بپردازند. 
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توضیحات و تشکر گروه صنعتی میهن در ارتباط با حادثه اخیر

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/05

گروه صنعتی میهن در بیانیه اي اعلام کرد: حوادث با تمام تلخی هاي خود، گاه سویه هاي ارزشمندي از محبت و همراهی را

 
نمایان می کند که از آسیب ها و رنج ها می کاهد و چراغ دلگرمی و امید را می افروزد. 

به گزارش جهان نیوز به نقل از روابط عمومی گروه صنعتی میهن، حادثه اي که سه شنبه شب در شهر لبنیات ""میهن"" پیش آمد و
با انبوهی از نگرانی ها و ابراز محبت هاي هم میهنان عزیزمان مواجه شد، بار دیگر این واقعیت را نمایان ساخت که مردم، ""میهن""

 
را از خود و خدمت گذار خود می دانند. 

براي رفع دل نگرانی شما عزیزان و در پاسخ به پیگیري هاي گسترده، باید به عرض برسانیم که خوشبختانه این حادثه هیچ گونه
صدمات جانی به همراه نداشت که جاي شکر و شادمانی دارد، اما متاسفانه به بخش هایی از مجموعه شهر لبنیات از جمله انبارها
آسیب هاي گسترده وارد شد که با تلاش آتش نشانان فداکار و همکاران گرانقدر، پس از چندین ساعت آتش مهار و از سرایت و آسیب

 
جدي به خطوط تولید پیشگیري به عمل آمد. 

با همت مثال زدنی و همدلی مدیریت و همکاران گروه صنعتی میهن، به وضعیت خطوط تولید بلافاصله رسیدگی و فاز نخست تولید
در صبح چهارشنبه راه اندازي شد و فاز دوم طی 24 ساعت و فاز سوم و چهارم در 72 ساعت پس از حادثه مذکور، راه اندازي خواهد

 
شد تا وقفه اي در تولید و عرضه محصولات ایجاد نشود و با عنایت پروردگار دغدغه اي از این جهت وجود ندارد. 

جا دارد از تمام عزیزان و نهادهایی که طی این حادثه همراهی کردند، به ویژه از آتش نشانان همیشه دلسوز و پرتلاش کمال تشکر را

 
داشته باشیم و بازهم از محبت فراگیر هم میهنان عزیز سپاسگزاري خالصانه کنیم. 

در پایان، امیدواریم که با تلاش هرچه بیشتر در عرصه تولید ملی، خانواده 22000 هزار نفره شرکت میهن بیش از گذشته در مسیر

 
رشد و تعالی کارآفرینی کشور گام بردارد و همچنان از این طریق با افتخار خدمتگذار ایران زمین و مردمان نازنین آن باشد. 

به گزارش خبرنگار ما، حاج ایوب پایداري و مهندس ابوالفضل پایداري از ابتداي حادثه آتش سوزي در کنار دیگر کارگران و کارمندان
گروه صنعتی میهن براي کمک و همیاري حضور داشتند. مردم نیز پس از انتشار فیلم آتش سوزي در فضاي مجازي با هشتک هایی
همچون #همدلی_با_میهن، #خرید_از_میهن، #میهن_در_کنارت_هستیم و ... نشان دادند که حامی تولید ملی هستند و میهن

 
را از خود می دانند. 

برچسب ها: گروه صنعتی میهن، شهر لبنیات میهن، حاج ایوب پایداري، ابوالفضل پایداري، شرکت میهن



بیش از 1میلیون نفر بیمه بیکاري گرفتند

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند.

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار،
افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند
استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند

 
155 هزار و 700 نفر هستند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از مهر، بازار کار ایران که
همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و ... مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با
چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در

 
کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین
وضعیت بیمه بیکاري، اظهار داشت: طبق آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا

 
اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که
اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل 65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال

 
شده است. 



وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و
مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛ البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به

 
پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط

 
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند. 

پربیننده ترین 16درصد؛ افزایش سود واریزي سهام عدالت افزایش حقوق تا 90درصد شاغلان هم تراز قیمت خودروهاي کرمان موتور
+جدول حقوق بازنشستگان کشوري و لشکري در سال 99 چقدر شد؟ بازگشت تعادل به بازار ارز



سردار جلالی: هدف از شبکه ملی اطلاعات جایگزینی با اینترنت جهانی نیست

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/05

رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تاکید بر اینکه هدف از «شبکه ملی اطلاعات» جایگزینی به عنوان اینترنت جهانی
نیست، گفت: ما براي استقرار کامل شبکه ملی اطلاعات نیازمند یک فهم مشترك از موضوع و اهمیت آن هستیم.

سردار غلامرضا جلالی درباره دلایل کمتر پرداختن به ابعاد دفاع مقدس در
جبهه هاي غرب کشور با اشاره به اینکه در کردستان صحنه جنگ متفاوت بود
زیرا در این منطقه ما با اقداماتی براي براندازي نظام مواجه بودیم که با تحریک
آمریکا و دولت بعث صورت می گرفت و گروهک هایی مثل کومله، دموکرات و
منافقین براي انجام این اقدام فعال شده بودند، خاطرنشان کرد: گروهک هاي
مذکور تلاش داشتند تا به نوعی در منطقه مردم را در برابر انقلاب و نظام

 
اسلامی قرار دهند. 

 
شهید بروجردي در قامت یک مصلح امنیت را به غرب کشور بازگرداند 

جلالی با تاکید بر اینکه برخلاف جبهه هاي جنوب که خطوط خودي و دشمن کامل واضح بود در جبهه هاي غرب ما خاکریزي به این
معنا نداشتیم، افزود: در این شرایط با توجه به اینکه رویکرد سردارانی چون شهید بروجردي حفظ امنیت و سلامت مردم تحت هر

 
شرایطی بود جنگیدن با دشمنان کار بسیار دشواري محسوب می شد. 

وي با اشاره به اینکه به دلایل متعددي امنیتی اساسا ابعاد تبلیغاتی جنگ در جبهه هاي غرب کم رنگ بوده است، تصریح کرد: به نظر

 
من ابعاد دفاع مقدس در جبهه هاي غرب کشور داراي پیچیدگی ها و حساسیت هاي بسیار خاصی بود. 

رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تجلیل از مقام شامخ شهید بروجردي عنوان کرد: این شهید در قامت یک مصلح امنیت را در

 
کردستان با مشارکت جدي و انقلابی مردم کرد منطقه به این خطه بازگرداند. 

 
هدف از شبکه ملی اطلاعات جایگزینی به عنوان اینترنت جهانی نیست 

رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور در بخشی دیگر از این بازدید در پاسخ به پرسش خبرنگاران درباره موضوع اینترنت ملی نیز
گفت: البته من خیلی واژه اینترنت ملی را نمی پسندم و تاکید دارم که از واژه شبکه ملی اطلاعات استفاده شود چراکه هدف از شبکه
ملی اطلاعات جایگزینی به عنوان اینترنت جهانی نیست بلکه شبکه ملی اطلاعات شبکه اي در کنار اینترنت است و حتی می تواند
منجر به افزایش سرعت استفاده از اینترنت جهانی شود چنان که در بسیاري از کشورها از جمله کره جنوبی، چین، سنگاپور و ... این

 
مساله دیده شده است. 

 
باید حکمرانی ملی خود را در فضاي سایبري اعمال کنیم 



جلالی با تاکید بر اینکه ما معتقد هستیم باید حکمرانی ملی خود را در فضاي سایبري اعمال کنیم، ادامه داد: شبکه ملی اطلاعات

 
یکی از ارکان حیاتی این حکمرانی به حساب می آید. 

وي با تاکید بر اینکه البته این موضوع صرفا به ایران خلاصه نمی شود و بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اروپایی نسبت به سلطه
آمریکا بر فضاي سایبري انتقاد دارند، گفت: تجارب موفقی در جهان وجود دارد که می تواند سلطه آمریکا را بر فضاي سایبري کاهش

 
دهد. 

رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور با اشاره به فشار دولت آمریکا و ترامپ براي مسدود کردن نرم افزارهاي اجتماعی خارجی

 
همچون تیک تاك در آمریکا نیز گفت: این نشان می دهد که حتی آمریکا هم در این زمینه احساس تهدید می کند. 

جلالی با تاکید بر اینکه توسعه شبکه هاي اجتماعی خارج پایه چالش هاي متعدد حاکمیتی، امنیتی، حقوقی و اقتصادي ایجاد می
کند، گفت: به تعبیري امروز امنیت اشتغال و کسب و کارهاي برخی از مردم در اختیار بیگانگان است و دشمن می تواند در شرایط

 
بحران این امنیت اقتصادي را به خطر بیندازد. 

 
دولت اراده خود براي اجراي فرمان رهبري در حوزه شبکه ملی اطلاعات را تقویت کند 

سردار جلالی با اشاره به دستور مقام معظم رهبري براي زمان بندي تکمیل شبکه ملی اطلاعات در لایه هاي مختلف آن گفت: این
انتظار وجود دارد که همه دستگاه ها این فرمان را در اولویت قرار دهند و مطابق برنامه زمان بندي شده نسبت به تکمیل این شبکه

 
اقدام کنند. 

وي با اشاره به اینکه ما نیازمند یک اراده جدي از سوي دولت براي تکمیل این شبکه هستیم، گفت: البته معتقدم ما براي استقرار
کامل شبکه ملی اطلاعات نیازمند یک فهم مشترك از موضوع و اهمیت آن نیز هستیم و تا زمانی که این فهم مشترك به وجود نیاید،

 
اراده لازم براي تکمیل و پیاده سازي شبکه ملی اطلاعات را هم وجود نخواهد داشت. 

رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور موضوع تهدیدات سایبري علیه زیرساخت هاي کشور نیز پرداخت و اضافه کرد: به هرحال ما
تجاربی در این خصوص مثل حملات سایبري استاکس نت به تاسیسات هسته اي را داریم و معتقدیم یک لایه جنگ سایبري ایجاد

 
شده که تلاش دارد تا زیرساخت هاي حیاتی ما را تحت تاثیر قرار دهد که البته تاکنون ناکام بوده است. 

جلالی با اشاره به اینکه در یک تقسیم بندي؛ در حوزه زیرساختی حملاتی که علیه زیرساخت ها صورت می گیرد در سه دسته کم
شدت و کم ارزش مثل هک و نفوذهاي ساده، حملات با اثر محلی-استانی و سطح سوم جنگ سایبري تقسیم می شوند، خاطرنشان
کرد: در دسته اول و حملات کم شدت و کم ارزش؛ سالانه فعالیت هاي زیادي صورت می گیرد؛ این نوع حملات توسط لایه ها

 
وسیستم هاي ایمنی و امنیتی که در سطح زیرساخت هاي ملی وجود دارد شناسایی و دفع می شوند. 

 
سپر دفاع سایبري کشور از قدرت بازدارندگی قابل قبولی برخوردار است 

جلالی ادامه داد: سطح دوم حملات اقداماتی است که ممکن است موجب اختلال در عملکرد مراکز زیرساختی مانند نیروگاه ها شده و
باعث اختلال چندساعته در فعالیت آنها شود. در سطح سوم هم حملات سایبري قرار می گیرد که می تواند خسارات سنگینی به
دنبال داشته باشد. در سطح سوم حملات سایبري در یک سال گذشته موردي قابل توجه و اثبات شده اي گزارش نشده است البته



خوشبختانه ساختارهاي دفاع سایبري کشور ما در سطح قابل قبولی از نظر قدرت بازدارندگی قرار دارند که می توانند چنین حملاتی
را شناسایی، کنترل و خنثی کنند.



ظرفیت اسمی فولاد کاوه جنوب به 2.4 میلیون تن ارتقا یافت/ راه اندازي

نخستین خط تمام ایرانی تولید فولاد به دست متخصصان داخلی

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/05

پایگاه خبري معدن نیوز -مرحله دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با حضور معاون اول رئیس جمهوري و رئیس
بنیاد مستضعفان به بهره برداري رسید.

نوشته شده توسط: شنبه 5 مهر 1399 - 11:41:36 5 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -مرحله دوم فولادسازي شرکت
فولاد کاوه جنوب کیش با حضور معاون اول رئیس جمهوري و

 
رئیس بنیاد مستضعفان به بهره برداري رسید. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، مرحله دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه
جنوب کیش با حضور معاون اول رئیس جمهوري و رئیس بنیاد

 
مستضعفان به بهره برداري رسید. 

فاز دوم تولید فولاد به ظرفیت 1.2 میلیون تن در سال صبح
شنبه با حضور اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور و

 
مقامات استانی مورد بهره برداري قرار گرفت. 

مدیرعامل شرکت فولاد کاوه جنوب کیش در مراسم افتتاح فاز دوم فولاد سازي فولاد کاوه جنوب کیش متعلق به بنیاد مستضعفان
بیان داشت: مرحله دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با سرمایه گذاري 311 میلیون یورو در مدار تولید قرار گرفته است.

علی دهاقین افزود: با بهره برداري از مرحله دوم این مجموعه، یک میلیون و دویست هزار تن به ظرفیت تولید شمش در کشور و

 
شرکت فولاد کاوه جنوب کیش اضافه می شود و ظرفیت تولید در این شرکت به سالانه دو میلیون و چهارصد هزار تن می رسد. 

وي اظهار کرد: در سال جهش تولید براي نخستین بار در کشور یک خط تولید فولادي به صورت کامل به دست متخصصان ایرانی و

 
در شرایط سخت ترین تحریم هاي خارجی راه اندازي شد. 

دهاقین با اشاره به اینکه با راه اندازي مرحله دوم فولادسازي جنوب کیش اشتغال مستقیم و غیر مستقیم کارخانه به 2 برابر افزایش

 
خواهد یافت، تصریح کرد: هم اکنون 1800 نفر در کارخانه به صورت مستقیم کار می کنند. 

مدیر عامل شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با بیان اینکه با احتساب ظرفیت تولید در مرحله دوم فولاد کاوه جنوب کیش سهم تولید
فولاد در این شرکت حدود 10 درصد تولید فولاد کشور ارتقا می یابد، اظهار کرد: با راه اندازي این خط رتبه فولاد کاوه جنوب کیش

 
در میان تولید کنندگان فولاد از جایگاه هفتم به چهارم کشور ارتقا می یابد. 



دهاقین ادامه داد: با راه اندازي کارخانه هاي کنسانتره و گندله زنجیره تولید فولاد در کاوه جنوب کیش در آینده زنجیره تکمیل می

 
شود. 

شرکت فولاد کاوه جنوب کیش یکی از شرکت هاي سرمایه گذاري بنیاد مستضعفان است که سال 86 در غرب بندرعباس راه اندازي
شد.



عدم پالایشگاه سازي فقط یک جواب دارد؛ پول نداریم/ نفت وارد کنیم تا

پالایشگاه بسازیم!

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/05

فصل اقتصاد - معاون سابق وزیر نفت خاطرنشان کرد: اگر اکنون پالایشگاه نفت می ساختیم انتقاد نمی شد که چرا مخزن
پارس جنوبی رها شد که اعراب ثروت ما را بخورند و ما گاز نداشته باشیم؟

فصل اقتصاد - معاون سابق وزیر نفت خاطرنشان کرد: اگر
اکنون پالایشگاه نفت می ساختیم انتقاد نمی شد که چرا
مخزن پارس جنوبی رها شد که اعراب ثروت ما را بخورند و

 
ما گاز نداشته باشیم؟ 

عباس کاظمی ، درباره انتقادات به عدم ساخت پالایشگاه
در کشور اظهار داشت: این انتقادات کارشناسی نیست، طی
40 سال گذشته بیشتر تمرکز نفت روي توسعه گاز بوده

است، با نگاهی به منحنی مصرف انرژي درمی یابیم که روزانه معادل 3 میلیون و 700 هزار بشکه انرژي گاز استفاده می کنیم که
ارزان تر از فرآورده است و هم اینکه روي برداشت از منابع مشترك تمرکز کرده ایم که اگر این منابع را استفاده نمی کردیم قطر
برداشت می کرد. چرا به این مسئله توجه نمی شود؟ باید در نظر داشته باشیم که منابع پولی کشور محدود است، طی 40 سال
ترجیح بر این بود که روي گاز تمرکز شود که نتایج آن را هم می بینیم. اگر می خواستیم این انرژي مورد نیاز را از طریق نفت تامین
کنیم هم مخارج استخراج و هم هزینه پالایشگاه نفت بیشتر از گاز بود و هم اینکه نمی توانستیم از منابع مشترك گازي استفاده

 
کنیم.  

وي سیاست سرمایه گذاري روي گاز به جاي نفت را بجا دانست و افزود: می گویند چرا به همان میزان سرمایه گذاري روي گاز، براي
پالایشگاه نفت سرمایه گذاري نشده، پاسخ واضح است؛ چون پول نداشتیم، سرمایه کجاست؟ یک میزان پولی داشتیم که وزارت نفت
روي گاز سرمایه گذاري کرده و نتایج مثبت آن را هم می بینیم. در هر خانه اي گاز وجود دارد. واقعیت این است که تولید و تصفیه

 
نفت گران تر است و اگر روي نفت تمرکز می کردیم، مزیت گاز را از دست می دادیم.  

مدیر عامل سابق شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی تصریح کرد: کسانی که انتقاد می کنند به مسائل مالی توجه ندارند،
موجودي منابع مالی صرف تولید گاز شده بنابراین خرج نامطلوبی نشده است. ضمن اینکه اکنون مانعی براي ساخت پالایشگاه وجود
ندارد، سال 85 خصوصی سازي شده و اکنون دولت وظیفه اي براي ساخت پالایشگاه ندارد. چرا این سوال مطرح نیست که چرا بخش
خصوصی اقدام به ساخت پالایشگاه نکرده و چرا این موضوع آسیب شناسی نمی شود؟ بعد از سال 85 که خصوصی سازي انجام شد،

 
نفت وظیفه اي در قبال ساخت پالایشگاه نداشته، منابع را روي گاز سرمایه گذاري کرده که نتیجه آن مطلوب بوده است.  

وي ادامه داد: اکنون که صادرکننده بنزین هستیم چرا بخش خصوصی پالایشگاه نمی سازد؟ چرا بررسی نمی شود که چرا بخش

 
خصوصی سرمایه وارد پالایشگاه سازي نمی شود؟ 

کاظمی گفت: امروز حدود 50 میلیون متر مکعب ظرفیت مصرف گاز ایجاد شده، روزانه معادل 25 میلیون لیتر گاز مصرف می شود
که اگر اینگونه نبود باید بنزین مصرف می کردیم. کسانی که مافیاي بنزین را مطرح می کنند؛ پاسخ دهند اکنون ما صادرکننده بنزین

 
هستیم چرا پالایشگاه ساخته نمی شود؟ 



وي یادآور شد: واقعیت که سرمایه به طرف گاز رفته، اگر به سمت گاز نمی رفت ما نیاز شدیدي به نفت داشتیم؛ 3 میلیون و 700
هزار بشکه معادل گاز، باضافه 1.5 میلیون لیتر باید نفت خام وارد، تصفیه و توزیع می کردیم، کدام روش مطلوب تر بود؟ آیا باید نفت

 
خام وارد می کردیم، پالایشگاه را با سرمایه زیاد و زمان طولانی می ساختیم تا بنزین بیشتري مصرف کنیم؟ 

معاون سابق وزیر نفت ادامه داد: کسانی که بحث مافیاي بنزین را مطرح می کنند، بگویند اکنون که صادرکننده هستیم چرا سرمایه
گذاران در این سود زیاد پالایشگاه نمی سازند؟ جواب مشخص است، سرمایه سنگین می خواهد و ما این سرمایه را نداریم. البته اکنون
هم پول را هدر ندادیم، روي گاز سرمایه گذاري کردیم. ابتداي انقلاب 2 پالایشگاه گاز که یکی بیدبلند بود را داشتیم، اکنون بیش از
30 پالایشگاه گازي داریم، تمام روستاها و شهرها به شبکه گاز متصل شده اند، چرا اینها مطرح نمی شود؟ فقط می گویند پالایشگاه

 
نفت نساختند، چون می خواستند مافیاي بنزین داشته باشند! 

وي خاطرنشان کرد: اگر اکنون پالایشگاه نفت می ساختیم انتقاد نمی شد که چرا مخزن پارس جنوبی رها شد که اعراب ثروت ما را
بخورند و ما گاز نداشته باشیم؟ همین انتقادي که قبل از انقلاب به شاه می کردند که روستاهاي آلمان گاز دارند و ایران یا گاز را می
سوازند و یا شوروي می برد. امروز تمام گاز پارس جنوبی وارد شبکه شده، چرا کسی در این مورد صحبت نمی کند؟ 95 درصد شهرها
و 82 روستاها به گاز متصل است چرا یک بار روي این مسئله صحبت نمی شود؟ بپذیریم منابع محدود است، اولویت بندي درست
بوده به جاي نفت روي گاز تمرکز کرده ایم، گاز ارزان تر و با محیط زیست هم سازگارتر است. توجه کنیم مخزن گازي مشترك است،

 
اگر تعلل می کردیم رقیب برداشت می کرد.  

کاظمی بیان کرد: اکنون ما صادرکننده تمام محصولات نفتی هستیم، ما هم قبول داریم که به جاي صادرات نفت خام بهتر است
فرآورده صادر کنیم، کار عاقلانه تري است، اما چرا سرمایه گذاري نشده؟ چون پول نداریم. اگر پول درست مصرف نمی شود وزارت
نفت که نباید پاسخ دهد این همه ویلا که در دامنه کوه هاي البرز ساخته می شود، چرا به سوي نفت نمی آید؟ آیا سیاست گذاري

 
این بوده که به جاي ساخت پالایشگاه پول به سمت اتومبیل هاي لوکس و ساخت ویلا رفته است؟ 

کاظمی تاکید کرد: ارجح است که به جاي صادرات نفت خام، فرآورده تولید و صادر کنیم این یعنی صادرات و ایجاد اشتغال و ارزش
افزوده؛ اما چرا انجام نشده؟ وزارت نفت باید پاسخ دهد یا کل کشور؟ چرا به جاي سرمایه گذاري روي فولاد و نفت و... پول جاي دیگر
می رود؟ پاسخ این است که سرمایه گذار ترجیح داده به آن سمت برود. دولت هم که باید 80 میلیون جمعیت را تغذیه کند، روي
امنیت، بهداشت و راه و.... سرمایه گذاري کند، از سوي دیگر بودجه را مجلس تصویب کرده و اگر مجلس روي این قضیه مصر است،
چرا در تقسیم بودجه و برنامه هاي 5ساله کمتر روي ساخت پالایشگاه تمرکز شده؟ مجالس 11 گانه جواب بدهند. چرا زمان تقسیم
بودجه کمتر توجه کردند؟ البته بودجه در انرژي درست تقسیم شده بودجه به سمت گاز و برق رفته اکنون صددرصد کشور به برق و

 
90 درصد به گاز مجهزند. 

وي گفت: اگر قرار بود پالایشگاه هم توسعه پیدا کند باید سرمایه ها به جاي ویلاسازي در دریا و کوه ها به سمت تولید می رفت، اگر
نرفته وزارت نفت نباید پاسخگو باشد. ما کشوري هستیم که طبق گفته اسداالله اعلم در سال 53، 4 درصد روستاها برق داشتند و یک
درصد آب. اکنون صددرصد برق و 83 درصد گاز دارند. یعنی اولویت ها در نظر گرفته شده است زیرا انرژي گاز و برق نسبت به
فرآورده مطلوب تر است. منتقدان پیش خودشان اینگونه تفسیر می کنند که مافیاي بنزین در کار بوده، اما جواب نمی دهند که اگر
روي پارس جنوبی تمرکز نمی کردیم چقدر از منابع ما غارت می شد، با وجودي که 80 درصد مخزن سمت قطر است در برداشت از
این کشور جلوتریم. انرژي بدرستی اولویت بندي شده است. علیرغم مصرف بالا نه قطعی برق و نه قطعی گاز داریم، فرآورده را هم
صادر می کنیم. من هم سوال دارم که چرا پالایشگاه نساختیم، پاسخ اینکه بخشی از سرمایه ها از پروژه هاي کمتر اولویت دار در هر
بخشی به سمت ساخت پالایشگاه نفت برود تا ما به جاي نفت خام فرآورده صادر کنیم، اکنون امنیت انرژي برقرار است، کسانی که

 
بیهوده انتقاد می کنند یا نمی دانند و یا مسائل سیاسی را دخالت می دهند.  

کاظمی درباره عدم پیشرفت سیراف نیز گفت: در صدر اصل 44 و خصوصی سازي؛ وزارت نفت مجاز نیست در پالایشگاه نفت سرمایه
گذاري کند و فقط براي بخش خصوصی مجوز صادر می کند. اکنون این مجوز براي بخش خصوصی صادر شده است، اگر کوتاهی شده
باید مجموعه دولت و حاکمیت آسیب شناسی کنند که چرا پروژه ها پیشرفت خوبی ندارد و یا چرا منابع تامین نمی شود؟ در سیراف



وزارت نفت مجوز صادر کرده؛ خود هم سرمایه گذار نیست اکنون که براي بخش خصوصی جا باز شده چرا سرمایه لازم را نمی آورند؟
مجموعه حاکمیت باید آسیب شناسی کند.



گره گشایی از بازار ورق فولادي

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/05

فصل اقتصاد - مدتی است ورق هاي فولادي در کش وقوس میان تولیدکنندگان و مصرف کنندگان روزهاي پرالتهابی را می
گذراند. تولیدکنندگان می گویند هرچه در توان داشته اند براي تولید بیشتر به کار گرفته اند. مصرف کنندگان نیز نظام توزیع

کالاها را مقصر اصلی می دانند که آن ها را مجبور می کند به بازاري روي بیاورند ...

فصل اقتصاد - مدتی است ورق هاي فولادي در کش
وقوس میان تولیدکنندگان و مصرف کنندگان روزهاي
پرالتهابی را می گذراند. تولیدکنندگان می گویند هرچه در
توان داشته اند براي تولید بیشتر به کار گرفته اند. مصرف
کنندگان نیز نظام توزیع کالاها را مقصر اصلی می دانند که
آن ها را مجبور می کند به بازاري روي بیاورند که سکان

 
آن در دست دلالان و واسطه هاست. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه، واقعیت آن است که سیستم نظارتی و مکانیسمی که براي توزیع ورق
هاي فولادي طراحی شده کارایی لازم را ندارد و سیستم هایی موازي پیش روي خریداران قرار داده تا کالا را با دردسر و قیمت بیشتر
خریداري کنند. اینجاست که نه تولیدکننده از آنچه از جیب مصرف کننده نهایی و واقعی خارج می شود منتفع می گردد و نه مصرف

 
کننده کالاي خود را به بهاي واقعی دریافت می کند. این رویه مدت هاست که پابرجاست و مشکلات همچنان وجود دارد. 

طهمورث جوانبخت، معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه، با تأکید بر اینکه تولیدکنندگان فولاد به فروش محصولات خود
کاملا پایبند بوده اند و به تعهدات خود عمل می کنند، بر این باور است که کنترل دستوري قیمت فولاد سبب اختلاف قیمت ورق در
بازار شده است؛ بنابراین دولت باید مکانیسم هایی را به کار گیرد که توزیع ورق به صورت کاملا نظارت شده و بدون دخالت هاي

 
دستوري دولت به شیوه عرضه و تقاضا پیش رود. 

مدت زیادي است که قیمت ورق هاي فولادي در بازار با چالش مواجه است. تولیدکنندگان می گویند هر آنچه تولید می کنند به بازار
ارائه می دهند و مصرف کنندگان بر این باورند که دستشان به آنچه نیاز واحدهاي تولیدي شان است نمی رسد. نمونه آن هم
تولیدکنندگان لوازم خانگی هستند که تولیدکنندگان محصولات فولادي را مقصر می دانند. به هرحال شرکت فولاد مبارکه ازجمله
شرکت هاي معظم تولیدکننده ورق فولادي و تأمین کننده اصلی نیاز صنایع پایین دستی در این حوزه است. ریشه بروز اختلافات

 
قیمت ورق در بازار چیست؟ 

بدون تردید دلیل اصلی اختلاف قیمت ورق در بازار، کنترل دستوري قیمت ورق فولادي به جاي تعیین قیمت در فرایند شفاف عرضه
و تقاضا در بورس کالاست. البته باید به این نکته هم توجه داشت که نوسانات قیمت ارز و انتظار افزایش قیمت ورق هاي فولادي در
بین مشتریان نیز بی تأثیر نبوده و اوضاع به نحوي پیش رفته که موجب افزایش تقاضا و انباشت ورق در شرکت هاي خریدار به دلیل
ترس از افزایش قیمت بیشتر و نیز سفته بازي و سودجویی دلالان به دلیل ناتوانی شرکت هاي تولیدکننده واقعی از خرید شود. در این
میان، اصرار بیش از حد بر کنترل قیمت در بورس کالا نیز دقیقا سبب ورود دلالان به چرخه خرید محصول شده است. با انجام
عملیات سفته بازانه، اقلام لازم به دست تولیدکننده واقعی که به نوعی مصرف کننده واقعی محصولات فولادي است، نمی رسد؛ چراکه
دلالان این فرصت را از صنایع پایین دستی به عنوان مصرف کننده واقعی می گیرند. بنابراین باید تأکید کرد که لازم است همانند



سال هاي گذشته، عرضه اختصاصی هرچه بیشتر براي شرکت هایی همچون فولاد مبارکه فعال گردد تا نیاز تولیدکنندگان واقعی بر
اساس شناخت و تجربه 25 ساله این شرکت تأمین گردد و ضرورتی براي مراجعه مشتریان به بازار و ایستادن در صف انبوه دلالان

 
نباشد و سفته بازي نیز کاهش یابد. 

به هرحال دولت هم می خواهد نقش خود را به عنوان سیاست گذار و مداخله گر به منظور تنظیم بازار ایفا کند و بنابراین درست یا
غلط، دست به اقداماتی می زند. آیا در حوزه محصولات فولادي تخت، واقعا کمبود تولید وجود دارد یا مکانیسم هاي عرضه به خوبی

 
کار نمی کنند؟ 

واقعیت آن است که در سال 98 مصرف ظاهري اسلب در کشور حدود 8 میلیون تن بوده که تقریبا همین مقدار نیز به بازار داخل
عرضه شده است. البته لازم است جهت تأمین هرچه بیشتر اسلب موردنیاز بازار داخلی، اهتمام بیشتري صورت گیرد و تولیدکنندگانی
که توأمان اسلب، بلوم و بیلت تولید می کنند، تمرکز اصلی خود را بر تأمین حداکثري اسلب موردنیاز بازار داخلی قرار دهند. همچنین
باید به این نکته توجه داشت که اسلب تحویل شده به نوردکاران کشور براي تولید محصولات خطوط پایین دستی فولادي، نظیر
محصولات گرم، سرد و پوشش دار است و بر این اساس، اگر دیگر شرکت هاي نوردکار، محصولات تولیدي خود را مانند شرکت فولاد
مبارکه به صورت منظم و مداوم در بورس عرضه کنند، تقاضاي بازار فروکش می کند و بین عرضه و تقاضا تعادل ایجاد می شود. براي
این مهم ضروري است چند اقدام اساسی صورت گیرد: اولا نوردکاران باید زمینه افزایش بهره وري خطوط تولیدي خود را فراهم
سازند؛ ثانیا قرار تعهد تولید براي آن ها از سوي دولت و سیاست گذار صادر گردد. البته این دو اقدام به تنهایی کافی نیست؛ بلکه نکته

 
سومی که باید مورد توجه قرار گیرد آن است که قیمت پایه براي نوردکاران باید بر اساس میانگین کشف شده قیمت هاي قبلی باشد. 
شائبه اي از سوي مصرف کنندگان ورق هاي فولادي مطرح می شود و آن اینکه خود تولیدکنندگان شرایط را به گونه اي پیش می
برند که وضعیت بازار این طور باشد. با توجه به این توضیحات، آیا باز هم شما معتقدید تولیدکنندگان از عرضه به موقع و مکفی ورق

 
سر باز می زنند یا این کار اصولا صرفه اي براي تولیدکنندگان ورق ندارد؟ 

همان طور که مستحضرید از ابتداي راه اندازي بورس کالا در کشور، شرکت فولاد مبارکه همواره و به صورت پیوسته و منظم، تنها
شرکت عرضه کننده ورق هاي فولادي بوده است؛ درحالی که دیگر تولیدکنندگان ورق، تاکنون هیچ گونه عرضه اي در بورس کالا
نداشته اند و پیگیري نهادهاي نظارتی نیز منجر به عرضه آن ها نشده است. بر این اساس، مقتضی است تدابیر لازم و مؤثري در این
خصوص اتخاذ گردد و نظارت دستگاه هاي نظارتی بر عملکرد این شرکت ها بیشتر شود. ما این نکته را قبول داریم که باید همه
تولیدکنندگان دست به دست هم دهند و نیاز داخلی و صنایع پایین دستی را با قیمت مناسب و در شرایط خوب تأمین کنند، اما

 
فولاد مبارکه در این مسیر از هیچ کوششی دریغ نکرده است. 

به هرحال هجمه تولیدکنندگان صنایع پایین دستی به مجموعه هایی مثل فولاد مبارکه هر چند وقت یک بار فضاي بازار را در برمی
گیرد و مقامات مسئول را درگیر می کند. سؤال اصلی اینجاست که چه دلایلی در ذهن صنایع پایین دستی هست که به شکل گیري

 
این فضاها منجر می گردد؟ 

شرکت فولاد مبارکه داراي کامل ترین زنجیره خطوط تولید محصولات فولادي تخت و تنها عرضه کننده همیشه در صحنه بورس کالا
بوده و هست و همواره از سیاست گذاري هاي کلان کشور از جمله عرضه محصولات در بورس کالا، فروش محصولات بر اساس سامانه
بهین یاب و مواردي از این دست تبعیت کرده و اطلاعات شفاف و روشنی در اختیار تمام نهادهاي نظارتی و عامه مردم گذاشته است؛
همین دلایل باعث شده از فولاد مبارکه انتظار برود که به عنوان تنها مرجع شفاف تأمین ورق فولادي تخت در کشور، کالاي موردنیاز

 
تمام صنایع را، خصوصا مشتریانی که به محصولات باکیفیت نیاز بیشتري دارند، تأمین کند. 

به هرحال دغدغه تأمین پایدار مواد اولیه صنایع پایین دستی در حوزه فولاد همواره وجود داشته است. چگونه می توان این دغدغه را

 
برطرف کرد؟ 

همان طور که می دانید تأمین مواد اولیه براي هر تولیدکننده اي چالش ها و دغدغه هایی ایجاد می کند که بر هیچ کس پوشیده
نیست؛ ولی در حوزه محصولات فولادي جهت اطمینان خاطر تولیدکنندگان از تأمین پایدار مواد اولیه، نیاز است قراردادهاي بلندمدتی

 
منعقد شود و این مهم از طریق ترکیبی از عرضه عمومی و اختصاصی در بورس کالا قابلیت تحقق دارد. 

 
شما چه برنامه هایی براي تأمین ورق موردنیاز صنایعی مانند خودروسازي، قطعه سازان و لوازم خانگی دارید؟ 



تقاضاي ماهانه کلاف و ورق سرد 88 هزار تن بوده که 65 هزار تن از آن مربوط به تقاضاي صنایع استراتژیک خودروسازي، قطعه
سازي و لوازم خانگی است و تأمین نیاز این صنایع فقط با عرضه عمومی بدون شک به مخاطره خواهد افتاد. بنابراین تنها راه حل این
است که تأمین نیاز صنایع استراتژیک مذکور از طریق 90 تا 95 درصد عرضه اختصاصی در بورس کالا و مابقی از طریق عرضه عمومی
انجام پذیرد. بدین ترتیب کل تقاضاي صنایع مذکور که در کشور قابل تولید است تأمین خواهد شد. در همین راستا فقط بشـکه
سازان بتوانند از محل حداکثر 10 درصد عرضه عمومی در بورس کالا نیازشان را تأمین کنند که چون مقدار تقاضا و عرضه عمومی

 
متناسب می شود، قیمت کشف شده کاهش خواهد یافت. 

 
راه حل مدیریت فضاي کنونی چیست و دولت با چه روش هایی می تواند این فضا را کنترل کند؟ 

یکی از بهترین راه حل هاي کارشناسی که دولت به واسطه آن می تواند شرایط را بهبود بخشد، تسهیل عرضه اختصاصی فولاد مبارکه
است که بر اساس شناخت فنی و کارشناسی 25 ساله این شرکت، نیاز مشتریان واقعی را تأمین می کند و تضمین می شود که
تولیدکنندگان واقعی دغدغه تأمین مواد اولیه را نداشته باشند. از همین رو، تقاضا در بازار کاهش می یابد و حساسیت بر تعیین قیمت

 
در بورس هم از بین می رود و در مدت حداکثر 3 ماه قیمت ها به شرایط عادي برمی گردد و عملا بازار کنترل خواهد شد. 

 
آیا روش هایی مثل بورس کالا می تواند بازار را به آرامش برساند؟ 

کنترل دستوري قیمت و بر هم زدن نظام کشف قیمت از طریق عرضه و تقاضا در بورس در مرداد 1397 نیز تجربه شد که به افزایش
تقاضا و تشدید اختلاف بین قیمت بورس و بازار منجر شد. از آذر همان سال که فشارها برداشته شد، قیمت ها کنترل شد و بازار
آرامش یافت. به هرحال فولاد مبارکه 100 درصد محصولات خود را در بورس عرضه می کند؛ ضمن اینکه 40 درصد محصولات گرم
در تالارهاي اصلی و 60 درصد باقی مانده بر اساس دستورالعمل هاي ستاد تنظیم بازار عرضه می شود. نکته حائز اهمیت آن است که
بر اساس دستورالعمل هاي ستاد تنظیم بازار، این شرکت در مورد ورق سرد نیز در تالارهاي اصلی 20 درصد و براي صنایع استراتژیک
فولاد 80 درصد عرضه دارد. بنابراین همان طور که گفتم، از سال 85 محصولات فولاد مبارکه در بورس کالا عرضه شده و این شرکت
به وظیفه حاکمیتی خود عمل کرده است. به این نکته نیز باید توجه داشت که عرضه فولاد مبارکه دقیقا بر اساس برنامه ریزي بورس
کالاست. ما از همان ابتدا کف عرضه را رعایت می کنیم؛ لذا اول هر ماه عرضه عمومی انجام می شود. از سوي دیگر، مچینگ فولاد
مبارکه کاملا مشخص است و عرضه به صورت اختصاصی به تولیدکنندگان واقعی صورت می گیرد. در عرضه اختصاصی نیز کار
کارشناسی صورت گرفته و ظرفیت تولیدکنندگان پایین دست را ارزیابی می کنیم. به هرحال فولاد مبارکه بر اساس تجارب چندین
ساله در عرضه محصولات به بازار، اطمینان دارد با تعیین قیمت طبق فرایند عرضه و تقاضا، فعال شدن فروش مچینگ و بازگشت به
روال عادي عرضه در بورس کالا، التهاب قیمت در بازار روند نزولی خواهد گرفت و این امر در مجموع به نفع زنجیره فولاد کشور و
بازگشت ثبات به بازار محصولات فولادي تخت خواهد بود. براي اجراي این مهم لازم است تمامی بندهاي تصمیمات هشتادمین جلسه
کارگروه تنظیم بازار اجرا شود، از جمله عرضه محصولات سایر شرکت هاي خریدار ورق فولادي و نوردکاران در بورس کالا، فروش
انواع لوله و پروفیل حداکثر 12 درصد بیشتر از قیمت ورق گرم دریافتی در همان ماه، نظارت و کنترل بر موجودي انبارهاي مستقر در
استان ها، تسهیل در عرضه محصولات فولاد مبارکه به میزان 40 درصد ورق گرم و 20 درصد ورق سرد در تالار معاملات بورس کالا و
فروش بقیه تولیدات در مچینگ و عدم ابطال معاملات. همچنین روش تعیین قیمت پایه در بورس کالا و سقف رقابت نیز باید اصلاح
شود که بر این اساس، پیشنهاد می گردد قیمت پایه برابر با متوسط موزون قیمت کشف شده قبلی براي هر نماد در نظر گرفته شود و
امکان رقابت تا سقف قیمت هاي جهانی با نرخ تسعیر ارز سنا (اسکناس) در نظر گرفته شود. با این روش نوسانات قیمت در عرضه
هاي متوالی به حداقل می رسد و مشتریان به دلیل اطمینان از ثبات نسبی قیمت و دریافت کالا براي خرید از بورس کالا هجوم نمی
آورند. از سوي دیگر، به علت نیاز گروه فولاد مبارکه به ارز براي تأمین برخی تجهیزات و مواد اولیه از خارج کشــور، لازم اســت
صادرات حدود 25 درصد مجموع محصولات گروه فولاد مبارکه مجاز باشد و موانع انجام صادرات این گروه تا این سقف برداشته شود؛
ضمن اینکه جهت تداوم تولید در شرکت هاي فولادساز از جمله فولاد مبارکه تأمین به موقع و کافی مواد اولیه موردنیاز ازجمله سنگ
آهن و کنسانتره لازم و ضروري است و باید معادن و کارخانجات تولیدي ملزم به تأمین به موقع و مداوم مواد اولیه براي شرکت هاي
فولادي باشند. به هر روي، لازم است اجراي تصمیمات کمیته تخصصی تنظیم بازار مورخ 1 مرداد مال سال جاري به منظور بررسی
کارشناسی دقیق تر به تأخیر افتد تا پس از اصلاح آن مجددا ابلاغ گردد. نباید فراموش کرد که شرکت فولاد مبارکه براي توسعه و



تأمین صنایع داخل کشور گام هاي مؤثري برداشته است؛ در نتیجه میزان واردات محصولات فولادي تخت طی چند سال گذشته از 3
میلیون و 678 هزار تن به 508 هزار تن در سال 98 رسید و 86 درصد تنزل یافت. بدین ترتیب از یک طرف وابستگی صنایع فلزي به
فولادسازان خارجی و دیگر کشورها کاهش یافت و از طرف دیگر موجبات اشتغال زایی و رونق تولید بیشتر در داخل کشور فراهم شد
که البته در کنار آن می توان به جلوگیري از خروج میلیاردها دلار از کشور نیز اشاره کرد. ضمن اینکه مشتریان فولاد مبارکه در 12
زمینه مختلف فعالیت می کنند که یکی از آن ها مربوط به صنایع تکمیلی و نوردکاران است. فولاد مبارکه با رویکرد توسعه زنجیره
پایین دستی و در جهت حمایت از بازار داخل، کالاي موردنیاز و خوراك خطوط تولیدي شرکت هاي فولادي را تأمین کرد تا از یک
سو در شرکت هاي مذکور تولید و اشتغال تداوم یابد و از سوي دیگر محصولات فولادي تخت تولیدشده در آن شرکت ها به بازار

عرضه گردد.



افتتاح بزرگ ترین واحد نساجی شمال غرب کشور با مشارکت بنیاد برکت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/05

فصل اقتصاد - مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از ایجاد 183 هزار شغل با مشارکت و سرمایه گذاري این بنیاد
در واحدهاي تولیدي خبر داد.

فصل اقتصاد - مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان
امام از ایجاد 183 هزار شغل با مشارکت و سرمایه گذاري

 
این بنیاد در واحدهاي تولیدي خبر داد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، امیرحسین مدنی در جریان سفر
به استان آذربایجان غربی و افتتاح بزرگ ترین و مجهزترین
واحد نساجی در شمال غرب کشور گفت: بنیاد برکت از

طریق مشارکت و سرمایه گذاري 51 هزار میلیارد ریالی در واحدهاي تولیدي در قالب طرح اشتغال زایی بنگاه محور، موفق به ایجاد

 
183 هزار فرصت شغلی در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته کشور شده است. 

وي از مشارکت اقتصادي بنیاد برکت با 360 بنگاه تولیدي خبر داد و افزود: فعالیت این بنگاه ها علاوه بر ایجاد تحول در تولید و
اشتغال کشور، باعث صادرات 70 میلیون دلاري شده است. بنگاه هاي مشارکتی بنیاد برکت از سال 98 که تحریم ها علیه کشور اوج

 
گرفته است تا به امروز 27 میلیون دلار از محصولات خود را صادر کرده اند. 

مدنی تصریح کرد: بنیاد برکت پس از ثبات و به سوددهی رسیدن، از 255 بنگاه خارج شده و سهام خود را به بخش خصوصی واگذار

 
کرده است. 

مدیرعامل بنیاد برکت که براي افتتاح شرکت حریر ریس ارومیه به استان آذربایجان غربی سفر کرده بود، افزود: این شرکت به عنوان
یکی از بزرگ ترین و مجهزترین واحدهاي نساجی کشور ظرفیت تولید سالیانه یک هزار تن انواع نخ هاي دوخت، گلدوزي و فانتزي را

 
دارد. 

وي میزان کل سرمایه گذاري در این واحد نساجی را 100 میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: آغاز به کار این واحد صنعتی علاوه بر

 
جلوگیري از خروج 5 تا 6 میلیون دلار ارز از کشور، ایجاد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم براي 165 نفر را به همراه دارد. 

مدنی خاطرنشان کرد: تمام مواد اولیه این واحد صنعتی از داخل کشور تامین می شود و راه اندازي آن، صرفه جویی ارزي  قابل

 
ملاحظه اي را به همراه خواهد داشت.   

وي افزود؛ صادرات محصولات تولیدي این  شرکت از جمله نخ هاي دوخت و گلدوزي به کشور هاي همسایه از جمله ترکیه، آذربایجان،

 
ترکمنستان، عراق و  ارمنستان در دستور کار است.  

مدیر عامل بنیاد برکت همچنین در سفر به استان آذربایجان غربی و در حاشیه بازدید از یکی دیگر از واحدهاي مشارکتی این بنیاد
توضیح داد: شرکت دیلمان درب سلماس با میزان سرمایه گذاري 72 میلیارد ریالی در شهر سلماس و در زمینه تولید انواع درب

 
ضدسرقت مشغول به فعالیت است. 

مدنی اضافه کرد: این واحد صنعتی ظرفیت تولید 19 هزار و 500 عدد درب ضد سرقت را در سال دارد و براي 250 نفر به شکل

 
مستقیم و غیر مستقیم اشتغال زایی کرده است. 



وي خاطرنشان کرد: فعالیت این شرکت در سال 1390 به دلیل مشکلات مالی متوقف شده بود که با مشارکت و سرمایه گذاري بنیاد

 
برکت، دوباره به چرخه تولید بازگشت و در حال حاضر 20 درصد از محصولات خود را به کشور عراق صادر می کند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به ایجاد روزانه یک هزار اشتغال خرد و خانگی توسط این بنیاد اظهار داشت: ایجاد 100 هزار طرح
اشتغال زایی اجتماع محور را براي امسال در دستور کار داریم که فراهم آمدن 300 هزار فرصت کسب و کار را به دنبال خواهد داشت.
وي در خصوص فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه مشاغل خرد و خانگی در استان آذربایجان غربی هم توضیح داد: تاکنون 2700 طرح
اجتماع محور در مناطق محروم استان به بهره برداري رسیده و 1300 طرح دیگر نیز تا پایان سال جاري نهایی می شود. راه اندازي

 
این 4 هزار طرح اشتغال زایی، ایجاد 12 هزار فرصت شغلی را به دنبال دارد. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) 2 هزار و 132 طرح در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور
زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر خدمات را با حجم سرمایه گذاري 3 هزار و 333 میلیارد ریال به بهره برداري رسانده یا در دست

 
اقدام دارد. 
انتهاي پیام/



ترکیه 100 هزار واحد مسکونی در ایران می سازد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/05

فصل اقتصاد - تفاهم نامه اي به منظور احداث 100 هزار واحد مسکونی براي دهک هاي پایین جامعه بین یک شرکت ایرانی
و یک شرکت ترکیه اي که سابقه ساخت 35 هزار واحد در ایران را دارد به امضا رسید. این تفاهم بدون عبور از مجراي بانکی

که دچار تحریم است انجام شد.

فصل اقتصاد - تفاهم نامه اي به منظور احداث 100 هزار
واحد مسکونی براي دهک هاي پایین جامعه بین یک
شرکت ایرانی و یک شرکت ترکیه اي که سابقه ساخت 35
هزار واحد در ایران را دارد به امضا رسید. این تفاهم بدون

 
عبور از مجراي بانکی که دچار تحریم است انجام شد. 

در روزهاي اخیر ربیعی، سخنگوي دولت و نوبخت رئیس
سازمان برنامه و بودجه از برنامه ساخت 100 هزار واحد مسکونی براي گروههاي محروم خبر دادند. همزمان تفاهم نامه اي با همین

 
هدف ببن دو شرکت ایرانی و ترك منعقد شد. 

علاالدین ختایی، مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان در خصوص جزئیات این مشارکت گفت: در شرایط تحریم و نوسان نرخ ارز و البته شیوع
ویروس کرونا سرمایه گذاري درایران با چالش هاي جدي مواجه شده است. به همین دلیل و باتوجه به مشکلات مذکور تفاهم صورت

 
گرفته با گروه کوزو بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به سابقه فعالیت شرکت ساختمانی کوزو در ایران، توضیح داد: گروه ساختمانی کوزو ترکیه با رتبه حدود 110 جهانی،
سابقه احداث 17 هزار واحد در پردیس و 20 هزار واحد در پرند را در کارنامه خود دارد که حالا گسیل تجهیزات قالبهاي ساختمانی و

 
سرمایه خود را براي احداث 100 هزار واحد مسکونی در ایران آغاز کرده است. 

 
زمینه اشتغال یک میلیون نفر 

ختایی با تاکید بر اینکه این اقدام ملی می تواند بخشی از نیاز مسکن کشور را برطرف کند، خاطرنشان کرد: این اقدام یعنی ساخت
100 هزار واحد مسکونی زمینه اشتغال حداقل یک میلیون نفر را در کشور فراهم می کند. از طرفی با افزایش ساخت و ساز یک اتفاق
مهم دیگر یعنی رونق و فعالیت بیشتر کارخانجات صنعت ساختمان رخ می دهد که این چرخه در نهایت به بهبود شاخص هاي

 
اقتصادي کشور منجر می شود. 

وي با تاکید بر اینکه به حرکت درآمدن چرخ تولید مسکن در کشور مزایاي فراوانی دارد، افزود: در حقیقت این رخداد همان جهش
تولید است که مدنظر مقام معظم رهبري است. نباید فراموش کرد که افزایش تولید و عرضه مسکن در کاهش قیمت هاي مسکن نیز

 
تاثیر بسزایی خواهد داشت. همچنین دو شرکت بزرگ انبوه سازي دیگر ترکیه به منظور سرمایه گذاري جذب این حرکت شده اند. 

مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان ادامه داد: براي موفقیت هر چه بیشتر در عملی شدن این هدف مهم از بخش عمومی و دولتی تنها انتظار
داریم در روند صدور مجوز و طی مراحل فنی و اداري سرعت لازمه یک حرکت تحول گرا داشته باشد. این مسئله یکی از مهمترین

 
خواسته هاي ما از مسئولان و دستگاه هاي ذیربط است. 

 
قیمت واحدها بستگی به کیفیت سازه دارد 



ختایی با تاکید بر اینکه در شرایط سخت تحریم کنونی توانسته ایم سرمایه گذاري بین المللی را به سمت پروژه هاي ملی جذب کنیم،
توضیح داد: میانگین ساخت هر مترمربع یک واحد مسکونی بستگی به مساحت واحدها و تعداد طبقات و بستگی به متریال مصرفی
دارد. از طرفی تامین مالی پروژه به صورت مشترك از سوي طرف ترك و طرف ایرانی یعنی بازار تهاتر ایرانیان در قالب یک مشارکت

 
نامه که مبادله شده و با تولیدات داخل کشور انجام خواهد شد. 

 
زیرساختهاي شهري توسط دولت فراهم شود 

وي با اشاره به اینکه تامین زیرساخت هاي شهري یکی از دغدغه هاي بزرگ ما و طرف ترك است، افزود: بر اساس مکان یابی هاي
انجام شده زیرساخت هاي شهري باید فراهم شود و دستگاه هاي ذیربط هم باید سرعت بیشتري در این خصوص داشته باشند چرا که

 
اگر زیرساخت ها به موقع فراهم نشود، مردم نمی توانند در واحد هاي ساخته شده ساکن شوند. 

ختایی با بیان اینکه یکی از انتظارات حداقلی و مهم ما همکاري مسئولان و نهادها براي کاهش هزینه هاي مربوط به جواز و زمین
است، گفت: پروژه ها در شهرهایی خواهد بود که زمینه صدور مجوزهاي ساخت مسکن براي یک اقدام ملی میسر باشد. وزارت راه و
شهرسازي هم ضمن تفاهمنامه با بازار تهاتر ایرانیان رسما اعلام حمایت کرده که آمادگی لازم براي سرعت بخشیدن به صدور
مجوزهاي ساخت مسکن در طرح اقدام ملی را دارد. از طرفی از بانک مسکن هم انتظار می رود تسهیلات ارزان قیمت در اختیار
خریداران قرار دهد. از متولیان صدور پروانه ساخت از نظام مهندسی ساختمان گرفته تا بنیاد مسکن و ... هم انتظار تسریع در روند

 
صدور پروانه ساخت داریم. 

مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان در خصوص توانمندي موجود براي ساخت انبوه مسکن توضیح داد: به طور کلی براي ساخت مسکن در
مقیاس 100 هزار واحد در سال با مشارکت انبوه سازان توانمند داخل کشور و نیز کشور دوست و برادر ترکیه؛ توانایی ساخت داریم.
چرا که چند شرکت گسترده انبوه سازي ترك و انبوه سازان داخل کشور و کارخانه هاي صنعت ساختمان آمادگی کامل براي همکاري

 
دارند تا ما همزمان بتوانیم در استان ها پروژه ها را آغاز کنیم. 

 
دهک هاي پایین گروه هدف هستند 

وي با بیان اینکه گروه هاي هدف ما براي تولید مسکن دهک هاي پایین جامعه هستند گفت: ما ساخت مسکن ارزان را در اولویت
برنامه ریزي هاي خود قرار داده ایم و ظرف سه سال می توانیم به هدف بزرگ و مهم ساخت 300 هزار واحد برسیم. ما برنامه ریزي

 
کرده ایم که 300 هزار واحد با همکاري شرکت هاي توانمند ساخته شود تا بتوانیم راه گشا و تاثیرگذار باشیم. 

پیش از این در ادامه فعالیت هاي بازار تهاتر ایرانیان به منظور تامین و تجهیز مصالح مورد نیاز براي ساخت و ساز پروژه هاي طرح
اقدام ملی مسکن در کشور، تفاهمنامه اي با شبکه بازار تهاتر ایرانیان با حضور وزیر راه و شهرسازي منعقد شد. بنا به گفته مدیرعامل
بازار تهاتر ایرانیان از راهکارهاي مهم مدیریت هزینه هاي تمام شده مسکن، راه حل تهاتري است که بازار تهاتر ایرانیان در پی

 
تفاهمنامه با وزارت راه و شهرسازي از طریق این راه حل اقدام می کند. 

انتهاي پیام



ترویج فرهنگ مصرف گرایی غرب با رویش قارچی فروشگاه هاي بزرگ در

کشور

منبع: تسنیمشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/05

یک کارشناس اقتصادي با هشدار نسبت به افزایش بدون ضابطه و قاعده مند فروشگاه هاي بزرگ و حذف سوپر مارکتهاي
محلی گفت: حذف سوپر مارکتهاي محلی در ظرف دهه آینده دور از ذهن نیست و این اتفاق خوبی براي اقتصاد کشور نیست.

یک کارشناس اقتصادي با هشدار نسبت به افزایش بدون
ضابطه و قاعده مند فروشگاه هاي بزرگ و حذف سوپر
مارکتهاي محلی گفت: حذف سوپر مارکتهاي محلی در
ظرف دهه آینده دور از ذهن نیست و این اتفاق خوبی براي

 
اقتصاد کشور نیست. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، با گسترش
تعداد و تنوع روز افزون فروشگاه هاي زنجیره  اي،
هایپرمارکتها و امثالهم خطر حذف سوپر مارکتهاي محلی
بیش از پیش احساس می شود و با استمرار این رویه

ورشکستگی و حذف سوپر مارکتهاي محلی در ظرف دهه آینده دور از ذهن نیست و این اتفاق خوبی براي اقتصاد کشور به هیچ عنوان

 
نخواهد بود. در این رابطه با مصطفی شریفی استاد دانشگاه و کارشناس اقتصاد و فرهنگ گفت و گو کردیم؛ 

وي با اشاره به هشدار مقام معظم رهبري مبتنی بر اینکه یکی از برنامه ها و نقشه هاي دشمن در راستاي براندازي نظام جمهوري
اسلامی ترویج مصرف گرایی در میان مردم جامعه است گفت: مقام معظم رهبري می فرمایند «توسعه اقتصادي بر مبناي سرمایه
داري مصرفی، نسخه اي است که غرب براي اقتصاد خود پیچیده است و براي اینکه بتواند کشورهاي در حال توسعه را نیز به صورت
بازاري براي مازاد محصولات تولیدي خود درآورد و آنان را به خرید این کالاها تشویق کند، چاره اي نمی بیند جز آنکه مصرف گرایی
را به صورت ارزش براي آنان درآورد و آنجایی که میل و هوس آدمی تحریک شود، دیگر جاي مقاومت و ایستادگی نخواهد بود و بدین

 
ترتیب این کشورها نیز دچار نوعی سرمایه داري مصرفی غیر از سرمایه داري تولیدي خواهند شد.» 

 
هشدار نسبت به افزایش بدون ضابطه و قاعده مند فروشگاه هاي بزرگ و حذف سوپر مارکتهاي محلی 

این استاد دانشگاه با اشاره به اینکه این کلام به معناي مخالفت با فروشگاه هاي بزرگ نیست بلکه هشداري نسبت به افزایش بی رویه
و بدون ضابطه و جایگزین شدنشان با سوپر مارکتهاي محلی است گفت: گسترش بدون ضابطه و نظام مند فروشگاه هاي بزرگ،

 
زنجیره  اي و هایپرمارکتها در حال تغییر ذائقه مردم ایران به سمت مصرف گرایی است. 

وي با ابراز اینکه کسی منکر نقش سوء مدیریت دولتمردان و در نتیجه ایجاد گرانی و تورم در مشکلات اقتصادي امروز مردم ایران

 
نیست افزود: اما بخشی از مشکلات متأثر از تغییر روز به روز سبک خرید و ذائقه هاي مردم به وسیله این فروشگاه ها است. 



شریفی با اشاره به اندازه سبد خریدي که در هایپراستارها انتخاب شده که بسیار بزرگ است گفت: این ترفند علاوه بر هدف اصلی

 
خود در ترغیب مشتري به اسراف در خرید نیز منجر می شود؛ زیرا آیا صرف خرید روزانه از هایپر مارکت امکان پذیر است. 

این استاد دانشگاه با بیان فوائد جایگزینی خرید روزانه نسبت به خرید هفتگی و ماهانه گفت: ابتدا امکان اسراف و فاسد شدن کالاهاي
مصرفی به ویژه در لینیات و سبزیجات وجود دارد و دوم اینکه وقتی کالایی در نظام توزیع باقی می  ماند به تعدیل قیمت آن بسیار

 
کمک کننده است و جو روانی کمبود کالایی خاص اثرگذاري کمتري در این شرایط خواهد داشت. 

وي با اشاره به نقش اثرگذار بازارهاي قدیمی در کنترل قیمتها گفت: نقش ضد تورمی آنها محدود به تغییر فرهنگ خرید مردم نبود
بلکه این مغازه ها باعث رونق اقتصاد خرده فروشی و محصولات خانگی بودند که هم به اقتصاد خانواده ها کمک می کرد و هم در مهار

 
تورم نش ایفا می کرد. 

شریفی با اشاره به فروش محصولات تولیدکنندگان خرد محلی در بغالی هاي محلی افزود: امکان عرضه این محصولات در فروشگاه

 
هاي بزرگ وجود ندارد. 

این استاد دانشگاه با اشاره به حسن دیگر سوپر مارکتهاي محلی افزود: ممکن است براي هر فردي پیش بیاید بنا به هر دلیلی همراه
نداشتن کارت بانکی و خراب شدن آن و همراه نداشتن پول و... نیازمند خرید فوري از مغازه بر اساس شناخت و اعتبارش شود. امکان
این نوع خرید صرفا در سوپر مارکتهاي محلی وجود دارد اما در فروشگاه هاي زنجیره اي چنین موردي محتمل نیست زیر آنها نسیه

 
نمی دهند. 

وي با ابراز اینکه در آینده نه چندان دور این فروشگاه ها به عنوان انحصاري نظام توزیع در کشور خواهند بود و نقش عمده در وضیعت
بازار را بر عهده خواهند داشت گفت: تولید کننده مجبور خواهد بود براي فروش کالاي خود در چارچوب فروشگاه ها گام بردارد و
همان بلایی که به وسیله واسطه ها بر سر کشاورزان و در نتیجه کشاورزي کشور آمد این بار به واسطه فروشگاه هاي بزرگ بر سر
تولید کشور خواهد آمد؛ کما اینکه هم اکنون نیز برخی از تولیدکنندگان مجبور هستند کالاي خود را با حداقل سود یا بدون سود

 
براي دیده شدن در اختیار این فروشگاه ها قرار دهند. 

شریفی افزود: این عامل باعث خواهد شد رقابت از بین تولیدکنندگان به سوي توزیع کنندگان انتقال پیدا کند؛ زیرا تا پیش از آن

 
رقابت بین سوپر مارکتهاي خرده فروش مفهومی نداشت اما امروزه رقابت بین فروشگاه هاي بزرگ وجود دارد. 

این استاد دانشگاه با هشدار نسبت به تبعات انتقال رقابت به نظام توزیع افزود: در چنین حالتی دیگر تولیدکننده براي حفظ بازار
کالاي خود صرفا نمی تواند به فکر عرضه کالاي با کیفیت و ارزانتر باشد بلکه شرط دیده شدن قرار گرفتن در این چرخه است و این

 
فروشگاه هاي بزرگ هستند که در گزینش عرضه کالا اثر گذارند. 

وي با بیان اینکه در سایه افزایش چشم گیر فروشگاه هاي بزرگ به وجود آمده، چندین مغازه کوچک در سایه قرار گرفته و به نوعی
چند فرصت شغلی در معرض از بین رفتن قرار می گیرد. افزود: غالبا افراد، براي راه اندازي سوپر مارکتهاي محلی، با مختصر سرمایه یا
گرفتن وام بانکی اقدام به دایر کردن سوپرمارکت می کنند و غالب این افراد به لحاظ شرایط فرهنگی، روانی، اقتصادي، اجتماعی و

قالب خاص فروشگاه هاي بزرگ نمی توانند در قالب این فروشگاه ها به اشتغال برسند.



یادداشت اقتصادي| CNG، فرصت بی بدیل سرمایه گذاري در جهت تنظیم

سبد سوخت

منبع: تسنیمشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/05

از آنجا که رشد مصرف بنزین در کشور ایران سریع تر از سایر سوخت ها بوده و پالایشگاه ها علاوه بر بنزین، فرآورده هاي
دیگري هم تولید می کنند، لذا تأمین تقاضاي بنزین بجز احداث پالایشگاه که نیاز به زمان و سرمایه زیادي دارد، از

مسیرهایی دیگري هم ممکن است.

 
 

از آنجا که رشد مصرف بنزین در کشور ایران سریع تر از سایر سوخت ها بوده و پالایشگاه ها علاوه بر بنزین، فرآورده هاي دیگري هم
تولید می کنند، لذا تأمین تقاضاي بنزین بجز احداث پالایشگاه که نیاز به زمان و سرمایه زیادي دارد، از مسیرهایی دیگري هم ممکن

 
است. - اخبار اقتصادي - 

خبرگزاري تسنیم - اگرچه که با افتتاح پالایشگاه ستاره خلیج فارس، کشور ایران از واردات بنزین خودکفا شده است، اما رشد مصرف
سوخت به خصوص بنزین در پی پیشرفت اقتصادي از مسیر رونق تولید گریزناپذیر است. از آنجا که رشد مصرف بنزین در کشور ایران
سریع تر از سایر سوخت ها بوده و پالایشگاه ها علاوه بر بنزین، فرآورده هاي دیگري هم تولید می کنند، لذا تأمین تقاضاي بنزین بجز
احداث پالایشگاه که نیاز به زمان و سرمایه زیادي دارد، از مسیرهایی دیگري هم ممکن است. مصوبه اخیر شوراي اقتصاد که قرار است
بر اساس آن حدود 1.5 میلیون خودرو دوگانه سوز شوند، از مصرف 18 میلیون لیتر بنزین در آینده جلوگیري خواهد نمود. در واقع
این طرح 564 میلیون دلاري از هزینه تأسیس یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي به ارزش 6 میلیارد دلار جلوگیري کرده است،
اجراي چنین طرح هایی که مبتنی بر مدیریت تقاضا و تأمین امنیت انرژي هستند در شرایط فعلی کشور به صرفه و حتی ضروري

 
است. 

انرژي یکی از پیشران هاي مهم در حرکت به سمت افزایش تولید است زیرا که هر محصول یا خدمتی از ترکیب سرمایه، فناوري،
نیروي انسانی و انرژي حاصل می شود. یکی از محل هاي مهم مصرف انرژي در کشور ایران، بخش حمل و نقل است که این بخش نیز
متأثر از رشد بخش تولید، از دو حیث توسعه پیدا خواهد کرد؛ یکی رشد حمل و نقل کالا و بار و دیگري رشد حمل و نقل رفاهی و

 
مسافري. 

تأمین انرژي بخش حمل و نقل عمدتا از طریق سوخت هاي مایع(1) انجام می گیرد که با توجه به قیمت هاي یارانه اي آن ها در



ایران، هزینه زیادي به دولت تحمیل کرده و آلودگی هوا را نیز در پی می آورد. ضمن اینکه فشار تقاضا براي تأمین یک سوخت به
خصوص، منجر به واردات سوخت و خروج ارز از کشور می شود. نمونه مشهود آن واردات 10 میلیارد لیتر بنزین در سال 1385 براي
تأمین سوخت ناوگان سبک کشور بود. در کنار سیاست هاي قیمتی و اجراي طرح سهمیه بندي بنزین، ایجاد یک سوخت جایگزین به
نام CNG یا همان گاز فشرده، راهکار ویژه اي بود که براي مهار رشد تقاضاي سوخت مایع ،تنوع بخشی به سبدسوخت و امنیت انرژي

 
در کشور اجرا شد. 

مطالعات بر روي CNG از سال 1379 در ایران آغاز شده و این سوخت به عنوان یک سوخت جایگزین از سال 1384 به طور جدي
وارد سبد سوخت کشور شد. ورود CNG باعث تنوع در سبد سوخت کشور شده که انعطاف پذیري خوبی به مدیریت تأمین سوخت
کشور می دهد. به عنوان نمونه خودروهاي مختلف با کاربري هاي گوناگون می توانند براي مصارف خود از سوخت هاي با ویژگی هاي
متفاوتی بهره ببرند و از همین رو بسیاري از خودروهاي خدماتی دوگانه سوز شدند. همچنین در زمان افزایش قیمت جهانی فرآورده
هاي نفتی می توان کمی از فشار تقاضاي داخلی براي سوخت هاي مایع کاست و جاي آن را با CNG پر کرد تا فرصت کسب درآمد
بیشتر براي صادرات فرآورده از دست نرود. همچنین در مقاطعی که تقاضاي داخلی بیشتر از عرضه رشد می کند و به بخش عرضه
زمان کافی براي پاسخگویی نمی دهد، یک سوخت جایگزین با منبعی غیر از منابع متعارف می تواند تنظیم کننده عرضه و تقاضا
باشد. چنانچه CNG توانست واردات بنزین را تا حد بسیار خوبی کم کرده و با وجود این سوخت و جایگزینی بیش از 20 میلیون متر

 
مکعب از آن با بنزین، کشور در سال 1398 به صادرکننده فرآورده هاي مایع تبدیل شده است. 

 
 

از سال 1391 که مصرف CNG به بلوغ خود رسید تا سال 1398 که پایان واردات بنزین کشور بود، صنعت CNG توانست روزانه به
طور متوسط از واردات 20 میلیون لیتر بنزین به کشور جلوگیري نماید. این در حالیست که براي تولید این حجم از بنزین می بایست
یک پالایشگاه با حداقل ظرفیت 300 هزار بشکه در روز احداث می شد. توسعه صنعت CNG براي جایگزینی بیشتر این سوخت با

 
بنزین نسبت به ساخت چنین پالایشگاه هایی داراي مزایایی بشرح زیر است: 

سرمایه گذاري: ساخت یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي در روز مطابق با مفروضات مد نظر ماده 5 آیین نامه اجرایی پتروپالایشگاه



ها(2)، حدود 4.5 تا 7.5 میلیارد دلار سرمایه لازم دارد. در حالی که صنعت CNG با صرف سرمایه 3 میلیارد دلاري توسعه یافت و
بیش از 50 میلیارد دلار صرفه جویی ارزي تا کنون داشته است. ذکر این نکته ضروري است که توسعه صنعت CNG از طریق سرمایه

 
هاي خرد صورت می گیرد اما صنعت پالایش نیاز به سرمایه هاي عظیم و تجمیع شده دارد. 

دانش بومی: صنعت CNG در کشور تقریبا به طور کامل بومی شده و صنایع مخزن سازي، کیت سازي، کمپرسورسازي، قطعه سازي و
حتی موتورهاي پایه گازسوز را به وجود آورده و گسترش داده است. این در حالیست که صنعت پالایش در ایران کاملا بومی نشده و

 
براي ساخت یک پالایشگاه می بایست مقدار بسیار زیادي ارز از کشور خارج شود. 

گستره اشتغال زایی: اشتغال زایی صنعت CNG نسبت به پالایشگاه بیشتر است و از طرفی افراد در هر منطقه از ایران می توانند با
احداث یک کارگاه یا جایگاه به این صنعت بپیوندند در حالی که پالایشگاه، در یک نقطه متمرکز بوده و اشتغال زایی آن اغلب براي

 
یک منطقه به خصوص است. 

نفع صاحبان خودرو: با تبدیل خودروهاي بنزین سوز به دوگانه سوز علاوه بر اینکه یارانه بنزین که به دولت تحمیل شده کاهش می
یابد، صاحبان خودرو نیز از این امر منتفع می شوند. زیرا هزینه پیمایش با سوخت CNG کمتر از بنزین است. لذا هر چه رانندگان

 
بیشتر از CNG در برابر بنزین استفاده کنند، در هزینه هاي خود صرفه جویی کرده اند. 

در کنار همه این موارد صنعت CNG توانسته است که در کاهش آلایندگی هوا نقش مفیدي داشته باشد و جایگزین سوخت هاي
مایع آلاینده بشود به ویژه در سال هایی که سطح استاندارد سوخت پایین تر از یورو4 بود. از طرفی صنعت CNG با تعاملی سازنده با
صنعت خودروسازي، آن را به سمت تطابق با خود وادار کرد و از این تعامل بود که ابتکار موتورها و خودروهاي پایه گازسوز ایجاد و

 
نمونه هاي متعدد از آن تولید و روانه بازار شد. 

در مجموع می توان گفت که CNG یک راهکار مناسب براي مدیریت تقاضاي سوخت در بخش حمل و نقل کشور بوده و همچنان
نیاز است که راهکارهاي مدیریت تقاضاي انرژي در کشور در همه بخش ها پیاده سازي شود. زیرا که پیشرفت از مسیر جهش تولید
نیازمند انرژي است و الزاما همه انرژي مورد نیاز تولید لازم نیست با هزینه گزاف از منابع زیرزمینی استخراج و تبدیل شوند، بلکه می

 
توان با سرمایه گذاري کمتر و مدیریت دقیق تقاضا، انرژي عمده اي از منبع اتلاف انرژي استحصال و مصرف کرد. 

یکی از مصوبات شوراي اقتصاد در جلسه فوق العاده روز دوشنبه 11 آذرماه 1398 بنا بر پیشنهاد مشترك وزارت نفت و سازمان برنامه
و بودجه به استناد ماده 12 قانون رفع موانع تولید، گامی در این زمینه برداشته شد. بر اساس مصوبه «حمایت از تولید و تبدیل
کارخانه اي و کارگاهی یک میلیون و 460 هزار دستگاه خودروي تاکسی، ون (تاکسی)، وانت و مسافربر شخصی بنزینی به
CNGسوز» با اعتباري 6500 میلیارد تومانی قرار است که بخش عظیمی از خودروهاي خدماتی که تا کنون دوگانه سور نشده اند به

 
صورت رایگان دوگانه سوز شوند. 

با اجراي کامل این طرح، حجمی معادل 18 میلیون لیتر در روز در مصرف بنزین صرفه جویی خواهد شد. چنانچه پیش تر نیز یاد شد،
براي تولید این مقدار بنزین لازم است تا یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي احداث شود که به طور متوسط 6 میلیارد دلار معادل 120
هزار میلیارد تومان(3) هزینه دارد. این در حالیست که گره همیشگی تنظیم عرضه و تقاضاي سوخت در کشور یعنی تأمین بنزین، با
یک طرح 564 میلیون دلاري باز خواهد شد و 109 هزار میلیارد تومان صرفه جویی در هزینه ها به ویژه در شرایط کنونی به صورت

 
گرفته است. 



ایران با توجه به انرژي هاي در دسترس جامعه ایرانی، موقعیت جغرافیایی، فناوري هاي متعارف، سرمایه، و شرایط همسایگان خود،
می باید در مورد سیاست گذاري انرژي، بیشتر از گذشته و هماهنگ تر عمل نماید. علاوه بر برنامه ریزي براي ازدیاد تولید حامل هاي
انرژي، باید به صرفه جویی و بهینه سازي مصرف نیز توجه کافی نمود. البته چنان که ذکر شد، تنها مزیت طرح دوگانه سوزکردن
رایگان خودروهاي عمومی که بر مدیریت تقاضا تمرکز کرده است نسبت به راهکارهایی که بر افزایش عرضه تمرکز دارند، تنها سرمایه
نیست، بلکه در صنعت CNG دانش فنی نیز کاملا بومی شده و دوباره مانند سال هاي ابتدایی توسعه این صنعت، با تمام قدرت و
البته با دانش جدید فعال خواهد شد. ضمن اینکه علاوه بر تأمین امنیت انرژي کشور در بخش حمل و نقل، اشتغال زایی این طرح
بسیار بیشتر بوده و به وسعت ایران است. از طرفی چنانچه شرایط تحریم فروش نفت خام ادامه داشته باشد، CNG فرصت جایگزینی
با سوخت هاي مایع را تثبیت کرده و باعث می شود تا توان صادرات آن دسته از حامل هاي انرژي که ساده تر از صادرات نفت خام

 
هستند، پایدار بماند. 

 
عباس ملکی، عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف و محمد جواد ساکت، کارشناس ارشد حوزه انرژي 

 
(1) پنج فرآورده اصلی پالایشگاه ها شامل بنزین، گازوئیل، نفت سفید، نفت کوره و گاز مایع می باشد. 

 
 /https://petrorefinery.mop.ir/Portal/Home (2)

(3) نرخ برابري ارز 20 هزار تومان در نظر گرفته شده است.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوشهر: براي توسعه اشتغال مولد باید

تلاش کنیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/05

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
بوشهر در بازدید از واحدهاي تولیدي استان گفت: امروز
وظیفه اصلی ما حفظ اشتغال موجود و تلاش براي توسعه

 
اشتغال مولد است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر، حمیدرضا پناه به همراه رئیس
گروه اقتصادي اداره کل بازرسی استان ، نمایندگان منطقه
ویژه اقتصادي و نمایند گان مرتبط بانک هاي عامل از واحد
هاي تولیدي شرکت نارون لیان ، فرا چوب عصر جنوب و

 
شرکت قند و نبات مرنیکا بازدید نموده و از نزدیک درخواست ها و مشکلات واحد هاي تولیدي را مورد بررسی قرار دادند. 

 
وي ادامه داد : توسعه و افزایش واحدهاي تولیدي نقش بسزایی در توسعه اقتصادي استان و ایجاد اشتغال دارند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر گفت: این بازدید در راستاي پیشبرد اهداف منویات مقام معظم رهبري در سال
جهش تولید و همچنین مصوبات و پیگیري هاي سران قوا در جهت حل مشکلات واحد هاي تولیدي صورت گرفته است.



کاهش روند اداري راه اندازي مشاغل خانگی در استان
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خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون،کار ورفاه اجتماعی استان
البرز با اشاره به اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با
مشارکت جهاد دانشگاهی البرز گفت: در این طرح سعی
شده روند اداري براي اخذ مجوز جهت راه اندازي کسب و

 
کارهاي کوچک به حداقل ممکن برسد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارورفاه اجتماعی
استان البرز ،حسین فلاح نژاد در این باره گفت: آموزش
متقاضیان مشاغل خانگیمی تواند این نگاه را در عموم مردم
که براي درآمدزایی حتما باید به اداره یا بخش

 
خصوصیمتصل بود و به عنوان کارمند ساعاتی از روز را کار کرد تا آخر ماه حقوقی دریافت شود،اصلاح خواهد کرد. 

مشاغل خانگیهزینه هاي ایجاد فضاي تولید را کاهش می دهدوي افزود : بااجراي این طرح هزینه هاي مربوط به ایجاد فضاي تولید به

 
حداقل می رسد و پتانسیل خانواده هابراي ایجاد اشتغال به حداکثر می رسد. 

وي خاطرنشان کرد : پیش ازاین پیگیري طرح هاي مرتبط با مشاغل خانگی به دلیل پراکندگی حوزه ها، عدم آشنایی متقاضیانبا
اصول کارآفرینی و همچنین عدم اتصال آنها به بازار فروش به سختی انجام می شد ولیبا اجراي این طرح سعی شده بسیاري از این

 
موانع از میان برداشته شود. 

فلاح نژاد توضیح داد: عدمآشنایی متقاضیان مشاغل خانگی با بازار فروش و عدم توانایی آنها براي بازاریابی تولیدات باعث شده بود که

 
طرح هاي مرتبط با مشاغل خانگی پایداریقابل توجهی نداشته باشند. 

وي اظهار کرد:علاوه براین، تامین مواد اولیه براي صاحبان مشاغل خانگی به دلیل اینکه در حجم کم خریداریمی شود، اغلب گران

 
تمام شده که همین هزینهتمام شده تولیدات را بالا می برد. 

فلاح نژاد تصریح کرد :در طرح ملی توسعه مشاغلی خانگی سعی می شود این ضعف ها برطرف و زمینه فرهنگ سازي برایترویج

 
مشاغل خانگی فراهم شود. 

ضرورت ارائهآموزش در آمد زایی و بازاریابی براي متقاضیان مشاغل خانگیوي اضافه کرد:با آموزش متقاضیان به سمتی پیش می رویم
که صاحبانکسب و کارهاي کوچک با سرمایه حداقلی به سمت استقلال و حتی اشتغالزایی براي دیگران پیشبروند.مدیرکل تعاون، کارو
رفاه اجتماعی البرز تاکید کرد: در طرح ملی مشاغل خانگی سعی می شود صاحبان مشاغل تحتپوشش زنجیره اي مدیریت شده و به

 
بازار فروشمتصل شوند تا دغدغه فروش محصولاتشان هم به حداقل برسد. 

فلاح نژاد افزود:بدون شک با سازوکار مناسبی که براي بازاریابی و فروش تولیدات در طرح توسعه ملی مشاغلخانگی در نظر گرفته

 
شده، تولید و فروش محصولات نهایی افزایش خواهد یافت. 

وي ادامه داد :335 رشته در این طرح مشخص شده که بسیاري از آنها در صورت حمایت درست قابلیت برند سازیدارند و با شبکه

 
سازي درست و تامین مواد اولیه در حجم بالا تولید نهایی آنها به صرفهاقتصادي خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه این طرح فرصت هاي جدیدي در اختیار کارآفرینان قرارمی دهد، گفت: امسال براي اجراي این طرح در استان



 
پنج میلیارد و 300 میلیون تومان تخصیصیافته که متناسب با طرح هاي ارائه شده در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. 

وي توضیح داد: سال هایپیش این اعتبار بیشتر بود ولی به واسطه تخصیص بخشی از این اعتبار براي آسیب هاي سیل و خسارت هاي

 
ناشی از کرونا اعتبار امسال کاهش داشتهاست. 

 
مشارکت جهاددانشگاهی البرز در آموزش ، توانمند سازي متقاضیان 

فلاح نژاد افزود:جهاد دانشگاهی در این طرح مسئولیت مطالعه، آموزش و توانمندسازي متقاضیان و اتصال آنهابه بازار کار را به عهده

 
دارد و امیدواریم مثل سایر طرح ها در اجراي طرح توسعه ملیمشاغل خانگی هم موفق باشد. 

وي تاکید کرد: بااجراي این طرح از پتانسیل خانواده ها براي اشتغال زایی به خوبی استفاده می شود و هزینه هاي مربوط به راه اندازي
فضاي تولید و ریسکفعالیت هاي بزرگ اقتصادي کاهش می یابد.



سرهنگی در مراسم امضاي تفاهم نامه با مرکز تربیت مربی کرج: تقویت نگرش

کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از اهداف این تفاهم نامه است
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خبرگزاري آریا - مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره
وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم امضاي
تفاهم نامه با مرکز تربیت مربی کرج گفت: تقویت نگرش
کارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از طریق کشف و
واکاوي خلاقیت خود به روش کوشش و خطا از اهداف این

 
تفاهم نامه است . 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی ، تفاهم نامه همکاري مشترك فیمابین
دفتر توسعه کارآفرینی و مرکز تربیت مربی وپژوهش  هاي

فنی و حرفه  اي توسط رحیم سرهنگی مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهروریوزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و باجولوند رئیس

 
مرکز تربیت مربی کرج منعقد شد. 

رحیم سرهنگی در این باره گفت: موضوع این تفاهم نامه همکاري در خصوص آموزش مربیان ومنتورهاي باشگاه کارآفرینان نوجوان

 
است که تاکنون در 15 استان با همکاري این دفترو سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور راه  اندازي شده است. 

وي با اشاره اهداف این تفاهم نامه اظهار کرد: تقویت نگرشکارآفرینانه و توانمندسازي دانش  آموزان از طریق کشف و واکاوي خلاقیت
خود به روشکوشش و خطا، تغییر روش هاي تدریس متناسب با مبانی کارآفرینی براي نوجوانان، آشنا کردناولیاي دانش  آموزان با
مباحث کارآفرینی به منظور تربیت کودکان و نوجوانان در محیطخانواده براي افزایش توانایی  هاي کارآفرینانه از جمله اهداف این

 
تفاهم نامه است. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار ورفاه اجتماعی گفت: با امضاي این تفاهم نامه همکاري در برگزاري
باشگاه کارآفریناننوجوان ویژه دانش  آموزان، آموزش مربیان و منتورهاي کارآفرینی، بهره  گیریاز فضاهاي مشترك و بودجه  هاي
آموزشی کارآفرینی، تهیه و بروزرسانی منابع آموزشی براي دوره  هایبازآموزي مربیان کارآفرینی ویژه باشگاهکارآفرینان نوجوان و
همچنین تدوین چارچوب ها و شاخص هاي نظارت کیفیبر دوره  هاي آموزش کارآفرینی با تاکید بر اثربخشی آموزش ها، در قالب زمینه-

 
هاي همکاري مشترك طرفین امکان پذیر خواهد بود. 

با توجه به شیوع ویروس کرونا، مقرر شد باشگاه هایکارآفرینان نوجوان به صورت سراسري و آنلاین با همکاري وزارت آموزش و پرورش

 
بهتقویت مهارت هاي کارآفرینانه نوجوانان بپردازند. 
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اعطاي تسهیلات به تولیدکنندگان مودم و موبایل

منبع: ایسناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه سازمان فناوري اطلاعات از اعطاي تسهیلات به چهار
حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و تولید محتواي بومی خبر داد.

به گزارش ایسنا، در سند معماري و طرح کلان شبکه ملی
اطلاعات، بومی سازي و ارتقاي 20 درصدي استفاده از
خدمات بومی مورد توجه ویژه اي قرار گرفته است. رویداد
«معرفی دستاوردهاي بومی سازي تجهیزات پیشرفته شبکه
ملی اطلاعات» نیز چندي پیش در همین راستا برگزار شد
که محصولات شرکت هاي ایرانی از جمله گوشی هوشمند،
تبلت، گوشی IP و انواع مودم هادر آن به نمایش گذاشته

 
شدند. 

همچنین طی سال هاي گذشته، موضوع تولید گوشی ایرانی چندي پیش باز هم مطرح شد و از نیمه هاي سال 1398 بود که موضوع
تولید گوشی هاي جدید ایرانی، باز هم به یکی از مباحث حوزه فناوري اطلاعات راه پیدا کرد؛ آن هم تولید یک گوشی که ایرادهاي

 
مدل هاي قبلی را برطرف کرده باشد و بتواند با نسخه هاي خارجی رقابت کند. 

در این راستا، طبق اعلام سازمان فناوري اطلاعات ایران، نیروي انسانی که پیش از این جزو مغفول ترین منابع سرمایه اي کسب
وکارها به شمار می رفت در رویکرد به نسبت تازه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و به همت سازمان فناوري اطلاعات ایران در
راستاي عینی سازي شاخص ها، جزو اصلی ترین عوامل چگونگی تخصیص وام قرار گرفت. وامی که نام آن تسهیلات وجوه اداره شده و

 
ابزارش ایران کارفاست. 

 
عینی سازي شاخص ها 

فرهاد سنجري فرد- مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه که به نوعی بخشی از اجرایی ترین بازوي
اعطاي تسهیلات به کسب وکارها در معاونت سیاست گذاري و اعتبارسنجی را در شرایطی که کرونا بیش از هر زمان دیگري بر حیات

 
اقتصادي آنها تاثیر گذاشته است، به عهده دارد، به تشریح جزییات این طرح پرداخت. 

به گفته وي، مهرماه سال گذشته بود که به دستور وزیر ICT دبیرخانه تسهیلات وجوه اداره شده به سازمان فناوري اطلاعات انتقال
یافت. بعد از انتقال این دبیرخانه و بر اساس آیین نامه اجرایی بند ب تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه، ضوابط اجرایی پذیرش طرح
ها مورد آماده سازي قرار گرفت و سپس براي سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال شد و پس از تصویب، رسما دبیرخانه تسهیلات

 
وجوه اداره شده در سازمان فناوري اطلاعات آغاز به کار کرد. 



سنجري فرد توضیح داد: در گام نخست، بر اساس ضوابط اجرایی پذیرش طرح ها، تدوین دستورالعمل هاي لازم که بر اساس آن
شرکت ها بتوانند درخواست خود را ارایه کنند و سازوکار ارزیابی و اعطاي وام انجام شود در دستور کار قرار گرفت. بر این اساس 10
دستورالعمل و دو الحاقیه طراحی شد و شکل گرفت که ویژگی اصلی این دستورالعمل ها این بود که ما بر اساس شاخص هاي واقعی

 
این دستورالعمل ها را طراحی کردیم. 

وي ادامه داد: پیش از این چنین بود که متقاضی دریافت تسهیلات، اقدام به ارایه یک طرح تجاري (Business plan) می کرد که
پس از انجام امور کارشناسی که در گاهی موارد نیز مغلوب نظرات سلیقه اي می شد، وام درخواستی اعطا یا لغو و در نهایت باعث بروز
مشکلاتی می شد. اما با عینی شدن شخص ها، شرایط اعطاي تسهیلات بر اساس نوع درخواست متقاضی به شاخص هایی همچون
تعداد نصب، تعداد نیروي انسانی به کار گرفته شده؛ میزان فروش و درآمد کسب وکار و غیره تغییر یافت، که براي کسب وکارهاي نوپا
(شرکت هایی که بر اساس آیین نامه نوآفرین زیر سه سال سابقه تاسیس دارند) بازپرداخت چهار ساله با سود 5 درصد و براي شرکت

 
هاي غیرنوپا با سود 9 درصد در نظر گرفته شده است. 

ابزار درخواست این وام، سامانه ایران کارفا به نشانی www.irankarfa.ir که متقاضیان به صورت الکترونیکی می توانند درخواست

 
هاي خود را ثبت کنند و طی بازه زمانی 30 روزه از رد یا تایید درخواست خود باخبر شوند. 

 
وام بوم واره 

مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه به الحاقیه دیگر با عنوان بوم واره اشاره کرد و در تشریح جزییات
آن گفت: شرکت هاي بزرگی در سامانه ایران نوآفرین (irannoafarin.ir) وجود دارند که خدمات خود را مانند خدمات ابري، کیف
پول الکترونیکی، خدمات حسابداري، خدمات حقوقی، فضاي ابري، ذخیره سازي و غیره به صورت شش ماه رایگان و شش ماه نیم بها

 
به شرکت هاي نوپا و یا استارت آپ ها ارایه می دهند. 

سنجري فرد گفت: ما در ازاي خدماتی که این شرکت ها متعهد می شوند به استارت آپ ها ارایه دهند، وام وجوه اداره شده پنج
درصدي ارایه می دهیم. تا کنون تسهیلات 10 شرکت مصوب شده و مابقی نیز پس از انجام ارزیابی هاي لازم به منظور اخذ تسهیلات
به بانک معرفی می شوند. در این میان، منظور از کسب وکارهاي نوپا، شرکت هایی با سابقه کاري کمتر از سه سال، سرمایه ثبتی 250

 
تومان و فروش 500 میلیون تومان در سال است. 

معاونت سیاست گذاري و اعتباربخشی سازمان فناوري اطلاعات ایران، همکاري هایی با خارج از مجموعه خود داشته که در راستاي
حمایت از بخش خصوصی بوده است. سنجري، درباره همکاري هاي انجام شده در این خصوص در راستاي انعقاد دو همکاري توضیح
داد: طی قرارداد عاملیتی که با صندوق کارآفرینی امید بستیم، همکاري ما به صورت اهرمی است. به این معنی که صندوق امید تعهد

 
کرده است به ازاي یک واحد پول، دو واحد پول بگذارد. 

وي ادامه داد: این صندوق که زیرمجموعه ریاست جمهوري است، طی قراردادي عملیاتی که 60 میلیارد تومان اعتبار دارد و از این
مبلغ 20 میلیارد سهم وزارت ارتباطات و 40 میلیارد سهم صندوق است به دو شیوه نامه سرمایه در گردش و شرکت هاي نوپا داراي
قابلیت اعطاي تسهیلات است که پس از ابلاغ وزیر، کار خود را آغاز می کند. میزان سود تسهیلات پرداختی از محل توافق نامه با
صندوق امید، براي شرکت هاي نوپا 4.33 است و براي غیر نوپا 5.77 درصد در نظر گرفته شده است. البته توافق نامه اي از سال 94

 
با صندوق امید وجود داشت که از زمان انتقال دبیرخانه به سازمان تا کنون 20 شرکت حایز شریط دریافت وام شناخته شده اند. 



سنجري فرد با بیان اینکه همکاري بعدي متعلق به صندوق نوآوري و شکوفایی و در دو قسمت در حال انجام است، گفت: اول، وام
کرونا که به شرکت هایی که درخواست آنها بالاي دو میلیارد تومان است بازمی گردد. در این زمینه می توان به ارزیابی اولیه 22
شرکت اشاره کرد که چهار شرکت موفق به اخذ وام شده اند. دوم مقرر شد که براي توسعه شبکه ملی اطلاعات و حمایت از تولیدات
داخلی، تسهیلات از محل لیزینگ دانش بنیان صندوق در چهار حوزه تولید مودم، تولید تلفن همراه، تجهیزات اکتیو مراکز داده و

 
تولید محتواي بومی اعطا شود. 

وي خاطرنشان کرد: در این راستا با توجه به اولویت هاي وزارت ICT، هماهنگی لازم در فاز اول براي اعطا تسهیلات جهت تولید
مودم VDSL و ONT صورت پذیرفت و در قدم اول شرکت مخابرات ایران جهت خرید محصولات تولیدکنندگان داخلی اعلام

 
آمادگی کرده و در فاز دوم هماهنگی لازم جهت اعطا تسهیلات فوق به تولیدگنندگان موبایل در حال انجام است. 

 
تسهیل گري تضامین 

سنجري در خصوص حوزه اعطاي تسهیلات به نکاتی اشاره کرد و پیشنهاد داد: تیم هاي نوپا بهتر است به سمت جذب سرمایه گذاري
خطرپذیر حرکت کنند و پس از عبور از دره مرگ شرکت هاي نوپا و رسمی شدن (ثبت شرکت و رسیدن به درآمد) به سمت اخذ وام
حرکت کنند. چه بسا سازوکار اعطاي وام از محل وجوه اداره شده به گونه اي طراحی شده است که به شرکت ها تا یک سال فرصت
تنفس داده می شود و پس از آن بازپرداخت 36 تا 48 ماهه براي آنها در نظر گرفته می شود و با پیش بینی نرخ سود پنج درصد، بروز

 
مشکل در بازپرداخت اندکی بعید به نظر می رسد. 

وي هم چنین به تدابیر اندیشیده شده در خصوص تضامین وام به عنوان یک اصل کلیدي اشاره کرد و افزود: بر اساس مطالعاتی که
انجام دادیم، شرکت هاي کوچک قادر به تامین تضامین نبودند و از طرفی هدف ما حمایت از شرکت هاي استارت آپی بود. لذا طی
تمهیدات اندیشیده شده مقرر شد که تضامین براي شرکت هایی که مبلغ وام درخواستی آنها کمتر از 300 میلیون تومان است با یک

 
فقره چک یا سفته که دو نفر پشت آن را امضا کنند، مورد قبول واقع شود. 

طبق آخرین آمار به دست آمده از بهمن ماه 1398 تا کنون که ضوابط اجرایی اعطاي تسهیلات ابلاغ شده، تسهیلات حدود 140

 
شرکت مصوب و درخواست 40 شرکت نیز در حال ارزیابی است. 

انتهاي پیام



تجلیل از جهاددانشگاهی بوشهر در همایش طرح سرباز مهارت

منبع: بازار کارشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/05

همزمان با دومین روز هفته دفاع مقدس و روز سرباز، در آیین تجلیل از سربازان و کادر نمونه نیروهاي مسلح مستقر در استان
بوشهر، از جهاددانشگاهی استان به پاس برگزاري دوره هاي مهارتی براي کارکنان وظیفه و کادر نیروهاي مسلح تقدیر شد.

همزمان با دومین روز هفته دفاع مقدس و روز سرباز، در آیین تجلیل از سربازان و کادر نمونه نیروهاي مسلح مستقر در استان

 
بوشهر، از جهاددانشگاهی استان به پاس برگزاري دوره هاي مهارتی براي کارکنان وظیفه و کادر نیروهاي مسلح تقدیر شد. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی بوشهر، جهاددانشگاهی بوشهر با آموزش 1500 سرباز استان در مرحله اول
طرح سرباز مهارت جهت ایجاد زمینه هاي اشتغال پایدار، از سوي سردار رزمجو فرمانده قرارگاه مهارت آموزي نیروهاي مسلح استان

 
بوشهر با اهداي لوح سپاس تقدیر شد. 

رییس جهاددانشگاهی استان بوشهر در حاشیه مراسم تجلیل از سربازان نمونه نیروهاي مسلح مستقر در استان، گفت: طرح ملی
"سرباز مهارت" از پروژه هاي شاخص جهاددانشگاهی است که بر اساس تاکید و دغدغه مقام معظم رهبري مبنی بر استفاده بهینه از

 
دوران خدمت وظیفه، طراحی و برنامه ریزي شده است. 

وي افزود: 1500 سرباز استان بوشهر در مرحله اول طرح "سرباز مهارت" از سوي مرکز آموزش هاي تخصصی جهاددانشگاهی استان

 
تحت آموزش قرار گرفتند. 

احمدي زاده با اشاره به اهداف و برنامه هاي این طرح، تصریح کرد: در این طرح 1500 سرباز نیروهاي مسلح استان شامل نیروهاي
سپاه، نیروي انتظامی، ارتش و دریابانی دوره هاي مهارت هاي عمومی حوزه کارآفرینی، اشتغال و مهارت هاي عمومی زندگی را

 
فراگرفتند. 

رییس جهاددانشگاهی بوشهر با اشاره به آموزش مهارت هاي کاربردي و اساسی به سربازان در این دوره ها، افزود: تلاش کرده ایم
آموزش کاربردي سربازان به منظور یادگیري مهارت هاي مرتبط با اشتغال، کارآفرینی و مهارت هاي زندگی در ایجاد شرایط مناسب

 
زندگی براي جوانان شرکت کننده در این دوره تاثیرگذار باشد. 

احمدي زاده تصریح کرد: در قالب این طرح دوره هاي آموزشی مهارت هاي عمومی اشتغال و مهارت هاي عمومی زندگی به 1500 نفر

 
از سربازان وظیفه نیروهاي مسلح در مرکز آموزش هاي تخصصی جهاددانشگاهی بوشهر ارایه شد. 

وي آشنایی با اصول رزومه نویسی و مصاحبه شغلی، آشنایی با مراکز و برنامه هاي حمایتی کسب وکارها، آشنایی با مراحل راه اندازي
کسب و کارهاي خرد، کلیات آشنایی با زندگی شغلی، آشنایی با آمادگی و برنامه ریزي شغلی، آشنایی با قوانین و مقررات کسب و کار

 
و مهارت هاي بازاریابی و فروش را از مهم ترین سرفصل هاي دوره مهارت هاي عمومی حوزه اشتغال و کارآفرینی این طرح دانست. 

رییس جهاددانشگاهی بوشهر تصریح کرد: آشنایی با مهارت هاي مدیریت هیجان و مقابله با استرس، مهارت هاي تصمیم گیري و
مدیریت زمان، مهارت هاي خودآگاهی، مهارت هاي ارتباط موثر و روابط بین فردي، مهارت هاي تفکر انتقادي، مهارت هاي همدلی،

 
مبانی ازدواج، تفکر خلاق و حل مساله از سرفصل هاي دوره آشنایی با مهارت هاي زندگی است. 

احمدي زاده با اشاره به این که آموزش هاي کوتاه مدت، مهارتی و تخصصی جهاددانشگاهی عمدتا شغل محور هستند، تصریح کرد:
حوزه آموزش جهاددانشگاهی به عنوان یکی از بزرگ ترین شبکه هاي آموزش کشور همواره در راستاي تحقق اهداف و برنامه هاي
توسعه اي خدمات متنوع آموزشی را به عموم مردم به ویژه دانشجویان، دانش آموختگان و کارکنان مجموعه هاي دولتی و غیردولتی

 
ارایه کرده است. 

وي افزود: رویکرد آموزش هاي جهاددانشگاهی توجه به آموزش همراه با پژوهش کاربردي، آموزش هاي توانمندسازي و مکمل مبتنی
بر نیاز بازار کار است. در واقع کارآفرینی و اشتغال زایی از اولویت هاي اصلی جهاددانشگاهی است، به همین دلیل مهم ترین فعالیت



 
هاي آموزشی این نهاد با هدف مهارت افزایی و توانمندسازي انجام شده است. 

در پایان این مراسم از رییس جهاددانشگاهی استان بوشهر به پاس برگزاري دوره هاي مهارتی براي کارکنان وظیفه و کادر نیروهاي
مسلح در راستاي ایجاد زمینه هاي اشتغال پایدار از سوي سردار رزمجو، فرمانده قرارگاه مهارت آموزي نیروهاي مسلح استان بوشهر با

اهداي لوح سپاس تقدیر شد.



فعالیت 800کاریابی در کشور

منبع: بازار کارشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/05

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 800کاریابی در کشور فعالیت می کنند.

 
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 800کاریابی در کشور فعالیت می کنند. 

عیسی منصوري در مراسم افتتاح مرکز کاریابی اردستان با تاکید بر اینکه باید بانک اطلاعاتی از متقاضیان کار در شهرستان تهیه شود

 
گفت: تشخیص بازار کار و جلب اعتماد دو طرف تقاضا کننده و متقاضی کار باید مورد توجه مراکز کاریابی قرار بگیرد. 

وي افزود: 120کاریابی خارجی در کشور در زمینه اعزام نیروي کار به خارج از کشور وجود دارد که نیمی از آن ها فعال هستند؛ البته،
اعزام نیروي کار در ایام کرونا کاهش پیدا کرده است.



ایجاد بیش از 1870 شغل در کرمان از محل اعتبارات صندوق کارآفرینی امید

منبع: بازار کارشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: بیش از 1870 شغل در استان کرمان از محل اعتبارات صندوق کارآفرینی
امید ایجاد شده است.

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: بیش از 1870 شغل در استان کرمان از محل اعتبارات صندوق کارآفرینی امید

 
ایجاد شده است. 

""یوسف پورواجد"" با بیان این خبر اظهار کرد: این تعداد اشتغال با پرداخت 22 میلیارد و 631 میلیون تومان تسهیلات به متقاضیان

 
کارآفرینی ایجاد شده است. 

 
پورواجد افزود: این میزان تسهیلات در حوزه هاي کشاورزي، صنعت، ضروري، رفاهی و خدمات به کارآفرینان پرداخت شده است. 

مدیر صندوق آفرینی امید استان کرمان خاطر نشان کرد: رسالت این صندوق حمایت از مشاغل و کسب و کارهاي خرد در راستاي
اقتصاد مقاومتی و محوریت شعار سال است و به همین دلیل از طرح هاي کارآفرینی در استان کرمان که توجیه اقتصادي و اشتغال

زایی دارند حمایت می کنیم.



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي ...

به گزارش بولتن نیوز، بازار کار ایران که همواره با معضلات
زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق
هاي غیرقانونی و ... مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با
چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام
معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6
میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5
میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست

 
دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري
بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا

 
بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بدو براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري در گفت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشت: طبق
آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شأن از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند

 
تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 



وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شأن دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند.



برنامه هاي درسی شنبه 5 مهر شبکه هاي آموزش، چهار و قرآن

منبع: روز نوشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/05

جدول زمانی پخش برنامه هاي درسی دانش آموزان ابتدایی و متوسطه در روز شنبه 5 مهر ماه 99 از طریق شبکه هاي آموزش،

 
چهار و قرآن اعلام شد. 

به گزارش روز نو : برنامه مدرسه تلویزیونی ایران براي مقاطع مختلف تحصیلی که ازطریق شبکه هاي آموزش، چهار و قرآن در روز

 
شنبه 5 مهر ماه 1399پخش می شود به شرح زیر است: 

 
شبکه آموزش: 

 
فنی و حرفه اي و کاردانش : 

 
ساعت8 تا 8:30 استاندارد نقاشی چهره پایه 11 رشته چهره سازي شاخه کار ودانش 

 
ساعت8:30 تا9 دانش فنی پایه پایه 10 درس طراحی دوخت شاخه فنی و حرفه اي 

 
ساعت 9 تا 9:30 مراقب امور بهداشت و سلامت خانواده پایه 12 رشته مدیریت خانواده شاخه کار ودانش 

 
ساعت 20:50 تا21:15الزامات محیط کار پایه 10 مشترك شاخه هاي فنی حرفه اي و کاردانش 

 
ساعت 21:15تا21:50نوآوري و کارآفرینی پایه11 مشترك شاخه هاي فنی حرفه اي و کاردانش 

 
پایه ابتدایی: 

 
ساعت10:30تا 11:00 فارسی و نگارش پایه اول 

 
ساعت 11:00 تا11:30بازي و ریاضی پایه دوم 

 
ساعت 11:30تا12:10علوم تجربی و تفکر پایه سوم 

 
ساعت12:10تا12:40بازي و ریاضی پایه چهارم 

 
ساعت12:40تا13:10فارسی و نگارش پایه پنجم 



 
ساعت13:10تا13:40علوم تجربی و تفکر پایه ششم 

 
متوسطه اول: 

 
ساعت 14:30 تا15:00 نگارش نقشه نوشتن پایه هفتم 

 
ساعت 15:00 تا15:30 نگارش طراحی و نقشه ذهنی پایه هشتم 

 
ساعت 15:30 تا 16نگارش ذهن نظامند و پرورده پایه نهم 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه: 

 
ساعت 16تا 16:30 : آموزش مجازي چرخه تدریس مجازي قسمت دوم (آموزش معلمان) 

 
متوسطه دوم: 

 
ساعت 16:30 تا17 زیست شناسی 3پایه12 رشته علوم تجربی 

 
ساعت 17 تا 17:30زیست شناسی2 پایه یازدهم رشته علوم تجربی 

 
ساعت 17:30 تا18 فیزیک 1پایه دهم رشته علوم تجربی 

 
ساعت 20تا2:25فیزیک 2 پایه یازدهم رشته علوم تجربی 

 
ساعت20:25تا2:50 فیزیک 2 پایه یازدهم رشته علوم تجربی 

 
شبکه چهار: 

 
ساعت7:30درس عربی زبان قرآن 1پایه10رشته ادبیات و علوم انسانی . 

 
ساعت8درس ریاضی آمار1پایه10رشته ادبیات وعلوم انسانی وعلوم ومعارف اسلامی. 

 
ساعت8:30درس ریاضی آمار2پایه11ادبیات وعلوم انسانی . 

 
ساعت10:15درس عربی زبان قرآن3پایه12رشته ادبیات و علوم انسانی . 

 
ساعت10:45درس دین وزندگی2پایه11رشته ادبیات و علوم انسانی. 



 
ساعت11:15درس عربی زبان قرآن3پایه12رشته ادبیات وعلوم انسانی. 

 
ساعت11:45درس زبان خارجی1پایه10مشترك تمام رشته ها . 

 
ساعت12:15درس فیزیک3پایه12رشته ریاضی فیزیک. 

 
ساعت12:45درس حسابان1پایه11رشته ریاضی فیزیک. 

 
ساعت13:15درس فیزیک3پایه12رشته ریاضی فیزیک. 

 
شبکه قرآن ومعارف اسلامی: 

 
ساعت15درس علوم ومعارف قرآنی1پایه10رشته علوم ومعارف اسلامی. 

 
ساعت15:30درس دین وزندگی 3پایه12رشته تجربی وریاضی. 

 
ساعت16درس علوم ومعارف قرآنی3پایه 12رشته علوم ومعارف . 

ساعت16:30درس آموزش قرآن پایه7متوسطه دوره اول.



تاثیر سی ان جی بر واردات بنزین چه بود؟

منبع: ایسناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/05

از سال 1391 که مصرف سی ان جی به بلوغ خود رسید تا سال 1398 که پایان واردات بنزین کشور بود، این صنعت توانست
روزانه به طور متوسط از واردات 20 میلیون لیتر بنزین به کشور جلوگیري کند. این در حالیست که طبق گفته کارشناسان

براي تولید این حجم از بنزین می بایست یک پالایشگاه با حداقل ظرفیت 300 هزار بشکه در ...

به گزارش ایسنا، اگرچه که با افتتاح پالایشگاه ستاره خلیج
فارس، کشور ایران از واردات بنزین خودکفا شده است، اما
رشد مصرف سوخت به خصوص بنزین در پی پیشرفت
اقتصادي از مسیر رونق تولید گریزناپذیر است. از آنجا که رشد
مصرف بنزین در کشور ایران سریع تر از سایر سوخت ها بوده
و پالایشگاه ها علاوه بر بنزین، فرآورده هاي دیگري هم تولید
می کنند، لذا تأمین تقاضاي بنزین به جز احداث پالایشگاه که
نیاز به زمان و سرمایه زیادي دارد، از مسیرهایی دیگري هم

 
ممکن است. 

مصوبه اخیر شوراي اقتصاد که قرار است بر اساس آن حدود 1.5 میلیون خودرو دوگانه سوز شوند، از مصرف 18 میلیون لیتر بنزین در
آینده جلوگیري خواهد کرد. در واقع این طرح 564 میلیون دلاري از هزینه تأسیس یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي به ارزش 6
میلیارد دلار جلوگیري کرده است، اجراي چنین طرح هایی که مبتنی بر مدیریت تقاضا و تأمین امنیت انرژي هستند در شرایط فعلی

 
کشوربه صرفه و حتی ضروري است. 

عباس ملکی- عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف در این رابطه گفت: انرژي یکی از پیشران هاي مهم در حرکت به سمت
افزایش تولید است زیرا که هر محصول یا خدمتی از ترکیب سرمایه، فناوري، نیروي انسانی و انرژي حاصل می شود. یکی از محل هاي
مهم مصرف انرژي در کشور ایران، بخش حمل و نقل است که این بخش نیز متأثر از رشد بخش تولید، از دو حیث توسعه پیدا خواهد

 
کرد؛ یکی رشد حمل و نقل کالا و بار و دیگري رشد حمل و نقل رفاهی و مسافري. 

وي با بیان اینکه تأمین انرژي بخش حمل و نقل عمدتا از طریق سوخت هاي مایع انجام می گیرد که با توجه به قیمت هاي یارانه اي
آن ها در ایران، هزینه زیادي به دولت تحمیل کرده و آلودگی هوا را نیز در پی می آورد، اظهار کرد: ضمن اینکه فشار تقاضا براي

 
تأمین یک سوخت به خصوص، منجر به واردات سوخت و خروج ارز از کشور می شود. 

عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف افزود: نمونه مشهود آن واردات 10 میلیارد لیتر بنزین در سال 1385 براي تأمین سوخت
ناوگان سبک کشور بود. در کنار سیاست هاي قیمتی و اجراي طرح سهمیه بندي بنزین، ایجاد یک سوخت جایگزین به نام سی ان
جی یا همان گاز فشرده، راهکار ویژه اي بود که براي مهار رشد تقاضاي سوخت مایع، تنوع بخشی به سبدسوخت و امنیت انرژي در

 
کشور اجرا شد. 



ملکی تصریح کرد: مطالعات روي سی ان جی از سال 1379 در ایران آغاز شده و این سوخت به عنوان یک سوخت جایگزین از سال

 
1384 به طور جدي وارد سبد سوخت کشور شد. 

وي با تاکید بر اینکه ورود سی ان جی باعث تنوع در سبد سوخت کشور شده که انعطاف پذیري خوبی به مدیریت تأمین سوخت
کشور می دهد گفت: به عنوان نمونه خودروهاي مختلف با کاربري هاي گوناگون می توانند براي مصارف خود از سوخت هاي با ویژگی
هاي متفاوتی بهره ببرند و از همین رو بسیاري از خودروهاي خدماتی دوگانه سوز شدند. همچنین در زمان افزایش قیمت جهانی
فرآورده هاي نفتی می توان کمی از فشار تقاضاي داخلی براي سوخت هاي مایع کاست و جاي آن را با سی ان جی پر کرد تا فرصت

 
کسب درآمد بیشتر براي صادرات فرآورده از دست نرود. 

در مقاطعی که تقاضاي داخلی بیشتر از عرضه رشد می کند و به بخش عرضه زمان کافی براي پاسخگویی نمی دهد، یک سوخت
جایگزین با منبعی غیر از منابع متعارف می تواند تنظیم کننده عرضه و تقاضا باشد. چنانچه سی ان جی توانست واردات بنزین را تا
حد بسیار خوبی کم کرده و با وجود این سوخت و جایگزینی بیش از 20 میلیون متر مکعب از آن با بنزین، کشور در سال 1398 به

 
صادرکننده فرآورده هاي مایع تبدیل شده است. 

همچنین محمد جواد ساکت- کارشناس ارشد حوزه انرژي با بیان اینکه توسعه صنعت سی ان جی براي جایگزینی بیشتر این سوخت
با بنزین نسبت به ساخت چنین پالایشگاه هایی داراي مزایایی گوناگونی است، گفت: یکی از این مزایا سرمایه گذاري است، ساخت
یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي در روز مطابق با مفروضات مد نظر ماده 5 آیین نامه اجرایی پتروپالایشگاه ها، حدود 4.5 تا 7.5

 
میلیارد دلار سرمایه لازم دارد. 

وي افزود: در حالی که صنعت سی ان جی با صرف سرمایه3 میلیارد دلاري توسعه یافت و بیش از 50 میلیارد دلار صرفه جویی ارزي
تا کنون داشته است. ذکر این نکته ضروري است که توسعه صنعت سی ان جی از طریق سرمایه هاي خرد صورت می گیرد اما صنعت

 
پالایش نیاز به سرمایه هاي عظیم و تجمیع شده دارد. 

این کارشناس ارشد حوزه انرژي با تاکید بر اینکه دانش بومی یکی دیگر از مزایاي این طرح به شمار می رود، اظهار کرد: صنعت سی
ان جی در کشور تقریبا به طور کامل بومی شده و صنایع مخزن سازي، کیت سازي، کمپرسورسازي، قطعه سازي و حتی موتورهاي
پایه گازسوز را به وجود آورده و گسترش داده است. این در حالیست که صنعت پالایش در ایران کاملا بومی نشده وبراي ساخت یک

 
پالایشگاه می بایست مقدار بسیار زیادي ارز از کشور خارج شود. 

علاوه بر این اشتغال زایی صنعت سی ان جی نسبت به پالایشگاه بیشتر است و از طرفی افراد در هر منطقه از ایران می توانند با
احداث یک کارگاه یا جایگاه به این صنعت بپیوندند در حالی که پالایشگاه، در یک نقطه متمرکز بوده و اشتغال زایی آن اغلب براي

 
یک منطقه به خصوص است. 

از سوي دیگر با تبدیل خودروهاي بنزین سوز به دوگانه سوز علاوه بر اینکه یارانه بنزین که به دولت تحمیل شده کاهش می یابد،
صاحبان خودرو نیز از این امر منتفع می شوند. زیرا هزینه پیمایش با سوخت سی ان جی کمتر از بنزین است. لذا هر چه رانندگان

 
بیشتر از سی ان جی در برابر بنزین استفاده کنند، در هزینه هاي خود صرفه جویی کرده اند. 

این کارشناس ارشد در این باره معتقد است: در کنار همه این موارد صنعت سی ان جی توانسته است که در کاهش آلایندگی هوا



نقش مفیدي داشته باشد و جایگزین سوخت هاي مایع آلاینده بشود به ویژه در سال هایی که سطح استاندارد سوخت پایین تر از
یورو4 بود. از طرفی صنعت سی ان جی با تعاملی سازنده باصنعت خودروسازي، آن را به سمت تطابق با خود وادار کرد و از این تعامل

 
بود که ابتکار موتورها و خودروهاي پایه گازسوز ایجاد و نمونه هاي متعدد از آن تولید و روانه بازار شد. 

به گفته ساکت، سی ان جی یک راهکار مناسب براي مدیریت تقاضاي سوخت در بخش حمل و نقل کشور بوده و همچنان نیاز است
که راهکارهاي مدیریت تقاضاي انرژي در کشور در همه بخش ها پیاده سازي شود. زیرا که پیشرفت از مسیر جهش تولید نیازمند
انرژي است و الزاما همه انرژي مورد نیاز تولید لازم نیست با هزینه گزاف از منابع زیرزمینی استخراج و تبدیل شوند، بلکه می توان با

 
سرمایه گذاري کمتر و مدیریت دقیق تقاضا، انرژي عمده اي از منبع اتلاف انرژي استحصال و مصرف کرد. 

از سوي دیگر، تنها مزیت طرح دوگانه سوزکردن رایگان خودروهاي عمومی که بر مدیریت تقاضا تمرکز کرده است نسبت به
راهکارهایی که بر افزایش عرضه تمرکز دارند، تنها سرمایه نیست، بلکه در صنعت سی ان جی دانش فنی نیز کاملا بومی شده و دوباره

 
مانند سال هاي ابتدایی توسعه این صنعت، با تمام قدرت و البته با دانش جدید فعال خواهد شد. 

بر این اساس میتوان گفت علاوه بر تأمین امنیت انرژي کشور در بخش حمل و نقل، اشتغال زایی این طرح بسیار بیشتر بوده و به
وسعت ایران است. از طرفی چنانچه شرایط تحریم فروش نفت خام ادامه داشته باشد، سی ان جی فرصت جایگزینی با سوخت هاي
مایع را تثبیت کرده و باعث می شود تا توان صادرات آندسته از حامل هاي انرژي که ساده تر از صادرات نفت خام هستند، پایدار

 
بماند. 

یکی از مصوبات شوراي اقتصاد در جلسه فوق العاده روز دوشنبه 11 آذرماه 1398 بنا بر پیشنهاد مشترك وزارت نفت و سازمان برنامه
و بودجه به استناد ماده 12 قانون رفع موانع تولید، گامی در این زمینه برداشته شد. بر اساس مصوبه «حمایت از تولید و تبدیل
کارخانه اي و کارگاهی یک میلیون و 460 هزار دستگاه خودروي تاکسی، ون (تاکسی)، وانت و مسافربر شخصی بنزینی به سی ان جی
سوز» با اعتباري 6500 میلیارد تومانی قرار است که بخش عظیمی از خودروهاي خدماتی که تا کنون دوگانه سور نشده اند به صورت

 
رایگان دوگانه سوز شوند. 

با اجراي کامل این طرح، حجمی معادل 18 میلیون لیتر در روز در مصرف بنزین صرفه جویی خواهد شد. که براي تولید این مقدار
بنزین لازم است تا یک پالایشگاه 300 هزار بشکه اي احداث شود که به طور متوسط 6 میلیارد دلار معادل 120 هزار میلیارد تومان
هزینه دارد. این در حالیست که گره همیشگی تنظیم عرضه و تقاضاي سوخت در کشور یعنی تأمین بنزین، با یک طرح 564 میلیون

 
دلاري باز خواهد شد و 109 هزار میلیارد تومان صرفه جویی در هزینه ها به ویژه در شرایط کنونی به صورت گرفته است. 

ایران با توجه به انرژي هاي در دسترس جامعه ایرانی، موقعیت جغرافیایی، فناوري هاي متعارف، سرمایه، و شرایط همسایگان خود،
می باید در مورد سیاست گذاري انرژي، بیشتر از گذشته و هماهنگ تر عمل نماید. علاوه بر برنامه ریزي براي ازدیاد تولید حامل هاي

 
انرژي، باید به صرفه جویی و بهینه سازي مصرف نیز توجه کافی کرد. 

انتهاي پیام



اختصاص 102 میلیارد تومان براي توسعه مکانیزاسیون مازندران

منبع: ایسناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/05

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي مازندران از اختصاص 102 میلیارد تومان اعتبار براي توسعه مکانیزاسیون
استان خبر داد.

حسین نگهدار بیان اینکه مساحت استان مازندران 23 هزار
و 756 کیلومترمربع است که 89 درصد آن مربوط به
فعالیت هاي بخش کشاورزي است، گفت: از دو میلیون و
163 هزار هکتار اراضی کشاورزي کشور، 9.7 درصد تولید
کشور مربوط مازندران است که با 75 نوع محصول و تولید
هفت و نیم میلیون تنی تاثیر بسزایی در امنیت غذایی

 
کشور دارد. 

وي با اشاره به اینکه 26.7 درصد تولید ناخالص و 23
درصد اشتغال استان مربوط به بخش کشاورزي است،

افزود: بخش کشاورزي مازندران رتبه نخست را در ضریب کشت با 1.4 درصد در مقایسه با 0.7 میانگین کشوري به خود اختصاص

 
داده است. 

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي مازندران اضافه کرد: بخش کشاورزي مازندران رتبه هاي برتر را در 20 محصول

 
دارا است و همچنین در بخش مکانیزاسیون توانسته رتبه نخست را با ضریب 2.9 به دست آورد. 

نگهدار با بیان اینکه مازندران در تولید محصول سالم و ارگانیک جایگاه نخست را دارا است، افزود: با توجه به پتانسیل و ظرفیت هاي
خوبی که مازندران در زمینه تولید محصولات باغی دارد، سال گذشته 135 هزار و 92 تن پرتقال به ارزش 58 میلیون دلار به

 
کشورهاي هدف و cis صادر شده است. 

 
وي ادامه داد: سال گذشته 160 هزار و 123 تن کیوي به ارزش 113 میلیون دلار از استان مازندران به کشورهاي همسایه صادر شد. 

این مسئول خاطرنشان کرد: امسال مکاتبه اي از سوي سازمان جهاد کشاورزي مازندران با نمایندگی وزارت امور خارجه، وزارت صمت
و دستگاه هاي اجرایی صورت گرفت تا هم پتانسیل تولید و هم برآورد تولید مازاد براي صادرات را اعلام کردیم تا بتواند رشد خوبی را

 
در سال جاري در بحث صادرات محصولات کشاورزي به همراه داشته باشد. 

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي مازندران با اشاره به اینکه وضعیت اعتبارات عمرانی بخش کشاورزي از جایگاه
مناسبی برخوردار نیست، گفت: در اعتبارات تملکی نسبت به سایر استان ها رتبه 29 را داریم و نیاز به بازنگري از سوي وزارت جهاد

 
کشاورزي و سازمان مدیریت و برنامه ري ریزي کشور و استان دارد. 



نگهدار درباره اعتبارات هزینه اي گفت: با توجه به جایگاه ویژه بخش کشاورزي در استان نیاز است نگاه ویژه اي به تزریق اعتبارات

 
هزینه اي انجام شود. 

وي به پرداخت تسهیلات تکلیفی و غیرتکلیفی بخش کشاورزي در سال جدید، گفت: سال گذشته 13 هزار و 495 میلیارد ریال

 
تسهیلات بانکی به 51 هزار و 752 نفر از متقاضیان پرداخت کردیم. 

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي مازندران با بیان اینکه از ابتداي امسال تاکنون 4 هزار و 375 میلیارد ریال

 
تسهیلات بانکی پرداخت کردیم، ادامه داد: هفت هزار و 440 نفر از این تسهیلات بهره مند شدند. 

نگهدار با بیان اینکه در بحث سامانه سیتا که یکی از سامانه هاي تسهیلات تکلیفی بخش کشاورزي است، بهره برداران پس از ثبت نام
در این سامانه اقدام به دریافت تسهیلات می کنند، گفت: بخش کشاورزي مازندران در "بند الف تبصره 18" از لحاظ تعداد معرفی

 
متقاضیان رتبه سوم، انعقاد قرارداد رتبه چهارم و تعداد پرداختی ها در رتبه ششم کشور قرار دارد. 

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي مازندران اظهارکرد: با توجه به خرده مالکی بودن اراضی کشاورزي مازندران باید از

 
کشاورزي سنتی به کشاورزي صنعتی گذر کنیم و در این راستا باید ضریب مکانیزاسیون را در اراضی کشاورزي افزایش دهیم. 

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي مازندران تصریح کرد: امسال 102 میلیارد تومان اعتبار براي توسعه بخش
مکانیزاسیون تخصیص پیدا کرد که با این تخصیص 949 نفر از متقاضیان با اقدام حمایتی جهاد کشاورزي براي خرید دستگاه نشاکار،

 
برداشت برنج و نوسازي واحدهاي تولیدي به بانک معرفی شدند. 

 
وي بیان کرد: از 102 میلیارد تومان تاکنون 51 میلیارد تومان جذب شده است. 

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي مازندران گفت:با توجه به استقبال کشاورزان براي خرید ادوات کشاورزي

 
درخواست افزایش اعتبار را در این زمینه داشتیم که پیش بینی می شود درصد جذب در سال جاري به 200 درصد افزایش یابد. 

انتهاي پیام



کشف محموله قاچاق میلیاردي در دنا

منبع: ایسناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/05

فرمانده انتظامی کهگیلویه و بویراحمد از کشف کالاهاي قاچاق به ارزش 2 میلیارد ریال از دو دستگاه خودرو در محور یاسوج
- اصفهان خبر داد.

سرهنگ ستاد " کیقباد مصطفایی " افزود: در راستاي
مبارزه با قاچاق کالا و ارز، مأموران انتظامی شهرستان دنا با
هماهنگی مرجع قضائی در محورهاي مواصلاتی یاسوج به

 
اصفهان ایست و بازرسی برپا کردند. 

وي تصریح کرد: مأموران حین انجام ایست و بازرسی به
یک دستگاه خودروي پژو 405 و یک دستگاه اتوبوس

 
مشکوك شدند و به آنان دستور توقف دادند. 

فرمانده انتظامی کهگیلویه و بویراحمد اظهار کرد: رانندگان
با بی توجهی به دستورات پلیس از محل متواري که پس از
طی مسافتی با شلیک چند تیر هوایی و سپس به سمت

لاستیکها خودروها نیز متوقف و مأموران در بازرسی از این خودروها 170 عدد قهوه ساز، 76 عدد مخلوط کن، 2 دستگاه ماشین
لباسشویی، یک دستگاه ماشین ظرفشویی، 180 عدد شارژر برقی، 36 عدد سر پلوس خودرو، 24 عدد لنت خودرو، 24 عدد کمک

 
خودرو، 15 هزار عدد ماسک خارجی و یک دستگاه کولر دوتیکه کشف و ضبط کردند. 

مصطفایی با اشاره به اینکه برابر نظر کارشناسان ارزش کالاهاي کشف شده 2 میلیارد ریال، برآورد شده است تاکید کرد: در این راستا

 
3 نفر دستگیر و مرجع قضائی معرفی و خودروها نیز به پارکینگ منتقل شدند. 

به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه خبري پلیس کهگیلویه و بویراحمد، وي با بیان اینکه قاچاق از تهدیدهاي هاي مهم تولید و اشتغال

 
ملی است، خاطرنشان کرد: نیروي انتظامی قاطعانه با قاچاقچیان کالا و ارز برخورد می کند. 

انتهاي پیام



تاثیر مثبت نمایشگاه جدید اصفهان بر بهبود معیشت مردم

منبع: ایسناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/05

کارشناسان اقتصادي معتقدند صنعت نمایشگاهی مولد ارزش افزوده است و اگرچه ایران با صنعت نمایشگاهی کشورهاي
توسعه یافته فاصله زیادي دارد، اما آمارهاي رسمی حکایت از مسیر رو به رشد و توسعه صنعت نمایشگاهی کشور دارد و به

طور قطع با همگرایی در حوزه صنعت نمایشگاهی می توان به رونق تولید و اقتصاد شهر کمک کرد.

رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان معتقد است نمایشگاه
اصفهان طی سال هاي گذشته تاکنون با برپایی نمایشگاه
هاي مختلف نقش عمده اي در درخشش اصفهان داشته
است و مشارکت کنندگان و بازدیدکنندگانی که در
نمایشگاه هاي مختلف حضور یافته اند، به نوعی از ظرفیت

 
هاي اصفهان بهره گرفته اند. 

علیرضا نصراصفهانی با بیان اینکه برپایی نمایشگاه در هر
شهر، رخدادي است که می تواند توانایی هاي آن شهر را
پررنگ تر کند و در حقیقت توانمندي هاي یک شهر از

بستر برپایی نمایشگاه ها نمایان تر می شود، تصریح کرد: به طور قطع برپایی نمایشگاه ها موجب رونق تولید و اشتغال می شود و

 
فضایی براي ارتباط دو سویه مردم با تولیدکنندگان و یا بخش هاي مختلف تولید مهیا خواهد کرد. 

به گفته وي، با توجه به اینکه در فضاي نمایشگاه به نوعی گردش بازار، بازارسازي و بازاریابی انجام می شود، افراد حاضر در آن به
صورت کارشناسی در بحث اشتغال و رونق تولید تاثیرگذار خواهند بود و از بستر نمایشگاه اتفاقات بعدي در جهت رونق اقتصادي شهر

 
اتفاق می افتد. 

 
نمایشگاه جدید، اقتصاد اصفهان را ماندگار می کند 

رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان در ادامه تاکید کرد: برگزاري نمایشگاه به خصوص زمانی که در سطح ملی برگزار می شود با
تبلیغات جانبی خود می تواند پتانسیل هاي شهر و بخش هاي مختلف را به صورت دو سویه معرفی کند و به طور قطع هر چه

 
نمایشگاه از اعتبار و مکان فاخر و مناسب تري برخوردار باشد موجب استقبال مشارکت کنندگان و بازدیدکنندگان تخصصی می شود. 

وي همچنین ادامه داد: برپایی نمایشگاه ها از دو جنبه در حوزه گردشگري اصفهان تاثیرگذار است و به واسطه برپایی آن می توان
شاهد جذب گردشگر و به نوعی گردشگر تجاري باشیم، از سوي دیگر در این فضا صنعت گردشگري و هتلداري اصفهان رونق می
گیرد، به همین دلیل طی سال هاي گذشته سرمایه گذاري بسیاري براي ایجاد مکانی فاخر و در شأن اصفهان براي ساخت نمایشگاه
جدید انجام شده تا تصویري ماندگار از توانایی هاي اصفهان در ذهن فعالان اقتصادي باقی بماند و به طور قطع در فضاي جدید

 
نمایشگاه بزرگ اصفهان، ظرفیت هاي نمایشگاهی افزایش خواهد یافت. 



به گفته نصراصفهانی، فضاي جدید نمایشگاه با توجه به برخورداري از استانداردهاي بین المللی نمایشگاهی به جهت فضا، نور، چینش،

 
گرمایش، سرمایش، پارکینگ و... شرایط مطلوب تري براي جذب مشارکت کنندگان و بازدیدکنندگان تخصصی مهیا خواهد کرد. 

 
تغییر الگوهاي اقتصادي اصفهان در بستر نمایشگاه 

به گزارش ایسنا، عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان نیز با تاکید بر اینکه اصفهان به عنوان یکی از شهرهاي اقتصادي بعد از
تهران، مرکز تجارت کشور محسوب می شود و بزرگترین تجار و واحدهاي تولیدي و صنعتی در استان جمع شده اند، گفت: به همین

 
منظور زیرساخت هاي بسیاري براي حوزه تجارت فراهم شده و اصفهان به عنوان استانی صادرات محور فعالیت می کند. 

احمد خوروش با تاکید بر اینکه نمایشگاه نقش مهمی در ارائه خدمات و همچنین تابلویی براي شهر و تمام صنایع اصفهان است،
افزود: با سرمایه گذاري قابل توجهی که در سال هاي اخیر انجام شده، نمایشگاهی در خور و شأن این شهر ساخته می شود و
امیدواریم طبق برنامه ریزي ها در آبان امسال نخستین نمایشگاه در محل جدید برگزار شود و بتوانیم تابلویی از فعالیت هاي اقتصادي

 
خود را به صورت کاملاً مدرن به نمایش بگذاریم. 

وي تاکید کرد: زمانی که نمایشگاه به سمت بهبود وضعیت شرایط اقتصادي برود، تاثیر موثري در اصفهان خواهد داشت؛ چرا که
اصفهان شهر گردشگري و صنعتی با قدمتی بسیار بالا است و به طور قطع برپایی رویداد نمایشگاه در محل جدید می تواند سرنوشت

 
اصفهان را تغییر دهد. 

رئیس کمیسیون گردشگري اتاق بازرگانی اصفهان با بیان اینکه در دنیا رشد شهري وابسته به اقتصاد آن است، تاکید کرد: به طور
قطع تمام دستاوردهاي اقتصادي، صنعتی و تجاري در محل نمایشگاه به نمایش گذاشته می شود و به مرور شاهد تغییراتی در اقتصاد

 
اصفهان خواهیم بود. 

خوروش با اشاره به شیوع کرونا، گفت: در حال حاضر با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی، تولید و صنعت کشور در حال فعالیت
است تا اقتصاد کشور از نفس نیفتد و با توجه به اراده مدیریت استان و مسئولان اصفهان در راه اندازي هر چه سریع تر نمایشگاه،

 
امیدواریم در آینده اي نزدیک شاهد تاثیر مثبت نمایشگاه بزرگ در معیشت مردم این شهر باشیم. 

 
نمایشگاه جدید صنعت اصفهان را به اهدافش می رساند 

رئیس هیئت مدیره انجمن کارفرمایان صنایع نساجی استان اصفهان نیز تاثیر نمایشگاه جدید این استان در رونق اقتصادي این شهر را

 
وابسته به سیاست هایی دانست که از این به بعد قرار است اتخاذ کنیم. 

حبیب االله شاه کرمی گفت: بر اساس سیاست ها، میزان تبلیغات، درصد شرکت کنندگان و امتیازاتی که براي آنها در نظر گرفته می

 
شود، میزان تاثیرگذاري نمایشگاه متفاوت خواهد بود. 

وي افزود: باید توجه داشت که چه گروه و برندهایی در نمایشگاه شرکت می کنند و اینکه آیا تنها نگاه درآمدي به نمایشگاه داریم و یا

 
به عنوان یک بنگاه اقتصادي به آن نگاه می کنیم، نمایشگاه می تواند در اقتصاد یک کشور و شهر تاثیرگذار باشد. 



وي با بیان اینکه از محل نمایشگاه می توان دست واسطه ها را براي جذب مشتریان جدید کوتاه کرد، تاکید کرد: اینکه نمایشگاه می
تواند محلی براي توسعه صنعتی و اقتصادي باشد و یا برعکس، به سیاست و برنامه ریزي هاي برپایی آن برمی گردد، بنابراین براي

 
بهره مندي مناسب از فضاي جدید نمایشگاه نیازمند مدیریت مناسب هستیم. 

به گفته شاه کرمی، اگر با مدیریت و برنامه ریزي صحیح پیش رویم، محل جدید نمایشگاه اصفهان تا بالاي 40 درصد می تواند صنعت

 
استان را به جلو ببرد و رونق اقتصادي از مسیر این زیرساخت اتفاق خواهد افتاد. 

انتهاي پیام



مدیرکل جدید بهزیستی کرمانشاه معرفی شد

منبع: ایسناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/05

آیین تودیع و معارفه مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه امروز (5 مهر) با حضور معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی کشور
برگزار شد.

دکتر محمد نفریه معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی کشور در این مراسم با تقدیر از زحمات بیش از یک ساله دکتر
رضوانی در سمت مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه گفت: خوشبختانه با توجه به توان مدیریت بالاي دکتر رضوان مدنی، در همین

 
مدت کوتاه شاهد ارتقا شاخص هاي خدمات رسانی به مددجویان بهزیستی استان در سطح کشور بودیم که جاي تقدیر دارد. 

وي افزود: در این مدت کوتاه شاهد فعالیت و تکاپو و شادابی در مدیریت بهزیستی استان بودیم و همین امر موجب شد تا دکتر رضوان

 
مدنی به عنوان معاون پیشگیري سازمان بهزیستی کشور معرفی شود. 

نفریه تصریح کرد: دکتر رضوان مدنی چند هفته اي است کار خود را در سمت جدید شروع کرده و همزمان مدیریت بهزیستی استان

 
را هم برعهده داشتند که کار بسیار دشواري بود و جاي قدردانی دارد. 

وي افزود: امروز در این جلسه مدیرکل جدید بهزیستی استان معرفی می شود و دکتر فرحناز محمدي که سابقه کاري و فعالیت خوبی

 
طی سالهاي خدمتشان داشته به عنوان مدیرکل جدید بهزیستی استان معرفی می شود. 

وي با اشاره به شرایط سخت اقتصادي کشور گفت: در این شرایط که کشور جنگ تنم را تحمل می کند، پذیرش مسئولیت واقعا از

 
خودگذشتگی و ایثار می خواهد. 

نفریه همچنین با اشاره به شیوع کرونا، گفت: شیوع این بیماري سازمان بهزیستی کشور را هم مانند بسیاري دستگاه هاي دیگر با

 
تنگناهاي مالی مواجه کرده، اما در این شرایط بیکار نبوده و اقدامات خوبی در سازمان صورت گرفت. 

وي افزایش مستمري مددجویان بهزیستی، افزایش تعداد خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی و اجرایی کردن قانون حمایت از افراد

 
داراي معلولیت را از جمله این اقدامات عنوان کرد. 

وي با بیان اینکه عمده جامعه مددجویان بهزیستی از جمله گروه هاي در معرض خطر کرونا هستند، گفت: همین امر موجب شد
مراقبت هاي پیشگیري در تمام مراکز تشدید شود و خوشبختانه هم در حوزه درگیري، هم بستري و هم در حوزه فوتی هاي کرونا در

 
مراکز بهزیستی آمارها حداقلی بود و وزارت بهداشت هم این مورد را تایید کردند. 

وي افزود: این حداقلی بودن آمار درگیري براي ما افتخاري است، چرا که در کشورهاي توسعه یافته 50 درصد آمار مرگ و میر کرونا

 
مربوط به مراکز نگهداري سالمندان بوده است. 



وي افزود: هم اکنون هم که در آستانه موج سوم کرونا هستیم امیدواریم با خدمات رسانی بیشتر و بهتر بتوانم از شیوع این بیماري در

 
مراکز بهزیستی و درگیري مددجویان پیشگیري کنیم. 

دکتر فاطمه رضوان مدنی مدیرکل پیشین بهزیستی استان کرمانشاه نیز در این مراسم تمام خدمات صورت گرفته طی یک سال

 
فعالیت خود در بهزیستی کرمانشاه را مرهون همکاري و همراهی تمام نیروهاي بهزیستی و مسئولان استان دانست. 

رضوان مدنی به خسارت هاي زلزله در استان اشاره کرد و افزود: در جریان این حادثه دردناك 2577 خانوار مددجوي بهزیستی
متاسفانه خانه هاي خود را از دست دادند که قرار شد در کنار تسهیلات و کمک هاي بلاعوض، 10 میلیون تومان هم از سوي سازمان

 
بهزیستی به این خانوارها اختصاص یابد. 

وي افزود: تا زمان شروع فعالیتم 800 خانوار این کمک را دریافت کردند اما مابقی مددجویان چشم انتظار این کمک ها مانده بودند و
براي همین با رئیس سازمان هدفمندي یارانه ها تشکیل جلسه داده و با همکاري و همراهی استاندار موفق شدیم 17 میلیارد تومان

 
براي این مددجویان دریافت کنیم و تا پایان سال گذشته 2577 واحد مسکونی زلزله زدگان تحویل مددجویان شد. 

مدیرکل پیشین بهزیستی استان کرمانشاه با بیان اینکه از سال 1389 تا 1398 بسیاري خانوارهاي مددجو پشت صف دریافت جهیزیه
قرار داشتند، گفت: با کمک استانداري و قرارگاه محرومیت زدایی سپاه توانستیم 1200 مورد جهیزیه براي خانوارهاي پشت نوبتی

 
تهیه کنیم. 

وي افزود: از این تعداد 800 مورد بصورت جهیزیه کامل یازده میلیون تومانی و 400 مورد که مربوط به سالهاي دور بود بصورت نقد و

 
به مبلغ هر کدام دو میلیون تومان پرداخت و تمام پشت نوبتی هاي جهیزیه تا پایان سال گذشته صفر شد. 

وي به مشکلات مددجویان بهزیستی در حوزه تکمیل سهم آورده مسکن مهر هم اشاره کرد و افزود: در همین راستا با کمک

 
استانداري برنامه گلریزانی در ماه مبارك رمضان سال گذشته برگزار و مشکل این خانوارها هم مرتفع شد. 

وي افزود: همچنین در بحث تامین مسکن براي خانوارهاي داراي دو معلول نیز گلریزان دیگري در آبان سال گذشته برگزار شد که در

 
این مراسم 9 میلیارد تومان جمع آوري و براي تامین مسکن این خانوارها هزینه شد. 

رضوان مدنی تصریح کرد: همچنین با کمک خیران و مسئولان توانستیم تا پایان سال گذشته هزینه درمان مددجویان را تماما

 
پرداخت کنیم. 

وي با بیان اینکه این موارد تنها بخشی از خدمات صورت گرفته توسط نیروهاي بهزیستی در حدود دو سال گذشته است، گفت: در
این مدت به تمام مسئولان به چشم یک خیر نگاه کرده و از همه آنها مصرانه درخواست کمک به مددجویان بهزیستی استان را

 
داشتیم که خوشبختانه همه همکاري کرده و در نهایت شاخص هاي خدمات رسانی بهزیستی در استان ارتقا یافت. 

وي افزود: همه این خدمات مرهون تلاش نیروهاي بهزیستی استان و همکاري مسئولان استان و بهزیستی کشور است که از همه آنها

 
قدردانی می کنم. 

رضوان مدنی در ادامه اشاره اي هم به شیوع کرونا داشت و افزود: شیوع این بیماري خدمات بهزیستی را تحت تاثیر قرار داد و بسیار



 
تلاش کردیم که مددجویان خود را از بیماري محافظت کنیم که در این زمینه هم به مدد الهی توفیق خوبی داشتیم. 

وي افزود: تا به امروز گزارشی از بیماري در مراکز شبانه روزي استان نداشته ایم و تنها در یکی از مراکز بهزیستی دو هفته پیش چند

 
مورد گزارش شد که همگی بهبود یافته اند. 

وي افزود: این توفیق بزرگی است که مددجویان بهزیستی را که عمدتا جزو گروه هاي در معرض خطر بیماري هستند از این بیماري

 
محافظت کنیم و این امر هم جاي تقدیر از نیروهاي با ارزش بهزیستی و نیز رسانه هاي ارزشمند استان را دارد. 

فرحناز محمدي مدیرکل جدید بهزیستی استان کرمانشاه هم در این مراسم با اشاره به جمعیت 67 هزار نفري خانواده بهزیستی
استان، گفت: خدمات رسانی به این خانواده بزرگ همت و همکاري تمام مسئولان استان و نیز مسئولان بهزیستی کشور و همراهی و

 
همیاري خیرین و رسانه ها را می طلبد. 

محمدي تامین مسکن مددجویان، ایجاد اشتغال براي جامعه هدف، بازتوانی مددجویان، تحت پوشش قرار دادن خانوارهاي متقاضی و
پشت نوبتی، گسترش برنامه هاي پیشگیري از جمله برنامه غربالگلري بیماري و شنوایی را از جمله اولویت هاي بهزیستی در برنامه

 
مدیریتی خود عنوان کرد. 

وي افزود: همچنین به دنبال نهادینه کردن فرهنگ مشاوره در استان بویژه فرهنگ مشاوره به هنگام در جهت کاهش آمار طلاق

 
هستیم. 

محمدي تصریح کرد: ما هر مسئول کرمانشاهی را به چشم یک خیر نگاه می کنیم و تقاضاي همراهی و همکاري جهان خدمات رسانی

 
بهتر به مددجویان را داریم. 

در پایان این مراسم از زحمات فاطمه رضوان مدنی مدیرکل سابق بهزیستی استان قدردانی و فرحناز محمدي به عنوان مدیرکل جدید

 
بهزیستی استان معرفی شد. 

انتهاي پیام



راه جلوگیري از تحریف حقایق جنگ، هم روائی و ضبط خاطرات آن است

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/05

نوریان، ایثارگر و آزاده اهل قلم نجف آبادي که خود مؤسس یک موسسه انتشاراتی در این شهر است، به فعالیت ادبی و نشر
آثار در حوزه دفاع مقدس اشتغال دارد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري کتاب ایران (ایبنا) در اصفهان، «محمدرضا نوریان» متولد شهرستان نجف آباد، یکی از فعالان
فرهنگی در حوزه نشر و اشاعه مضامین دفاع مقدس است. وي در سال 1364 به جبهه ها اعزام شد و چهار ماه مشغول خدمت بود و
نهایتا در عملیات قادر به اسارت نیروهاي رژیم بعث عراق درآمد. وي پنج سال در اردوگاه اسراي ایرانی در عراق اسیر بود و پس از
آزادي و بازگشت به وطن، درس را در حیطه کارشناسی ادبیات و زبان عرب و ارشد علوم قرآن و حدیث ادامه داد. نوریان بنیانگذار نشر
«مهر زهرا (س)» در نجف آباد است که از سال 1390 تاکنون بیش از چهارصد عنوان کتاب به چاپ رسانده است. به گفته نوریان،
تمرکز این نشر بر روشن کردن نسل جدید از تاریخ جنگ و دفاع مقدس است. همچنین 40 عنوان کتاب در همین حوزه توسط این

 
نشر منتشر شده است. «خواب نیستم» و «معجزه شیلر» از کتاب هاي تألیفی نوریان در این حوزه است. 

مؤسس نشر مهر زهرا (س)، در گفت وگو با خبرنگار ایبنا با اشاره به انگیزه اش براي فعالیت مستمر در حوزه تاریخ مکتوب و ادبیات
داستانی با مضمون دفاع مقدس بیان کرد: یکی از دلایلی که در بحث دفاع مقدس وارد شدم، این است که معتقد بودم زنده نگه
داشتن یاد شهدا کم از شهادت نیست. یکی از هدف هاي ما این بود که نسلی که تجربه حضور در آن دوران را نداشته، با مطالعه کتاب
ها به یک سري حقایق دست پیدا کند. به طور مثال کتابی توسط نشر ما چاپ شد با عنوان «خاطرات بهشتی» که مشتمل بر
خاطرات کوتاه از دوران دفاع مقدس است. حتی در اردو هاي راهیان نور از روایت این خاطرات استفاده می شد و خوشبختانه در این

 
حوزه تأثیرگذار بوده است. 

وي افزود: تعداد زیادي از خاطرات که در این کتاب ها است، بر مخاطب دغدغه مند تأثیر می گذارد و الحمدالله اقبال خوبی هم به آن
شده است. من خودم راوي کتاب «خواب نیستم» بودم و آقاي «حسین موحدي» آن را به رشته تحریر درآورده است. من در 17
سالگی به اسارت درآمدم و از بدو جوانی در دوران اسارت با مسائل مختلفی روبه رو شدم؛ به طور مثال در آن زمان خبرنگاران زیادي
از کشور هاي مختلف با ما جوانان مصاحبه می کردند و چالش هایی وجود داشت که در یک کتاب خاطرات آن زمان نوشته شد که
بسیار آموزنده بود. کتابی که در همین زمینه توسط نشر مهر زهرا (س) به چاپ رسید، «معجزه شیلر» نام داشت که حول محور سوژه
اي با نام «اکبر کاظمی» پیش می رفت و گفت وگو با ایشان که تعدادي از افراد معتقد بودند ما نباید براي چاپ این کتاب اقدام کنیم.

نوریان افزود: یکی از رنج هاي ما این است که در شهرستانی هستیم که توجه زیادي به بحث انتشارات نمی شود. هر چند بعضی
مسئولان تلاش می کنند کارهایی انجام بدهند؛ اما دست ما به بالا نمی رسد. می دانم که اگر این سوژه ها در شهري مثل تهران بود،
با توجه به تمرکز بودجه و تکریم این مسائل، می توانستیم کتاب ها را در تیراژ بالا و مطلوب به چاپ برسانیم. از جهتی هم تعداد
شهدا و رزمندگان نجف آبادي که در جبهه هاي جنگ حضور داشتند، زیاد بوده است و هر کدام یک سوژه مطلوب براي روایت هستند
و هر چقدر زمان گذاشته شود، کم است. به طور مثال اگر توجه کنید، شهید حججی و یا شهید کاظمی شاخص می شوند، اما ما
شهداي بسیار زیادي داریم که اگر پشتیبانی معنوي و مادي انجام شود می توان این افراد و خاطراتشان را کشف کرد و کار هاي



 
خاصی را در این حوزه انجام داد. 

مؤسس نشر مهر زهرا (س) ادامه داد: در بحث ادبیات داستانی،
نشر مهر زهرا (س) دوره هاي آموزشی را با اساتید مطرح کشوري
برگزار کرده است و تأکید کردیم که از تخیلات جوانان براي
پرداخت مضمون ها استفاده شود. اما از هدف اصلی و آموزه هاي
داستان ها نباید دریغ شود. ما حاضر نیستیم که چیزي از تاریخ و
حقیقت اصلی تحریف بشود تا بتوان مثل یک کتاب تاریخی ادبی
به آن اتکا کرد. از جهتی مقام معظم رهبري هم تأکید کردند که
نباید در این حوزه تحریفی صورت بپذیرد. همیشه گفته ام که
یک کتاب در حوزه دفاع مقدس فقط قرار نیست اشک دربیاورد.
خاطرات طنزي که از آن زمان وجود دارد، جذاب ترین خاطرات
است که اگر با قلم قدرتمندي نوشته شود، می تواند از جایگاه

 
ویژه اي برخوردار شود. 

نوریان تصریح کرد: بعد از گذشت چهل سال از آغاز جنگ، هنوز
در حوزه ادبیات جنگ عقب مانده ایم. خیلی از مباحث را می
توان به شیوه تطبیق در عملکرد روزانه به کار ببریم. به طور مثال
مدیریت در زمان جنگ را می توان براي این زمان استفاده کرد.
اما هنوز در حوزه تاریخ شفاهی، مشکل وجود دارد. بعضی اوقات
بزرگواران و سردارانی در معرض توجه فرهنگی قرار نمی گیرند؛

اما بعضی دیگر به دلایل حاشیه اي و یا بعضاً سیاسی مورد توجه قرار می گیرند. اگر به آن ها توجه داشته باشند و هرکس به اندازه
سهم خود مورد توجه قرار بگیرد، اتفاقات درستی رقم می خورد. باید در این حوزه کارشناسانی وجود داشته باشند که با دقت آثار را
بررسی کنند تا سلیقه اي عمل نشود. تلاش ما در انتشارات، این بوده که سلیقه اي عمل نشود و کتاب هایی چاپ شود که به دل

 
بنشیند و جوان ها را با فرهنگ ایثار و مقاومت آشنا کند. 

این ایثارگر و آزاده اهل قلم در پایان افزود: راه جلوگیري از تحریف حقایق جنگ، هم روائی و ضبط آن است. هم روائی به معنی اینکه
چند رزمنده در جلساتی باشند و خاطراتی را بیان کنند و رزمندگان دیگري مسائل و جزئیات را یادآوري و اصلاح می کنند. همچنین

خاطراتن و روایات باید توسط ناشر از راه هایی راستی آزمائی بشود.



ترکیه 100 هزار واحد مسکونی در ایران می سازد

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/05

تفاهم نامه اي به منظور احداث 100 هزار واحد مسکونی براي دهک هاي پایین جامعه بین یک شرکت ایرانی و یک شرکت
ترکیه اي که سابقه ساخت 35 هزار واحد در ایران را دارد به امضا رسید. این تفاهم بدون عبور از مجراي بانکی که دچار

تحریم است انجام شد.

اقتصادگردان- در روزهاي اخیر ربیعی، سخنگوي دولت و نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه از برنامه ساخت 100 هزار واحد

 
مسکونی براي گروههاي محروم خبر دادند. همزمان تفاهم نامه اي با همین هدف ببن دو شرکت ایرانی و ترك منعقد شد. 

علاالدین ختایی، مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان در خصوص جزئیات این مشارکت گفت: در شرایط تحریم و نوسان نرخ ارز و البته شیوع
ویروس کرونا سرمایه گذاري درایران با چالش هاي جدي مواجه شده است. به همین دلیل و باتوجه به مشکلات مذکور تفاهم صورت

 
گرفته با گروه کوزو بسیار ارزشمند است. 

وي با اشاره به سابقه فعالیت شرکت ساختمانی کوزو در ایران، توضیح داد: گروه ساختمانی کوزو ترکیه با رتبه حدود 110 جهانی،
سابقه احداث 17 هزار واحد در پردیس و 20 هزار واحد در پرند را در کارنامه خود دارد که حالا گسیل تجهیزات قالبهاي ساختمانی و

 
سرمایه خود را براي احداث 100 هزار واحد مسکونی در ایران آغاز کرده است. 

 
زمینه اشتغال یک میلیون نفر 

ختایی با تاکید بر اینکه این اقدام ملی می تواند بخشی از نیاز مسکن کشور را برطرف کند، خاطرنشان کرد: این اقدام یعنی ساخت
100 هزار واحد مسکونی زمینه اشتغال حداقل یک میلیون نفر را در کشور فراهم می کند. از طرفی با افزایش ساخت و ساز یک اتفاق
مهم دیگر یعنی رونق و فعالیت بیشتر کارخانجات صنعت ساختمان رخ می دهد که این چرخه در نهایت به بهبود شاخص هاي

 
اقتصادي کشور منجر می شود. 

وي با تاکید بر اینکه به حرکت درآمدن چرخ تولید مسکن در کشور مزایاي فراوانی دارد، افزود: در حقیقت این رخداد همان جهش
تولید است که مدنظر مقام معظم رهبري است. نباید فراموش کرد که افزایش تولید و عرضه مسکن در کاهش قیمت هاي مسکن نیز

 
تاثیر بسزایی خواهد داشت. همچنین دو شرکت بزرگ انبوه سازي دیگر ترکیه به منظور سرمایه گذاري جذب این حرکت شده اند. 

مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان ادامه داد: براي موفقیت هر چه بیشتر در عملی شدن این هدف مهم از بخش عمومی و دولتی تنها انتظار
داریم در روند صدور مجوز و طی مراحل فنی و اداري سرعت لازمه یک حرکت تحول گرا داشته باشد. این مسئله یکی از مهمترین

 
خواسته هاي ما از مسئولان و دستگاه هاي ذیربط است. 

 
قیمت واحدها بستگی به کیفیت سازه دارد 

ختایی با تاکید بر اینکه در شرایط سخت تحریم کنونی توانسته ایم سرمایه گذاري بین المللی را به سمت پروژه هاي ملی جذب کنیم،



توضیح داد: میانگین ساخت هر مترمربع یک واحد مسکونی بستگی به مساحت واحدها و تعداد طبقات و بستگی به متریال مصرفی
دارد. از طرفی تامین مالی پروژه به صورت مشترك از سوي طرف ترك و طرف ایرانی یعنی بازار تهاتر ایرانیان در قالب یک مشارکت

 
نامه که مبادله شده و با تولیدات داخل کشور انجام خواهد شد. 

 
زیرساختهاي شهري توسط دولت فراهم شود 

وي با اشاره به اینکه تامین زیرساخت هاي شهري یکی از دغدغه هاي بزرگ ما و طرف ترك است، افزود: بر اساس مکان یابی هاي
انجام شده زیرساخت هاي شهري باید فراهم شود و دستگاه هاي ذیربط هم باید سرعت بیشتري در این خصوص داشته باشند چرا که

 
اگر زیرساخت ها به موقع فراهم نشود، مردم نمی توانند در واحد هاي ساخته شده ساکن شوند. 

ختایی با بیان اینکه یکی از انتظارات حداقلی و مهم ما همکاري مسئولان و نهادها براي کاهش هزینه هاي مربوط به جواز و زمین
است، گفت: پروژه ها در شهرهایی خواهد بود که زمینه صدور مجوزهاي ساخت مسکن براي یک اقدام ملی میسر باشد. وزارت راه و
شهرسازي هم ضمن تفاهمنامه با بازار تهاتر ایرانیان رسما اعلام حمایت کرده که آمادگی لازم براي سرعت بخشیدن به صدور
مجوزهاي ساخت مسکن در طرح اقدام ملی را دارد. از طرفی از بانک مسکن هم انتظار می رود تسهیلات ارزان قیمت در اختیار
خریداران قرار دهد. از متولیان صدور پروانه ساخت از نظام مهندسی ساختمان گرفته تا بنیاد مسکن و ... هم انتظار تسریع در روند

 
صدور پروانه ساخت داریم. 

مدیرعامل بازار تهاتر ایرانیان در خصوص توانمندي موجود براي ساخت انبوه مسکن توضیح داد: به طور کلی براي ساخت مسکن در
مقیاس 100 هزار واحد در سال با مشارکت انبوه سازان توانمند داخل کشور و نیز کشور دوست و برادر ترکیه؛ توانایی ساخت داریم.
چرا که چند شرکت گسترده انبوه سازي ترك و انبوه سازان داخل کشور و کارخانه هاي صنعت ساختمان آمادگی کامل براي همکاري

 
دارند تا ما همزمان بتوانیم در استان ها پروژه ها را آغاز کنیم. 

 
دهک هاي پایین گروه هدف هستند 

وي با بیان اینکه گروه هاي هدف ما براي تولید مسکن دهک هاي پایین جامعه هستند گفت: ما ساخت مسکن ارزان را در اولویت
برنامه ریزي هاي خود قرار داده ایم و ظرف سه سال می توانیم به هدف بزرگ و مهم ساخت 300 هزار واحد برسیم. ما برنامه ریزي

 
کرده ایم که 300 هزار واحد با همکاري شرکت هاي توانمند ساخته شود تا بتوانیم راه گشا و تاثیرگذار باشیم. 

پیش از این در ادامه فعالیت هاي بازار تهاتر ایرانیان به منظور تامین و تجهیز مصالح مورد نیاز براي ساخت و ساز پروژه هاي طرح
اقدام ملی مسکن در کشور، تفاهمنامه اي با شبکه بازار تهاتر ایرانیان با حضور وزیر راه و شهرسازي منعقد شد. بنا به گفته مدیرعامل
بازار تهاتر ایرانیان از راهکارهاي مهم مدیریت هزینه هاي تمام شده مسکن، راه حل تهاتري است که بازار تهاتر ایرانیان در پی

تفاهمنامه با وزارت راه و شهرسازي از طریق این راه حل اقدام می کند.



آخرین مهلت ارسال مقاله به "سومین کنفرانس ملی کارآفرینی"

منبع: ایسناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/05

دانشگاه صنعتی شریف "سومین کنفرانس ملی کارآفرینی" را با تمرکز بر مسئله آموزش کارآفرینی در دانشگاه ها، دي ماه
سال جاري برگزار خواهد کرد.

به گزارش ایسنا، سومین کنفرانس ملی کارآفرینی با هدف
گردهم آمدن محققان حوزه کارآفرینی و کسب وکارهاي
نوین براي ارائه آخرین دستاوردهاي پژوهشی و کاربردي در
این زمینه در روزهاي 3و4 دي ماه سال جاري در دانشگاه

 
صنعتی شریف برگزار می شود. 

مدل هاي آموزش کارآفرینی در دانشگاه ها، توسعه و ترویج
فرهنگ کارآفرینی در میان دانشجویان و اعضاي هیات

علمی، توانمندسازي دانشجویان و ارتقاي مهارت ها و قابلیت هاي کارآفرینانه آنها، نحوه استفاده و تعامل با بخش خصوصی در جهت
توسعه کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان و بررسی الگوها و مدل هاي بین المللی در ارتباط با توسعه نوآوري و کارآفرینی از

 
مهمترین اهداف این کنفرانس است. 

استادان، دانشجویان، متخصصان و دست اندرکاران حوزه کارآفرینی و اشتغال تا 15 آبان ماه سال جاري فرصت دارند با ارسال مقالات

 
علمی و پژوهشی خود در محورهاي ذکر شده در این رویداد دو روزه شرکت کنند. 

این رویداد طی روزهاي 3 و 4 دي ماه 1398 در دانشگاه صنعتی شریف برگزار خواهد شد و دانشجویان، اعضاي هیات علمی، محققان،
مسئولان نهادهاي دولتی و غیردولتی مرتبط با کارآفرینی و اشتغال و مدیران شرکت هاي نوپا و فعالان حوزه کسب و کار و کارآفرینان
از جمله مخاطبان اصلی آن هستند. همچنین با توجه به اینکه تمرکز اصلی کنفرانس بر مسئله آموزش کارآفرینی در دانشگاه ها است،
برنامه ریزان دروس و رشته هاي دانشگاهی در وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و دانشگاه ها از مخاطبین ویژه این کنفرانس خواهند

 
بود. 

همچنین ویژگی هاي دانشگاه کارآفرین، سیاست گذاري آموزش کارآفرینی و مبانی فلسفی یادگیري در آموزش کارآفرینانه، آموزش
کارآفرینی اجتماعی/ کارآفرینی سازمان، رویکرد آموزش هاي برخط و آمیخته، تئوري هاي پداگوژیک در آموزش کارآفرینی، تاثیر
جنسیت در آموزش کارآفرینی، آموزش دهندگان (Educators)/ و آموزش آموزش دهندگان (Teacher Education)، روش
هاي نوین آموزش کارآفرینی، ارزش ها و اخلاق در آموزش کارآفرینی، آموزش کارآفرینی براي دانشجویان رشته هاي غیر مدیریت و
کسب و کار، آموزش نوجوانان/ دانش آموزان در حوزه کارآفرینی، نوآوري هایی در تاثیرگذاري، منابع آموزشی، سنجش و ارزیابی
آموزش کارآفرینی و منتورشیپ/ کوچینگ در حوزه کارآفرینی محورهاي سومین کنفرانس ملی کارآفرینی دانشگاه صنعتی شریف

 
خواهد بود. 



بنا بر اعلام روابط عمومی وزارت علوم، 15 آبان ماه 1399 آخرین مهلت ارسال مقالات به دبیرخانه این کنفرانس اعلام شده است.

 
علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر به وب سایت http://entconf.sharif.ir مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/05

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار
داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند. نوشته 95 هزار نفر در صف دریافت بیمه

بیکاري کرونا اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار داشته

 
و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند. 

 به گزارش جهان صنعت نیوز:  بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی ، حقوق هاي
غیرقانونی و … مواجه بود، پس از شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود

 
را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بود براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین
وضعیت بیمه بیکاري اظهار داشت: طبق آخرین آمار مربوط به پنجم مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا

 
اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند تعداد 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که
اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل 65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال

 
شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 



واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و
مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛ البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به

 
پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط

 
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند. 

 
  

0/5 ( 0 نظر )



معادن ایران؛ ظرفیتی بالقوه براي صنعت گردشگري

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/05

5 مهرماه روز جهانی گردشگري است. به همین مناسبت گزارشی از اقدامات انجام شده در حوزه گردشگري معدنی توسط
شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران را در ادامه می خوانیم: به گزارش روابط عمومی شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، با

متحول شدن بخش معدن، بخش هاي صنعتی و اقتصادي کشور فعال می شود و به (...)

5 مهرماه روز جهانی گردشگري است. به همین مناسبت گزارشی از اقدامات انجام شده در حوزه گردشگري معدنی توسط

 
شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران را در ادامه می خوانیم: 

به گزارش روابط عمومی شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، با
متحول شدن بخش معدن، بخش هاي صنعتی و اقتصادي کشور
فعال می شود و به عبارت دیگر؛ به دلیل فعالیت معادن در ایران،
صنایع معدنی شامل فولاد، مس، آلومینیوم، سرب و روي و …
شکل گرفته و تقویت می شود. در واقع معدن موتور محرکه
صنعت و اقتصاد به شمار می رود. گردشگري معدنی می تواند
برخی از چالش هاي حال حاضر در بهره برداري از معادن را

 
کاهش دهد. 

ایران با داشتن حدود 70 نوع ماده معدنی، 3 درصد ذخایر
شناخته شده معدنی جهان را در اختیار دارد و می تواند به روش

مطلوبی از این ظرفیت در اقتصاد کشور استفاده کند. بر اساس آمارهاي اعلام شده در حال حاضر سهم بخش معدن در تولید ناخالص
ملی، حدود یک درصد و سهم صنایع معدنی در اقتصاد، حدود 5 درصد است اما با توجه به وجود منابع عظیم در ایران می توان با

 
ایجاد ارزش افزوده بیشتر سهم بخش معدن و صنایع معدنی در اقتصاد کشور را افزایش داد. 

در این راستا اما با چالش هاي متعددي نیز روبرو هستیم ، مقاومت افکار عمومی از منظر محیط زیستی، خصوصاً ساکنان نواحی مجاور
معادن، بدمنظره بودن معادن متروکه ، بیکار شدن پرسنل شاغل در معدن بعد از اتمام ذخایر معدنی و … ازجمله این موارد است.
خوشبختانه در این ارتباط در چند دهه اخیر، در برخی از نقاط معدن خیز جهان شاهد بهره برداري از معادن در حوزه گردشگري
هستیم که می تواند بخش مهمی از مسائل را برطرف کند. در واقع با ورود جدي و موثر به صنعت ژئوتوریسم و گردشگري معدنی،

 
کشور می تواند از ثمرات مضاعف این صنعت در حوزه معدن بهره مند باشد. در این عرصه شاهد تجربه هاي موفق جهانی هستیم. 

برخی از معادن تابعه شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران داراي پتانسیل هایی براي جذب گردشگر هستند و در این راستا از تیرماه
سال 1396ایمپاسکو با ایجاد کمیته اي تحت عنوان “گردشگري معدنی” سعی کرده با شناسایی مناطق معدنی مستعد گردشگر با

 
هدف افزایش اشتغال و توسعه پایدار به جذب گردشگر در این مناطق کمک کند. 



 
دهکده نمکی خور و بیابانک 

دهکده نمکی خور در استان اصفهان، نمونه اي از جاذبه هاي کشور به شمار می رود این دهکده شامل سوییت هاي نمکی، دریاچه
نمک، استخرهاي تبخیري، استخرهاي شنا و حمام نمکی، آبشار زیباي نمکی، امکانات ورزشی-تفریحی، سایت رصدآسمان شب از
جاذبه هاي منطقه نمونه گردشگري مجتمع پتاس خور و بیابانک بوده که در قالب تورهاي گردشگري معدنی، ژئوتوریسم و توریسم

 
سلامت، پذیراي علاقه مندان سفر به کویر مرکزي ایران است. 

 
معدن سرب نخلک 

تبدیل مجموعه معدنی نخلک واقع در بخش انارك شهرستان نائین به منطقه نمونه گردشگري معدنی که از سال 1389 اجرا شده،

 
فرصت دیگري براي گسترش این صنعت است. 

 
معادن سرب و روي انگوران در استان زنجان 

معدن “سرب و روي” انگوران به عنوان بزرگ ترین پهنه معدنی فعال “سرب و روي” کشور در حال حاضر به سبب طبیعت زیباي
منطقه و همچنین، ویژگی ها و جذابیت هاي زمین شناسی یکی از مراکز مهم در حوزه گردشگري معدنی به شمار می رود.
خوشبختانه در سال گذشته با توجه به این مهم اقدامات موثري براي معرفی و جذب گردشگر در این مجتمع معدنی به عمل آمده

 
است. 

 
معادن زغال سنگ البرز مرکزي 

انعقاد تفاهم نامه همکاري با سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مازندران و دانشگاه شهید بهشتی جهت تبدیل شدن معدن زغال
سنگ کنیج کلا به موزه معدنی که در این رابطه شاه تونل کنیج کلا به عنوان یکی از قدیمی ترین معادن این منطقه جهت انجام امور

ژئوتوریسم انتخاب شد.



بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است

منبع: پاناشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/05

قرار گرفتن پرونده 30 هزار نفر در حال انجام پالایش نهایی تامین اجتماعی

تهران (پانا) - مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد
آخرین وضعیت بیمه بیکاري می گوید طبق آخرین آمار
مربوط به پنجم مهر ماه،تعداد افرادي که بیکاري شان از
اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه
بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند که در سامانه
جامع روابط کار ثبت نام کرده اند همچنین تعدادي از افراد
هم در فرایند ثبت نام دچار مشکل شده اند و نتوانستند

 
مقرري خود را دریافت کنند. 

بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و ... مواجه بود، پس از
شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6

 
میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تأمین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بدو براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري اظهار کرد: طبق آخرین آمار مربوط به پنجم مهر
ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند تعداد 155 هزار و 700 نفر

 
هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 



 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفر بیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تأمین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تأمین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوئیم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20

 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط

 
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار مسعود بابایی بیمه بیکاري سازمان برنامه و بودجه تأمین اجتماعی بازار کار شیوع کرونا



95 هزار نفر در صف دریافت بیمه بیکاري کرونا

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/05

مهر نوشت: مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند
استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155 هزار و 700 نفر هستند.

 مهر نوشت: مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق
آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند 155

 
هزار و 700 نفر هستند. 

بازار کار ایران که همواره با معضلات زیادي همچون قراردادهاي موقت، کارگران فصلی، حقوق هاي غیرقانونی و … مواجه بود، پس از
شیوع کرونا، با چالش جدیدي برخورد کرد به گونه اي که طبق اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، طی 6 ماه 6

 
میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیدند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا کار خود را از دست دادند. 

بر این اساس، مقرر شد براي تامین بودجه بیمه بیکاري بیکارشدگان ناشی از شیوع کرونا مبلغ 5 هزار میلیارد تومان به صندوق بیمه
بیکاري اختصاص یابد تا به افرادي که به دلیل کرونا بیکار شدند بر اساس تبصره 2 ماده 2 قانون کار براي سه ماه اسفند، فروردین و

 
اردیبهشت بیمه بیکاري پرداخت شود. 

قرار بدو براي ماه هاي بعد از اردیبهشت نیز طبق روال گذشته و بر اساس قوانین کار و تأمین اجتماعی و ماده 7 قانون بیمه بیکاري،

 
مقرري واریز شود. 



 
 

 
مدیرکل بیمه بیکاري: بیکاري 155 هزار نفر استمرار یافته است 

مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار در مورد آخرین وضعیت بیمه بیکاري اظهار داشت: طبق آخرین آمار مربوط به پنجم
مهر ماه، افرادي که بیکاري شان از اسفند ماه استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده اند تعداد 155 هزار و 700 نفر

 
هستند که در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کرده اند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره
حساب، شماره شبا، اطلاعات شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا کاریابی ها به جاي

 
ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند مقرري خود را دریافت کنند. 

 
95 هزار نفربیمه در انتظار دریافت بیمه بیکاري 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل

 
65 میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30 هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تامین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش

 
هاي نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه و بودجه است. 

 
واریز بیمه بیکاري براي یک میلیون و 55 هزار نفربیمه 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: در صورت تکمیل یا تصحیح اطلاعات و مدارك، پرونده ها به تامین اجتماعی ارسال می شود؛
البته وزارت کار از زمان واریزها خبري ندارد و سازمان تامین اجتماعی مکلف به پرداخت است و به جامانده هاي کرونا هم خزانه داري

 
از طریق سازمان برنامه و بودجه باید واریز کند. 

 
بابایی ادامه داد: البته تاکنون یک میلیون و 55 هزار نفربیمه، بیمه بیکاري را دریافت کرده اند. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار تصریح کرد: منظور از «نفربیمه» این است که ممکن است یک فرد دو بار اسمش براي بیمه آمده
باشد و یا اینکه یک فرد سه بار اسمش آمده باشد و در برخی موارد نیز ممکن است فقط یک بار نام یک فرد آمده باشد. بنابراین وقتی
می گوییم پرونده 65 هزار نفربیمه در اختیار سازمان برنامه و بودجه است به این معنا نیست که 65 هزار نفر هستند بلکه شاید 20



 
هزار نفر باشند اما اسامی شان دو یا سه بار در تاریخ هاي مختلف آمده باشد. 

وي افزود: ثبت نام طبق روال سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد و افرادي که از خردادماه بیکار شده اند باید در سامانه جامع روابط

 
کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir مراجعه و فرایند ثبت نام را انجام دهند. 
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42 غرفه اشتغال زایی و تولید در ورامین راه اندازي شد/ اشتغال زایی 100

نفر از بانوان بدسرپرست و بی سرپرست

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/05

حسین دهقان شهردار ورامین در گفت وگو با خبرنگار
فارس در ورامین، اظهار کرد: شهرداري ورامین در راستاي
اجراي ماده 16 شهرداري ها در خصوص تهیه مکانی براي
تولیدکنندگان که داراي سرمایه کم هستند در طی دو سال

 
گذشته اقدامات نسبتاً خوبی را انجام داده است. 

وي افزود: در سه نقطه از شهر که دو نقطه از آن به صورت
دائم است در طول سال و به صورت روزانه این غرفه ها برپا

است و هم موضوعات کارآفرینی و اشتغال زایی بوده که ما در پارك جوان در پشت مسجد جامع پروژه گشت گاه را راه اندازي کردیم

 
که حدود 30 غرفه در آنجا برپاشده است. 

شهردار ورامین ادامه داد: با توجه به درگیري همگانی با ویروس کرونا برخی از غرفه ها در حال حاضر فعال هستند که امید است با از
بین رفتن این ویروس منحوس تمام غرفه ها که با هزینه حدود 2/5 میلیارد تومانی توسط بخش خصوصی و سرمایه گذار احداث شده،

 
فعال شود. 

دهقان بیان کرد: در محله ده شریفا که یکی از مناطق محروم شهرستان است براي اولین بار این اتفاق افتاد که به صورت مشارکت و
امضاء تفاهم نامه اي بین شهردار و آستان قدس رضوي این مهم انجام گرفت و نزدیک به 2 میلیارد تومان سرمایه گذاري تجهیزاتی در

 
این منطقه انجام شد. 

وي خاطرنشان کرد: یک فضاي سوله اي براي اشتغال زایی حدود 100 نفر از بانوان بد سرپرست و بی سرپرست به صورت مشارکت و

 
تفاهم نامه اي اداره می شود که در حال حاضر حدود 70 نفر در آنجا فعالیت می کنند. 

شهردار ورامین عنوان کرد: موضوع امرار و معاش و حقوقی که براي آن ها در نظر گرفته شده خوب است همچنین تولید و اشتغال که

 
همواره مورد تأکید مقام معظم رهبري بوده در این مکان در حال انجام است. 

دهقان اضافه کرد: در این برهه از زمان، وضعیتی که ویروس کرونا ایجاد کرده است این واحد تولیدي در بحث تولید ماسک و لباس
هاي بیمارستانی تولیدات خوبی انجام داده است و گروه هاي جهادي که نیاز به ماسک داشتن به آن ها داده شد و در بین مردم

 
شهرستان و حتی در سایر شهرستان هاي استان تهران نیز توزیع می شود. 

وي ابراز کرد: حدود 12 غرفه فصلی و مناسبتی در پایانه حمل ونقل و ترافیک شهرداري ایجاد شد که در کمربندي شمال شرق واقع



شده و آنجا هم غرفه هاي به صورت فصلی برگزار می شود که صنایع دستی، تولیدات معرق، تولیدات کشاورزي و زنان کارآفرین که در

 
ورامین تولید می شود در معرض دید عموم قرار می گیرد. 

شهردار ورامین در پایان تأکید کرد: برپایی نمایشگاه دائمی در شهرستان به عنوان یکی از ضروریات لازم یکی از پروژه هایی که در
دستور کار شهرداري ورامین قرار دارد و در حال پیگیري هستیم و باید حتماً این مهم اتفاق بیافتد؛ مطالعات لازم در این خصوص در

 
حال انجام و امید است بتوانیم این پروژه بسیار حائز اهمیت در شهرستان ایجاد شود. 

انتهاي پیام/67037/م/س



از کارآفرینی با صندلی تاشو تا صادرات به عراق و روسیه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/05

 به گزارش خبرگزاري فارس از مشهد، پس از فوت

 
همسرش زندگی بسیار سخت شد به خصوص از زمانی که پسر کوچکش تصادف کرد باید فکري به حال هزینه هاي زندگی می کرد. 

 
با تصادف پسر کوچک خانواده و دیدن صندلی هاي چرخدار ایده اي به ذهنش رسید؛ ایده تولید کالاي طبی. 

باوجود اینکه کارآفرینی در ایران و به خصوص براي بانوان بسیار سخت است و سنگ جلوي پا بسیار؛ اما همت کرد و دست به کار شد.

 
انتهاي طبرسی شمالی، هواي جاده ابلق کارگاهی را ایجاد و براي تعداد زیادي مانند خود کارآفرینی کرد. 

 
 

شهربانو اسماعیل زاده، کارآفرین مشهدي در گفت وگو با خبرنگار فارس در مشهد بیان کرد: مشکلات بسیاري بعد از فوت همسرم
باعث شد براي کسب درآمد طلاهاي خود را ازدست بدهم تا لباس فروشی دایر کنم، همیشه نگران بودم سه پسر نوجوانم چگونه کار

 
می کنند. با دیدن صندلی هاي چرخدار در بیمارستان بعد از تصادف پسر کوچکم، ایده تولید کالاي طب در من به وجود آمد. 



وي با تاکید براینکه سرمایه اولیه کارگاه تنها 30 میلیون وام از کمیته امداد بود، ادامه داد: در زیر زمین خانه با پول دریافتی به تولید
صندلی تاشو پرداختیم. یک سال تنفس موعد پرداخت وام بود در نتیجه پسرانم تمام کارهاي دوخت و خم کاري آهن را انجام می

 
دادند و من تولیدات آنها را می فروختم.  

این کارآفرین مشهدي ادامه داد: با وجود دختر کوچکم ابتدا با فروش در اتوبوس و مترو  کارم را شروع کردم سپس شب بازارها و

 
جمعه بازار و گاهی  ماشین کرایه می کردم تا در کنار جاده هاي منتهی به شهر به فروش بپردازم. 

این بانوي تولیدکننده افزود: بعد از یکسال کارگاهی را اجاره کردیم و با پسران در کنار صندلی تاشو کالایی طب مانند صندلی چرخدار
و واکر نیز تولید کردیم و ومیز غذاخوري نیز از محصولات امروز کارگاه است، در حال حاضر 31 کارگر مستقیم و 100 نفر غیر

 
مستقیم در کنار ما در حال کسب درآمد هستند که از بین آنها سه خانم از کمیته امداد در منزل کارهاي دوخت را انجام می دهند. 

اسماعیل زاده ادامه داد: آبکاري قطعات بیرون از کارگاه ما انجام می شود؛ اما تمامی کارهاي مونتاژ، خم کاري و جوشکاري در کارگاه

 
خودمان است.  

 
براي تولید کارگاهی حداقل 100 میلیون تومان نیاز است 

وي یادآور شد: زمانی که کار را آغاز کردیم به راحتی با دو میلیون، یک تن آهن خریداري می کردیم درحالی که یک تن آهن درحال
حاضر 26 میلیون تومان است، بنابراین وام هاي 50 میلیون تومانی که دولت می دهد براي آغاز کار بسیار کم است براي تولید

 
کارگاهی، حداقل 100 میلیون سرمایه نیاز است.  

این کارآفرین مشهدي با بیان این جمله که جهش تولید با کمک مسؤولین و پشتکار تولید کننده محقق می شود، متذکر شد: زنان
سرپرست خانوار و تولید کننده براي درخواست وام ضامن ندارند؛ اما پشتکار زیادي دارند به طور مثال من چنانچه حمایت و همکاري
در این حوزه باشد می توانم علاوه بر خراسان رضوي، نیاز نیمی از ایران را تامین کنم تا با تولیدات خوب و بهینه، واردات کاهش یابد،

 
هفته گذشته بخشی از محصولات تولیدي را به عراق صادر کردیم و از آذربایجان و روسیه هم سفارش داریم.  



 
 

 
کرونا کارگاه را نیمه تعطیل کرد 

این تولید کننده کالاي طب و صندلی تاشو در مشهد خاطرنشان کرد: کرونا مشکلات زیادي براي ما ایجاد کرده است و کارگاه را به
حالت نیمه تعطیل درآورده است با این وجود ما با سود کم سرپا هستیم  تا تمامی خانواده هاي درگیر در کارگاه درآمدي داشته

 
باشند.  

 
اسماعیل زاده اضافه کرد: کافی است مسئؤولین به تولیدکنندگان اعتماد کنند  تا تولید رونق یابد و اشتغال جوانان فراهم شود. 

 
آرزوي دیدار رهبر را دارم 

وي ضمن بیان اینکه یکی از آرزوهایش دیدار رهبر معظم انقلاب است، اظهارکرد : من در صفحات مجازي خود تلاش می کنم تا
مخاطبانم را به سمت کارآفرینی، موفقیت و آرامش درونی دعوت کنم تا  رشد چشمگیري در کارآفرینی و مشاغل  ایجادشود. آروز 

 
دارم روزي راببینم که  مردم کشورم از فقر نجات یابند. 

انتهاي پیام/ 70071



تفاهم نامه مشارکت هزار و دویست میلیارد ریالی در اجراي پروژه هاي

راهداري مازندران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/05

خبرگزاري آریا- مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي
مازندران عنوان کرد: در راستاي ارتقاي ایمنی راههاي
استان در سال «جهش تولید»، و بمنظور مشارکت در
تامین منابع مالی جهت اجراي پروژه هاي اولویت دار
راهداري و حمل و نقل جاده اي استان تفاهم نامه مشارکت
هزار و دویست میلیارد ریالی بین سازمان راهداري وحمل و
نقل جاده اي کشور و استانداري مازندران و سازمان

 
مدیریت و برنامه ریزي استان منعقدگردید. 

به گزارش خبرنگارآرادفترمازندران در ساري، به نقل ازروابط عمومی اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران، مهندس
عباسعلی نجفی اظهار داشت: بر اساس این توافق؛ 30درصد از اعتبار یاد شده از سوي استان و 70درصد از سوي سازمان راهداري و
حمل و نقل جاده اي کشور جهت احداث دوربرگردان هاي ضروري،اصلاح نقاط پر تصادف ، بهسازي و روکش آسفالت و ایمن سازي

 
راهها ، بازسازي و نوسازي ماشین آلات راهداري تأمین می شود. 

وي در ادامه محورهاي مواصلاتی استان را در شمار شریان هاي مهم کشور خواند و بهسازي راه هاي روستایی، تسریع در پیشرفت راه
ها و شریان هاي اصلی و رسیدگی به مشکلات این بخش بویژه حوزه حمل نقل را بسیار مهم و از دغدغه هاي عمرانی استان عنوان

 
کرد. 

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران مدت زمان اجراي این تفاهم نامه را دو سال عنوان نمود وگفت: سیاست هاي
وزارت راه و شهرسازي (سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي) منطبق بر "طرح ارتقاي کیفیت راهداري قابل اجرا و با موافقت

 
طرفین قابل تمدید خواهد بود. 

وي ابراز امیدواري کرد: قرار گرفتن ظرفیت ها در کنار هم، منجر به رفع مشکلات هم استانیها می شود و از این روي در سال 1399 و

 
سال 1400، شاهد اجراي پروژه هاي توافق شده به صورت هم افزا و هماهنگ باشیم 

مهندس نجفی با بیان اینکه بیش از 90 درصد حمل و نقل استان در حوزه حمل و نقل جاده اي و از بستر راه انجام می شود، افزود:
اکنون 10400 کیلومتر راه در استان وجود دارد که با بهره مندي از ظرفیت هاي طرفین اقداماتی در راستاي توسعه راه هاي استان و

 
افزایش اشتغال، کارآفرینی و تسهیل و تسریع حمل محصولات کشاورزي برداشته شود. 



گفتنی است در نشست اولیه مقرر گردیده بود مبلغ تفاهم نامه 1000 میلیارد ریال و با درصد 40 به 60 امضا گردد که با پیگیري
هاي به عمل آمده توسط این اداره کل 200 میلیارد ریال افزایش و با درصد 30 به 70 تفاهم نامه امضا گردید.



رسانه ملی تریبون پرقدرت براي ترویج زیست بوم اقتصاد دانش بنیان است

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/05

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از بنیاد ملی نخبگان، معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در جریان این بازدید، گفت:
اختراع و پژوهشی که بخش خصوصی حاضر به خرید و سرمایه گذاري روي آن نیست، احتمالاً از ارزش ذاتی کافی براي

تجاري سازي برخوردار نیست، اختراع و نوآوري ارزشمند توانایی حل یک مشکل از مشکلات ... ...

کسب و کار نیوز - سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري و عبدالعلی علی عسگري رئیس سازمان صداو سیما از
مجموعه شرکت ها و توانمندي هاي پارك فناوري پردیس معاونت علمی بازدید کردند. در این بازدید بر توسعه همکاري هاي دوجانبه

 
و استفاده از ظرفیت هاي رسانه ملی در معرفی هرچه بیشتر زیست بوم نوآوري واقتصاد دانش بنیان در کشور تاکید شد. 

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از بنیاد ملی نخبگان، معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در جریان این بازدید، گفت: اختراع و
پژوهشی که بخش خصوصی حاضر به خرید و سرمایه گذاري روي آن نیست، احتمالاً از ارزش ذاتی کافی براي تجاري سازي برخوردار

 
نیست، اختراع و نوآوري ارزشمند توانایی حل یک مشکل از مشکلات جامعه را دارد و طبیعتاً سرمایه گذار نیز براي آن پیدا می شود. 

 
بسته هاي خدمتی 

سورنا ستاري رئیس بنیاد ملی نخبگان ضمن تاکید بر توسعه هر چه بیشتر زیرساخت هاي اقتصاد دانش بنیان در کشور ، افزود: در
حال حاضر معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، بیش از 140 بسته خدمتی مختلف به شرکت هاي دانش بنیان و فناور عرضه

 
می کند، خروجی تدریجی این خدمات در این بازه زمانی شش ساله به تولد بیش از 5300 شرکت دانش بنیان انجامیده است. 

رئیس ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان ضمن توضیح گام هاي برداشته شده در راستاي فرهنگ سازي وتقویت زیست بوم
فناوري ونوآوري بیان کرد: رسانه ملی تریبون پرقدرت براي ترویج زیست بوم اقتصاد دانش بنیان است. رسانه ملی ظرفیت هاي قابل
توجهی در اختیار دارد، در صورت توسعه همکاري هاي دو جانبه، بستر مناسبی براي توسعه بازار محصولات دانش بنیان، خلاق و

 
فناور ایجاد می شود 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با اشاره به ظرفیت هاي گسترده رسانه ملی در تبیین اقتصاد دانش بنیان در جامعه، گفت:
بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان رشد یافته و بالنده هستند، معرفی محصولات شرکت هاي کوچک و متوسط دانش بنیان از

 
صداوسیما می تواند، رشد این شرکت ها را نیز به شکل قابل توجهی تسریع بخشد. 

 
بازارسازي براي محصولات دانش بنیان 

ستاري ضمن مهم ارزیابی کردن تبلیغات و معرفی محصولات دانش بنیان، افزود: بازدید امروز رسانه ملی از این مرکز می تواند نقطه
عطفی در همکاري هاي دوجانبه باشد. با توجه به دستورات و پیگیري هاي رئیس محترم صداوسیما براي ایجاد کمیته همکاري هاي
مشترك رسانه اي، انتظار می رود که روند معرفی توانمندي هاي زیست بوم اقتصاد دانش بنیان در صداوسیما، جهش یابد. بر اساس
توافق صورت گرفته، شبکه هاي برون مرزي نیز در راستاي معرفی هر چه بیشتر محصولات و خدمات فناورانه ایران ساخت تلاش می

 
کنند. 

 
روحیه فناورانه و ارزش هاي انقلاب اسلامی 

عبدالعلی علی عسگري رئیس سازمان صداوسیماي جمهوري اسلامی نیز در این بازدید ضمن اشاره به موفقیت هاي معاونت علمی و



فناوري ریاست جمهوري در توسعه زیرساخت هاي نوآوري در کشور گفت: تمام تلاش ما در این سازمان حمایت از زیست بوم اقتصاد

 
دانش بنیان در کشور است. روحیه جهادي موجود در میان فعالان فناور ریشه در ارزش هاي انقلاب اسلامی دارد. 

 
توسعه زیست بوم 

رئیس سازمان صداوسیماي جمهوري اسلامی، با اشاره به وظایف این سازمان در گسترش فرهنگ کارآفرینی و نوآوري در کشور گفت:
همان خط سلطه که امیر کبیر را شهید کرد، در دوران ستم شاهی نیز تلاش کرد تا ایران همواره وارد کننده و وابسته باشد. انقلاب

 
اسلامی نقطه آغاز حماسه خودکفایی در کشور است. 

علی عسگري در ادامه افزود: رهبر انقلاب همواره از تلاش هاي انجام گرفته در زیست بوم اقتصاد دانش بنیان حمایت کرده اند و سورنا
ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري هم که پرچمدار این زیست بوم هستند، تلاش هاي قابل تحسینی در این حوزه انجام

 
داده اند. 

 
خودکفایی در دوران دفاع مقدس 

وي با اشاره به همکاري هاي سازنده شکل گرفته بین دو نهاد، گفت: بخشی از تاریخ کمتر روایت شده دوران دفاع مقدس، تلاش هاي
صورت گرفته براي خودکفایی در حوزه دفاعی در کارخانجات تولیدي وصنایع سپاه و ارتش است. پدر آقاي ستاري، شهید منصور

 
ستاري، خود یکی از سرآمدان بومی سازي صنایع دفاعی در دوران دفاع مقدس هستند. 

 
توجه به ذخایر و توانمندي هاي طبیعی 

رئیس سازمان صداوسیماي جمهوري اسلامی، افزود: با توجه به تنوع آب و هوایی کشور، عرصه هاي مانند کشاورزي و امنیت غذایی،
ظرفیت هاي فراوانی براي فعالیت شرکت هاي دانش بنیان دارد. تکمیل زنجیره ارزش در حوزه نفت، گاز و پتروشیمی و فناوري

 
اجتماعی از جمله دیگر عرصه هاي مهم براي فعالیت هاي نوآورانه است. 

وي ضمن تاکید بر بهره گیري از توان همه شبکه هاي صدا وسیما افزود: حتی شبکه نهال نیز می تواند با فرهنگ سازي در میان
نونهالان کشور آنها را از همان ابتدا با فرهنگ کارآفرینی و نوآوري آشنا کند. مستند سازي و شبکه ها و رادیو هاي برون مرزي نیز،

 
بستر بسیاري خوبی براي بازاریابی بین المللی محصولات دانش بنیان و فناور است. 

رئیس رسانه ملی، در پایان بیان کرد: شبکه سه به عنوان شبکه جوان، برنامه هاي جدیدي را براي معرفی بیشتر توانمندي هاي دانش

 
بنیان کشور، باهمکاري معاونت علمی عرضه خواهد کرد. 

 
درج نام شرکت هاي دانش بنیان 

پرویزکرمی دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان و نماینده معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در صدا وسیما ضمن
تشکر از حمایت وهمکاري ها وتجربیات ارزشمند رسانه اي دونهاد گفت: با ایجاد دفتر همکاري هاي دو جانبه می توانیم کیفیت

 
وکمیت اقدامات انجام شده درحوزه فرهنگ سازي و ترویج اقتصاد دانش بنیان در رسانه ملی را ارتقاء دهیم. 

کرمی با تشکر از رئیس رسانه ملی براي دستور مساعد، خواستار پخش تیزر رایگان واختصاص زمان وبرنامه هاي مرتبط با معرفی
شرکت هاي دانش بنیان واستارتاپ ها درشبکه هاي سه ،ایران کالا، شبکه چهار، آموزش و بخش هاي خبري و با ذکر نام و برند

 
شرکتهاي دانش بنیان و فناور شد که مورد موافقت رئیس رسانه ملی قرار گرفت. 

 
تبدیل ایده به محصول 

مهدي صفاري نیا رئیس پارك فناوري پردیس معاونت علمی نیز در جریان این دیدار گفت: تولید ثروت از دانش یکی از اهداف اصلی
این مجموعه محسوب می شود. پارك فناوري پردیس معاونت علمی، حلقه واسط بین دانشگاه و صنعت است. هسته هاي فناور

 
دانشگاهی ایده ها و طرح هاي خود را با استفاده از امکانت این مجموعه به لبه تجاري سازي نزدیک می کنند. 



 
گسترش فعالیت 

رییس پارك فناوري پردیس معاونت علمی، افزود: از سال1380 زمین هاي فاز یک پارك فناوري پردیس معاونت علمی خریداري شد

 
و به تدریج زیرساخت هاي این مجموعه مانند صندوق پژوهش و فناوري، شتابدهنده ها و مرکز نوآوري شکل گرفت. 

وي گفت: در دوره جدید یک شعبه جدید براي خدمات دهی به شرکت هاي خارج از پارك تاسیس شد، این مجموعه به عنوان
زیرمجموعه معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، با ایجاد کارخانه نوآوري و مجموعه، هاي وب در محله نوبنیاد تهران، تلاش کرد

 
تا فعالیت هاي خود را گسترش دهد. 

صفاري نیا افزود: تا سال قبل، بخش خصوصی بیش از 2300 میلیارد تومان در این پارك سرمایه گذاري کرده است. بیش از 28

 
شرکت از ایرانیان جذب شده از خارج از کشور نیز در این مجموعه مستقر شده اند. 

 
معرفی محصولات به مشتري خارجی 

مجتبی رضایی مدیر عامل شرکت بیناب سنجش دماوند، که با حمایت برنامه جذب نخبگان ایرانی خارج از کشور، از کانادا به ایران
بازگشته است، یکی یکی از مدیران فناور حاضر در این نشست بود و محصول فناورانه این شرکت را که دستگاه سنجش آلاینده هاي
هوا است را معرفی کرد. این فعال فناور از رئیس رسانه ملی درخواست کرد تا این سازمان، با استفاده از شبکه هاي برون مرزي، نسبت

 
به معرفی توانمندي هاي شرکت هاي دانش بنیان و فناور ایرانی به مخاطب خارجی اقدام کند. 

مهناز قمی مدیر عامل شرکت فناور ایکس نانو سینا نیز که تولید کننده نانو داروها است، شرحی از فعالیت ها و محصولات این شرکت

 
را به حاضران در جلسه ارائه کرد. 

 
چند مدیر و فعال فناور نیز نقطه نظرات و درخواست هاي خود را با مسئولین حاضر در نشست در میان گذاشتند. 

 
امکانات پارك 

پارك فناوري پردیس معاونت علمی، هسته مرکزي ناحیه نوآوري پردیس در شمال شرق تهران است. بیش از 240 واحد فناور در این

 
مرکز فعال هستند و نزدیک به 5000 فعال فناور، به صورت روزانه از امکانات این پارك استفاده می کنند. 

معافیت هاي مالیاتی، بسته هاي حمایت مالی، لغو محدودیت استقرار در 120 کیلومتري شهر تهران براي شرکت هاي فناور و ده ها

 
خدمت دیگر از جمله مزایایی استقرار شرکت هاي فناور در ناحیه نوآوري پردیس معاونت علمی محسوب می شود. 

معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در تلاش است تا با توسعه زیرساخت ها، در فازهاي جدید، دهها هکتار به ظرفیت این پارك

 
اضافه کند. 

 
بازدید از بخش هاي مختلف 

در این دیدار همچنین معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري با همراهی رئیس سازمان صداوسیما و دیگر مسئولین و مدیران حاضر
در این نشست، با مدیران و فعالان فناور برخی شرکت هاي دانش بنیان و فناور، مستقر در پارك فناوري پردیس معاونت علمی گفتگو

 
کردند. بررسی چالش هاي این شرکت ها و راهکار برون رفت از این مسائل، از جمله مباحثی بود که در مورد آن گفتگو شد. 

در حاشیه این بازدید همچنین، نمایشگاهی از برخی محصولات دانش بنیان و فناورانه مجموعه پارك فناوري پردیس معاونت علمی،
برگزار شد. رئیس و مدیران سازمان صداوسیما به همراه معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در این بازدید با آخرین محصولات

 
دانش بنیان عرضه شده در این پارك آشنا شدند. 

بازدید از بخش هاي مختلف پارك فناوري پردیس معاونت علمی، بخش دیگري از برنامه هاي این رویداد بود.



دستور ویژه وزیر کار براي پیگیري سریع مشکلات یک واحد تولیدي

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/05

در پی انتشار کلیپی در فضاي مجازي؛ وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی دستور داد فوري در این زمینه پیگیري هاي لازم انجام
و اطلاعات متقن و کارشناسی جمع آوري ...

در پی انتشار کلیپی در فضاي مجازي؛ وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی دستور داد فوري در این زمینه پیگیري هاي لازم انجام و

 
اطلاعات متقن و کارشناسی جمع آوري شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی، در پی انتشار کلیپی کوتاه در فضاي مجازي مبنی بر
تعطیل شدن کارخانه «فرش تابان مهر» و اظهارات مهدي کلیددارزاده، رئیس هیات مدیره شرکت، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به
دستیار ویژه خود دستور داد از سازمان تامین اجتماعی و معاونت هاي روابط کار و توسعه کار آفرینی و اشتغال پیگیري هاي لازم تا

 
حصول نتیجه صورت گیرد. 

همچنین با توجه به دستور معاون اول رئیس جمهوري به دستگاه هاي مختلف در خصوص رسیدگی به این موضوع، نتایج بررسی هاي

 
این وزارتخانه براي وي ارسال می شود. 

به دنبال دستور صادره در طی دو روز گذشته بررسی هاي لازم از سوي سازمان تامین اجتماعی، معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان آغاز شده و در حال پیگیري فوري است.



جدول پخش مدرسه تلویزیونی شنبه 5 مهر در تمام مقاطع تحصیلی

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/05

بر اساس اعلام آموزش و پرورش، جدول پخش مدرسه تلویزیونی براي شنبه پنجم مهر در تمام مقاطع تحصیلی مشخص شد.
The post جدول پخش مدرسه تلویزیونی شنبه 5 مهر در تمام مقاطع تحصیلی appeared first on پایگاه خبري

تحلیلی 8دي نیوز.
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جدول پخش مدرسه تلویزیونی شنبه 5 مهر در تمام مقاطع تحصیلی بر اساس اعلام آموزش و پرورش، جدول پخش مدرسه تلویزیونی
براي شنبه پنجم مهر در تمام مقاطع تحصیلی مشخص شد. به گزارش 8دي، برنامه آموزشی مدرسه تلویزیونی را براي شنبه پنجم

مهر مشخص کرد، مدرسه تلویزیونی در کنار شبکه شاد مکمل آموزشی براي دانش آموزان در مقاطع مختلف است و آن ها می توانند

 
از ظرفیت موجود براي آموزش و تقویت دانسته هاي خود بهره بگیرند. 

 
جدول پخش آموزش ها در شبکه آموزش براي مقاطع تحصیلی ابتدایی، متوسطه اول و دوم به قرار زیر است: 

 
شبکه آموزش فنی و حرفه اي و کاردانش 

 
دوازدهم 9 تا 9:30 مراقب امور بهداشت و سلامت خانواده 

 
دهم 20:50 تا21:15 الزامات محیط کار 

 
یازدهم 21:15 تا21:50 نوآوري و کارآفرینی 

 
پایه ابتدایی 

 
اول 10:30 تا 11:00 فارسی و نگارش 

 
دوم 11تا11:30 ریاضی و زندگی 

 
سوم 11:30تا12:10 علوم تجربی و زندگی 

 
چهارم 12:10 تا12:40 بازي و ریاضی 



 
پنجم 12:40 تا13:10 فارسی و نگارش 

 
ششم 13:10 تا13:40 علوم تجربی و تفکر 

 
مقطع متوسطه اول 

 
هفتم 30:14تا15:00 نگارش -نقشه نوشتن 

 
هشتم 00: 15تا15:30 نگارش -طراحی و نقشه ذهنی 

 
نهم 30:15تا 16 نگارش &– ذهن نظامند و پرورده 

 
دوره آموزش مجازي متوسطه 16تا 16:30 آموزش مجازي-چرخه تدریس مجازي قسمت دوم 

 
متوسطه دوم 

 
دوازدهم 16:30 تا 17 زیست شناسی 3 

 
یازدهم 17 تا 17:30 زیست شناسی2 

 
دهم 17:30 تا18 فیزیک 1 

 
یازدهم 20تا2:25 فیزیک 2 

 
یازدهم 20:25 تا2:50 فیزیک 2 

 
شبکه چهار دهم 7:30 عربی زبان قران 1 

 
دهم 8 ریاضی آمار1 

 
یازدهم 8:30 ریاضی آمار2 

 
دوازدهم 10:15 عربی زبان قران3 

 
یازدهم 10:45 دین وزندگی2 

 
دوازدهم 11:15 عربی زبان قران3 



 
دهم 11:45 زبان خارجی1 

 
دوازدهم 12:15 فیزیک3 

 
یازدهم 12:45 حسابان1 

 
دوازدهم 13:15 فیزیک3 

 
شبکه معارف دهم 15 علوم ومعارف قرانی1 

 
دوازدهم 15:30 دین وزندگی 3 

 
دوازدهم 16 علوم ومعارف قرانی3 

 
هفتم 16:30 آموزش قران 

 
- بازگشایی مدارس 

 
- جدول پخش مدرسه تلویزیونی 

 
- شبکه آموزش 

 
- مدرسه تلویزیونی 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط برنامه هاي درسی جمعه 4 مهر شبکه هاي آموزش، چهار و قرآن اعلام جدول پخش مدرسه تلویزیونی ایران ، 1 مهر
جدول پخش مدرسه تلویزیونی یکشنبه 30 شهریور در تمام مقاطع تحصیلی جدول زمانی آموزش تلویزیونی دانش آموزان شنبه 29

 
شهریور در صورت علامت دار بودن دانش آموزان با 4030 تماس بگیرید 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



فاز دوم فولادسازي فولاد کاوه جنوب به بهره برداري رسید

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/05

فصل اقتصاد - بندرعباس - مرحله دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با حضور معاون اول رئیس جمهوري و
رئیس بنیاد مستضعفان به بهره برداري رسید.

فصل اقتصاد - بندرعباس - مرحله دوم فولادسازي شرکت
فولاد کاوه جنوب کیش با حضور معاون اول رئیس

 
جمهوري و رئیس بنیاد مستضعفان به بهره برداري رسید. 

فاز دوم تولید فولاد به ظرفیت 1.2 میلیون تن در سال
صبح شنبه با حضور اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس

 
جمهور و مقامات استانی مورد بهره برداري قرار گرفت. 

مدیرعامل شرکت فولاد کاوه جنوب کیش در مراسم افتتاح فاز دوم فولاد سازي فولاد کاوه جنوب کیش متعلق به بنیاد مستضعفان
بیان داشت: مرحله دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با سرمایه گذاري 311 میلیون یورو در مدار تولید قرار گرفته است.
علی دهاقین افزود: با بهره برداري از مرحله دوم این مجموعه، یک میلیون و دویست هزار تن به ظرفیت تولید شمش در کشور و

 
شرکت فولاد کاوه جنوب کیش اضافه می شود و ظرفیت تولید در این شرکت به سالانه دو میلیون و چهارصد هزار تن می رسد. 

وي اظهار کرد: در سال جهش تولید براي نخستین بار در کشور یک خط تولید فولادي به صورت کامل به دست متخصصان ایرانی و

 
در شرایط سخت ترین تحریم هاي خارجی راه اندازي شد. 

دهاقین با اشاره به اینکه با راه اندازي مرحله دوم فولادسازي جنوب کیش اشتغال مستقیم و غیر مستقیم کارخانه به 2 برابر افزایش

 
خواهد یافت، تصریح کرد: هم اکنون 1800 نفر در کارخانه به صورت مستقیم کار می کنند. 

مدیر عامل شرکت فولاد کاوه جنوب کیش با بیان اینکه با احتساب ظرفیت تولید در مرحله دوم فولاد کاوه جنوب کیش سهم تولید
فولاد در این شرکت حدود 10 درصد تولید فولاد کشور ارتقا می یابد، اظهار کرد: با راه اندازي این خط رتبه فولاد کاوه جنوب کیش

 
در میان تولید کنندگان فولاد از جایگاه هفتم به چهارم کشور ارتقا می یابد. 

دهاقین ادامه داد: با راه اندازي کارخانه هاي کنستانتره و گندله زنجیره تولید فولاد در کاوه جنوب کیش در آینده زنجیره تکمیل می

 
شود. 

شرکت فولاد کاوه جنوب کیش یکی از شرکت هاي سرمایه گذاري بنیاد مستضعفان است که سال 86 در غرب بندرعباس راه اندازي
شد.



قیمت هاي نجومی اجاره و ودیعه مسکن در رشت؛ بلایی که سوداگري و

نقدینگی سرگردان بر سر قشر ضعیف می آورد

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/05

قیمت هاي نجومی اجاره و ودیعه مسکن در شهرهاي بزرگ مانند رشت و بلایی که سوداگري بر سر قشر ضعیف آورد دغدغه
زندگی مردم شده است.

قیمت هاي نجومی اجاره و ودیعه مسکن در شهرهاي بزرگی مانند
تهران و حتی شهر رشت و بلایی که به اذعان کارشناسان، سوداگري و
نقدینگی سرگردان بر سر قشر ضعیف آورد امري است که هم اینک به
دغدغه مهم مردم تبدیل شده و آنان را در این آشفته بازار شیوع کرونا

 
از این بنگاه املاك به آن بنگاه املاك سرگردان کرده است. 

 
بالابودن نرخ اجاره بهاي مسکن در نقاط مختلف شهر رشت 

در ماه هاي اخیر به ویژه پس از شیوع و شدت گرفتن ویروس کرونا  نگاهی به آمار قیمت ها موجبات ناامیدي مستأجران را فراهم
کرده است است؛ براي مثال اجاره یک خانه مسکونی 45 متري در میدان بار رشت نیاز به 60 میلیون تومان ودیعه دارد؛ به جزء اجاره
ماهانه که بین 600 تا یک میلیون تومان و بالاتر است، از چند منطقه شهر رشت مرکز استان گیلان آمارهایی گرفتیم که به این شرح

 
است؛ 

اجاره آپارتمان 50 متري در محله حمیدیان رشت با ودیعه 40 میلیون تومان و اجاره ماهیانه 800 هزار تومان، آپارتمان 45 متري
واقع در فلکه گاز با ودیعه 30 میلیون تومان و اجاره ماهیانه 600 هزار تومان و اجاره منزل تک واحدي در بلوار شهداي گمنام رشت با

 
ودیعه 50 میلیون تومان و اجاره ماهیانه یک میلیون و 200 هزار تومان امکان پذیر است. 

از طرفی براي اجاره آپارتمان 50 متري در میدان توشیباي رشت 50 میلیون تومان ودیعه و اجاره ماهیانه یک میلیون و 200 هزار
تومان، براي آپارتمان 110 متري در خیابان معلم رشت ودیعه 270 میلیون تومانی و براي اجاره خانه 45 متري در خیابان شهداي

 
رشت 40 میلیون تومان ودیعه و اجاره 750 هزار تومان در ماه نیاز است. 

جهت رهن کامل آپارتمان طبقه چهارم در سه راه لامپسازي رشت واقع در خیابان شهید نظري ودیعه 100 میلیون تومانی، آپارتمان
اجاره اي در مسکن مهر رشت رهن 40 میلیون تومان و اجاره 800 هزار تومانی و براي یک واحد منزل مسکونی در حاشیه رشت واقع

 
در پستک 35 میلیون تومان رهن و اجاره 800 هزار تومانی طلب می شود. 

قیمت هاي ودیعه و اجاره ماهیانه منزل مسکونی و آپارتمان که به آن اشاره شد خود حاکی از شرایط بغرنجی است که در بخش
مسکن پدید آمده است از طرفی شهروندانی هم هستند که اذعان می کنند هیچ وقت مانند 2 ساله اخیر خانه گران نشده و در شرایط

 
فعلی مردم نه تنها امید به خانه دار شدن بلکه امید به اجاره خانه را هم از دست داده اند. 



متقاضیان اجاره خانه و آپارتمان که پس از ساعت ها و روزها جست وجو همچنان دست خالی برمی گردند می گویند گاهی حتی می
خواهند به مناطق حاشیه شهر بروند اما آنجا هم دردسرهاي خودش را دارد زیرا هم از نظر سکونت و آسیب هاي اجتماعی، هم تردد و

 
دسترسی به مراکز آموزشی و بهداشتی دچار مشکل می شوند اما واقعاً چاره چیست. 

به عقیده کارشناسان مسکن، استان گیلان داراي بالاترین تراکم در کشور بعد از تهران بوده و گرانی مسکن در مرکز آن یعنی کلانشهر
رشت متأثر از کل کشور است از طرفی در گیلان و شهر رشت عموماً گرانی بخش مسکن همواره وجود داشته و دلیل آن هم رشد

 
مهاجرت و ویلاسازي و تقاضاي بسیار براي خرید یا اجاره مسکن است. 

کارشناسان امر معتقدند در چنین شرایط نابه سامان و آشفته اي حتی اعطاي تسهیلات مسکن هم چاره ساز رفع مشکل نیست و در
نهایت تنها می تواند 30 تا 40 درصد هزینه خرید مسکن را پوشش می دهد بنابراین در این وضعیت بهتر است دولت براي کاهش

 
قیمت ها راهکاري بهتر ارائه دهد یا جلوي این آشفته بازار مسکن را بگیرد. 

موضوع دیگري که در بحث مسکن، افزایش سرسام آور اجاره بها و ودیعه بسیار حائز اهمیت است بحث سطح بندي خانوارها از حیث
اقتصاد و درآمدزایی آنان در مدت یک ماه و یک سال است زیرا طبق بررسی هاي انجام شده سطح درآمدها خانوارها در شهرهایی

 
مانند رشت کم است و فرد نمی تواند اجاره بها آن هم با این قیمت هاي نجومی را پرداخت کند. 

 
هیچ گونه قانونی براي کنترل و نظارت اجاره بها وجود ندارد 

رئیس اتحادیه مشاوران املاك رشت چندي قبل در مصاحبه اي با بیان اینکه دولت با کمک به انبوه سازان، تخصیص زمین ارزان
قیمت در مناطق مختلف شهري و فراهم کردن زیرساخت هاي آب و برق و گاز می تواند در این مورد گام بردارد اظهار داشت: یکی از

 
راه هاي تعدیل قیمت مسکن در شهرها ساخت کافی خانه و پاسخ به تقاضاها است. 

علی حامی احمدي با اذعان به این نکته که بسیاري از خریداران مسکن از اقشار کم درآمد جامعه محسوب می شوند تصریح کرد: با
کاهش عوارض توسط شهرداري ها، کمک سایر دستگاه ها و ارگان ها به انبوه سازان می توان مسکن ارزان قیمت ساخت زیرا تجربه

 
نشان داده انبوه سازي در مناطق مختلف شهري موجب کاهش قیمت خانه می شود. 

رئیس اتحادیه صنف مشاورین املاك شهرستان رشت با بیان اینکه تعیین قیمت اجاره بها بر عهده اصناف نیست و هیچ گونه
مسئولیتی در این زمینه صنف مشاورین املاك ندارند گفت: این بخش کاملاً در اختیار بخش خصوصی قرار دارد و افراد براساس

 
توافقی که باهم انجام می دهند میزان رهن و اجاره مسکن مورد نظر را مشخص می کنند. 

وي با اشاره به اینکه در دو سال گذشته قیمت مسکن همواره روند صعودي و افزایشی در کشور داشته است عنوان کرد: مسکن یکی از
اقلام دارایی افراد محسوب می شود بر همین اساس کسانی که می خواهند خانه،هاي خود را رهن و اجاره دهند بر اساس افزایش نرخ

 
مسکن قیمت را تعیین و اعلام می کنند. 

رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاك رشت تعداد مشاوران املاك موجود در سطح شهرستان رشت را نیز برشمرد و تصریح کرد: در
حال حاضر چیزي در حدود 3 هزار واحد مشاور املاك در شهر رشت و بخش هاي تابعه شهرستان واقع در شهرهاي خمام،

 
خشکبیجار، لشت نشاء کوچصفهان و سنگر مشغول به فعالیت هستند. 



بسیاري از کارشناسان حوزه مسکن معتقدند مالیات بر عایدي سرمایه یا همان CGT معروف که سال ها در ادوار مختلف مجلس مورد
بحث قرار گرفت، از دستور کار بررسی خارج و یا اقدام در خور توجهی نسبت به آن اعمال نشد همان حلقه مفقوده اي است که با آن

 
می توان براي همیشه قضیه گرایش مسکن به سمت کالاي سرمایه اي را مسدود کرد. 

جهش عظیم در اجاره خانه اتفاق افتاد، مردم در بنگاه ها به دنبال اجاره مسکن مناسب سرگردانند و چه کسی زیربار این افزایش
اجاره چندین و چند برابري می رود؛ این مطلب که گفته شد حال و روز بازار مسکن در دهه 70 و اوایل دهه 80 است که گهگاهی در

 
رسانه به آن اشاره می شود اما چه شد که اوضاع مسکن در سال آخر دهه 90 همچنان رو به وخامت رفته است. 

نبود قانونی که جلوي موج سوداگري در بازار مسکن، فروش، اجاره   ساخت و ساز را بگیرد، برج هایی که در شهرهاي بزرگ مانند
تهران و آپارتمان هاي لاکچري که در شهرهاي کوچک تري نظیر رشت در سایه سوداگري ساخته شد اما سؤال اینجا است چرا با

 
وجود تمام نگرانی هاي مقام معظم رهبري و تأکیدات ایشان بازهم نقدینگی کشور به سمت مسکن حرکت کرد. 

متخصصان معتقدند خرید دلار، سکه، ارز و مسکن بدون هیچ زحمتی ارزش سرمایه و نقدینگی را دو یا چندین برابر می کند در حالی
که براي افزایش سرمایه از طریق تولید کسب مجوز تا فروش محصول مسیري طولانی وجود دارد و دولت براي اینکه سرمایه به سمت

 
تولید برود باید روي تمام فعالیت هاي اقتصادي بدون زحمت، مالیات سنگین و عایدي سرمایه بگیرد. 

تمام کشورهاي دنیا براي کنترل سوداگري در بخش مسکن CGT را اجرایی کرده اند و اوایل سال 98 بود کا مجلس وقت بالاخره
تصمیم قاطع گرفت تا CGT را به نتیجه برساند و این قانون را اگرچه بسیار دیر اما در نهایت امر تصویب کند از سوي دیگر تلاطمات

 
اقتصادي موجب شد در تیرماه سال گذشته اجاره مسکن سر به آسمان گذاشته و تا 200 درصد افزایش یابد. 

تصویب قانون مالیات بر عایدي سرمایه با نرخ مالیات قابل اعتنا براي ضمانت اجرا، ساخت مسکن انبوه، تصحیح قانون مالیات بر خانه
هاي خالی و تشکیل یک بانک اطلاعاتی براي آن سه روشی است که اجراي آن به شکل همزمان موجب می شود تا آرزوي امام راحل

 
و اصل 31 قانون اساسی بالاخره به شکل کامل محقق و مسأله مسکن به شکل عملی در کشورمان حل شود. 

فشارهاي زیادي که به قشرهاي متوسط و ضعیف جامعه در بحث اجاره مسکن وارد می شود دیگر مانند دهه هاي گذشته مختص
کلانشهرهایی مانند تهران، اصفهان و شیراز نیست بلکه این آشفته بازاري است که هم اینک در شهري نظیر رشت هم دیده می شود و

 
با وجود مشکلات اقتصادي و کرونا باري مضاعف بر شانه هاي خانواده هاي فاقد مسکن شده است. 

تحقیقات نشان می دهد در کشوري مانند آمریکا که حدود 320 میلیون نفر جمعیت دارد تنها 3 میلیون خانه خالی وجود دارد و در
ایرانی که فقط صاحب 80 میلیون نفر جمعیت است بیشتر از 2 و نیم میلیون خانه خالی وجود دارد از طرفی افراد نیازمند خانه قادر

 
به خرید و حتی اجاره این خانه هاي خالی نیستند زیرا این خانه ها براي سوداگري و مدیریت سرمایه ایجاد شده اند. 

آنچه که در اینجا حائز اهمیت است این است که به عقیده متخصصان بازار مسکن در کشورمان، نرخ مالیات بر خانه هاي خالی انقدر
پائین است که تصویب نشدنش بهتر از مصوب شدن آن است از سوي دیگر به عقیده عضو کمیسیون مجلس دهم که با تسنیم گیلان

 
گفت وگو کرده بود سهم زیادي از خانه هاي خالی کشور در مناطق گران قیمت شهرها واقع شده اند. 

نمایندگان گیلان در مجلس نیز دیدگاه ها و نکته نظرات مختلفی نسبت به موضوع مسکن، عوامل دخیل در این آشفته بازار، اقدامات
ملی که باید انجام شود و آسیب هاي اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي ناشی از معضل مسکن در جامعه دارند؛ به طوري که برخی از



 
نمایندگان معتقدند به غیر از زوج هاي جوان در حال حاضر اجاره مسکن براي قشر متوسط هم دشوار شده است. 

عضو کمیسیون عمران مجلس در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در رشت، با بیان اینکه هم اینک نه تنها زوج هاي جوان بلکه بسیاري از
خانوارهاي با درآمد متوسط هم قادر به اجاره و رهن منزل مسکونی براي خود نیستند اظهار داشت: بسیاري از مؤلفه ها نظیر افزایش

 
مصالح ساختمانی و هدایت نقدینگی به سمت بازار مسکن موجب این شرایط آشفته شده است. 

احمد دنیامالی با تأکید بر اینکه در حال حاضر به غیر از قشرهاي ضعیف خانوارهاي متوسط جامعه قدرت تأمین مسکن را ندارند و با
مشکلات عدیده اي در این زمینه مواجه اند بروز این مسأله را عامل ایجاد تلاطم و نابه سامانی در بازار اجاره مسکن خواند و ابراز

 
داشت: تولید مسکن ارزان و باکیفیت بهترین راهکار براي ایجاد ثبات در بازار است. 

نماینده مردم بندرانزلی در مجلس برقراري ثبات در بحث عرضه و تقاضاي مسکن را امري که باید با استفاده از یکسري راهکارها و
اقدامات در دستور کار مدیران ذیربط قرار بگیرد تلقی کرد و ابراز داشت: البته  متغییرهاي بیرونی و درونی در بازار اثرگذار هستند اما

 
عامل اصلی در روند نزولی یا صعودي قیمت هاي مسکن میزان خرید و فروش است. 

دنیامالی در پاسخ به این پرسش که چه زمانی قیمت مسکن در کشور کاهش پیدا می کند افزایش میزان عرضه مسکن از میزان تقاضا
براي خرید مسکن را عامل تحقق این موضوع خواند و تصریح کرد: دولت لازم است تسهیلات بانکی لازم را با نرخ سود مناسب به زوج

 
هاي جوان و خانوارهاي نیازمند ارائه کند تا بخشی از این مشکلات برطرف شود. 

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس نیز در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در رشت، با بیان اینکه سرمایه ها و نقدینگی موجود در
کشور به جاي بخش هاي مولد و تولید به سمت دلالی مسکن هدایت می شود اظهار داشت: سوداگري در بازار مسکن پدیده اي است

 
که در کشورمان قابل مشاهده است در حالی که در بسیاري از کشورهاي دیگر چنین چیزي وجود ندارد. 

حسن محمدیاري در پاسخ به این پرسش که چرا در کشورمان به مسکن به عنوان کالایی سرمایه اي و نه صرفاً مصرفی نگریسته شده
است تصریح کرد: البته این طور نیست که همه در کشورمان به دنبال سوداگري در بازار مسکن باشند زیرا بسیاري از مردم به مسکن

 
به عنوان سرپناه و حاشیه امنیت خود می نگرند. 

وي دلالی در بازار مسکن و هدایت شدن سرمایه هاي سرگردان در جامعه که متعلق به مردم است را به سمت خرید و فروش مسکن
از جمله مسائلی که به هر حال در جامعه ما وجود دارد خواند و عنوان کرد: تمام این اتفاقات و موارد یاد شده موجب می شوند قیمت

 
مسکن در کشورمان افزایش پیدا کرده و مردم عادي دچار مشکل شود. 

نماینده مردم تالش، ماسال و رضوانشهر در مجلس از افرادي که در کشور تنها به دنبال سودجویی بوده و با احتکار خانه هاي خالی
بخش زیادي از مردم را دچار مشکل کرده اند سخن گفت و ابراز داشت: تصویب یکسري قوانین و ضوابط خاص و کارشناسی شده در

 
مجلس می تواند به سروسامان دادن وضعیت مسکن در کشورمان کمک شایان توجهی کند. 

محمدیاري با اشاره به اینکه رویکرد مجلس در مورد تصویب قانون مالیات بر خانه هاي خالی صرفاً بحث اخذ مالیات نبوده و نیست در
تشریح بیشتر این مطلب عنوان کرد: تمام هدف ما در مجلس ساماندهی بازار مسکن است زیرا با توجه به این شرایط اقتصادي،

 
بسیاري از قشرهاي مختلف مردم جهت تهیه مسکن با مشکلات شدیدتري مواجه شده اند. 



 
گرانی افسارگسیخته و معضل مسکن سد راه ازدواج جوانان است 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس نیز در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در رشت با بیان اینکه دولت در راستاي اخذ مالیات از خانه هاي
خالی هیچ کاري انجام نداد اظهار داشت: یک میلیون و 300 هزار جوان در کشور آماده ازدواج هستند اما معضلاتی مانند گرانی

 
افسارگسیخته و معضل مسکن سد راه ازدواج جوانان شده است. 

خلیل بهروزي فر مسائل مالی، اقتصادي و مسکن را سه مقوله اساسی و تعیین کننده در بحث ازدواج جوانان اعلام کرد و با اشاره به
اینکه برخی از قوانینی که مرتبط با ازدواج سنتی است هم اینک دیگر کاربرد نداشته و منسوخ شده است گفت: دولت موظف است

 
براي زمینه سازي جهت ازدواج جوانان اقدامات لازم را اجرایی کند. 

وي تکلیف دولت براي تأمین مسکن و اشتغال جوانان را متذکر شد و با بیان اینکه فضاي کسب و کار باید براي قشر جوان مهیا شود
تصریح کرد: عزم نمایندگان براي حل مشکلات ازدواج جدي است؛ از طرفی مجلس یازدهم به دولت اعلام کرده که در بحث امور

 
مربوط به جوانان هر لایحه اي که داشته باشد را مورد حمایت قرار می دهد. 

نماینده مردم فومن و شفت در مجلس با انتقاد شدید از وضعیت بازار مسکن و افزایش سرسام آور نرخ اجاره بها اظهار داشت: جوانان
به مسکن دسترسی ندارند، مجلس نیز بارها و بارها به دولت در بحث حل معضلات این بخش هشدار داده اما دولت اعتنایی نکرد به

 
همین علت طرح دو فوریتی اخذ مالیات از خانه هاي خالی توسط خود مجلس تهیه شد. 

هدف از این گونه دلیل و مدرك آوردن از گذشته و اتفاقاتی که در سال هاي اخیر در بخش بازار مسکن رخ داده این است که بگوییم
سهم زیادي از مشکلاتی که هم اینک مردم در شهرهاي کوچک و بزرگی نظیر تهران و رشت در مورد مسکن، افزایش قیمت خرید و
اجاره بها خانه با آن مواجه اند به ضعف و بی برنامگی مسئولان ذیربط بر می گردد و تحریم هاي دشمن آ ن چنان در آن دخیل

نیست.



افتتاح فاز دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه با حضور جهانگیري/ 1.2میلیون

تن به ظرفیت تولید شمش ایران اضافه شد

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/05

فاز دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه با حضور دکتر اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور، رئیس بنیاد مستضعفان،
جمعی از اعضاي کابینه و استاندار هرمزگان در منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس در بندرعباس افتتاح شد.

فاز دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه، با حضور دکتر اسحاق
جهانگیري معاون اول رئیس جمهور، رئیس بنیاد مستضعفان، جمعی
از اعضاي کابینه و استاندار هرمزگان در منطقه ویژه اقتصادي خلیج

 
فارس در بندرعباس، افتتاح شد. 

این پروژه با سرمایه گذاري 311 میلیون یورو از سوي بنیاد

 
مستضعفان، اجرایی شده است. 

با بهره برداري از این فاز، 1٫2 میلیون تن به ظرفیت تولید شمش در کشور و شرکت فولاد کاوه جنوب کیش اضافه شد و ظرفیت

 
تولید در این شرکت به سالانه 2٫4 میلیون تن شمش فولادي رسید. 

با راه اندازي فاز دوم فولاد کاوه جنوب کیش در سال جهش تولید و در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی، براي نخستین بار در کشور

 
یک خط تولید فولادي، به صورت کامل، به دست متخصصان ایرانی انجام شد. 

احداث فاز دوم فولادسازي شرکت فولاد کاوه، اشتغال مستقیم و غیرمستقیم فعلی این کارخانه را به دو برابر افزایش داده است و با راه

 
اندازي این واحد صنعتی براي 800 نفر به صورت مستقیم و براي 6400 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی شده است. 

همچنین معاون اول رئیس جمهور و استاندار هرمزگان، به همراه سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت و رییس بنیاد مستضعفان از
خط تولید این پروژه بازدید و در جریان ظرفیت تولید و اشتغالزایی آن قرار گرفتند.



بررسی اهداف و دستاوردهاي سفر رئیس قوه قضائیه به اردبیل

منبع: تسنیمشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/05

رسیدگی به مسائل و مشکلات مردم، بررسی کمبودهاي واحدهاي قضایی و سازمان هاي تابعه دستگاه قضا و تصویب اعتبارات
لازم براي رفع این کمبودها در جهت دسترسی آسان مردم به عدالت، از مهمترین اهداف سفر استانی رئیس دستگاه قضا به

اردبیل بود.

رسیدگی به مسائل و مشکلات مردم، بررسی کمبودهاي
واحدهاي قضایی و سازمان هاي تابعه دستگاه قضا و
تصویب اعتبارات لازم براي رفع این کمبودها در جهت
دسترسی آسان مردم به عدالت، از مهمترین اهداف سفر
استانی رئیس دستگاه قضا به اردبیل بود. - اخبار اجتماعی

 
 -

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم، آیت االله
رئیسی، صبح روز پنجشنبه سوم مهرماه در صدر یک هیئت
عالی رتبه قضایی در هفدهمین سفر استانی خود به استان

اردبیل سفر کرد. رسیدگی به مسائل و مشکلات مردم، بررسی کمبودهاي واحدهاي قضایی و سازمان هاي تابعه دستگاه قضا و تصویب
اعتبارات لازم براي رفع این کمبودها در جهت دسترسی آسان مردم به عدالت، از مهم ترین اهداف سفر استانی رییس دستگاه قضا به

 
اردبیل بود. 

 
بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه نساجی سبلان توسط بانک 

رییس دستگاه قضا در بدو ورود به استان اردبیل به منظور پیگیري برنامه هاي دستگاه قضا در حمایت از بخش هاي تولیدي کشور به
طور سرزده از کارخانه نساجی سبلان بازدید کرد. رییس قوه قضائیه در جریان این بازدید، پاي حرف ها و درددل هاي مدیران و
کارگران این کارخانه که به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش به حالت نیمه تعطیل درآمده نشست و در جریان مشکلات و نیاز

 
هاي این واحد تولیدي براي بازگشت به چرخه تولید و افزایش بهره وري آن در سال «جهش تولید» قرار گرفت. 

آیت االله رئیسی با ابراز امیدواري نسبت به رونق گرفتن صنعت نساجی در کشور تأکید کرد: رکود کارخانه نساجی سبلان که ظرفیت
اشتغال زایی براي 6 هزار نفر را دارد، اما به دلیل مشکلات مربوط به بخش خصوصی و بانک بخشی از آن تعطیل شده، براي ما رنج آور

 
است. 

رئیس قوه قضاییه افزود: این که ببینیم مقام معظم رهبري همواره بر رونق تولید و جهش تولید تأکید دارند و جوانان ما هم آماده کار
و تلاش هستند، اما زمینه کار براي آنها فراهم نیست و بخشی از یک واحد تولیدي عظیم تولیدي که می تواند هزاران نفر را مستقیم و

 
غیرمستقیم مشغول به کار کند، 9 سال خاك می خورد، واقعاً انسان را غصه دار می کند. 



آیت االله رئیسی با ابراز تأسف از گزارش مدیریت کارخانه نساجی سبلان که اعلام کرد این کارخانه در حال حاضر با 600 نفر فعال
است، متذکر شد: این که یک کارخانه بزرگ که می تواند صادرکننده پارچه باشد، فقط با 10 درصد ظرفیت خود کار کند و هزاران

 
چرخ خیاطی خاموش باشد، قابل پذیرش نیست. 

رییس قوه قضاییه بر همین اساس به استاندار و رئیس دادگستري استان اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع موانع و
مشکلاتش یاري دهند تا همه بخش هاي این واحد عظیم صنعتی با تمام ظرفیت به چرخه تولید بازگشته و در کوتاه ترین زمان

 
ممکن با جذب نیروي کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند. 

گفتنی است؛ در پی نیمه تعطیل شدن کارخانه نساجی سبلان اردبیل به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه
و طرح شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان خواستار اعمال ماده 477 و

 
بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضاییه قرار گرفت. 

 
بازدید سرزده از مجتمع قضایی شهید قدوسی اردبیل 

 
آیت االله رئیسی در جریان سفر به استان اردبیل، به صورت از پیش اعلام نشده از مجتمع قضایی شهید قدوسی اردبیل نیز بازدید کرد. 

رییس قوه قضاییه در جریان این بازدید سرزده، از بخش هاي مختلف این مجتمع قضایی بازدید کرد و ضمن صحبت با کارمندان و

 
قضات این مجموعه، در جریان مشکلات آنها قرار گرفت. 

آیت االله رئیسی خطاب به کارکنان مجتمع قضایی شهید قدوسی گفت: کار را با همین جدیتی که دنبال می کنید ادامه دهید و

 
مطمئن باشید که وقتی کار با جدیت همراه باشد، برکات الهی شامل آن می شود. 

رییس قوه قضاییه در جریان این بازدید با تعدادي از مراجعه کنندگان به مجتمع قضایی شهید قدوسی هم صحبت شد و ضمن

 
شنیدن مسائل و مشکلات آنها، دستورات لازم را براي حل این مسائل صادر کرد. 

 
قداست دستگاه قضا در گرو صدور آراء و احکام قضایی مبتنی بر شرع است 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی در ادامه سفر استانی خود به استان اردبیل در جمع مدیران، قضات و کارکنان بخش هاي مختلف قضایی
استان از تلاش شبانه روزي آنها براي گره گشایی از کار مردم تقدیر کرد و اظهار کرد: خدمت گذاري به مردم و تلاش براي تأمین

 
آسایش و امنیت آنها توفیقی بزرگ براي همه کارگزاران نظام است. 

رئیس دستگاه قضا از مردم استان اردبیل به عنوان مردمی مخلص و غیور یا کرد و با اشاره به ایستادگی و رشادت هاي مردم این دیار
در برابر مهاجمان روس و عثمانی تصریح کرد: تقدیم سه هزار و چهارصد شهید و هزاران ایثارگر در دوران دفاع مقدس سند افتخار

 
مردم اربیل است که در طول تاریخ کارنامه درخشانی داشته اند. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه اعلام نواقص و کاستی ها باید به اصلاح آنها منجر شود، گفت: افرادي که به دستگاه قضایی مراجعه می
کنند، دردمند و دغدغه مند هستند و نباید بر رنج و نگرانی آنها افزوده شود. اگر به هردلیلی امکان پذیر نیست یا نمی شود خواسته



یک مراجعه کننده به عدلیه اجرا شود، اگر منشأ یک تصمیم یا رأي به درستی تبیین شود که چرا حق با او نیست، حتماً این رفتار

 
اثرگذار خواهد بود. 

آیت االله رئیسی با اشاره به تقدس کار در نظام اسلامی تصریح کرد: هیچ جایگاه، زمان و مکان و شخصی قداست ندارد مگر آنکه در

 
پرتو ارتباط با خدا و قدوس به قدسیت برسد و آنچه یک نظام قضایی را مقدس می کند، اجراي فرامین الهی و حق و عدالت است. 

آیت االله رئیسی افزود: همه بخش هاي نظام باید به حرف خدا عمل کنند و دین و آموزه هاي دینی اجرا شود و در قانون اساسی هم
تصریح شده که هیچ قانونی نباید در کشور بدون ارتباط با شرع تصویب شود و شوراي نگهبان به عنوان نهاد ناظر، انطباق قوانین با

 
شرع را تأیید می کند. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تکلیف قوه قضاییه براي اجراي عدالت بر اساس موازین شرع، گفت: قوه قضاییه و رئیس دیوان عالی
کشور مأموریت دارند که مراقب باشند هیچ رأیی خلاف شرع صادر نشود و اگر رأیی در هر کجا و در هر زمان خلاف شرع صادر شد، از

 
درجه اعتبار ساقط است. 

آیت االله رئیسی از عوامل اجرایی به عنوان سومین رمز قدسیت بخشی به نظام یاد کرد و گفت: مجریان در نظام باید باید قدسی
بیاندیشند و قدسی عمل کنند؛ در غیر این صورت چه نماینده، چه قاضی و چه مدیر یا کارمند قدسی عمل نکند، مانند کسی هستند

 
که به بیان پیامبر اسلام به دلیل آنکه براي خدا کار نمی کنند، نمره قابل قبولی نخواهند داشت. 

رئیس دستگاه قضا با تأکید بر این که قاضی در جایگاه ممتازي می نشیند که متعلق به انبیاء و اولیاء است، خطاب به قضات گفت:
قاضی نباید به کار به عنوان یک شغل اداري صرف نگاه کند بلکه باید وحیانی بیندیشد، وحیانی تصمیم بگیرد و وحیانی عمل کند و

 
تصمیم گیري بر خلاف شرع و دستورات الهی با جایگاه خطیر قضاوت سازگاري ندارد. 

آیت االله رئیسی از دفاع مقدس به عنوان نسخه و تابلوي روشن و نورانی پیش روي همکاران دستگاه قضا یاد کرد و گفت: روحیه
جهادي و ایثارگرانه رزمندگان اسلام براي ما الگویی است که اگر می خواهیم بر مشکلات فائق آییم باید جهادي عمل کنیم و کمبودها

 
و موانع نباید ما را از انجام مسئولیت بازدارد. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره آثار خیر گره کشایی از کار مظلوم در زندگی شخصی قضات و کارکنان دستگاه قضا، تصریح کرد: هر که در
دستگاه قضایی خدمت می کند، باید خود را صاحبخانه بداند و نسبت به مشکلات درون سیستم حساس باشد و براي رفع آنها تلاش

 
کند و اگر کسی را دیدید که مظلوم واقع شده اما دستش به جایی نمی رسد، او را مسئولانه در احقاق حق یاري دهید. 

آیت االله رئیسی در ادامه سخنانش با تقدیر از اقدامات دادگستري استان اردبیل در حمایت از کارآفرینان و سرمایه گذاران و تلاش
هایی که براي حل اختلافات و رسیدگی به پرونده هاي معوقه صورت گرفته، رفع نیازها و مشکلات همکاران دستگاه قضا را مورد

 
تأکید قرار داد. 

رئیس قوه قضاییه، اجرایی شدن طرح کاداستر و ثبت را براي کشور ضروري دانست و خاطر نشان کرد: تعیین حدود مالکیت و صدور
سند رسمی که در قوانین و برنامه هاي توسعه و برنامه هاي سنواتی مورد تأکید قرار گرفته، کاهش دهنده دعاوي حقوقی است و باید

 
با جدیت دنبال شود. 



آیت االله رئیسی بر لزوم نظارت مستمر بر نظام اداري نیز تأکید کرد و گفت: نظارت براي تداوم اعتماد به مدیران و اجراي صحیح قانون
و حسن جریان امور امري ضروري است که مدیران را در انجام بهتر مسئولیت هایشان و همچنین شناسایی و رفع موانع کار یاري می

 
دهد و به معناي مچ گیري نیست. 

رئیس قوه قضاییه بار دیگر بر لزوم احیاي «پلیس قضایی» تأکید کرد و با اشاره به نقش این پلیس در حسن انجام مأموریت هاي
دستگاه قضا، تأکید کرد: تشکیل پلیس قضایی براي قوه قضاییه یک ضرورت است اما اگر امکان احیاي آن وجود ندارد، نیروي انتظامی

 
با تربیت پلیس تخصصی در حوزه حقوقی و قضایی می تواند نیازهاي قوه قضاییه در این حوزه را برطرف کند. 

آیت االله رئیسی در پایان با تأکید بر همکاري و تعامل بخش هاي قضایی با نظام اجرایی در استان اردبیل تأکید کرد: امیدواریم با قلم
تواناي همکاران ما مردم در عمل احساس امنیت و عدالت کنند و قدسیت دستگاه قضایی به دلیل اتصال به نظام مقدس ولایی متصل

 
به جایگاه امامت است، همواره مد نظر همکارانمان باشد و اجازه ندهیم اعتبار این مجموعه قدسی خدشه ببیند. 

 
هیئت داوري در قضیه واگذاري شرکت کشت و صنعت مغان تحت فشار قرار نگیرد 

آیت االله رئیسی در جلسه احیاي حقوق عامه در حوزه خصوصی سازي شرکت کشت و صنعت مغان گفت: واگذاري شرکت کشت و
صنعت مغان براي مردم شهر مغان و استان اردبیل به یک دغدغه تبدیل شده است و رفع دغدغه مردم هدف ماست. من نمی توانم به

 
یک استان سفر کنم و نسبت به دغدغه مردم آن استان بی تفاوت باشم. 

وي افزود: هیچکسی در اهمیت اجراي اصل 44 قانون اساسی و رفع تصدي گري از دولت تردیدي ندارد و همه معتقد به شأن نظارتی
دولت هستند، اما واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی نباید به معناي رها کردن آن شرکت ها و بخش خصوصی مالک

 
شرکت ها باشد بلکه باید در راستاي توانمندسازي آنها جهت رونق تولید تلاش صورت گیرد. 

رییس قوه قضاییه ادامه داد: کشت و صنعت مغان نگین کشاورزي کشور تلقی می شود و طبیعتاً باید مورد توجه جدي مسئولان و

 
مردم باشد. 

آیت االله رئیسی تصریح کرد: نکاتی که باید در زمان واگذاري کشت و صنعت مغان لحاظ می شد، مورد توجه قرار نگرفت و در زمان

 
این واگذاري به اخطار هاي صادره از دیوان محاسبات، سازمان بازرسی کل کشور و مسئولان قضایی و امنیتی و محلی توجه نشد. 

وي تأکید کرد: باید در زمان این واگذاري، در مورد کشت استراتژیک در اراضی مغان و اشتغال زایی در این شرکت تضمینات لازم اخذ

 
می شد. 

رییس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: در واگذاري شرکت کشت و صنعت مغان نسبت به موضوع کارشناسی، هیئت واگذاري، نحوه مزایده

 
و فرآیند واگذاري ابهامات و سئوالاتی وجود دارد که قابل بررسی است. 

آیت االله رئیسی افزود: نحوه واگذاري شرکت کشت و صنعت مغان در هیئت مستشاري دیوان محاسبات مطرح است و مجلس نیز

 
تحقیق و تفحص از آن را دنبال می کند؛ سازمان بازرسی کل کشور نیز نظریات خود را در رابطه با این واگذاري ارائه می کند. 

وي اظهار کرد: تصمیم گیري در رابطه با شرکت کشت و صنعت مغان و تعیین تکلیف واگذاري آن، باید با پیوست هاي امنیتی و



 
اقتصادي و پیوست جهاد کشاورزي همراه باشد. 

رییس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: در این فرآیند باید در خصوص داشته هاي شرکت، کارشناسی دقیق و شفاف صورت گیرد و ارزش

 
گذاري هاي مرتبط با آنها به صورت روشن انجام گیرد. 

آیت االله رئیسی بیان داشت: هیئت داوري سازمان خصوصی سازي همچنان که از نامش بر می آید باید در قضیه واگذاري صورت
گرفته در شرکت کشت و صنعت مغان با استناد به اسناد و ادله، داوري کند و تحت فشار هیچ مقام و مسئولی قرار نگیرد و در این
فرآیند گزارش هاي سازمان بازرسی کل کشور، دیوان محاسبات، وزارت اطلاعات، سازمان اطلاعات سپاه و مسئولین محلی را مورد

 
استناد قرار دهد. 

گفتنی است؛ در این جلسه موضوع واگذاري شرکت کشت و صنعت مغان از طریق بورس نیز مطرح شد که اگر در همان ابتدا این

 
واگذاري از طریق بورس انجام می شد شاید مسائلی که الان پیش آمده به وقوع نمی پیوست. 

 
مدیران دولتی اراده کنند، ماه هاي پایانی دولت دوران طلایی براي گره گشایی خواهد شد 

آیت االله رئیسی در ادامه سفر استانی یک روزه خود به استان اردبیل در جلسه شوراي اداري این استان که در محل استانداري برگزار
شد حضور یافت و پس از استماع گزارش ها و مطالبات مدیران استان در حوزه هاي مختلف، از تلاش هاي آنان براي خدمت به مردم

 
و توسعه و پیشرفت این خطه از کشورمان تقدیر کرد. 

رییس قوه قضاییه با تأکید بر لزوم اصلاح ساختار هاي فسادزا، گفت: ساختار هاي فسادزا موجب تولید پرونده هاي قضایی می شود و
اصل پیشگیري از جرم و برخورد با عناصر فساد ایجاب می کند مدیران سازمان ها و دستگاه هاي اداري نسبت به هر عامل فسادآفرین

 
حساسیت داشته باشند. 

آیت االله رئیسی با بیان این که برخورد با جرایم و تخلفات باید ریشه اي باشد، افزود: رشد ارقام تخلفات یا تعداد متهمان پرونده هاي
مشابه ناشی از این است که برخی مدیران نسبت به موارد و بستر هاي فسادزا در نظامات اجرایی و خدماتی و نظاماتی، چون بانک،

 
بیمه، مالیات و گمرکات بی تفاوت هستند. 

رییس دستگاه قضا با تأکید بر این که کوچک ترین فساد و تخلف در نظام اداري باید بزرگ شمرده شده و با آن برخورد شود، نظارت
را مهم ترین عنصر در سازمان اداري کشور دانست و گفت: مدیریت بدون نظارت امکان پذیر نیست و یکی از مأموریت ها و مسئولیت

 
هاي مدیران این است که خودشان قبل از هر نهاد نظارتی به موضوع نظارت مستمر درون سازمانی توجه کنند. 

آیت االله رئیسی بار دیگر تقویب سازوکار هاي بازرسی و نظارت درون سازمانی را مورد تأکید قرار داد و متذکر شد: اگر یک سازمان از
دورن کنترل و نظارت نشود، نهاد هاي نظارتی بیرونی مثل دیوان محاسبات و سازمان بازرسی با امکانات و نیروي انسانی اندکی که

 
دارند، نمی توانند به خوبی بر نظام اداري عریض و طویل کشور نظارت نمایند. 

رییس قوه قضاییه با اشاره به اصل صیانت از دستگاه ها به عنوان یکی از الزامات کارآمدي سازمانی خاطر نشان کرد: امروز دغدغه
هایی که نسبت به فضاي تجاري یا فضاي مجازي وجود دارد، با مدیریت صحیح و نظارت دقیق قابل برطرف شدن است و می توانیم

 
زمینه کسب و کار هاي سالم در فضاي مجازي را براي جوانان جویاي کار فراهم کنیم. 



آیت االله رئیسی مدیریت بازار و رفع دغدغه هاي مردم در این زمینه را نیز مورد تأکید قرار داد و خطاب به مدیران دولتی گفت که باید

 
با نظارت دقیق بر روند تولید تا توزیع و کنترل بازار به مردم اطمینان دهند که در میدان هستند و کار ها رها شده نیست. 

رییس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش به تخلفات برخی تعاونی هاي دستگاه ها و سازمان ها اشاره کرد و گفت: تعاونی ها از
بخش هاي مهم اقتصادي هستند که طبق قانون اساسی می توانند در رونق و جهش تولید نقش محوري داشته باشند، اما برخورداري

 
از عنوان تعاونی نباید مستمسکی براي تخلف این مجموعه ها باشد. 

آیت االله رئیسی با اشاره به نقش تعاونی ها در رفع مشکلات مصرف و مسکن و موارد مشابه، در عین حال متذکر شد: هرگز قابل قبول
نیست تعاونی یک سازمان یا دستگاه با تغییر غیرمجاز کاربري اراضی ملی اقدام به زمین خواري کند و وزارت تعاون و اتاق تعاون و

 
دستگاه هاي نظارتی و قوه قضاییه موظف به برخورد با این تخلفات هستند. 

رییس قوه قضاییه با بیان این که مردم کوچک ترین فساد و ارتباط ناسالم در نظام اداري را تحمل نمی کنند و قانون شکنی ادارات و
سازمان هاي دولتی باید به صورت مضاعف پیگیري و برخورد شود، تصریح کرد: دلیل این که برخی اشخاص جرأت می کنند تخلف

 
کنند، این است که برخی متولیان حفظ و اجراي قانون خودشان تخلف می کنند و متجاسر به قانون هستند. 

آیت االله رئیسی به دستگاه هاي اجرایی نیز تذکر داد که نسبت به تذکرات و هشدار هاي نهاد هاي نظارتی توجه داشته باشند و ادامه
داد: در پرونده واگذاري مسأله دار شرکت کشت و صنعت مغان سازمان هاي نظارتی در زمان خودش نسبت به قیمت گذاري و بحث
صلاحیت متقاضیان تملیک هشدار داده و اعلام خطر کرده بودند، اما مسئولان امر به اخطار ها توجه نکردند و امروز شاهد بروز

 
مشکلاتی در این شرکت هستیم که براي مردم گره ذهنی ایجاد کرده است. 

رییس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش با بیان این که گره گشایی از برخی مشکلات نیاز به راهکار هاي پیچیده ندارد، انجام
بسیاري از کار ها را با روحیه جهادي شدنی امکان پذیر دانست و گفت: جوانان ما در دوران دفاع مقدس با وجود تحریم دشمن و
کمبود تجهیزات نظامی مدرن، با همت و اراده و حرکت جهادي و انقلابی و روحیه بسیجی فتح الفتوح کردند و بسیاري از توفقیقات به

 
دست آمده مرهون ایثار و مجاهدت آنهاست. 

آیت االله رئیسی افزود: در سایه توجه به شعار محوري «ما می توانیم» همه مشکلات حل خواهد شد و هیچ مشکل لاینحلی در کشور
وجود ندارد که گره آن به دست جوانان فرهیخته و با انگیزه و زنان و مردان ما باز نشود، اما نیاز به اراده و عزم همگانی همه بخش

 
هاي اجرایی و قضایی و نظارتی دارد. 

رییس قوه قضاییه گفت: ماه هاي پایانی کار دولت که معمولاً شرایط متفاوتی دارد، با عزم راسخ و اراده پولادین مدیران دولتی و
استفاده از تجارب اندوخته شده می تواند ماه هاي طلایی در جهت گره گشایی از زندگی مردم و رفع مشکلات جامعه و به نتیجه

 
رسیدن کار هاي ناتمام باشد. 

آیت االله رئیسی با تأکید بر این که خدمت به خلق خدا بعد از انجام واجبات و ترك محرمات بهترین وسیله تقرب به حضرت حق است،
خاطر نشان کرد: خدمت به مردم و نشاندن لبخند بر لبان یک پیرمرد یا پیرزن براي همه ما یک افتخار است که باید قدردان این

 
موهبت الهی باشیم. 



رییس قوه قضاییه تصریح کرد: دستگاه قضایی با برخورد با تخلفات زمینه را براي کار سالم فراهم می کند، اما ایجاد سازوکار هاي کار
فاخر، سالم و ماندگار نیازمند همکاري همه بخش ها براي رفع موانع کار و تلاش است و اگر مسئولان اجرایی وظایف و مسئولایت

 
هاي خود را به موقع انجام دهند، نیازي به ورود دستگاه قضایی نخواهد بود. 

آیت االله رئیسی سهم مدیران را در حسن انجام مسئولیت هاي سازمانی مهم دانست و گفت: گاهی با تغییر یک مدیر در یک سازمان
شاهد تحولات عظیم در آن مجموعه هستیم در حالی که هیچ تغییري در برنامه یا بودجه آن صورت نگرفته بلکه مدیر جدید با روحیه

 
جهادي و با استفاده بهینه از نیروي انسانی و امکانات موجود، گره هاي کار را باز می کند. 

رییس قوه قضاییه با بیان این که با استفاده درست از ظرفیت هاي موجود در هر نهاد و سازمان می توان کار هاي بزرگ انجام داد، به
ذکر نمونه اي از کار جهادي در دوران اخیر پرداخت و گفت: در ایام کرونا همه دستگاه ها و مردم وارد میدان شدند و با همدلی و

 
همگرایی هم به کادر درمان یاري رساندند و هم با کمک هاي مؤمنانه خود از اقشار نیازمند جامعه دستگیري کردند. 

آیت االله رئیسی خلاقیت و نوآوري مدیران استانی را سامان بخش کار ها دانست و تصریح کرد: برخی کار ها نیازمند حمایت و برنامه
ریزي مرکز است، ولی مدیران استانی اختیارات و امکاناتی دارند که می توانند براي افزایش بهره وري و حل مسائل و مشکلات از آنها

 
استفاده کنند و همه امور را معطل تصمیمات و پشتیبانی مرکز ندانند. 

رییس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به تأکیدات مقام معظم رهبري در اجراي اصل 44 قانون اساسی پرداخت و گفت:
امروز همه اقتصاددانان می گویند دولت نمی تواند متصدي همه امور باشد و خود دولت هم با این نظریه موافق است و ما لاجرم باید

 
خصوصی سازي را دنبال کنیم، اما نه به شکلی که تاکنون بوده بلکه باید کار ها حساب شده و منضبط باشد. 

آیت االله رئیسی با بیان این که اصل 44 و سیاست هاي ذیل آن از ارزشمندترین اصول قانونی است، ادامه داد: اگر خصوصی سازي در
جایی به درستی انجام نشده و مشکلاتی به وجود آمده، ارتباطی با اصل 44 ندارد بلکه اشکال در نحوه واگذاري شرکت ها، عدم نظارت

 
دقیق و بی توجهی به هشدار ها و اخطار ها درباره صلاحیت متقاضیان شرکت هاست. 

رییس دستگاه قضا با تأکید بر این که اجراي دقیق قانون و حمایت و نظارت بر بخش خصوصی می تواند چرخه تولید را در کشور به
حرکت درآورد، متذکر شد: هنگامی که یک کارخانه واگذار می شود، نباید آن را رها کرد بلکه تازه کار دولت براي توانمندسازي آن
کارخانه شروع می شود و باید تسهیلات صرف حمایت از تولید شود تا بخش خصوصی بتواند روي پاي خود بایستد. این وظیفه دولت

 
است. 

آیت االله رئیسی لزوم تنقیح قوانین را نیز مورد تأکید قرار داد و با اشاره به مسئولیت قواي سه گانه در این زمینه، ابراز امیدواري کرد؛
مجلس با همکاري قوه قضاییه نسبت به تنقیح حجم زیاد قوانین اقدام نماید تا با شفاف و تفسیرناپذیر شدن قوانین، مسیر براي

 
مدیران اجرایی و دیگر ارکان مرتبط با آن روشن باشد. 

رییس قوه قضاییه در بخش پایانی سخنانش اظهار داشت: امروز ما با دشمنانی مواجه هستیم که نمی خواهند کشور ما استقلال و
آرامش و امنیت داشته باشد و در حوزه هاي مختلف موفق شویم و همه ما باید تلاش کنیم با ارتقاي سلامت و کارآمدي سازمان اداري

 
کشور و افزایش اعتماد ملت، قانونمداري و خدمت به مردم آن ها را در رسیدن به هدف شومشان ناکام بگذاریم. 

 
انتقاد به نهادهاي حقوق بشري بین المللی 



 
برگزاري نشست با مسئولان استان اردبیل از دیگر برنامه هاي رئیس قوه قضائیه در سفر به اردبیل بود. 

آیت االله رئیسی در این نشست گفت: امروز ما دشمنانی قداري داریم که با طرح شایعه و تحریف واقعیت ها، افکار عمومی را بمباران
می کنند و کسی مانند رئیس جمهور بی کفایت آمریکا وقیحانه و با افتخار در سازمان ملل درباره ترور شهید سلیمانی صحبت می

 
کند که نماد مبارزه با تروریسم و امنیت در منطقه بود و کسی هم به او اعتراض نکرد. 

رییس قوه قضاییه با انتقاد از سکوت مجمع عمومی سازمان ملل در قبال اظهارات ترامپ درباره حاج قاسم سلیمانی گفت: بسیاري از
مجامع تحت سلطه غربی ها قرار دارند، اما ما با روحیه اي خستگی ناپذیر روشنگري افکار عمومی دنیا و پیگیري حقوقی ترور سردار

 
شهیدمان را دنبال می کنیم و قطعاً خون پاك شهداي مقاومت، گریبان آنها را خواهد گرفت. 

همچنین در این نشست، از "اشتغال، مسکن و معیشت" به عنوان "اساسی ترین مشکلات جامعه ایثارگري" یاد و درخواست هایی
مبنی بر "اولویت بخشی به خانواده ایثارگران در جذب نیروي قوه قضاییه" و "پیگیري قوانین بر زمین مانده مربوط به ایثارگران"

 
مطرح شد. 

پیگیري "ایجاد مناطق آزاد در اردبیل با توجه به ظرفیت استان براي تعاملات تجاري با جمهوري آذربایجان" و "تأمین نیروي انسانی

 
مورد نیاز در حوزه صنعتی" از مراجع ذیربط از دیگر مطالبات بود. 

 
موضوع تولید باید در عمل رونق پیدا کند 

آیت االله رئیسی در گفت وگوي تلویزیونی که در پایان سفر به استان اردبیل داشت، گفت: امروز وظیفه همه مسئولان پیشبرد هدف
رونق تولید است. در این میدان مجاهدت ضرورت دارد؛ باید تولید رونق پیدا کند و این در عمل باید اتفاق بیافتد. در سال گذشته

 
همکاران ما از تعطیلی بیش از 1200 کارگاه و کارخانه جلوگیري کردند و امسال نیز این اقدام در برنامه دستگاه قضایی است. 

رییس قوه قضاییه در ادامه اظهار کرد: دستگاه قضایی هم دستگاه قضاوتی است و هم دستگاه نظارتی است. به همان میزان که قضاوت
وظیفه ماست، مطابق قانون نظارت هم وظیفه ماست. برخی از مشکلات بسیار ساده است و با پیگیري قابل حل است. مشکل سبلان
پارچه بیش از 90 درصد ظرفیت کارخانه عظیم سبلان پارچه راکد مانده. 9 سال است این ظرفیت معطل مانده. در گام اول 6 هزار
کارگر قابل جذب است. پیگیري هایی مسئولین محلی کرده اند، اما کار گرفتار مشکل اداري است و این مشکل با پیگیري جدي قابل

 
حل است. 

رییس دستگاه قضا در ادامه ضمن بیان این که پیش از سفر به هر استان هیئت هایی به استان ها اعزام می شوند گفت: قبل از آمدن
بنده 17 تیم مستقر شدند. یکی از مسائلی که احصا شد، مسئله کشت و صنعت دشت مغان بود. مطالب مختلفی در جلسه 2 ساعته
که به بررسی نحوه واگذاري و قرارداد شرکت کشت و صنعت دشت مغان مطرح شد. جمع بندي در جلسه انجام شد؛ به این نحو که
گزارش هاي سازمان بازرسی و دیوان محاسبات و تحقیق و تفحص مجلس مورد توجه قرار گیرد و پیوست هایی مطرح شد که داشتن

 
آن ها ضرورت دارد. اعلام کردیم هیئت داوري باسرعت و بانگاه به تمام مدارك و اسناد به دور از هرگونه فشاري تصمیم گیري کند. 

رییس قوه قضاییه همچنین با اشاره به این که باید براي مبارزه با مفاسد اقتصادي، منافذ فساد شناسایی شوند اظهار کرد: این اتفاق
یکی از اقدامات درحال پیگیري در راستاي مقابله با فساد پیگیري و اصلاح بستر هاي فسادزا است که در این راه هم نقش دولت مهم



است و هم نقش مجلس. مفسد اقتصادي باید به مجازات برسد و مردم در جریان این برخورد ها قرار بگیرند. فساد (چه خرد و کلان)
نباید به هیچ عنوان پذیرفته شود. مطلقاً نباید اجازه داد در سازمان ها و ادارات ما فساد لانه کند. ضائقه نظام اسلامی فساد را برنمی

 
تابد. 

آیت االله رئیسی در ادامه این گفت وگوي تلویزیونی گفت: در جلسه امشب شوراي عالی قوه قضاییه مسائلی که 17 هیئت اعزامی
مطرح کردند بررسی شد. 1100 میلیارد ریال از بودجه هاي قوه قضاییه و بودجه هاي استانی براي رفع مشکلات ضروري استان
اختصاص یافت. دادستان کل کشور براي بررسی بعضی زمین خواري هاي مطرح شده در جلسه شوراي اداري استان مامور شد.

 
سازمان بازرسی نسبت به عدم انجام وظایف افرادي که تسهیلات گرفته اند و به تعهدات خود عمل نکرده اند مأمور شد. 

 
رئیس قوه قضائیه به اردبیل سفر می کند 

 
بازدید سرزده رئیس قوه قضائیه از کارخانه نساجی سبلان/دستور بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک توسط بانک 

درخواست بیش از 10 هزار نفري از آیت االله رئیسی براي جلوگیري از حراج دشت مغان



مدیرکل کمیته امداد هرمزگان: 21 میلیارد تومان وام به مددجویان کمیته

امداد پرداخت شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/05

گروه استان ها ـ مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان از پرداخت 3 هزار و 185 فقره تسهیلات قرض الحسنه طی 6 ماهه
نخست امسال توسط صندوق امداد ولایت به نیازمندان تحت حمایت این نهاد خبر داد.

گروه استان ها ـ مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان از
پرداخت 3 هزار و 185 فقره تسهیلات قرض الحسنه طی 6
ماهه نخست امسال توسط صندوق امداد ولایت به
نیازمندان تحت حمایت این نهاد خبر داد. - اخبار استانها -
علی الهیاري در گفت وگو با خبرگزاري تسنیم در
بندرعباس اظهار داشت: هدف اصلی صندوق امداد ولایت
افزایش پرداخت وام به جامعه هدف و گسترش کمک هاي

 
مالی قرض الحسنه به اقشار نیازمند و آسیب پذیر است. 

 
افزایش دو برابري مددجویان کمیته امداد در گلستان/ 19 میلیارد تومان به حساب ایتام استان واریز می شود 

سرمایه گذاري کمیته امداد در پروژه هاي عام المنفعه خراسان جنوبی/ اختصاص 100 میلیارد ریال براي حمایت از صندوق ضمانت

 
وام 

 
ایجاد 2200 شغل در آذربایجان شرقی با همکاري کمیته امداد و بسیج سازندگی 

وي افزود: صندوق امداد ولایت در راستاي احیاي سنت حسنه قرض الحسنه، با پرداخت وام هاي خرد به خانواده هاي تحت حمایت
کمیته امداد و سایر اقشار نیازمند و آسیب پذیر جامعه در سرفصل هاي مختلف کارگشایی، اشتغال، مسکن و... گام هاي مؤثري

 
برداشته است. 

مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان گفت: امروز صندوق امداد ولایت به جایگاهی رسیده که تنها در طول شش ماهه نخست سال
99، توانسته سه هزار و 185 فقره تسهیلات قرض الحسنه بااعتباري بالغ بر 21 میلیارد و 890 میلیون تومان در سرفصل هاي مختلف

 
اشتغال، مسکن و حمایتی (وام ضروري) به نیازمندان تحت حمایت این نهاد و خانواده هاي آسیب دیده از کرونا پرداخت کند. 

این مقام مسئول اظهار داشت: بیشترین وام پرداختی با رقم دو هزار و 569 فقره و با اعتبار 13میلیارد و 630 میلیون تومان در
سرفصل کارگشایی پرداخت شده است که شامل امور درمان، جهیزیه، تحصیل و سایر امور مربوط به نیازهاي خانواده هاي تحت

 
حمایت و اقشار آسیب پذیر هست. 

وي ادامه داد: در دیگر سرفصل ها نیز، در بخش مسکن تعداد 405 فقره با مبلغ چهار میلیارد و 426 میلیون تومان و در بخش اشتغال

 
تعداد 211 فقره با اعتبار سه میلیارد و 834 میلیون تومان پرداخت شده است. 



مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان گفت: مردم نیک اندیش می توانند با سپرده گذاري در صندوق قرض الحسنه امداد ولایت
استان، ضمن بهره مندي از تمامی خدمات بانکی، در اجر معنوي و رفع مشکلات نیازمندان سهیم باشند.




